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Дневник 2 од 07.06.2017.   

Форшпан:  

 

-Насртај Сарајева да се у школама у Српској изучава хисторија по мјери Бошњака неизљечив је 

вирус политичког екстремизма, поручио предсједник Додик. 

-Поново шокирао јавност, СДС да се кане ратне прошлости, поручио Драган Мектић. Као 

министар безбједности грађане позвао на улицу  

-Борци, грађани Добоја огорчени скандалозним свједочењем Градоначелника 

-Јуче тврдили да је незаконито а данас одобрили: општина Источна Илиџа дала сугласност за 

припремне радове за изградњу болнице Касиндол 

-Вијести из свијета: (срушио се авион са 116 путника у Мyанмару, 15 преживјелих, у нападима на 

ирански Парламент и Маузолеј 12 погинулих) 

 

 Спикер: Предсједник Републике Милорад Додик још једном је поручио да од сарајевске 

намјере да се у школама Српске учи њихова верзија о ратним дешавањима у БиХ, нема 

ништа. Нови  насртаји из Сарајева на РС да призна геноцид којег у Сребреници није било и 

да се у школама Српске изучава прекројена хисторија по мјери екстремних Бошњака, 

примјер су да се опасни вирус политичког екстремизма не може излијечити, поручује 

Додик. Прилог:  Новинар у off-у: Причом о геноциду у Сребреници, након Бакира 

Изетбеговића, бошњачки бојовници нетрпељивости према Србима и РС-у, њен 

потпредсједник Рамиз Салкић и извјесни предсједник Странке за БиХ Амер Јерлагић, по ко 

зна који пут показују своја фанатизована увјерења, поручио је предсједник Милорад Додик. 

Истакао је да им Српска не може испунити жељу јер наводног геноцида у Сребреници и 

опсаде Сарајева није било, као што није било ни предумишљаја. „Према томе РС никада 

неће у школама изучавати никакав сребренички геноцид нити опсаду Сарајева, као што то 

препоручују и установљене препоруке ОЕБС-а да се стави ембарго на изучавање 

грађанског рата у БиХ. У Федерацији нека изучавају шта год хоће.“  (емитован текст изјаве 

уз фотографију Додика) Новинар у off-у: Премијер Кантона Сарајево каже да ће дјеца 

учити фактографски на основу досада донесених пресуда пред међународним и домаћим 

судовима. „Учиће да се у Сребреници десио геноцид. Научиће имена тих људи који су 

руководили геноцидом, имена оних који су осуђени. Научиће истовремено имена наших 

хероја Кантона Сарајево, државе БиХ лидера, команданата, људи који су овдје дали животе 

у одбрани од агресије.“ (емитован текст изјаве уз фотографију премијера Кантона Сарајево, 

Елмедина Конаковића). Off: Уцјене, примитивизам и шовинизам и заблуде које Српској 

дозирају из Сарајева Изетбеговићи, Салкићи, Јерлагићи и остали који живе у тами и лажи и 

са обманом, разваљују ионако већ разваљену БиХ и не доприносе миру и суживоту, каже 

Додик. „Они су очигледно навикли да живе у лажи и да острашћено сију фалсификат чиме 

губе могућност да живе са истином. Увијек сам говорио да се у Сребреници догодио 

велики злочин, али не и геноцид и да Српска поштује бол породица настрадалих у том 

злочину.“  ( емитован текст изјаве са фотографијом Додика). Off:  Додик је рекао да никада 

није величао ратне злочинце и увијек се залагао да сви који су починили у посљедњем 

грађанском рату у БиХ, треба да буду процесуирани. О било коме да је ријеч, па тако и 

починиоци злочина у Сребреници, који су углавном већ процесуирани.  

 

 Спикер: Српска је опредијељена са Европске интеграције, али на европском путу треба да 

буде видљива у складу са уставним надлежностима, поручио је то предсједник Додик 

током разговора са Ангелином Ајхорст, директорком за Западни Балкан, Европу и Турску 

при европској Служби за спољне послове. Очекује да институције на свим нивоима власти 

ураде свој дио посла у складу са механизмом координације. Са Ајхорстовом је разговарао и 



градоначелник Бања Луке Игор Радојичић ( емитована изјава Ангелине Ајхорст, о путу БиХ 

у европским интеграцијама, изјава градоначелника Бања Луке Радојичића, у вези са 

припремом и реализацијом пројеката кроз сарадњу са ЕУ) 

 Спикер: Министар безбједности Драган Мектић не престаје да изненађује јавност. 

Његова изјава федералним медијима да СДС треба да се кане ратне прошлости за оне 

који су стварали Републику Српску, ударац је њеним темељима. Још веће запрепаштање 

јавности изазвао је позив министра безбједности грађанима да изађу на улицу. Прилог:  

Новинар у off-у: Након што је дао оставку на све страначке функције у СДС-у због, како 

каже, корупције и криминала њених чланова, Мектић је сада поручио да би ова странка 

требало да се кане своје прошлости. Очекивао је, каже, да ће унутарстраначки избори 

донијети промјене у СДС-у.  „Растеретимо, да кажем, тако једне дугогодишње политике 

која је била везана за рат, која је била везана непосредно послијератни период“ (изјава 

Драгана Мектића из програма Поштено од 05.06.2017). Ова изјава повриједила је чланове 

асоцијације Ствараоци Републике Српске. Мектићу поручују да је та иста политика 

створила државу због које је данас министар. (емитована изјава Драгана Мичића из 

Асоцијације стваралаца РС о сарадњи СДС као коалиционог партнера на државном нивоу 

са 'највећим непријатељем Српског народа који су учинили све да тај народ наш изгуби 

своје симболе, заставу и грб и химну и да нам укину и дан кад смо се родили'). Новинару 

off-у: За лидера СДСа Вукоту Говедарицу двојбе нема: ова странка нема чега да се срами. 

(емитована телефонска изјава Вукоте Говедарице: СДС је политички творац Ребуплике 

Српске и то је свакоме јасно и то не може нико довести у контекст неке страшне, мрачне 

прошлости.) У истој емисији Мектић је ишао и корак даље. Сматра да за лоше стање у БиХ 

нису криви само политичари него и њени грађани. (Мектић: позивам на једну врсту бунта, 

револта, протеста да демонстрирају и да кажу под једном врстом пријетње дакле, али да то 

буде у неким демократским оквирима, једним општим бунтом испостављањем одређених 

захтијева, поједине политичаре, дакле, склону са политичке сцене и пошаљу не знам гдје..'- 

исјечак из емисије „Поштено“). Ни један министар безбједности не би требало да буде 

политички обојен, а камоли да још позива на било какву врсту немира, поручују 

стручњаци. (емитована изјава Драгомира Кесеровића, стручњака за безбједност који сматра 

да је неприхватљиво да министар безбједности позива на неред било које врсте). РС треба 

да се чува, каже Миломир Савчић, предсједник борачке организације. „Сваки грађанин има 

право да изрази своје незадовољство како год жели, али ни један политичар нема право да 

позива на протесте, посебно министар безбједности“.  

 

 Спикер: Обрен Петровић завршио је у Суду БиХ свједочење против Милана Нинковића, 

Борислава Паравца, Андрије Бјелошевића и Милана Савића оптуженим за злочине над 

несрпским становништвом. Пристајући да свједочи, добојски градоначелник је тешко 

оптужио своје ратне сараднике и партијске колеге. Дан послије, своје су рекли и грађани 

Добоја. У настанку прилог са емитованим изјавама Драге Јовића, предсједника 

Организације породица погинулих бораца Добој, Душка Вукотића, предсједника Удружења 

„Ветерани Српске“, Миломир Савчић предсједника БОРС-а, становника Добоја, са 

критиком на свједочење Петровића.  Петровић је одбио да да изјаву.  

 

 Спикер: Седамнаест година прошло је од убиства Љубише Савића-Маузера команданта 

гарде „Пантери“  и оснивача и лидера Демократске странке и некадашњег начелника 

Управе полиције РС. Убица Ђорђе Ждрале издржава двадесетогодишњу казну. 

Налогодавци убиства још су непознати, иако је у поступку доказано да је убиство 

планирало и организовало више лица. (у наставку прилог са детаљима из основне 

информације) 

 



 Спикер:  Предсједник Русије Владимир Путин потписао је Указ о додјељивању ордена 

пријатељства донедавном предсједнику Србије Томиславу Николићу. Николић је награђен 

за велики лични допринос и учвршћивање стратешког партнерства и пријатељских веза 

Руске Федерације и Србије. На данашњој сједници Владе Србије изабран је за предсједника 

националног Савјета за сарадњу са Русијом и Кином. 

 

 

 Спикер: У полицијској акцији „Сигнал“ у Србији ухапшена су 74 лица, међу којима и 

предсједници више општина. Осумњичени су да су прањем новца и утајама буџет Србије, 

Војводине,  општина и фирми оштетили за око двије милијарде динара. 

 

 Вијести из свијета  

 

 ОХР остаје у БиХ јер није испуњен кључни услов, позитивна оцјена политичке ситуације, 

изјавио Високи представник Валентин Инзко након сједнице Управног одбора Савјета за 

провођење мјера. 

 

 Спикер: Хвалоспјеви о успјеху БиХ власти у реализацији реформских обавеза пали су у воду 

након што је извјестилац ЕУ парламента за БиХ Кристијан Дан Преда изјавио да је 

спуштање љествице за БиХ омогућило ступање на снагу ССП-а. Европски званичници 

поздрављају усвајање реформске Агенде, али подсјећају да су прошле двије године и да је 

одуговлачење оставило економске посљедице. У наставку прилог (Недјељко Чубриловић, 

предсједник Парламента РС изјава којом сматра да је више песимизма него прије 20 

године, да грађани не осјећају благодети европског пута,  Милица Марковић, члан  

Парламентарне скупштине БиХ, изјава којом сматра да, осим апликације за статус 

кандидата, нема свијетле тачке у остваривању реформске агенде, Денис Звиздић 

предсједавајући Савјета министара БиХ, изјава да се иде према мандатном циљу а то је 

добијање кандидатског статуса). Новинару  у off-у: Заборавио је Звиздић да, реформска 

агенда којом се хвали као достигнућем Савјета министара, добила политичку, па потом и 

подршку свих нивоа законодавне власти БиХ. Ни губитак БиХ парламентарне већине није 

проблем у Савјету министара. (Игор Црнадак, министар вањских послова БиХ, изјава да се 

треба концентрисати суштински на сљедећи корак „и не осврћемо се на претходне попут 

губитка прилике када је Савез за промјене у БиХ парламенту одбацио пакет реформских 

закона о акцизама.“ Off: На то се данас у свом комуникеу осврће и Управни одбор Савјета 

за спровођење мира. (Валентин Инзко, Високи представник у БиХ, изјава да БиХ треба 

испунити и преостале услове у оквиру проширеног аранжмана у циљу стварања услова за 

реализацију међународне помоћи).  Off: Ситуација је компликована, а стање је 

фрустрирајуће и за шефа Мисије ОЕБСа  Јонатана Мура. (Јонатан Мур изјава да жели 

видјети што више позитивних промјена што се тиче и Закона о акцизама који није усвојен 

што има конкретне посљедице што се тиче међународног финансирања).  Off: Двије године 

од ступања Споразума о стабилизацији и придруживању и два корака БиХ на европском 

путу. Чувена апликација и реформска Агенда. Док опозиција тврди да и у механизму за 

координацију шкрипи и да парламенти немају извјештаја о њиховом раду, из Савјета 

министара хвале се да су одговори на питања Европске комисије готово спремни. Превод је 

техничко питање а лобираће, кажу, да додатних и не буде. Најкасније почетком наредне 

године надају се статусу кандидата. Само да не буде, много хтјели, много започели.  

 

 Спикер: Умјесто  најављеног почетка главног претреса у предмету 'Бобар банка', у Суду 

БиХ данас расправа о стварној надлежности за суђење. Адвокати 15 оптужених тврде да 

је БиХ правосуђе већ прекршило процесне и материјално-правне норме. Најављују поступак 

пред жалбеним вијећем, а не искључују ни апелацију Уставном суду БиХ. Претресно 



вијеће,међутим, није одустало. Суд БиХ ће, а не правосуђе РС-а судити у овом предмету. 

Прилог: (Владо Адамовића, члан адвокатског тима оптужених којом спори надлежност 

Суда, Миодраг Стојановића члан тима одбране изјавом одговара на одлуку судског вијећа о 

надлежности коју вијеће правда чињеницом да је случај Бобар банке довео у питање 

економски систем БиХ ). 

 

 Скупштина повјерилаца фабрике глинице „Бирач“ у стечају није усвојила извјештај 

стечајног управника са приједлогом одлука, међу којима је и планско заустављање 

производње у „Алумини“. 

 

 

 Спикер: Посланик у Народној Скупштини РС Адам Шукало поднио је  комисији за 

спречавање сукоба интереса пријаву против министра рада и борачко-инвалидске 

заштите Миленка Савановића. Тврди да је Савановић дошао у сукоб интереса јер је 

његова супруга без конкурса запослена у Фонд за заштиту животне средине и енергетске 

ефикасности. Затражио је да Савановић поднесе оставку. Шукалове наводе министар 

Савановић није желио да коментарише.  

 

 Спикер: А општина Источна Илиџа дала је сагласност за извођење припремних радова за 

изградњу болнице Касиндо. Оно за шта су јуче тврдили да је незаконито, данас је 

одобрено. У наставку емитован прилог у којем су емитоване изјаве Маринка Божовића 

начелника општине Источна Илиџа о давању сагласности мимо потребних законских 

регулатива за отпочињање припремних радова,  Мирослава Вујичића,  ОО СНСД Источна 

Илиџа, у којој каже да је начелник попустио под притиском јавности, а да  Влада РС овим 

чином ставља тачку на било какво политиканство,  Горана Тодоровића, директора болнице 

Источно Сарајево у вези са реализацијом пројекта.  

  

 Спикер: Министар здравља Драган Богданић озваничио је завршетак реконструкције и 

санације Дома здравља у Рудом вриједан 470 хиљада КМ. Свечано је било и у Чајничу гдје је 

у исти пројекат уложено 200 хиљада КМ. Прилог:  (Марина Милинковић, директорица 

дома здравља Рудо, изјава којом изражава наду да ће дом радити у пуном капацитету на 

задовољство здравствених радника и корисника услуга, Драган Богданић, министар 

здравља и социјалне заштите РС о објекту који ће пружити адекватну здравствену услугу, 

Рато Рајак, начелник општине Рудо о висини инвестиције за Дом датој од стране Општине.) 

Новинару off-у: Начелник општине Рато Рајак међутим скуп је потом напустио револтиран, 

како каже, што је отварању присуствовао и предсједник ОО СНСД-а, а грађанима није до 

политике. Боља здравствена услуга, кажу, смањи ће им трошкове путовања јер су за 

важније прегледе ишли и до стотину километара. (Емитована изјава становника Рудог) 

 Школарине на јавним универзитетима у Српској знатно су ниже у односу на земље у 

региону, али их не треба повећавати, изјавила је премијерка Жељка Цвијановић.  

 

 Спикер: На бањалучком Универзитету промовисано је 29 доктора друштвених, 

медицинских и техничких наука. На овом Универзитету до сада су докторирала 643 

кандидата.  

 

 На бањалучком Медицинском факултету професор Роланд Илинг из Енглеске одржао је 

предавање о перспективама савремене радиологије и пружања здравствених услуга. 

Професор Илинг гостујући је професор студентима докторских студија. У наставку 

емитован прилог са одржаног предавања     

 



 

Дневник 2 од 08.06.2017.   

 

Форшпан: 

- Владајућа коалиција јединствена, подршка Влади-заједно на изборе 

- Српска има одређења државе и тако се треба понашати, поручио предсједник Додик 

- РТРС посједује Звиздићево писмо Могеринијевој. Српску оптужио за опстукцију европског 

пута 

- Исламска држава пријети Балкану-Срби и Хрвати платићете крвљу 

- РТРС у Мостару, тензије уочи Томпсоновог концерта 

 

 Спикер: Владајућа коалиција СНСД, ДНС и СП остаје јединствена, поручили су њени 

лидери након састанка у Бања Луци. На Опште изборе наредне године излазе заједно. Нису 

истомишљеници о свим питањима али поручују: то не може угорзити каоалицију. 

Настављају заједничко дјеловање у интересу РС-а.  Прилог: Спикер: Владајућа коалиција 

СНСД, ДНС и СП остаје јединствена, поручили су њени лидери након састанка у Бања 

Луци. На Опште изборе наредне године излазе заједно. Нису истомишљеници о свим 

питањима али поручују: то не може угорзити каоалицију. Настављају заједничко 

дјеловање у интересу РС-а.  Прилог: Новинар у off-у: Све три странке владајуће коалиције 

дале су снажну подршку Влади. То је, кажу, и показано гласањем у Народној скупштини о 

иницијативи опозиције за смјену Владе. Милорад Додик, предсједник СНСД: Веома је 

јасно да опозиционе иницијативе немају подршке и да у том погледу остаје ова коалиција 

јединствена, без икаквих могућности да се у том погледу виде неки процеси који би могли 

довести до распада ове коалиције. Значи то није тема. Новинар off: Додик је додао да је на 

питање продаје акција рудника жељезне руде „Љубија“ стављена точка и да се то више 

неће отварати. Предсједник ДНС-а Марко Павић поновио је да неслагање око једног 

питања, не може бити разлог за распад коалиције, али је признао да се лидири три странке 

нису дуго састајали и да је то дало повод многима за изношење разних гласина. Марко 

Павић, предсједник ДНС: Коалиција је, чињеница је имала различито мишљење о једном 

питању, али  нама битна стабилност Републике Српске и да ћемо ми као коалиција управо 

највише радити да Републике Српска буде стабилна, да свим субјектима у Републици 

Српској омогућимо да нормално раде свој посао.  Новинар у off-у: Лидер Социјалистичке 

партије Петар Ђокић, рекао је да је коалиција увијек проналазила начин да покаже 

способност јединственог дјеловања на кључним питањима националног интереса Српске. 

Петар Ђокић, предсједник СП: У сваком случају цјеним да наша коалиција може да 

функциионише и у  наредном периоду и да и даље буде чврст ослонац грађанима Републике 

Српске у свим ситуацијама у којим се можемо и у будућности наћи. Новинар у off-у: Због 

тога је заједничко опредјељење да СНСД, ДНС и  СП заједно изађу на изборе наредне 

године. Предсједник СНСД-а Милорад Додик поручио је да је у протеклом периоду било 

покушаја дестабилизације и да коалиција неће дозволити да друге политичке опције које су 

сада у власти на нивоу БиХ буду у  могућности да представљају Српску. Милорад Додик: 

Наш циљ је минимизирање њиховог изборног успјеха, односно њихов комплетан изборни 

дебакл у зом погледу како не би било могуће да овде изборни губитници представљају 

Републику Српску на заједничком нивоу. Новинар у off-у: Коалициони договор потписан на 

почетку  мандата требоало би да буде анализиран у року од седам дана а потом слиједи и 

нови састанак. Разговараће се о понашању странака на локалном нивоу и њиховом 

приближавању у општинама у којима не дјелују заједнички.     



 Спикер: Република Српска по свим карактеристикама има одређења државе и тако се 

треба понашати, поручио је предсједник Милорад Додик на предавању студентима 

Факултета безбједносних наука у Бања Луци. Рекао је да многе државе егзистирају иако 

намају столицу у УН а то може и Српска. Прилог: Новинар у off-у:  РС конципирана је на 

бази искуства и организација америчког политичког система. Тај концепт је пренесен на 

БиХ, само је умјесто држава речено ентитети, рекао је предсједник Милорад Додик. 

(Милорад Додик, изјава у којој се наводи да Срби  морају напуштати ријеч ентитети и 

треба да употребљавају ријеч држава и да то треба уградити у свијест као одбрамбени 

механизам који се намеће кроз пропагандни систем - снимак са предавања). Off: Кршење 

Дејтонског споразума почело је одмах након његовог потписивања, рекао је Додик и 

поручио да већ годинама трају озбиљни напори да се што више ослаби РС ( Милорад 

Додик изјава да је један од „највећих удара на безбједносну снагу РС је укидање војске РС 

и стварање 'неких' НАТО снага  и огужаних снага БиХ, те да је то урађено под озбиљним 

притиском у времену када је интервенција међународног фактора била у тој мјери да је 

било тешко политичким гарнитурама у том времену тако нешто избјећи“ -исјечак са 

предавања). Off: Српска не спроводи сецесију као што тврде поједини европски 

званичници. Она треба да јача своју самосталност, али се то никада неће догодити насилно, 

поручио је Додик. (Милорад Додик, изјава да кључно питање самосталност треба да се 

креће кроз политичку одлуку да се то дешава кроз стварање економских и политичких 

услова и изучавање кретања у свијету на начин како би се могло то десити- исјечак са 

предавања). Off:  РС је данас иниституционално најсређенија и најкомактнија у БиХ. 

Једина има капацитет одрживости и може сама да функционише, поручио је Додик. Он је 

рекао да се Српска мора борити за свој политички статус и права али да то не буде разлог 

да неко према њој злоупотријеби силу међународног фактора. 

        

 Спикер: РТРС посједује писмо које је предсједавајући Савјета министара Денис Звиздић 

упутио Високој представници ЕУ Федерики Могерини. Осуђује РС за опструкцију 

европског пута БиХ. Премијерка Жељка Цвијановић у изјави за РТРС одговара: „Ово није 

први пут да Звиздић али и остали чланови Савјета министара замјењују тезе скрећући 

пажњу са чињенице да у Парламентарној скупштини БиХ немају већину због чега падају 

све обавезе из реформске Агенде.“ Прилог: (прочитан  дио из дописа Дениса Звиздића гдје 

се наводи да су државне институције и посебно Вијеће министара БиХ промотори европске 

будућности БиХ, а да опструкције долазе са нижих нивоа власти и то доминантно из 

институција РС-а) Новинару off-у: Обмањивање европских представника од политичког 

Сарајева, континуирана је пракса. А да им европљани не вјерују баш све, потврђује и то 

што с нама провјеравају многе ствари, наводи премијерка Жељка Цвијановић. Чињеница је 

да овај Савјет министара не само да није способан, да извршава преузете обавезе, већ 

показује одсуство жеље да се придржава оног што су договорили сви релевантни актери у 

БиХ. То што је г. Звиздић умислио како је за сопствене неуспјехе најлакше, по устаљеном 

обрасцу оптужити РС, његов је проблем. (емитован текст  изјаве са фотографијом 

премијерке РС-а,  Жељке Цвијановић  у којој каже да је РС своје обавезе давно обавио те 

да, са њихове тачке гледишта, ниво БиХ блокира у свему,  од обезбјеђивања средстава за 

грађане РС до стварног кретања на европском путу, те да ово представља очајнички чин 

пребацивања одговорности након упућених критика Савјету министара од стране 

представника Европске комисије). Off: Промотер европског пута БиХ је искључиво онај 

који на вријеме испуњава обавезе и који се придржава договорених правила у сарадњи са 

представницима ЕУ, а не они који покушавају да процес европских интеграција 

злоупотријебе за политичке циљеве, покушавајући заобићи правила и процедуре, јер у 

њима виде много РС-а, а мало БиХ, закључује Премијерка. Став Владе Српске да је основи 

разлог кашњења у обједињавању одговора на питања из Упитника Европске комисије, 

заобилажење правила и процедура који су усагласили највиши политички и 



институционални представици у БиХ у форми система координације те да процес 

европских интеграција и израду и обједињавање одговора на питање из Упитника 

позиционирају на правилима и пракси коју препознају искључиво институције БиХ, а не 

институције на осталим нивоима власти без обзира на уставна рјешења у овој земљи. (текст 

изјаве премијерке Цвијановић у којој се наводи да је ријеч о класичном кршењу 

договорених правила и покушају сарајвских институција да се наметну као искључиви 

власници процеса европских интеграција, а тиме кроз овај процес и као хијерархијски 

доминантан ниво власти у односу на остале). Off:  Умјесто да се процес обједињавања 

одговора на Упутник Европске комисије давно завршио у оквиру, за то предвиђених тијела 

система координације, те у складу са уговореним процедурама и правилима, беспотребно 

се изгубило доста времена кроз покушај политичког Сарајева да наметне некакава властита 

правила и праксу која би за резултат имала редефинисање односа у БиХ и маркирање 

искључиво институција на нивоу БиХ, као једине актере процеса европских интеграција. 

Процес европских интеграција је власништво свих у складу са њиховим уставним 

надлежностима, а никако само институција са адресом у Сарајеву, став је Владе РС-а. 

  

 Спикер: Предсједник Народне скупштине РС Недељко Чубриловић рекао је европском 

извјестиоцу Кристијану Дан Преди да је Парламент Српске опредјељен за европске 

интеграције и испуњавање реформске агенде. У скупштинском одбору за европске 

интеграције упознали су га о усклађивању домаћег законодавства са европским. И 

министар иностраних послова Игор Црнадак увјерен је да БиХ има ресурсе да одговори на 

Упитник Европске уније, а Преда је истакао да у одговорима морају бити уважени и 

одгвори РС-а. ( Кристијан Дан Преда- изјава о томе да одговори РС-а треба да буду 

интегрисани у свеобухватне одговоре које БиХ шаље на упитник) 

 

 Спикер: Исламска држава поново пријети Балкану. На порталу „Румијах магазин за 

Балкан“ објавилу су текст у којем пријете Србима, Хрватима и Бошњацима који не 

подржавају њихову идеологију.  Прилог: Отворено пријетећи Србима и Хрватима 

исламисти наглашавају да нису заборавили ратна страдања муслимана. Подсјећају на 

терористичке нападе широм свијета наглашавајући да би то требало да буде опомена. „Не, 

о Срби кафири нисмо вас заборавили. Ми са вама имамо јако дуг неријешен рачун којег 

ћете платити својом крвљу, а што се тиче Хрвата кафира, ви се исто тако налазите у нашем 

сјећању, ваша крв је такође дозвољена код нас. Нисмо заборавили ваше убијање, 

злостављање пролијевање крви по Босни“- дио из наведеног  текста. Џихадисти све више 

прибјегавају петом борбеном простору, како још зову Интернет, тврде стручњаци. У јеку 

бројних губитака на страним ратиштима исламска држава има потребу да оправда своје 

губитке, али у исто вријеме и да регрутује нове сљедбенике, како би њиховоа идеја и даље 

живјела. Није случајно да велику пажњу посвећују БиХ имајући у виду колико је бораца до 

сада регрутовано са ових простора, каже експерт за безбједност Џевад Галијашевић. Џевад 

Галијашевић, експерт за безбједност: „Овај портал је уствари отворен из БиХ. Дакле иза 

овог портала стоји очито мрежа из БиХ. Може се он отворити на било којој електронској 

дестинацији, али је чињеница да наше безбједносне агенције дакле на заједничком нивоу 

никада нису ни покушале спријечити постојање, дјеловање, пропаганду која шири са тих 

портала“-( телефонска изјава).  Предраг Ћеранић, стручњак за безбједност: „РС ту може 

штету имати посредно, дакле јер они иду на припаднике муслиманске вјероисповијести. 

Аутори тих портала настоје да индоктринирају првенствено младе и чине то. То је 

једноставно државни потез, мислим на БиХ која мора донијети закон или у оквиру 

постојећег закона неке чланове, како би се осујетио овај врло опасан тренд. Off:  

Безбједносне институције прате сваки корак и сваку објаву схватју озбиљно, каже ресорни 

министар БиХ Драган Мектић. Тврди да БиХ институције раде све да овакве и сличне 

сајтове угасе. Драган Мектић, министар безбједности БиХ: „Системски нешто треба 



промијенити и увести високе, високе казне и санкције ономе ко омогућава провајдеру или 

већ коме да се такви портали уопште отварају и да буду са таквим садржајем доступни 

путем друштвених мрежа јавности“. Прије двије године Србија, али и остале балканске 

земље често су навођене као могућа мета џихадиста. У јулу 2015. у видео снимку 'Ми смо 

исламски хилафет касида', као почетна мета исламских терориста означена је Србија, а за 

њом слиједе и остале земље Балкана. 

 

 Спикер: И док би сваког министра безбједности у региону забринуле овакве пријетње, 

министра Драгана Мектића више брине како РТРС преноси његове изјаве. Сада је спорна 

она у којој позива грађане на протесте. Прилог, новинар у off-у: Да ли је грађане позвао на 

улицу да протествују, праве нереде или нешто треће, министар безбједности Драган 

Мектић данас баш и није сигуран. Највише га је погодило то што је управо наша телевизија 

пренијела изјаву у којој позива грађане на улицу. Драган Мектић: Ајте ..па и тај Кесеровић 

каже синоћ, каже - откуд му право да позива на нереде...Кад сам поменуо ја нереде,  

једином ријечју неред?..Иако су заслужили много горе од оног протеста на који ја 

позивам... Слиједи дио изјве Драгана Мектића из емисије Поштено од 05.06.2017: „Позивам 

на једну врсту бунта, револта, протеста, да демонстрирају то и да кажу под једном врстом 

пријетње, дакле, али да то буде у неким демократским оквирима“. Новинар у off-у: А 

управо због извјештавања које му се баш и није допало, Мектић данас прецизира гдје би 

протесте требало и организовати. Драган Мектић: „Ако би и пред кога требало довести 

демонстрације онда би то требало пред РТРС зато што безочно обмањује грађане“. Новинар 

у off-у: Не одговарају му ни саговорници у нашим прилозима чију је стручност довео у 

питање, процјењујући да их је у Бања Луци 5 по глави становника. Драган Мектић: Нису то 

из Бања Луке експерти, али су тренутно у Бања Луци ситни мишеви који за неку ситницу, 

за једно зрно пшенице пљују, омаловажавају, измишљају, лажу...Новинар у off-у: Прозвани 

Драгомир Кесеровић, универзитетски професор, каже да о стручности министра Мектића 

није говорио него о професионалном и етичком кодексу руководиоца Сектора безбједности 

у држави. Драгомир Кесеровић, стручњак за безбједност, телефонски: „То је био једини мој 

коментар, значи да је непрофесионално да министар безбједности позива на такву врсту 

акције и реакције народа, становника и свега, да је то непримјерено руководиоцу у Сектору 

за безбједност.“ Новинар у off-у: Да су изјаве министра безбједности којима позива грађане 

на улице непримјерене струка тврди и данас. Предраг Ћеранић, стручњак за безбједност: 

„Ја сам декан Факултета безбједносних наука, имам два доктората, више књига , а Мектић 

има двије више школе колико сам упућен, тако да нисам сигуран да се односи на мене, али 

све у свему то њему не даје за право да етикетира људе који говоре о безбједносним 

проблемима на начин који њему не одговара.“ Џевад Галијашевић, стручњак за безједност: 

„У земљи у којој је овакав човјек министар за безбједност као што је Драган Мектић 

наравно да је небезбједно живјети, наравно да су сви узгрожени, да је свим угрожена 

безбједност и наравно да ми импонује када ме такав човјек прозива и када осјећа нервозу.“ 

Новинар у off-у: Подсјећамо, осим што је грађане позвао на улицу, Мектић је федералним 

медијим изјавио и да СДС треба да се кане ратне прошлости. Иако је његов страначки шеф 

реаговао на овакву изјаву, Мектић на то данас није имао коментар.  

 

 Спикер: Регулаторна агенција за комуникације прихватила је захтјев Представничког 

дома Парламента БиХ о тридесетодневном мониторингу дневника сва три јавна емитера. 

Тиме ће се расправа о РТРС-у из Народне скупштине, гдје јој је мјесто, измјестити у 

Парламентарну скупштину БиХ. За предсједника Скупштине Недјељка Чубриловића, то је 

пријенос надлежности. Прилог: Новинар у off-у. РАК ће урадити тражену анализу и 

доставити је Парламентарној скупштини БиХ. Негирају да их посланици ПС-а на овај 

начин желе искористити како би дисциплиновали јавне емитере. (Амела Одобошић, 

гласноговорница РАК-а изјава у којој наводи да Агенција захтјев ПС-а не сматра као 



притисак на уређивачку политику и рад Агенције. Слободан Бошковић, члан УОРТРС, 

изјава којом сматра да је ово покушај контроле независности јавних сервиса, али и покушај 

да се угрози независност РАК-а.) Off: Једино мјесто за расправу о програму и раду РТРС-а 

је НСРС-а, која је оснивач ентитетског јавног сервиса, због чега посланици из Српске нису 

смјели подржати спорни закључак, поручује предсједник Скупштине Српске. (Недељко 

Чубриловић, предсједник Скупштине РС, изјава којом изражава сумњу да је ријеч о 

преносу надлежности, те да то није добра пракса).Off:  Парламент БиХ као орган који 

доноси закон о јавном РТВ систему БиХ, мјесто је надлежно за анализу провођења тог 

закона, односно адреса којој РАК може поднијети извјештај о спровођењу тог закона. 

(текст дописа са потписом Чубриловића). Новинар у off-у: Посланици СНСД-а били су 

против усвајања спорног закључка  јер се, како кажу, уводи пракса да институције БиХ 

расправљају о институцијама РС-а. ХДЗ БиХ као и СДАов дисидент Шемсудин 

Мехмедовић били су уздржани јер, како кажу, закључак Заима Бацковића нема законску 

основу.   

 Потписан протокол о сарадњи Електропривреда РС и Бјелорусије – прилог на ову тему 

 Влада је одлучила да неће бити повећане школарине на јавним високошколским 

установама 

 Група посланика у НС РС из ПДП-а и НДП-а основала је неформални посланички 

антикоруптивни клуб. Намјера им је, кажу, да уједине посланике у постизању консензуса у 

борби против корупције.  

 Министар рада Миленко Савановић одбацио је тврдњу посланика Адама Шукала да је 

незаконито запослио супругу у Фонду за заштиту животне средине 

 Министар здравља Богданић озваничио у Невесињу завршетак адаптације реорганизације 

Дома здравља.  

 Озваничен завршетак реконструкције Дома здравља у Гацку  

 Спикер: Нове тензије у ионако ровитом Мостару. Подигла их је информација да ће на 

вечерашњем концерту подршке хрватској шесторки хашких осуђеника наступити и 

проусташки декларисани Томпсон.  Концерт ће бити одржан упркос међународним 

преопорукама да се одустане.  У наставку прилог на ову тему, који у новинарском дијелу 

садржи чињеничне информације на ову тему, анкету међу грађаним Мостара, изјаву 

Драгана Човића, предсједник ХНС-а, Салема Марића, ГО СДА Мостар, Един Загорчић, 

СДП Мостар, Људевит Марић, МУП ХНК. 

 Спикер: Предсједник Српске Милорад Додик позвао је Србе са Косово и Метохије да на 

парламентарним изборима у покрајини гласају за Српску листу. Позивам Србе на Космету 

да не дозволе да неки виртуални представници Срба сутра у њихово име доносе одлуке у 

самопроглашеном Косову које би могле да успоставе косовску армију и друге институције 

на штету Срба, рекао је Додик за ТВ Пинк.  

 Вијести из свијета 

 Вијести из културе 

 

 

Дневник 2 од 09.06.2017.   

Форшпан: 

- Нови апсурд у БиХ, држава не жели да плати одштету породицама војника убијеним у 

теористичком нападу у Рајловцу 

- Реаговања на писмо Дениса Звиздића европским званичницима – Српска не кочи европски 

пут поручио предсједник Српске европском извјестиоцу 

- Британију тресе постизборна грозница – ко ће спровести Бреxит: конзервативци или 

лабуристи? 



- Каталонија иде на референдум о независности – локална влада одредила датум – шпанска 

најавила контрамјере 

- Једночасовни прекид наставе у средњој школи у Билећи – умјесто три одобрен упис једног 

одјељења гимназијалаца 

- У Фочи нова политичка преслагивања, за Успјешну српску , одборници из НДП-а и 

Радикала 

 Спикер: Није криво Министарство одбране, ни безбједносне агенције, ни Босна и 

Херцеговина – криви су изгледа убијени војници Недељко Радић и Армин Салкић у које је у 

терористичком нападу у Рајловцу новембра 2015. године пуцао припадник вехабијског 

покрета Енес Омерагић. Овај накарадни закључак произилази из првостепене пресуде по 

тужби породице убијеног Радића против БиХ. Умјесто захтјеване одштете, породица је 

требало да плати и трошкове суђења. Ипак, Суд је уважио њихову жалбу. Главни претрес 

одржан је данас.  

У прилогу су емитоване изјаве супруге убијеног војника Недељка Радића - Алисе Лиер, те 

Елмина Плећана – адвоката наведене и изјава Магдалене Папић – помоћнице 

правобраниоца БиХ.  

 

 Спикер: Све обавезе које је на европском путу требало извршити, Република Српска је 

извршила - ово је предсједник Српске пренио извјестиоцу европског парламента 

Кристијану Дан Преди. То је и одговор на писмо предсједавајућег Савјета министара 

Дениса Звиздића високој представници ЕУ Федерики Могерини, у којем за застој БиХ на 

европском путу криви РС, а управо је састанак Додика и Дан Преде знак да је РС за 

европске интеграције БиХ релевантан саговорник.  

ОФФ: Ја нисам никада упознао, на примјер, господина Додика и не планирам то учинити. 

Али, у сваком случају, ми имамо успостављен систем санкција намијењен особама које 

представљају пријетњу провођења Дејтонског споразума. (ријечи Кристијана Дан Преде – 

извор клиx.ба од 15.02.2017.) 

Од приче да њени лидери коче пут развоја БиХ која је важила почетком године до потврде 

да без Српске нема ни европског пута БиХ, тако би се у најкраћем могла описати изјава 

представника европских институција у БиХ, да не галопирамо ка ЕУ, већ да се на том путу 

прилично вучемо и представницима међународне заједнице је постало јасно. Јасно им је и 

све више да Српска није та због које БиХ не иде, па је и Кристијан Дан Преда промијенио 

став.  

Кристијан Дан Преда, извјестилац Европског парламента за БиХ: РС је дио ове земље и 

одговори из РС требају бити интегрисани у свеобухватне одговоре које ова држава шаље на 

овај упитник који је доставила Европска комисија. 

ОФФ: Другачији су ставови Дан Преде и о лидерима Српске, па је Дана ипак упознао 

предсједника Додика, а он га је информисао да је Српска извршила све обавезе које је 

требало да изврши.  

-РС опредијељена је за процес европских интеграција, али очекује да се уважава политичка 

реалност БиХ установљена дејтонским споразумом и Уставом БиХ, којима су јасно 

прецизиране надлежности Српске. (ријечи Милорада Додика – предсједника РС)  

ОФФ: Иако Српска, према изјавама њених лидера, чини све што је до ње на Европском 

путу, а што све чешће потврђују и представници европских институција, чињеница је да 

БиХ на том путу практично стоји. За такво стање треба некога и окривити, а 

предсједавајући Савјета министара Денис Звиздић прст је уперио у РС. У писму високој 

представници ЕУ, Федерики Могхерини, хвали рад Савјета министара, а за неиспуњавање 

обавеза из реформске агенде криви институције Српске: ''јер сви објективни познаваоци ЕУ 

процеса у БиХ знају да су управо државне институције, а посебно Савјет министара БиХ, 

промотори европске будућности БиХ, а да опструкције долазе са нижих нивоа власти и то 

доминантно из институција РС''. Овакав садржај писма за лидере у Српској знак је 



Звиздићевог прикивања сопствених неупјеха. За предсједницу владе Српске, промотер 

европског пута БиХ је искључиво онај ко на вријеме испуњава своје обавезе.  

Што се нас тиче, ми смо своје обавезе давно испунили и са наше тачке гледишта ниво БиХ 

нас блокира у свему – од обезбјеђивања средстава за грађење Српске, па до стварног 

кретања на Европском путу. (ријечи Жељке Цвијановић – предсједнице Владе РС)  

ОФФ: И представници Српске у заједничким институцијама дијеле став Владе по овом 

питању. Садржај писма за њих је неприхватљив, а пребацивање кривице искључиво на  РС 

класично пребацивање лоптице.  

Телефонска изјава – Драган Мектић, Министар безбједности БиХ: Не прихватам аргументе 

тог писма, зато што је, напросто, та спора динамика и нека врста застоја БиХ резултат 

нерада свих.  

Телефонска изјава – Борис Јеринић, замјеник Министра одбране БиХ. Наравно, најлакше је 

пребацити лоптицу у други ентитет који апсолутно у моменту нема никаквих кочница и 

опредјељење свих политчких партија у РС је чланство у ЕУ.  

ОФФ: О ставовима изнесеним у писму, тражили смо и став ПДП-а. Министар спољних 

послова, Игор Црнадак, није хтио коментарисати Звиздићеве наводе у писму. У 

телефонском разговору ипак признаје да су о тој теми на Савјету министара раније 

расправљало. На питање како ће се даље понашати у Савјету министара чији је 

предсједавајући Звиздић за све неуспјехе оптужио Српску, ни од њега ни од СДС-ових 

чланова Савјета министара нисмо добили прецизан одговор. Тражено појашњење нисмо 

добили ни од Дениса Звиздића.  

 

 Спикер: Примјеном адаптираног споразума о стабилизацији и придруживању БиХ са ЕУ, 

губици у Српској износиће од 250 до 300 милиона марака, тврди предсједник савеза 

удружења пољопривредних произвођача – Стојан Маринковић. За бањалучке Независне 

новине изјавио је да је извоз неких производа у ЕУ  потпуно обустављен. Каже да су главни 

кривци за такву ситуацију институције у БиХ, које не чине ништа да се 

пољопривредницима помогне.  

 

 Спикер: Да парламентарне већине нема на нивоу БиХ, ни у Федерацији, поновио је члан 

Предсједништва БиХ и предсједник Хрватског народног сабора – Драган Човић. Из СДА 

одговарају, квалификована већина и у једном и у другом случају постоји, а опозиција у 

Федерацији тврди криза је у том ентитету кулминирала. Предвиђају банкрот Владе.   

У прилогу су емитоване изјаве Драгана Човића-ХДЗ БиХ, Адила Османовића–замјеника 

предсједника СДА, Дениса Звиздића-предсједавајућег Савјета министара БиХ, Јасне 

Дураковић-поланице СББ у ПД Парламента ФБиХ, Џенана Ђонлагића-предсједника Клуба 

посланика ДФ у ПД Парламента ФБиХ, Елвира Карајбића–предсједника Клуба посланика 

СДП у ПД Паламента ФБиХ 

 

 Спикер: Потпредсједница ВСТВ БиХ, Ружица Јукић, поднијела је Општинском Суду у 

Сарајеву тужбу против Министра безбједности Драгана Мектића, због клевете, 

изношења нетачних информација и вријеђања части. Јукићева наводи да Мектић води 

кампању против ње, а зна се, каже, ко су његови налогодавци. Осим тога, као Министар 

безбједности позвао је на нереде, протесте који могу бити корак до слома власти, а то је 

кривично дјело, изјавила је Јукићева за Глас Српске.  

 

 Вијести из свијета 

 

 Спикер: А још један одборник НДП-а у фочанском локалном парламенту, напустио је 

странку. Након Сребренка Кунарца, леђа Здравку Крсмановићу данас је окренуо и Момчило 



Станушић, бивши шеф Изборног штаба НДП-а. Станушић ће убудуће бранити боје 

успјешне Српске Златка Максимовића.  

 

 Спикер: Професори билећког средњошколског центра ''Голуб Куреш'' одржали су 

једночасовни штрајк упозорења. На овај корак су се одлучили због, како наводе, 

поражавајуће одлуке Министарства просвјете да у први разред гимназије буде уписано 

само једно одјељење. 

 

 Спикер: Око стотињак радника ''Ратарства'' из Старе Тополе протествовало је испред 

управне зграде предузећа тражећи наплату својих потраживања од милион и по марака. 

Радници су се окупили чекајући исход састанка у Министарству правде коме су 

присуствовали и представници радника и министри Стево Мирјанић и Антон Касиповић. 

Са Касиповићем су договорили да се покуша ријешти и правни спор радника и предузећа, 

јер се, тврде, новац слива у течајну масу, док се дуговања радницима не исплаћују.  

 

 Спикер: У Бањалуци је озваничен почетак превентивне кампање ''Успори! Твој живот и 

другима значи'' Ово је још једна у низу промотивних активности које за циљ имају 

повећање нивоа безбједности саобраћаја у Српској. Кампања ће трајати до 31. августа, а 

заједно је спороводе Министарство саобраћаја и унутрашњих послова, Агенција за 

безбједност саобраћаја, Ауто-мото савеза и ауто-мото друштава.  

 

 Пелагићево: Почела обнова кућа за повратнике хрватског народа  

 

 Удисањем ваздуха из кошница до здравља. Отворен први ИнхалАпи центар у Српској у 

Первану код Бања Луке 

 

 

Дневник 2 од 10.06.2017.   

Форшпан: 

- Зашто је поново блокирана исплата руског клириншког дуга? Опструкције присутне од 

почетка процеса, упозорава премијерка Цвијановић 

- Пољопривредници принуђени да ''на црно'' увозе сјеме – ко је одговоран што БиХ нема 

сортну листу?  

- Сјећање на страдање српских цивила у Чемерну код Илијаша – одговорни још нису 

кажњени. 

- Сутра избори на Косову – какве су шансе Српске листе?  

- Не јењава сукоб Катара са осталим арапским земљама. Русија позива на смиривање 

страсти. Трумп долијева уље на ватру.  

- Обогаћена туристичка понуда у националном парку Сутјеска – авантура јединствена у 

свијету.  

 Спикер: Поново је блокирана исплата 125 милиона долара руског клириншког дуга. Нота 

која је упућена из Сарајева путем амбасаде БиХ у Москву, данима не стиже у руско 

Министарство финансија, пише Глас Српске. Пријем ове ноте је посљедњи корак 

потребан да би Руси наставили процедуру исплате дуга. БиХ је држава која производи 

штету својим грађанима, умјесто да им буде сервис – поручује премијерка Српске, Жељка 

Цвијановић.  

У прилогу је емитован кратак дио писма Министарства финансија БиХ, те је на екрану у 

виду телопа емитована изјава премијерке Жељке Цвијановић: ''Мислим да смо сви у 

Републици Српској изгубили наду да ниво БиХ може уопште постати ефикасан по било 

којем питању. Тај ниво власти болује од хроничног недостатка кредибилитета, и ту нема 

помоћи. Без обзира на такво понашање БиХ, Влада Републике Српске је захвална Руској 



Федерацији што је одлучила да клириншки дуг исплати у новцу, а не у роби како је то био 

случај са другим земљама.'' 

Такођер, новинарка је нагласила и шта је Министар спољних послова БиХ, Игор Црнадак, 

рекао Гласу Српске везано за доспијеће ноте у Москву, те да су из Амбасаде поручили да 

се за наведено интересују идуће недјеље.  

 

 Спикер: Пољопривредни произвођачи у БиХ ''на црно'' увозе сјеме савремених сорти. То је 

јавна тајна и једини начин да остану конкурентни.БиХ годинама нема проширену сортну 

листу за за увоз сјемена пољопривредних култура. 

У прилогу су емтиоване изјаве неколико агронома, ратара и повртлара као и изјава Стојана 

Маринковића – предсједника Удружења пољопривредних произвођача РС. Поред тога 

емтиована је изјава Мирјане Брзице – Управа БиХ за заштиту здравља биља, те Саше 

Лалића из Министарства пољопривреде, шумарства и водопривреде РС. 

 

 Спикер: На данашњи дан прије двије и по деценије у селу Чемерно код Илијаша, у 

Федерацији, припадници тзв. Армије БиХ из Брезе, Какња и Вареша звјерски су убили 32 

мјештанина. Најмлађа жртва имала је 16 година, а најстарија 80. МУП Српске 2007. 

године поднио је допуњену кривичну пријаву са доказима против 15 Бошњака осумњичених 

за злочин. Како сазнајемо, Тужилаштво БиХ ускоро би требало да подигне оптужницу.   

ОФФ: Ни временска дистанца од 25 година није избрисала болна сјећања код Велиборке 

Трифковић на погибију супруга Мирослава који је бранио кућни праг од муслиманских 

бојовника. Била је у шестом мјесецу трудноће. Спас са осталим укућанима пронашла је у 

оближњој пећини. 

Велиборка Трифковић, свједок злочина на Чемерну: Наши су дошли из Илијаша, али је већ 

све било касно, све је побијено, овај, дављено жицама, очи вађене, нокти чупани, 

силовани...не знам више ни ја шта да причам. Али, углавном су све на спавању похватали.  

ОФФ: Иако затечени нападом и то с леђа, Љубиша Лазендић пружао је отпор нападачима 

дајући тако времена комшијама да побјегну у шуму. За Љубишу пак није било наде, каже 

његов отац Радоје Лазендић, који је пронашао тијело сина након што је војска РС 

повратила положаје. 

Радоје Лазендић, отац убијеног Љубише Лазендића: ''Сви који су се затекли по подручју, 

сви су погинули, побијени или заклани без разлике. Прије једно 7, 8 година Суд је рекао да 

нема доказа. Како нема доказа, толики људи погинули... и страци и жене и сви.'' 

ОФФ: Након злочина у коме су побили 32 мјештанина, муслимански војници опљачкали су 

и попалили све куће у селу. За ефикасну акцију етничког чишћења Срба, неки од нападача 

добили су војна одликовања тзв. Армије Републике БиХ што вријеђа преживјеле и 

породице убијених на Чемерну баш као и чињеница да Тужилаштво БиХ до сада није 

подигло оптужницу у овом предмету.  

Мирјана Цабо, предсједница Организације породица заробљених и погинулих бораца и 

несталих цивила: ''Имамо информацију да је Тужилаштво БиХ интензивније ради на овом 

предмету и да је предмет при крају формирања оптужнице и да би се требало да се 

осумњичени приводе правди, да одговарају за овај злочин. '' 

ОФФ: Срби са Чемерна данас расељени по цијелој Републици Српској планирају да на 

мјесту гдје је била масовна гробница убијених изграде споменик и капелу. Сада је ту 

спомен обиљежје на којем је, по наредби локалних власти у Илијашу, натпис злочин 

прекривен са ријечи збивања. Наиван покушај да се сакрију трагови нечовјештва 

почињеног прије двије и по деценије.  

 

 Спикер: Служењем парастоса у Храму Светог Василија Острошког на Вељинама за 21 

погинулог припадника Осмог одреда специјалне бригаде полиције РС и полагањем цвијећа 

на спомен обиљежје испред полицијске станице Источно Сарајево, обиљежено је 25 



година од формирања овог Одреда. Током рата Осми одред имао је више од 400 рањених 

припадника.  

 

 Спикер: Сјећање и на Зворничку бригаду војске РС која је формирана прије тачно 25 

година. Бригада је у рату изгубила 538 бораца часно и херојски бранећи Подриње, Бирач и 

остале дијелове Српске. 32 борца још се воде као нестали.  

У прилогу су емитоване изјаве Винка Пандуревића – ратног команданта Зворничке 

бригаде, Љепојке Андрић – мајке погинулог борца, Лазара Ристића – предсједника 

Скупштине Борачке организације Зворник, Миливоја Марковића – секретара Градске 

организације породица погинулих бораца и несталих цивила Зворник. 

 

 Спикер: 25 година је и од оснивања Друге оклопне бригаде војске РС. У Спомен соби у 

студентском кампусу служен је парастос за 87 погинулих бораца. Цвијеће је положено на 

споменик палим борцима војске РС и првом команданту генералу Славку Лисици. 

Најважнија операција Друге оклопне бригаде је Коридор 92, а велики допринос дали су 

одбрани и стабилизовању фронта у Добоју, Дервентском и Возућком ратишту.  

У прилогу су емитоване изјаве Мике Шкорића – пуковника ВРС у пензији, Борислава 

Којића – пуковника ВРС у пензији, као и архивски снимак изјаве Славка Лисице из октобра 

1992. године. 

 

 Спикер: У Доњим Орловцима код Приједора откривен је и освјештан споменик посвећен 21 

погинулом борцу војске РС из овог села у које се током протеклог рата доселио велики број 

избјеглих и расељених. На споменику су уклесана имена свих погинулих чије породице данас 

живе у овом селу. Изградњу споменика финансирао је град Приједор, који је за ове намјене 

издвојио око 10 хиљада марака. Споменик су открила дјеца погинулих бораца. 

У прилогу су емитоване изјаве Вељка Марина – брата погинулог борца и Зорана 

Предојевића – предсједника Борачке организације града Приједора. 

 

 Спикер: Коалиција СНСД/ДНС и СП неупоредиво боље функционише и обавља послове на 

нивоу РС, него што је то радила опозиција која је у једном периоду била на власти. Ово је 

поручио предсједник Социјалистичке партије Петар Ђокић, који је након сједнице главног 

одбора у Зворнику рекао и да су Социјалисти спремни да се носе са изазовима будућег 

времена.  

Петар Ђокић, предсједник Социјалистичке партије: ''Потпуно сам увјерен да нам је 

осигурана и будућност за вријеме које долази зато што ћемо на идеји слободе, хуманости, 

социјалне правде, једнакости, одговорности, правде у цјелини, трајати јер су то идеје које 

су универзалне, опште потребне и прихватљиве и прихваћене, а ми Социјалисти их 

најгласније заступамо и ми смо њихови промотери на овом простору. Зато и вјерујем да 

ће у будућем временском периоду наше дјеловање бити видљиво и кроз борбу за економски 

раст РС. Желимо да она убрзаним кораком иде у будуће вријеме.'' 

 

 Спикер: На Косову и Метохији је предизборна тишина пред сутрашње парламентарне 

изборе. У самој завршници кампање тијело за праћење и контролу избора, донијело је 

одлуку да казни Српску листу са 25 хиљада евра због предизборног спота. Између осталог, 

спорно је то што је у споту коришћена карта Србије на којој је и Косово. Предсједник 

Српске Милорад Додик позвао је Србе са Косова и Метохије да на парламентарним 

изборима у покрајини гласају за Српску листу и не дозволе да неки, како је рекао, 

виртуелни представници Срба у њихово име доносе одлуке.  

ОФФ: Осим Српске листе на изборима ће учествовати још 4 партије косовских Срба, али са 

завршног предизборног скупа Српске листе у Косовској Митровици бирачима је поручено 

да је једино глас за њихову листу глас за институције Србије на Косову и да једино они 



могу да спријече формирање војске Косова и заједнице српских општина као невладине 

организације.  

Славко Симић, предсједник Српске листе (снимак са предизборног скупа): ''Српска листа 

је глас и лице Републике Србије! Српска листа је глас и лице српског народа са Косова и 

Метохије! И Српска листа је глас и лице предсједника Републике Србије Александра 

Вучића!'' 

Далибор Јевтић, Српска листа (снимак са предизборног скупа): ''Овде није у питању 

политика, овде је у питању живот свих нас. Живот је оно што мора да победи, рекао је 

Александар Вучић 11. јуна! Победом Српске листе победиће живот, победићемо сви, 

остаћемо, опстаћемо и вратићемо се! Живели до победе!'' 

ОФФ: Формирање осталих српских партија је покушај разбијања српског јединства, 

поручују из Српске листе и додају да бирачи треба добро да размисле да ли ће гласати за 

српске кандидате којима је предсједник Александар Вучић или за оне које предсједником 

сматрају Хашима Тачија. Сличног става је и званични Београд.  

Душан Козарев, замјеник предсједника Канцеларије за Косово и Метохију у Влади Србије: 

''Постоји само једна српска колона, само једна колона у којој су сви Срби на Косову и 

Метохији, то је колона иза Српске листе и хвала Славку Шимићу који предводи Српску 

листу што је данас овде са нама. Све друге колоне су албанско-амбасадорске, све друге 

колоне су ту да би дезавуисале српски народ.'' 

ОФФ: Освајање 10 мандата који припадају Србима у Скупштини Косова, могло би бити од 

пресудне важности јер постоји могућност да утичу и на само формирање Владе. Тренутно 

се води мртва трка између тзв. Ратне или коалиције ОВК, које предводе партије Хашима 

Тачија, Мираљимаја и Рамуша Харадинаја и коалиције без кадрова ОВК коју чине партије 

Исе Мустафе, најбогатијег Албанца Бехџета Пацолија и некадашње министарке трговине 

Мимозе Кусарилиле. Иначе, једно од предизборних обећања кандидата за премијера 

коалиције ОВК, Рамуша Харадинаја, јесте да ће ухапсити и министра Александра Вулина и 

директора канцеларије за Косово Марка Ђурића, ако дођу на територију Косова.  

Александар Вулин, министар за рад, запошљавање, борачка и социјална питања Србије: 

''Можда ће мене Рамуш Харадинај ухапсити, а можда и неће. Али, једно је сигурно – 

Рамуш Харадинај је ратни злочинац, доказани убица жена и деце и правда ће по њега 

доћи!'' 

ОФФ: За изборе на Косову регистровано је око 1.800.000 бирача, а први пут гласаће око 150 

хиљада младих који су напунили 18 година. Њихови гласови могли би бити одлучујући за 

одређивање побједника, јер све прогнозе говоре да ће резултат бити веома тијесан. 

Поједини аналитичари због тога не искључују ни могућност понављања избора.  

 Вијести из свијета 

 Спикер: Враћамо се у Српску. У националном парку Сутјеска, бисеру свјетског природног 

и културно-историјског наслијеђа, све је више туриста. Једно од атрактивних мјеста је и 

кањон ријеке Хрчавке, која извире на 1.570 метара изнад мора. Шетња, роњење и 

спуштање конопцима, дио су пописа кањонинг авантуре.  

 Спикер: У Требињу најмасовнија моторијада до сада. Традиционална манифестација 

окупила је  бајкере из бројних европских земаља. Богат програм и разноврсни садржаји 

сваке године привлаче све више посјетилаца.  

 

 

Дневник 2 од 11.06.2017.   

Форшпан: 

- Годишњица битке на Сутјесци – највеће партизанске побједе у Другом свјетском рату. 

- Поново оскрнављено српско гробље у Мошћаници код Зенице. Повратка нема – имања 

купују Арапи 

- Избори на Космету – да ли ће Срби бити јединствени? 



- Србија припрема тужбу против НАТО-а! Ко ће одговарати због бомбардовања 

осиромашеним уранијумом? 

- Најезда змија у приједорској регији. Мјештани забринути. 

- Несвакидашњи одстрел у Кобатовцима код Лакташа – у срцу Лијевча убијен вук. 

 

 Спикер: У долини хероја на Тјентишту обиљежена је 74. годишњица од Битке на Сутјесци 

– једне од највећих које су антифашисти водили и прекретнице у Другом свјетском рату. 

Ова славна битка примјер је пожртвованости у борби за слободу до коначне побједе над 

фашизмом.  

У прилогу су емитоване изјаве Бранислава Љумовића – учесника Битке на Сутјесци, 

Миленка Савановића – министра рада и борачко-инвалидске заштите РС, Петра Ђокића – 

предсједника Социјалистичке партије, као и поруке бројних грађана који су дошли на 

обиљежавање годишњице.  

 

 Спикер: Министар спољних послова БиХ, Игор Црнадак, изјавио је да његово 

министарство у случају руског клириншког дуга према БиХ своје обавезе испуњава у 

најкраћим могућим роковима. Премијерку Цвијановић је позвао да објасни зашто СНСД 

није реализовао овај споразум у посљедњих 10 година, колико је био у Савјету министара 

БиХ. Што се тиче клириншког дуга, ствари су давно договорене и то у вријеме када 

Црнадак није ни знао шта је то, каже за РТРС премијерка Жељка Цвијановић. Када је 

дошло до завршне фазе, партије Савеза за промјене су настојале да одуговлаче тај процес, 

иначе би све било реализовано још прије годину дана, каже Цвијановићева и додаје да је то 

само један од примјера блокирања средстава намијењених грађанима Српске. Чињеница је 

да су Црнадак и његове колеге заблокирале и аранжман са ММФ-ом иако су ентитети 

понијели терет тешких реформи док су се Црнадак и њему слични само сликали, позирали 

и продавали маглу реформском курсу власти на нивоу БиХ, закључила је Цвијановићева.  

 

 Спикер: Обиљежено је 25 година од формирања Прве градишке лаке пјешадијске бригаде и 

19. Србобранске пјешадијске бригаде војске РС. Заједничко обиљежавање у Градишци 

постаће традиција, јер грађани који су дошли у овај град  '95. године из садашњег 

Србобрана, односно Доњег Вакуфа, данас су дио ове општине, изјавио је начелник 

Градишке Зоран Аџић.  

 

 Спикер: Поново је оскрнављено старо православно гробље у Мошћаници код Зенице. Срби 

протјерани с тог подручја кажу да их то неће спријечити да долазе на своја огњишта, као 

што су то урадили данас. Гробље су очистили, порушену спомен капелу обновили и данас 

освештали. У Зеници је остао занемарљив број Срба.  

ОФФ: Већина Срба '92. године били су приморани да напусте Зеницу. Станове су послије 

рата продали. Имања у околним селима су опустјела, а помоћ за обнову порушених домова 

нису добијали. Тачка на затирање свега српског у зеничком крају је уништавање крстова и 

споменика на православним гробљима.  

Бобан Бошковић, пријератни мјештанин Мошћанице: ''Прошле године код моје баке, ту је 

био овај дио, ево га је оштетила, како видите ево је оштећен... По мени, ја мислим да је то 

нека у људима мржња. Значи, једно да се не вратимо, друго – постоји и даље мржња међу 

људима.''  

ОФФ: Зов родне груде надјачао је мржњу. Зенички Срби расељени широм Српске једном 

годишње долазе на гробља да одају почаст прецима, а младима да пренесу у аманет да не 

забораве гдје су Срби вијековима живјели. Очистили су гробље од корова, обновили у рату 

срушену капелу.  



Бошко Бошковић, мјештанин Мошћанице-Зеница: ''Одма послије '92., тако ваљда нешто. 

Срушена је била или паљена, не знам сад, углавном је све срушено до темеља. Све смо 

наново радили.'' 

ОФФ: И локални свештеник потврђује да су православна гробља у Средњој Босни често на 

мети вандала. За српска имања у Варешу, Високом, Какњу, Зеници, заинтересовани су 

Арапи и питање је колико ће времена проћи да гробови постану једини свједоци српског 

битисања на тим просторима.  

Душан Стевановић, предсједник Удружења избјеглих и расељених Срба зеничке регије: 

''Шта рећи заиста?! Ово је једна велика туга преголема, ово су све српски простори. Ово 

је једно од старијих мјеста у Зеници, спомиње се из 1400. и неке године кад је имало 120 

српских домаћинстава и само сада Бошњачких, муслиманских. Данас нема овдје ниједан 

Србин и неће се ниједан никад ни вратити.'' 

ОФФ: Од пријератних најмање 30.000 у Зеници и околини према попису из 2013., 

преостало је тек 2.400 Срба за најмање 200 убијених Срба, тортуре у логорима и уништену 

имовину током протеклог рата никада нико није одговарао.  

 

 Спикер: Новоименовани митрополит дабробосански Хризостом изјавио је да ће његов 

примарни задатак бити брига за сваког човјека, не само у Федерацији БиХ, него и у 

Републици Српској, а други борба за очување имовине Српске православне цркве у Сарајеву 

и цијелој Митрополији. Он је за београдске Вечерње новости истакао да много отворених 

питања на подручју Митрополије не обесхрабрује, него инспирише да се посвети Цркви и 

њеном народу. 

 

 Спикер: У 19 часова затворена су биралишта на Косову и Метохији. За 120 мјеста у 

косовском парламенту на ванредним изборима борило се 25 политичких субјеката, од 

којих 5 српских. За српске представнике гарантовано је 10 мјеста, а ове изборе многи су 

протеклих дана називали судбоносним за Србе са Косова и њхов опстанак. Први 

резултати очекују се око поноћи.  

У прилогу је емитована анкета грађана на улицама Косова, те изјаве Славка Симића – 

Српска листа, Бранимира Стојановића – замјеника косовског премијера, Марка Ђурића – 

директора Канцеларије за Косово и Метохију у Влади Србије.  

 

 Спикер: Осамнаест година послије бомбардовања Србије, припрема се тужба против 19 

чланица НАТО-а које су учествовале у агресији. Тужбе, у име жртава, припрема 

специјални тим домаћих и страних адвоката, као и љекари који би требало да докажу 

везу између пораста најтежих болести и коришћења уранијума током бомбардовања. 

У прилогу су емитоване изјаве Радомира Ковачевића – члана тима, токсиколога у 

Институту за медицину рада и радиолошку заштиту, Милана Антонијевића – комитет 

правника за људска права Јуком, Томе Филе – (телефонска изјава) 

 

 Спикер: Данас је откривена права бламажа приликом церемоније уласка Црне Горе у 

НАТО. Наиме, НАТО је испред сједишта у Бриселу подигао погрешну заставу са 

другачијим грбом и бојама. Из НАТО-а су признали грешку, изразили жаљење и саопштили 

да ће замијенити заставу.  

 

 Спикер: Након бројних протеста радника и проблема у пословању у посљедње двије 

године, бањалучко предузеће ''Крајина осигурање'' стало је на ноге. У односу на прошлу 

годину послују позитивно и враћају повјерење клијената.  

У прилогу емитоване изјаве Елмедина Ђузела – директора Крајина осигурања, Снежане 

Граховац – књиговође у Крајина осигурању, Јована Карановића – директора Крајина кроса. 

 



 Спикер: На Семберским ораницама гдје су се деценијама смјењивали кукуруз и пшеница, 

подигнути су засади малине. Тако се на падинама Мајевице ових дана кренуло у прву бербу.  

У прилогу су емитоване изјаве Милета Нешковића – Горњи Драгаљевац, Марије Нешковић 

и Миодрага Цвјетиновића – директора Хладњаче. 

 

 Спикер: Нагло повећање температуре изазвало је најезду змија широм приједорске регије. 

Грађани забринути посебно након што је у Оштрој Луци змија угризла дијете. Сви домови 

здравља, осим Крупе на Уни располажу са серумима против змијског отрова.  

У прилогу су емитоване изјаве Драгана Палије – Горња Слабиња, Костајница, Милана 

Чобановића – село Дабар, општина Сански Мост, Милене Трнинић – в.д. директора Дома 

здравља Оштра Лука и Бобана Грубана – љекара у Служби хитне медицинске помоћи Дома 

здравља Приједор. 

 

 Спикер: Руски држављанин Иља Сидоров ухапшен је под оптужбом да стоји иза игрице 

''Плави кит'' коју доводе у везу са самоубиством око 130 особа. Претпоставља се да је 26-

огодишњи Сидоров повезан са Филипом Будејкином који је већ иза решетака под истом 

оптужницом. Снимљен је како јеца док га полиција испитује због тврдњи једне 

тринаестогодишњакиње да ју је изазвао да скочи под воз.  

 

 Вијести из свијета 

 

 Спикер: У манастиру Глоговац код Шипова одржан је 27. Јањски сабор. Свету 

Архијерејску Литургију служио је новоизабрани митрополит дабробосански Хризостом. 

Након Свете Литургије приређен је богат културно-умјетнички програм. 

У прилогу су емитоване изјаве Шпире Јефтенића из Бањалуке, Зоре Јордан из Приједора, 

Дарка Миличића – прослављеног кошаркаша, игумана Теофила – настојатеља манастира 

Глоговац, епископа бихаћко-петровачког Атанасија и новоизабраног митрополита 

дабробосанског Хризостома. 

 

 Спикер: Традицију чувају и у Кнежици код Козарске Дубице гдје је почела манифестација 

Видовдански дани Кнежпоља. Све се одржава као дио Дубичког културног љета. 

 

 Спикер: Несвакидашњи одстрел у Лијевче пољу. Ловци су у близини аеродрома у 

Маховљанима одстрелили вука, што је у овом равничарском крају права ријеткост. 

 

 Спикер: У Бањалуци је одржано прво међународно коњичко такмичење у запрежном 

спорту. ''Пехар града Бањалуке'' одржан је са жељом да се у град врати дух прошлих 

времена, али да се и љубав и поштовање према једној од најплеменитијих животиња 

унаприједи у спортско-рекреативну посластицу.  

 

 

Дневник 2 од 12.06.2017.   

Форшпан: 

- У БиХ ушао новац сумњивог поријекла – ко финансира тероризам?  

- Правници се пожалили медијима – никад већи притисак политике на правосуђе! 

- Услови европски – безбједност америчка! Новинари обишли нови државни затвор у 

Војковићима 

- Коначно! У наредних 20 дана почиње изградња болнице у Источном Сарајеву. 

- Из СДС-а ниче још једна партија. Божидар Вучуревић формира Прву српску демократску 

странку. 



- Рамуше Харадинај побједник косовских избора – нема Владе без српских гласова! 

 

 

 Спикер: У протеклих неколико година, путем куповине некретнина, у БиХ је стигао новац 

сумњивог поријекла. Ова јавна тајна озваничена је коначно у Сарајеву на почетку 

дводневне конференције о финансирању тероризма. Ново упозорење стигло је из сједишта 

Савјета безбједности УН. БиХ као везе са тероризмом поново је и превише на најновијој 

данас објављеној консолидованој црној листи.  

У прилогу су емитовани ''исјечци'' из консолидоване нове црне листе гдје се међу 160 

страница, могу видјети имена појединаца и организација којима је БиХ мјесто рођења или 

боравка. Од појединаца наведен је Нусрет Имамовиć, један од команданата злогласне 

сиријске Ал Нусре, те још шест лица афро-азијског поријекла. Поред тога, у прилогу су 

емитоване изјаве Мије Крешиćа – замјеника  министра безбједности БиХ, Едварда 

Фергусона - амбасадора Велике Британије у БиХ, Џевада Галијашевиćа – експерта за 

тероризам ( изјава: ''ОБА и СИПА нису до сада водили ни једну акцију нити су на било који 

начин пресјекли токове финансирања'') и Горана Ковачевиćа - професора сарајевског 

Факултета за криминалистику. 

 

 Спикер: Радикална организација ''Муслиманско братство'' ускоро би могла да се нађе на 

америчкој црној листи терористичких организација. То би додатно могло 

компромитовати бошњачког члана Предсједништва БиХ, Бакира Изетбеговића, који 

одавно гаји пријатељске везе са овом организацијом, пише "Дневни аваз". Лидеру СДА 

раније је сугерисано да се дистанцира од ''Муслиманског братства'' и још неких 

радикалних организација и појединаца. Лист наводи да би САД против Изетбеговића могле 

да уведу и оштрије дипломатске и политичке акције.  

 

 Спикер: Притисак политике на правосуђе јачи је него икад, изјавио је предсједник Високог 

судског и тужилачког савјета БиХ Милан Тегелтија. Тај притисак упакован је кроз причу о 

борби против криминала и корупције, а све са циљем да се правосуђе стави под политичку 

контролу. Тегелтија сматра да је реформа правосуђа дала велике резултате. Грађани то 

ипак не виде. 

ОФФ: Стање у правосуђу далеко је од савршеног. Притисак политике присутнији је него 

икада. То се сада ради на другачији начин - кроз причу о легитимним циљевима покушава 

се успоставити контрола над направосудним системом, поручује први човјек ВСТС-а. 

Милан Тегелтија, предсједник ВСТС: ''Уколико би се оно ставило у руке политике, ви 

бисте добили један потпуно политички завистан систем, систем који би гонио своје 

политичке неистомишљенике и у принципу мислим да је притисак политике један 

трансфер одговорности за укупно стање у друштву на правосуђе као дио тог друштва, 

које политика овог тренутка не контролише.'' 

ОФФ: Реформа, која се води од 2003.-е је, каже, дала велике резултате. Унутар властитих 

редова воде се дисциплински поступци - само од почетка године забиљежено је девет 

суспензија и највећи број покренутих дисциплинских поступака од када је започета 

реформа, каже Тегелтија. 

Милан Тегелтија, предсједник ВСТС: ''Постоје поља која нису...на којима  реформа није 

дала довољно резултата, то су примарно поља која смо ми у ВСТС ставили... кривично 

гоњење у области организованог криминала и корупције и застој на кривичним дјелима 

ратних злочина. Ако погледате број неријешених предмета, ако погледате број значи 

унапређења у правосудном систему који се односи на неке друге области.. направљени су 

огромни помаци.'' 

ОФФ: Грађани, међутим, немају баш повјерења у правосудни систем. Према истраживању 

из 2016.-е само 34 одсто њих вјерује у рад ових институција. Чак 67 одсто такву слику 



формира на основу извјештавања медија, док тек 10 одсто из личног искуства. Из ВСТС-а 

се труде да то промијене. 

Хајро Пошковић замјеник директора Секретаријата ВСТС: ''Развили смо неке од сервиса 

којима грађани директно могу за приступити и имати корист од њих. Приступ 

предметима путем интернета, приступ судским рочиштима, калкулатор судских такси, 

нови процеси о издавању увјерења о невођењу кривичног поступка, саслушање свједока 

путем видео-линка, те различите друге активности.'' 

ОФФ: Прије неколико година спроведен је видео-конференцијски систем, који омогућава 

ефикасно процесуирање предмета ратних злочина. На тај начин саслушан је велики број 

свједока из Канаде, ЕУ, САД. Пред правосудним инситуцијама БиХ води се око 200 хиљада 

предмета. Увид у те предмете путем интернета, мјесечно затражи близу 50 хиљада људи. 

 

 Спикер: Министарство финансија РС истиче да су институције на нивоу БиХ одговорне 

за неусвајање Закона о акцизама, који су усагласиле владе Српске и Федерације. Јасно је, 

наводе, да Савјет министара БиХ и Денис Звиздић немају подршку за његово усвајање у 

Представничком дому БиХ. У Министарству финансија су изненађени изјавама Звиздића, 

који каже да му нису јасни ставови ентитетских влада, јер је, како каже, присуствовао на 

више састанака на којима је утврђен текст измјена Закона о акцизама. 

 

 Спикер: Новоизграђени затвор у Источној Илиџи прве затворенике примиће крајем ове и 

почетком наредне године. Бројне новинарске екипе данас су имале прилику да први и 

посљедњи пут сниме унутрашњост затвора, који ће за БиХ имати до сада невиђене мјере 

безбједности. А услови за боравак затвореника-европске. 

У прилогу су емитоване изјаве Јосипа Грубеше – Министра правде БиХ и Ранка Дебевеца - 

предсједника Суда БиХ. 

 

 Спикер: А због 15 тешких крађа, посла су имали и у Полицијској управи Требиње. Прошле 

недеље заплијенили су оружје, муницију, дрогу и украдене предмете. Осумњичени су отац и 

син из требињског села Величани, који су крали од апарата за домаћинство до ракијских 

казана.  

У прилогу је емитована изјава са пресс конференције Жарка Лакете – начелника 

Полицијске управе Требиње. 

 

 Спикер: Западне обавјештајне службе застрашивале су генерала Ратка Младића како би 

га врбовале да ради за њих. Када је одбио такав приједлог Рицхарда Холброоке-а почео је 

прогон њега и његове породице, рекао је за Спутњик генералов син Дарко Младић. Он је 

навео да је генералу Младићу, као и осталим актерима, нуђено и да неће бити прогоњени 

ако буду кооперативни. Нагласио је да је његов отац имао састанак са одређеним људима 

из западних служби који су покушали да га застраше Хашким трибуналом све до 

Холброоке-а који је тражио од генерала да постане политичар.  

 

 Спикер: Ветерани Српске захтијевају да у приједлог кривичног законика буде уврштена 

санкција за неовлашћено преношење или преузимање Уставних надлежности Српске и да 

буде кажњен сваки покушај укидања или промјене назива Републике. Предсједник ове 

организације, Душко Вукотић, рекао је да би санкције требало да буду затворске казне у 

трајању од 2 до 12 година.  

 

 Спикер: А само дан пред засједање Парламента Српске, синдикат радника унутрашњих 

послова затражио је да Влада повуче измјене Закона о платама запослених у МУП-у. Тврде 

да ће примјеном члана Закона који говори о варијабилном дијелу плате примања радника са 



средњом стручном спремом бити умањена и до 10 одсто. Министар полиције, Драган 

Лукач, не слаже се са њиховом рачуницом.  

У прилогу је емитована изјава са пресс конференције Анице Јондић – предсједнице 

Синдиката МУП-а, те је емитована изјава Драгана Лукача – министра унутрашњих послова 

РС. 

 

 Спикер: Горуће питање за раднике Жељезница Српске и даље је овјера здравствених 

књижица. Због тога су челници самосталног Синдиката саобраћајне и транспортне 

дјелатности одлучили да у четвртак затраже састанак са директором Фонда 

здравственог осигурања. Тврде да службеници Фонда примјењују двоструке аршине, јер 

неким радницима Жељезница овјеравају, а другима одбијају да овјере књижице. Ресорни 

министар, Неђо Трнинић, поручује да простора за договор о овом проблему има и да ће у 

сриједу разговарати са руководством Фонда.  

У прилогу је емитована изјава Златка Марина – предсједника Самосталног синдиката 

саобраћајне и транспортне дјелатности ЖРС, те Неђе Трнинића – министра саобраћаја и 

веза РС. 

 

 Спикер: На дугогодишњу сагу о изградњи болнице у Источном Сарајеву стављена је 

тачка. Радови почињу за 15 до 20 дана, најављено је након састанка министра здравља 

Драгана Богданића са представницима локалних заједница сарајевско-романијске регије и 

ове здравствене установе. Градоначелник Источног Сарајева и начелници шест градских 

општина потврдили су спремност за максимално учешће у овом пројекту.  

У прилогу су емитоване изјаве Маринка Божовића – начелника општине Источна Илиџа, 

Ненада Вуковића – градоначелника Источног Сарајева, Драгана Богданића – министра 

здравља и социјалне заштите РС.  

 Спикер: Кључни проблем у БиХ је неповјерење, изјавио је предсједник ХДЗ-а Драган Човић, 

истичући да ће се власт у наредних годину и по одржавати на инфузији. Човић наводи да 

су челници странака који су формирали власт на нивоу БиХ неискрено ушли у овај процес 

настојећи да обману друге и јавност. Да нема парламентарне већине показао је и Закон о 

акцизама, каже Човић и додаје да га не чуде опструкције на које су наишли приједлози 

ХДЗ-а о Изборном закону БиХ. 

 

 Спикер: У вези са ХДЗ-овим приједлогом о измјени Изборног Закона, предсједник СДС-а, 

Вукота Говедарица, каже да ће подржати сваку врсту настојања хрватског народа, ако 

та активност не задире у интегритет РС и Срба. Говедарица је за Вечерњи лист изјавио 

да Хрвати треба да буду равноправни и да бирају своје представнике, како то други не би 

радили умјесто њих.  

 

 Спикер: А Вукота Говедарица већ данима не жели да коментарише најаву формирања још 

једне политичке странке, која би требало да настане из СДС-а. Прва српска демократска 

странка требало би да буде назив странке која ће окупити бивше високе функционере 

СДС-а и пензионисане генерале војске РС. Њено формирање за нашу телевизију потврдио 

је иницијатор идеје Божидар Вучуревић.  

ОФФ: До краја августа Прва СДС завршиће са формирањем органа странке и именовањем 

страначких представника, рекао је за РТРС Божидар Вучуревић. Око 300 бивших СДС-ових 

функционера заједно са неколико пензионисаних генерала ВРС, приступиће новој верзији 

СДС-а. Вучуревић тврди да није у питању нова странка, него буђење старе. 

Божидар Вучуревић, нова СДС (телефонска изјава): ''Ми ћемо да активирамо рад Прве 

СДС која је створена '90.-е године, са основним циљем уношења мира и љубави, враћања на 

оне дане како смо некада успјели да учинимо, да измиримо српски народ и да престану ове 

силне свађе које доносе огромну штету српском народу, па ма гдје он живио.'' 



ОФФ: У посљедњих неколико година низале су се фракције настале из СДС-а, али се 

руководство странке тиме није озбиљно бавило. Високи функционер СДС-а, Милован 

Бјелица сматра да стварање Прве СДС не треба блокирати. Било је несугласица у странци, 

потврђује Бјелица, али сматра да је мотив за распарчавање СДС-а материјалне, а не 

идеолошке природе. Ипак, не предвиђа им успјех. 

Милован Бјелица (СДС)(телефонска изјава): ''Прошло је вријеме оснивања нових 

политичких партија. Ове неколике партије ће се одржати на политичкој сцени. Трошење 

и времена и трошење средстава и то је за поједине опције, подгријавају ситуацију у 

одређеном простору и траже погодне тле да би некога, да би се неко појавио па да 

оштети мало другу политичку партију.'' 

ОФФ: Врата су, тврди Бјелица, свима била и јесу отворена. Вишеструки кандидат СДС-а за 

предсједника Српске, који се јавности обратио отвореним писмом говорећи о неслагањима 

у странци, Огњен Тадић, о отвореним или затвореним вратима није хтио да прича, али ни о 

распарчавању странке. 

Огњен Тадић (СДС): ''Први пут чујем за то, не пратим једноставно та збивања већ много 

мјесеци тако да је ово за мене што сте рекли вијест.'' 

ОФФ: Из Уједињене Српске, једине странке настале из СДС-а, а која је успјела да преживи 

изборе, кажу да је стварање нове странке много озбиљнији посао од разилажења са 

руководством СДС-а. 

Ненад Стевандић, предсједник Уједињене Српске: ''Па прво то је више знак да се 

руководство СДС- а наставило осипати, да оно и даље води, да се покварило, побакирило и 

даље сарајевоцентрична политика руководства, а мање то значи да ће успјети они који, 

да кажем, пружају отпор да нешто направе. То треба и тако гледати, то је још један 

знак потпуне пропасти садашњег руководства СДС-а, која уништава своју партију.'' 

ОФФ: Из редова нове странке поручују да није искључен ни материјални мотив, јер, каже 

Вучуревић, док су оснивали Српску нису примали никакву накнаду – вријеме је, каже, да 

им се то надокнади. 

 

 Спикер: Предсједавајући предсједништва БиХ, Младен Иванић, разговарао је у Софији са 

предсједником и премијером Бугарске, Руменом Радевим и Бојком Борисовим. Теме 

разговора биле су стање у региону, билатерални односи, као и могућности за 

придруживање западног Балкана Европској Унији. Бугарски предсједник нагласио је да ће 

то бити приоритет предсједавања ове земље ЕУ у првој половини наредне године и да БиХ 

има снажну подршку за добијање кандидатског статуса.  

 

 Спикер: Коалиција бивших вођа терористичке ОВК окупљених око Рамуша Харадинаја, 

освојила је већину гласова на пријевременим парламентарним изборима на Косову и 

Метохији. О интересима Срба питаће се посланици Српске листе, чији гласови ће, по 

свему судећи, одлучивати и о избору нове владе у Приштини. Предсједник Србије, 

Александар Вучић, изјавио је да очекује много проблема од групације која је отворено 

пријетила Србима.  

ОФФ: Иако је Рамуш Харадинај прославио побједу, његова листа није освојила више од 50 

одсто гласова, како је најављивано. С друге стране, ни српски гласови нису се расули на 

одметнике са Српске листе, од чега се страховало. Српска листа не само да ће моћи да 

спријечи формирање војске Косова, већ у новој констелацији односа није искључено ни да 

буду дио власти, с обзиром да три албанске листе тешко могу да се договоре.  

Александар Вучић, предсједник Србије: ''Свакако није довољно онима који су желели и 

споља и од Албанаца да имају ту врсту контроле над српским посланицима да могу да 

доносе одлуку против интереса српског народа на Косову и Метохији. Волео бих да су 

резултати нешто другачији што се тиче воље албанског народа, али нисам ја тај који је 

могао у њихово име да бира. У сваком случају то ће нама представљати тешкоће.'' 



ОФФ: Аналитичари предвиђају дугорочну политичку нестабилност на Косову, јер како 

формирати владу с неким чија се предизборна обећања да ће се Косово простирати до 

Ниша и да неће дозволити формирање заједнице српких општина.  

Милован Дрецун, шеф Одбора за КиМ у Скупштини Срније: ''Мислим да ћемо имати 

покушај с једне стране Албанаца да под сваку цену избегну тај капацитет који српски 

политички представници сада имају да их ометају у доношењу једностраних, по српске 

интересе, штетних интереса.''  

ОФФ: Комесар за проширење ЕУ, Јоханес Хан, навео је да ће Унија као саговорнике 

прихватити оне који су изабрани вољом грађана, а да ће Приштина и Београд поново сјести 

за Бриселски сто, очекује лидер СДП-а Оливер Ивановић.  

Оливер Ивановић, предсједник СДП-а: ''Сигурно је да се на Косову ништа не догађа тако 

што ће неко самостално одлучити да ради ово или оно. Ту су незаобилазни фактори, ту су 

амбасаде западних земаља.'' 

ОФФ: Тешко је знати шта је од онога што је Харадинај изговарао ранијих мјесеци 

предизборна реторика, а шта је стварно мислио. Међутим, притисак на Харадинаја, Тачија 

и Имаја постоји у виду скорог оснивања Тужилаштва за злочине ОВК. Само функције би их 

могле заштитити од процесуирања. 

 

 Спикер: Поводом дана Русије предсједник Српске, Милорад Додик, упутио је честитку 

Владимиру Путину. Прослави овог празника у Москви присуствовало је више од 270 хиљада 

људи. У исто вријеме широм земље одржани су опозициони протести. Према извјештају 

Реутерс-а, полиција је привела најмање 118 демонстраната.  

 

  Вијести из свијета 

 

 Спикер: Жељка Павловић и њене три дјевојчице у марту ове године остале су без 

хранитеља, супруга и оца Ђорђа. У трошној кући у селу Врхпрача, подно Јахорине, од 

школе удаљеној 15-так километара преживљавају од 105 марака дјечјег доплатка. Црвени 

крст и Културно спортски центар Пале позвали су све да помогну како би се овој породици 

саградио нови дом. Сутра ће бити одржан и хуманитарни концерт. 

У прилогу је емитована изјава Жељке Павловић, самохране мајке, те изјава Јелене 

Петровић – секретара ОО Црвени крст Пале.  

 

 Спикер: Тинејџерска yоу тубе звијезда Расмус Брохаве из Данске посјетио је Требиње. Овај 

19-годишњак чији yоу тубе канал има преко 29 милиона пратилаца, боравак на југу Српске 

искористиће за снимање видео материјала како би своје пратиоце упознао са 

знаменитостима и љепотама овог града.  

У прилогу је емитована изјава Расмуса Брохава, као и изјава Жарка Вице из Туристичке 

заједнице Требиње.  

 

 

Дневник 2 од 13.06.2017.   

Форшпан: 

- Савјет министара БиХ усвојио измјене Кривичног закона – за негирање геноцида од 5 до 10 

година затвора 

- Закон о платама полиције у Парламенту Српске – одвајамо раднике од нерадника, поручује 

ресорни министар 

- Наченик Сребренице непожељан на комеморацији у Поточарима, поручиле мајке 

Срберенице. Непозван нећу долазити – одговара Грујичић. 

- Свједочење о ратном херојству српских љекара и лицемјерју међународне заједнице. 

Објављен ратни дневник холанђанке која је рат провела у Палама. 



- Прилика за посао. На сајму запошњавања у Бањалуци понуђено 800 радних мјеста.  

- РТРС у контроли – издају ли се фискални рачуни? 

- Како странце казнити за неплаћен паркинг? У Бијељини пронашли рјешење! 

 

 Спикер: Савјет министара БиХ утврдио је приједлог закона о измјенама и допунама 

кривичног закона БиХ. Овим приједлогом предвиђено је кажњавање негирања геноцида или 

злочина против човјечности затвором од 5 до 10 година.Све су подржали и српски 

министри. Из СНСД-а и Републичког центра за истраживање рата порука – ово је издаја 

Републике Српске. 

ОФФ: Предложене измјене Кривичног закона БиХ, према којима ће дугогодишњим 

затворским казнама бити санкционисани сви који негирају геноцид или злочин против 

човјечности, прошле су у Савјету министара уз сагласност министара из Савеза за 

промјене. Објашњење од министра Мирка Шаровића нисмо добили јер се није јављао на 

телефон. Раније је СРНИ рекао да су њихове сугестије уважене. За, на нивоу БиХ, 

опозициони СНСД, нема дилеме – ово је издаја.  

Душанка Мајкић, посланик у ПС БиХ (телефонска изјава): ''То је нечувена издаја, јер то је 

првенствено окренуто против борбе свих оних који су оптужени и чија ће борба бити 

много тежа. Дакле, неће моћи да адекватну заштиту имају за то што ће бити оптужени 

по том Закону. Господин Шаровић је морао онда рећи које су то сугестије, јер нема 

ниједне сугестије која би ту позицију поправила. Веома ће бити занимљиво видјети о чему 

се ради и шта су то представници Савеза за промјене прихватили.''  

ОФФ: Ово је још један покушај прекрајања историје и затварања уста свима који 

покушавају да чињеницама оспоре ратна дешавања на овим просторима, каже Милорад 

Којић директор центра за истраживање рата, ратних злочина и несталих цивила Републике 

Српске. Упозорава да се овим, Српска жели приказати као геноцидна творевина. 

Милорад Којић, директор центра за истраживање рата, ратних злочина и несталих цивила 

РС (телефонска изјава): ''На овај начин се једноставно лажна квалификација као што је 

геноцид и злочин против човјечности, која се искључиво ставља Србима на терет 

покушава озаконити и верификовати и свима онима који желе да правно докажу да та 

квалификација није тачна, желим да се запријети са казном јер на неки начин да се свима 

зачепе уста и да се то верификује, како они кажу, пресудили и међународни и домаће 

правосудне институције.''  

ОФФ: Министар правде БиХ Јосип Грубеша након сједнице Савјета министара, рекао је да 

је за оне који путем јавних медија пропагирају насиље или мржњу према било коме, 

предвиђена казна од најмање годину дана затвора, док је за оне који негирају геноцид или 

злочин против човјечности предвиђена казна од пет до 10 година затвора. 

 

 Спикер: Народна скупштина РС по хитном поступку разматрала је измјене Закона о 

платама запослених у МУП-у. Зависно од резултата рада, основна плата биће већа или 

мања до 10 одсто. У Парламенту је Тања Благојевић. Тања, шта кажу посланици? 

Услиједило је јављање уживо репортерке РТРС, те је емитован прилог у коме су приказани 

исјечци са сједнице гдје су говорили Драган Лукач, министар унутрашњи послова РС, 

Драган Чавић (НДП), Радован Вишковић (СНСД), Игор Жунић (СНСД), Недељко Гламочак 

(СДС) и Драган Галић (ПДП). 

Репортерка је у јављању уживо нагласила и да је пред посланицима приједлог Закона о 

заштити лица која пријављују корупцију.  

 

 Спикер: А у Сребреници је потписан коалициони споразум о новој скупштинској већини, 

коју у локалном парламенту чине 14 одборника СНСД-а, ДНС-а и СДА. У споразуму је 

наведено да ће нова већина подржавати и рад начелника Грујичића, али и то да је нова 



коалиција отворена и за разговоре са осталима. Ово је четврта скупштинска већина у 

Сребреници од октобарских избора.  

У наставку су емитоване изјаве Драгана Глишића – потпредсједника ОО СНСД-а 

Сребреница и Велибора Ранкића – предсједника ОО ДНС-а Сребреница. 

 

 Спикер: У Сребреници расту тензије и пред овогодишњу комеморацију у Поточарима. 

Иако је начелник општине Младен Грујичић изразио спремност да се поклони жртвама, 

мајке Сребренице су му јасно поручиле да није добродошао. Исту поруку упутила су му и 

остала бошњачка удружења.  

ОФФ: У Поточаре не желим да идем непозван – истиче начелник Сребренице Младен 

Грујичић. Чињеница да је проглашен за непожељну особу показује, каже, да појединим 

удружењима није стало до помирења и суживота. 

Младен Грујичић, начелник општине Сребреница: ''Поштујем те жртве без обзира како 

се зову, а на њима је да одлучују. Ја вјерујем да ће доћи вријеме када ће промијенити тај 

њихов став и када ће се доказати истина о Сребреници. И, једноставно, ја сам начелник 

свих грађана и бићу овде на располагању.'' 

ОФФ: А да је начелник свих грађана Сребренице, Грујичић показује чињеницом да је 

општинским буџетом ове године предвиђено суфинансирање комеморација и српским и 

бошњачким жртвама. Међутим, додаје, не жели да се пред сваку годишњицу страдања 

подижу тензије. 

Младен Грујичић, начелник општине Сребреница: ''Једноставно не желим отићи на ту 

комеморацију по сваку цијену и да угрозим своју безбједност из разлога што самим овим 

мене нико доле неће дочекати и нико ми неће гарантовати безбједност.''  

ОФФ: С друге стране Срби у Сребреници никада нису имали привилегију да за протеклих 

двадесет година, колико су Бошњаци имали свог начелника, неко дође и ода пошту на 

српским стратиштима. Ћамил Дураковић и његови претходници упорно су избјегавали да 

за све ове године оду на српско стратиште, кажу у организацији породица страдалих.  

Бранислав Васиљевић, предсједник Организације породица заробљених и погинулих 

бораца и несталих цивила Сребренице: ''Организациони одбор за страдање српског народа 

у Сребреници је уредно послао позиве за обиљежавање страдања српског народа начелнику 

општине Сребреница, а он се никада није удостојио да дође на обиљежавање страдања 

српског народа.''  

ОФФ: Подсјетимо, прошле године гостопримство је отказано и тадашњем премијеру 

Србије Александру Вучићу годину дана након што је управо у Поточарима на њега 

покушан атентат. 

 

 Спикер: Аутор књиге ''Иза затворених врата Сребреница '92.-'95.'' Фахрудин Алић због, 

како сазнајемо, пријетњи упућених њему и његовој породици, одбио је да свједочи на 

суђењу ратном команданту тзв. Армије БиХ у Сребреници Насеру Орићу и његовом 

саборцу Сабахудину Мухићу. Ипак, као доказ је уврштена његова књига у којој, између 

осталог, описује Орићево учешће у нападу на село Куњерац и демантује свједоке одбране, 

Орићеве бивше саборце.  

У прилогу који је услиједио емитовани су исјечци са суђења Насеру Орићу (два свједока) 

као и дијелови књиге Фахрудина Алића. 

 

 Спикер: У Мркоњић Граду је обиљежена годишњица убиства 22 српска полицајца, који су 

'92. године на звјерски начин убили припадници Зелених беретки и ХОС-а. МУП РС прије 15 

година поднио је пријаву Тужилаштву БиХ против шест лица из Јајца и Доњег Вакуфа. 

Међутим, за злочине нико није одговарао иако је кантонално тужилаштво у Травнику 

прошле године покренуло истрагу.  



У прилогу је емитована изјава Васе Караћа – оца убијеног Зорана Караћа, као и изјава 

Милана Милекића – начелника Полицијске управе Мркоњић Град.  

 

 Спикер: У Београду је промовисана књига Јени Лигтенберг – ''Ратни дневник Пале 1993.-

1995.'' Ова Холанђанка у свом дневнику слика ратну стварност у Српској. Из личног 

искуства у ратним болницама на Палама и Касиндолу.  

У прилогу са промоције књиге емитоване су изјаве Мирка Шошића – приређивача књиге, 

Драгана Калинића – министра здравља у влади Радована Караџића.  

 

 Спикер: Изјава замјеника помоћника америчког државног секретара Хојта Брајана Јиа да 

је предсједник Српске, Милорад Додик, реметилачки сецесиониста била је довољна да се 

лидер СДА Бакир Изетбеговић испрси пред својим чланством, али је он истовремено 

превидио да је Ји рекао и да је БиХ пред распадом. Ово је оцјена универзитетског 

професора Ненада Кецмановића који додаје да се поставља питање – да ли лидер СДА и 

њено бројно чланство заиста мисле да би одласком Додика Срби у Српској окренули ћурак 

и засукали рукаве да граде БиХ према бошњачкој мјери? Бакиру и бошњачкој елити било би 

корисније да размисле није ли проблем у њима самима, њиховом виђењу БиХ и РС у њој као 

и посебно у њиховом разумијевању међународног контекста, навео је Кецмановић у тексту 

објављеном на сите-у Фонда стратешке културе. 

 

 Спикер: Тридесет послодаваца понудило је више од 800 радних мјеста. То је епилог 

овогодишњег сајма запошљавања који је у организацији Завода за запошљавање одржан у 

бањалучком Дому омладине.  

Емитоване су изјаве Александре Стјепановић Вујичић – менаџера продаје предузећа ''Белт'', 

Мирослава Вујичића – директора Завода за запошљавање РС, Миленка Савановића – 

министра рада и борачко инвалидске заштите РС.  

 

 Спикер: Градоначелник Бања Луке, Игор Радојичић, затражио је од градске топлане да му 

хитно доставе извјештај о примањима директора предузећа Миће Миловановића, након 

што је у медијима објављено да његова плата прелази 8 хиљада марака. Радојичић тражи 

потпуну и прецизну информацију о износу Миловановићеве плате од почетка године и то, 

како се наводи, за сваки мјесец појединачно са спецификацијом свих ставки које чине 

укупан износ плате. Податке је тражио до сутра. 

 

 Спикер: Како страним држављанима наплатити казне за непрописно паркирање или 

неплаћање паркинга? Тај одговор већина локалних заједница није пронашла, а изузетак је 

Бијељина. Тамо, уз посредство агенције, која је задужена за наплату паркинг казни широм 

Европе, од наплате прекршаја нису изузети ни странци. 

У прилогу емитована анкета грађана Бијељине, те су емитоване изјаве Младена Петровића 

- директора Дирекције за развој и изградњу града Бијељина, те Предрага Сантрача - 

инспектора за граничну контролу Канцеларија Граничне полиције "Сјевероисток" 

Бијељина. 

 

 Спикер: Из сиве зоне у легалне токове пословања - пут је којим су порески обвезници у 

Српској кренули још 2008. године. Готово десет година касније, стање у фискалном 

систему знатно је боље, али још има оних који правила не поштују. Појачану провјеру на 

терену наредних мјесец дана обаваљаће Пореска управа, а прије почетка контроле у 

инспекцију је ишао и наш Стефан Личина.  

У прилогу је емитована анкета међу грађанима, те изјава Николе Салапуре - портпарола 

Пореске управе Републике Српске. 

 



 Вијести из свијета 

 

 Спикер: Министар просвјете и културе, Дане Малешевић, одобрио је повећање броја 

ученика који ће бити уписани у Гимназију у Билећи. Умјесто првобитно планираног једног 

одјељења, у Гимназију ће бити уписано 56 ученика. Подсјећамо, због великог интересовања 

ученика, школски одбори и наставничко вијеће тражили су да буду уписана три разреда. 

Из Синдиката су раније најавили да ће, ако не дође до измјене плана уписа, ове седмице 

ступити у штрајк.  

У прилогу је емитована изјава Данета Малешевића – министра просвјете и културе РС. 

 

 Спикер: Република Српска добила је свјетски признатог научника.  Од 180 пријављених, 

међу 7 награђених на недавно одржаном Међународном економском форуму у Санкт 

Петерсбургу је и Маја Станисављевић из Бања Луке. Стручни жири је наградио, како је 

објашњено, пројекте који представљају иновацију и могуће их је примијенити у реалном 

животу.  

У прилогу су емитоване изјаве Маје Станисављевић – постдокторанта и истраживача на 

студијском програму хемије ПМФ Бањалука, Јасмина Комића – министра науке и 

технологије РС, Сузане Готовац Атлагић – студијски програм хемија ПМФ Бањалука и 

Милице Балабан – шефице Студијског програма хемија и шефице Катедре за органску 

хемију ПМФ Бањалука. 

 

 

Дневник 2 од 14.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Савјет министара хоће законом да забрани негирање геноцида – сугласност дали и српски 

министри! 

- Бурно у Парламенту Српске – како заштити лица која пријаве корупцију? 

- Од обустављања истрага до убистава – бх посланици претресали стање у правосуђу. 

- Нема више гледања кроз прсте! Пореска управа због дугова блокирала рачуне 

здравствених установа. 

- Синдикат шума Српске запријетио управи – или повлачење Правилника о раду или 

генерални штрајк! 

- Пожар прогутао зграду у Лондону. Међу повријеђенима нема држављана БиХ! 

 

 

 Спикер: И даље нејасно ко у Савјету министара је подржао да негирање геноцида буде 

дио измјена нацрта Кривичног закона БиХ. Српски министри предвођени Мирком 

Шаровићем тврде да су, у начелу, гласали за, али да са предложеним измјенама нису 

сагласни. Да негирање геноцида не може бити дио Кривичног закона БиХ јединствену су у 

Удружењу жртава рата Српске, али и политички представници.  

ОФФ: Да се о геноциду више не може разговарати ни расправљати уколико мишљење није 

у сагласности са пресудама Суда у Хагу, а да се не ризикује затворска казна – стоји у 

Нацрту измјена и допуна Кривичног закона БиХ. За такав текст су у Савјету министара 

гласали и српски министри. Данас кажу да је то било условно гласање. Шта то тачно значи, 

Мирко Шаровић је покушао да објасни. 

Мирко Шаровић, министар спољне трговине и економских односа БиХ: „У начелу ми смо 

усвојили овај закон, али вршимо селекцију примједби једних, других, трећих, ми смо 

оставили сат и по око овог Закона. Само у случају ако је верзија онаква како сам ја 

саопштио, он може да иде у Савјет министара са српским гласовима, без тога не може 

да иде у ту процедуру." 



ОФФ: У наредних неколико дана, каже Шаровић, текст Закона ће бити доступан јавности, 

када се, тврди, у обзир узму примједбе свих министара са сједнице. А српски министри су, 

додаје, инсистирали да се усвоји примједба Министарства правде Републике Српске, која 

указује на то да је тема геноцида у оквирима кривичног закона, надлежност ентитета. 

Самим тим, немогуће је одредити затворску казну од пет до 10 година затвора за негирање 

геноцида, јер то није надлежност БиХ. Хоће се разматрати примједбе са сједнице, каже 

министар правде БиХ Јосип Грубеша, али... 

Јосип Грубеша, министар правде БиХ: „Погледаћу који су то њихови приједлози. Ако буду 

прихватљиви Министарству правде, они ће бити уврштени. Ако не буду прихватљиви, 

приједлог иде онакав какав је дало Министарство правде јер је закон из Министарства 

правде.“ 

ОФФ: Како је Шаровић схватио да је добра идеја да да бланко глас, а да потом поправља 

садржај закона, ни правним стручњацима није јасно. У Савјету министара се по Уставу 

гласа, или за, или против неке одлуке, без условљавања. 

Милан Благојевић, професор уставног права: "Уколико је било тако нечега у поступку 

доношења акта у СМ са којим се хоће ићи на Парламентарну скупштину, онда наравно 

тако нешто не може бити упућено у парламентарну процедуру него СМ поново мора да 

засједа, да то стави на свој дневни ред, да расправља и онда да донесе одлуку, опет 

кажем, на начин да се гласа за или против без икаквих условљавања.'' 

ОФФ: Министарство правде Српске већ два мјесеца покушава указати на мањкавости 

измјена Кривичног закона БиХ. У начин рада Савјета министара Антон Касиповић се није 

мијешао, али се узда да ће Шаровић да поправи могућу штету. 

Антон Касиповић, министар правде Српске: "Министар Шаровић је данас врло прецизно 

говорио о томе да ће доћи до коначног усаглашавања текста и ако буду прихваћене наше 

примједбе да ће такав текст онда ићи према Парламентарној скупштини.'' 

ОФФ: Док Шаровић тврди да је све под контролом, Младен Босић каже да неће 

промијенити мишљење, него да ће гласати против Кривичног закона, оптужујући СНСД да 

је због недоласка на сједницу, инцијатива Дениса Бећировића да се геноцид нађе у тексту 

Закона прошла. 

Младен Босић, замјеник предсједавајућег Представничког дома ПС БиХ: "Ако буду играли 

као што су играли први пут, тај Закон ће проћи упркос нашим гласовима против.'' 

ОФФ: Кривични закон БиХ према коме се затвором кажњава негирање геноцида не смије и 

неће бити усвојен, каже предсједник ПДП-а, Бранислав Бореновић. О условном гласању 

није упознат јер ПДП-ов министар није био на сједници. 

Бранислав Бореновић, предсједник ПДП-а: "Видјећемо у наредних неколико дана како ће 

то све изгледати, али у сваком случају све што је у надлежности Републике Српске, 

остаје у надлежности Републике Српске.'' 

ОФФ: Да се са Кривичним законом БиХ, који тумачи геноцид, не треба играти, чуло се и у 

Парламенту Српске. Радован Вишковић сматра да би посљедице могли имати сви у 

Српској – и власт и опозиција, а прије свега Срби. 

Радован Вишковић, посланик у НС РС: "Није то закон који ће се односити ни на СНСД, ни 

социјалисте, ни ДНС, него на грађане Републике Српске и многима ће се обити о главу.'' 

ОФФ: Бројна удружења проистекла из протеклог рата осудила су могућност да се негирање 

геноцида”тумачи на нивоу БиХ, јер је јасно да народи у БиХ на ту тему не гледају исто. 

 

 Спикер: Народна скупштина Републике Српске размотрила је приједлог Закона о заштити 

лица која пријављују корупцију. Циљ – омогућити њихову безбједност и тако охрабрити 

грађане да пријављују криминал и корупцију. Тања Благојевић је у републичком 

Парламенту. Тања, Српска добија први Закон који ће штитити тзв. ''звиждаче''?  



Услиједило је јављање уживо репортерке РТРС, те је емитован прилог у коме су приказани 

исјечци са сједнице гдје су говорили  Антон Касиповић, министар правде РС, Бранислав 

Бореновић (ПДП), Драган Чавић (НДП). 

Након тога емитован је и прилог о изградњи нове болнице у Источном Сарајеву која треба 

почети ускоро, а о чему се расправљало на сједници  НСРС и о чему су се оба блока 

усагласила. У оквиру прилога емитовани су исјечци/изјаве са наведене сједнице - Драгана 

Богданића – министра здравља и социјалне заштите РС, Игора Остојића (СДС), Данијела 

Мрда (СНСД), Марко Видаковић (СНСД), Сњежана Божић (СДС). 

 

 Спикер: А Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ окончао је вишечасовну 

расправу о стању у правосуђу у БиХ, без конкретних приједлога који би унаприједили борбу 

против организованог криминала и корупције. Током расправе предложено је више од 80 

закључака. Истовремено, Високи судски тужилачки савјет БиХ одгодио је сједницу на 

којој се требало расправљати о медијским нападима с политичком позадином на њихове 

челнике. 

У прилогу су емитовани исјечци са сједнице ПД ПС БИХ те су емитоване изјаве Јосипа 

Грубеше – министра правде БиХ, Младена Босића - замјеник предсједавајућег 

Представничког дома ПС БиХ, Милана Тегелтије – предсједника ВСТС БиХ, Сташе 

Кошарца – шефа Клуба посланика СНСД-а у представничком дому ПС БиХ, и препричана 

је изјава Дениса Бећировића (СДП). 

 

 Спикер: Министар саобраћаја и веза, Неђо Трнинић, демантовао је тврдње да Влада 

Српске није ријешила имовинско-правне односе који су потребни како би почела изградња 

граничног прелаза на новоизграђеном мосту у Братунцу. Трнинић је најавио да ће до краја 

мјесеца предузеће ''Путеви РС'' расписати тендер за изградњу приступних саобраћајница, 

а да ће са Управом за индиректно опорезивање БиХ бити потписан споразум о праву на 

грађење објеката који ће бити у власништву БиХ.  

Након тога емитована је изјава министра саобраћаја и веза – Неђе Трнинића.  

 

 Спикер: Испуњен је и посљедњи услов за исплату клириншког дуга. У Министарство 

иностраних послова Русије стигао је документ упућен из Сарајева, након којег би Русија 

требало да исплати 125 милиона долара Босни и Херцеговини. Ово је, за Глас Српске, 

потврдио помоћник амбасадора Русије у БиХ за Односе са јавношћу, Антон Косоколов. 

Нагласио је да ће нота бити прослијеђена у Министарство финансија Русије које је 

задужено за процедуру исплате клириншког дуга.  

 

 Спикер: Губици у пољопривреди након ступања на снагу адаптираног Споразума о 

стабилизацији и придруживану БиХ са Европском Унијом премашиће 250 милиона марака, 

поручују пољопривредници из Српске. На милионске губитке указало је и Министарство 

пољопривреде. О правом стању најбоље говоре подаци о трговинској размјени, гдје извоз 

робе и производа из БиХ не достиже ни трећину вриједности увезених.  

У прилогу који је услиједио приказана је статистика колика је штета нанесена 

пољопривредницима и емитоване су изјаве Стојана Маринковића - предсједника Савеза 

удружења пољопривредних произвођача РС (телефонска изјава), Гордане Роквић - 

савјетнице министра пољопривреде шумарства и водопривреде Републике Српске, као и 

изјава Мирка Шаровића - министра спољне трговине и економских односа БиХ. 

 

 Спикер: Филијала Пореске управе РС у Источном Сарајеву блокирала је рачуне 

здравственим установама које су у њеној надлежности због дугова за доприносе и порезе. 

Министар здравља, Драган Богданић, рекао је да здравственим установама које плаћају 

текуће обавезе за порезе и доприносе неће бити блокирани рачуни. Подсјетио је да је 



Влада донијела одлуку да се нађе начин рјешавања неисплаћених потраживања за све 

здравствене установе које уплаћују текуће порезе и доприносе.  

 

 Спикер: Жељезницама Српске биће омогућен нови репрограм дугова за доприносе за 

здравствено осигурање, договорено је на састанку представника Фонда здравственог 

осигурања и министарстава саобраћаја и здравља. То значи да ће радници жељезница 

моћи несметано да овјеравају здравствене књижице под условом да њихов послодавац 

измирује дугове у складу са договореним репрограмом и плаћа текуће обавезе.  

 

 Спикер: Или повлачење Правилника о раду или генерални штрајк – то су данас поручили 

представници Јединствене синдикалне организације ''Шума Српске''. Рок који су оставили 

послодавцу је 7 дана. Директор ''Шума'', Ристо Марић, каже да за штрајк нема разлога. 

Правилник је, каже, усвојен на препоруку Владе која је жељела да сва јавна предузећа 

имају усклађене трошкове.  

У прилогу су емитоване изјаве Славице Елез – потрпедсједнице Јединствене синдикалне 

организације ЈП ''Шуме РС'', Ристе Марића – директора ЈП''Шума РС'', као и Душана 

Марковића - предсједника Удружених синдикалних организација ЈП "Шуме РС".  

 

 Спикер: Директор бањалучке Топлане, Мићо Миловановић, доставио је одговор 

градоначелнику Игору Радојичићу у којем је негирао да његова плата износи близу 8 хиљада 

марака. Тврди да је од почетка ове године примао мјесечно нето плате у износима од 3.250 

до 3.296 хиљаде марака уз посебан мјесечни додатак од 700 марака који му се исплаћује 

полугодишње. Извори из Градске управе појашњавају да се из овог одговора види да је 

платни извод са 8 хиљада марака вјероватно аутентичан за мјесец у којем је 

Миловановићу исплаћен и тај додатак. Радојичић се послије ове информације, како наводе, 

не намјерава више бавити платом директора бањалучке Топлане, јер градски Одсјек за 

интерну ревизију нема законску надлежност да контролише пословање овог предузећа.  

 

 Спикер: Удружење коже, текстила и обуће у Привредној комори Српске тражи 

поништавање тендера Министарства унутрашњих послова за набавку полицијских 

униформи, јер, како наводе, ниједна домаћа компанија не може појединачно да учествује у 

оваквој набавци. Из Удружења инсистирају на разбијање тендера на више лотова. У 

МУП-у Српске одговарају – захтјев привредника је неутемељен, наводећи да сви имају 

право учешћа на тендеру. Подсјећају да су прије три године набавили униформе код 

домаћих произвођача на које су полицијски службеници имали бројне примједбе. 

 

 Спикер: Од сутра на снагу и званично ступа нови Правилник о цијени лијекова у БиХ. У 

Агенцији за лијекове наводе да ће поједини појефтинити и за више од 50 одсто. Грађани 

који су годинама чекали ову одлуку ипак нису у потпуности задовољни. 

У прилогу су приказане старе и нове цијене лијекова, те су емитоване изјаве Ане Галић 

Јелић – руководиоца апотеке ''Анафарм'', Биљане Тубић – помоћника директора Агенције за 

лијекове и медицинска средства БиХ, као и анкета међу грађанима Бањалуке.  

 

 Спикер: Србија је прва у свијету заплијенила нову дрогу која је 800 пута јача од марихуане. 

Ријеч је о психоактивној супстанци синтетичком канабиноиду, који код људи може да 

изазове тешка здравствена оштећења, пише Блиц. Из Министарства здравља Србије 

истакли су да је ово свјетска вијест и да ће информацију посредством система раног 

упозоравања добити све земље ЕУ. 

 



 Спикер: Европски парламент усвојио је резолуцију о Србији којом се поздравља напредак 

на путу Евроинтеграција, даје подршка за нове кораке ка чланству у ЕУ и наводе 

приоритети реформског процеса. А предсједник Србије, Александар Вучић, данас је уз 

највише војне и државне почасти открио споменик војнику са Кошара, Тибору Церни, 

једном од 108 војника који су прије 18 година приликом НАТО агресије погинули бранећи 

Караулу на југословенско-албанској граници.  

Након тога емитован је прилог РТС.         

 Вијести из свијета  

 

 Спикер: Више од хиљаду плинских боца које нису прошле атест, уништено је у Бањалуци. 

Посљедња контрола неких од њих обављена је чак прије 30 година. Из предузећа ''Крајина 

петрол'' упозоравају да су на нашем тржишту уочене боце увезене из Словеније као старо 

гвожђе. Напоињу да још није ријешен ни проблем нелегалног точења гаса у боце на 

бензинским пумпама.  

Емитована изјава Милована Бајића – директора ''Крајина петрола''. 

 

 

Дневник 2 од 15.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Влада републике Српске поручила – неприхватљив приједлог измјена Кривичног закона БиХ! 

- Утврђивање Кривичног закона без уважавања ставова РС још једна издаја Савеза за 

промјене – поручио предсједник Милорад Додик. 

- Лидер СДС-а Вукота Говедарица потврдио да није имао консултације са својим 

министрима у Савјету министара – тврди, кривични закон неће бити усвојен! 

- Србија добила мандатара! Ана Брнабић биће нова премијерка. 

- На помолу прекомпозиција у бањалучкој Скупштини – шта турбуленције у ДНС-у и 

Социјалистичкој партији значе за скупштинску већину? 

- Опасност о којој готово нико не води рачуна! Како стати у крај нелегалном пуњењу 

плинских боца?  

 

 Спикер: Из Републике Српске и данас оштра реаговања на усвојене измјене Кривичног 

закона БиХ. Влада Српске на телефонској сједници донијела је закључак да су потпуно 

неприхватљива рјешења која је утврдио Савјет министара БиХ. То што су и српски 

министри гласали за акт према којем је негирање геноцида кажњиво затвором, 

предсједник Милорад Додик и премијерка Жељка Цвијановић, оцјењују као скандалозно.  

ОФФ: Не постоји условно гласање или сте за или против, категоричан је предсједник 

Српске. Додаје, покушај правдања након усвајања потпуно је каже непотребан. Немогућим 

сматра да је, по овом питању, било ко био неопрезан, као што су то били српски министри 

када су гласали за измјене Кривичног закона БиХ. 

Милорад Додик, предсједник РС: ''Вјеровао сам да је кориштена процедура у којој Савјет 

министара може да пошаље акт у Парламент иако не гласају из свих националних група. 

Међутим, видим да су људи гласали, што значи да су били свјесни о томе. Да ли је то сада 

нека друга свијест када покушавају да окриве неког другог, то је нешто друго, то је 

питање за њих. Али, оно што је важно за Републику је важно да посланици свих партија 

одбију такав један приједлог.'' 

ОФФ: Министри се опредјељују за или против, сагласна је премијерка Српске. Објашњење 

да је то условно, каже, не пије воде, јер се од свих представника из Републике Српске, који 

су у власти на БиХ нивоу очекује да поштују ставове Српске.  

Жељка Цвијановић, предсједница Владе РС: ''Све и да вам не каже једна институција РС 

како би требало да се понашате или какав је њен став, ја мислим да сваки министар 



треба да има толико одговорности према РС, јер долази из ње, изабран је подручју РС, да 

зна како треба да се понаша и како да гласа. За мене је то заиста једна трагична 

ситуација. Мислим да је скандалозно!'' 

ОФФ: По ко зна који пут показало се какви односи владају у Сарајеву, истичу званичници 

Српске и подсјећају на бројне одлуке којима је са Српске пренесена надлежност на БиХ. 

Међу њима је и покушај тајног усвајања механизма координације на телефонској сједници 

Савјета министара. 

Милорад Додик, предсједник РС: ''Коме није јасна издаја коју врше они тамо у Савјету 

министара и заједничким институцијама Савеза за промјене?! Је ли има неко овде у Бања 

Луци и Требињу да му није јасно? Је ли нешто треба објашњавати? Да им цртамо још, 

јел'? Па погледајте саму чињеницу да су пристали да се стави геноцид као кажњиво дјело, 

говори о томе да би ви овде у уџбеницима морали да изучавате да су Срби починили 

геноцид. Значи, наша дјеца да то уче, што није тачно, наравно.'' 

Жељка Цвијановић, предсједница Владе РС: ''Ми горе имамо људе који су спремни да се 

обрачунавају са Републиком Српском, а да удовољавају свему ономе што политичко 

Сарајево им сервира и кроз законе и кроз информације и кроз стратегије и кроз различита 

рјешења. Ја мислим да је то неодговорно и да ће то бити кажњено.'' 

ОФФ: Скандалозним сматрају и то што ће се о наведеном Закону уопште расправљати у 

Парламентарној скупштини БиХ. У сваком случају, Српска, кажу предсједник и 

премијерка, мора послати поруку да никада неће прихватити рјешења којима Бошњаци 

покушавају наметнути своју вољу.  

 

 Спикер: На понашање српских министара приликом усвајања приједлога Кривичног закона, 

оштра реаговања политичара, али и удружења проистеклих из одбрамбено-отаџбинског 

рата. Предсједник СДС-а, Вукота Говедарица, каже да ће у Парламентарној скупштини 

СДС гласати против Закона иако су га његови министри макар и у начелу подржали.  

ОФФ: Зашто су српски министри дали глас за приједлог Кривичног закона БиХ који би 

свако негирање геноцида кажњавао затвором, ни данас није јасно. Док предсједник СДС-а, 

Вукота Говедарица избјегава да објасни како су министри гласали “у начелу“ иако је СДС 

против таквог текста, Мирко Шаровић данас има ново објашњење. Након што је одмах 

послије сједнице рекао да су прихваћени сви приједлози српских министара и примједбе 

ВСТС-а и Министарства правде РС, други дан је објашњавао да те примједбе тек треба да 

буду размотрене и да су српски министри гласали условно. Шта је условно гласање, данас 

није појаснио, али најављује расплет ситуације до краја седмице.  

Мирко Шаровић, министар спољне трговине и економских односа БиХ (СДС) – телефонска 

изјава: ''Потврђивање текста Кривичног закона БиХ, односно нацрта измјена и допуна... 

ево да будем сада конкретан биће у сљедећи четвртак и то је дефинитивно прецизан 

термин.'' 

Новинарка: ''За шта сте гласали прекључе и зашто сте рекли да су усвојене примједбе 

српских министара и Министарства правде РС?'' 

Мирко Шаровић: ''Наш приступ је био да апсолутно у такав текст уградимо примједбе 

које су дошле од  

Министарства правде РС. Сматрамо да су корекнте и у реду.''  

ОФФ: Потпредсједник Народне скупштине, Ненад Стевандић тврди да су министри 

ухваћени у лажи и да сада покушавају да се извуку из ћорсокака у који су се сами довели. 

Ненад Стевандић: ''Они раде горе чак и једни против других унутар Савеза за пормјене. 

Ови из ПС немају појма шта усаглашавају министри. Министри имају своје властите 

рачуне и своје властите бизнисе и то је оно што Републику Српску ставља у инфериоран 

положај.'' 

ОФФ: Да све не штима међу Србима на нивоу БиХ, а понајвише међу онима из СДС-а, 

показује и пасивни члан те странке и њихов троструки кандидат за предсједника Српске, 



Огњен Тадић. Док Тадић открива да комуникације нема, Говедарица сматра да проблема 

нема. 

Огњен Тадић, замјеник предсједавајућег Дома народа БиХ (СДС) – снимак из Телеринга: 

''Ја сам сигуран да ни господин Шаровић ни господин Мектић нису имали апсолутно 

никакву инструкцију од руководства странке како да се понашају у таквој ситуацији. И 

ситуација у којој ако они не знају шта да учине, онда ствар онако гледају да их претјерано 

не тангира, јер постоји више нивоа одлучивања који на концу и не могу допустити да 

такво нешто буде одлучено. Онда је тешко да су они кључни кривци у свему томе.'' 

Вукота Говедарица, предсједник СДС-а: ''Нисам имао разговор са господином Шаровићем 

и господином Мектићем. Они, у принципу, све акте који пролазе кроз Савјет министара 

раде заједно. Дакле, не видим да је то била пракса раније. Можда не би било лоше убудуће 

да имамо ту врсту комуникације, као што каже господин Тадић.'' 

ОФФ: Гласање за такав закон који ће институционализовати појам геноцида на такав начин 

да се о њему не смије говорити, а камоли га порицати - својеврсно је признање министара 

који су гласали да се таква врста злочина и десила, каже Сташа Кошарац.  

Сташа Кошарац, шеф Клуба посланика СНСД-а у Представничком дому ПС БиХ: ''И 

позивам руководство СДС-а да осуди понашање њихових хипотекарних министара у 

Савјету министара. Не говорим ово без разлога – хипотекарних министара. На крају 

крајева, позивам их да заједно са нама у Представничком дому гласају против овога 

закона, кад овај Закон дође у парламентарну процедуру.'' 

ОФФ: Док се сви баве политичком конотацијом предложеног текста, Душанка Мајкић 

сматра да се заборавља суштина, а то је шта би такав закон значио за све који су оптужени 

за ратни злочин. 

Душанка Мајкић, посланик СНСД у Представничком дому ПС БиХ: ''Ако приликом своје 

одбране наведу било шта што се може третирати повреда овог члана Кривичног закона, 

они би директно били санкционисани.'' 

ОФФ: Исти проблем увиђа и предсједник БОРС-а, Миломир Савчић, а рјешење је, каже, да 

се заузме јединствен и категоричан став. 

Миломир Савчић, предсједник БОРС-а: ''Уколико Срби коначно се дозову памети, сједну 

заједно и каже ово може – ово не може, то ће бити ријешено на задовољство нас у 

Републици Српској и у интересу Републике Српске и не само нас. Уколико ми забетонирамо 

то и забранимо да се о томе прича, да се ради, ми ћемо имати једну страну приче и једну 

истину, истину која одговара једном народу.''  

ОФФ: Јуче најављене исправке текста Закона и консултације министра Мирка Шаровића са 

министром правде БиХ Јосипом Грубешом, још нису познате јавности. 

 

 Спикер: Мандатар за састав нове Владе Србије је министарка државне управе и локалне 

самоуправе, Ана Брнабић, одлучио је предсједник Србије Александар Вучић. Први пут у 

историји Владу Србије предводиће жена. Брнабићева ће бити на челу 15.-е по реду Владе 

од 1990. године када је у Србију уведено вишестраначје.  

У прилогу који је услиједио емитоване су изјаве предсједника Србије, Александра Вучића 

са пресс конференције те је представљена кратка биографија Ане Брнабић.  

 

 Спикер: Предсједник Републике Српске, Милорад Додик, изјавио је током разговора са 

амбасадором Руске федерације у БиХ, Петром Иванцовим да је институција Високог 

представника у БиХ одавно превазиђена. Његово присуство додатно потврђује да Би Хи 20 

година након потписивања Дејтонског мировног споразума, није суверена, поручио је 

Додик. Да кључну одговорност у БиХ треба да преузму домаће институције, закључено је и 

на састанку Иванцова са предсједавајућим Предсједништва БиХ – Младеном Иванићем.  

 



 Спикер: Отворен је мађарски конзулат у Бањалуци. Мађарска заједница представља 

важан ресурс Српске који ће бити мост сарадње у будућности, поручено је са свечаности.  

У прилогу су емитоване изјаве Славена Грбића - новог почасног конзула мађарске у 

Бањалуци, Јожефа Неђешија - амбасадора Мађарске у БиХ и Жељке Цвијановић – 

предсједнице Владе РС.  

 

 Спикер: Народна скупштина Републике Српске усвојила је Закон о измјенама и допунама 

Закона о платама запослених у МУП-у који предвиђа варијабилни дио плате, чиме ће 

примања запослених бити мања или већа до 10 одсто. Посланици су усвојили и Кривични 

законик и Закон о заштити лица која пријављују корупцију тзв. ''звиждача''. Прихваћена је 

и информација о пројекту изградње и опремања нове болнице у Источном Сарајеву.  

 

 Спикер: Божидар Васић који је прије 20 дана напустио СДС и прешао у Уједињену Српску 

каже да је разлог изласка из СДС-а незадовољство понашањем странке у Угљевику у којој, 

како каже, начелник општине располаже са 13 милиона буџета по личном нахођењу и 

мимо Закона. Несхватљиво је каже да општина са највећим буџетом дугује свима.  

Божидар Васић, Уједињена Српска: ''Желим да, ево јавно, позовем инспекторат РС да 

преко надлежних инспектора провјери у општини Угљевик да ли се поштује Закон локалне 

самоуправе, то је мислим члан 45., који говори да радници запослени у општини не могу 

бити у органима политичких партија нити могу организовати странке. То говорим из 

разлога што су велики број радника у органима СДС.'' 

 

 Спикер: На Буни код Мостара обиљежена је 25. годишњица страдања 29 српских цивила и 

војника. Још се трага за 8 тијела убијених Срба који су страдали 15. јуна и за 85 звјерски 

убијених истог мјесеца '92. године на подручју Мостара и долине ријеке Неретве. 

У прилогу је емитована изјава Миленке Брстине – супруге убијеног, Аљонке Џелетовић – 

сестра убијеног из Одбора погинулих, заробљених и несталих цивила и војника Невесиње, 

Јована Савића – оца убијеног, Љубице Чабрило – супруге убијеног, Драшка Шиљеговића – 

брата убијеног те Вељка Лазића – БОРС, Одбор погинулих и несталих војника и цивила. 

 

 Спикер: Само за посљедњих седам година из буџета БиХ, кантона и ентитета 

адвокатима и адвокатским канцеларијама исплаћено је 76 милиона марака по основу 

одбране оптужених по службеној дужности. Док су поједини адвокати у властите џепове 

стрпали милионе, други за 7 година ни до хиљаде нису стигли.  

Услиједио је прилог у коме су емитоване изјаве Сенада Крехе – предсједника Адвокатске 

коморе Кантона Сарајево, Мериме Хрњице – новинарке ЦИН-а, Марије Аничић Згоњанин 

– предсједнице Окружног суда Бањалука, као и Ружице Јукић – потпредсједнице ВСТС-а. 

 

 Спикер: Одборници скупштине Града Бањалука разматрали су ребаланс буџета који би 

требало да износи 208 милиона марака, што је за 77,4 милиона више него што је то било 

предвиђено првобитним планом. Овај ребаланс омогућен је репрограмом градског дуга, а 

највише средстава биће усмјерено у инфраструктуру. Расправа о ребалансу градског 

буџета остала је, ипак, у сјени све гласнијих прича о прекомпозицијама унутар 

скупштинских клупа.  

У прилогу су емитоване изјаве Будимира Балабана - предсједника Скупштине Града 

Бањалука (ДНС), Игора Радојичића – градоначелника Бањалуке, Драгана Талића (НДП), 

Миленка Јаћимовића – независног одборника, те Борана Босанчића (ДНС) . 

 



 Спикер: Да ли сте икада помислили да у свом дому можда чувате темпирану бомбу? С 

обзиром на стање течног нафтног гаса у БиХ, плинске боце дословно су потенцијалне 

бомбе. Системска контрола готово и да не постоји. 

У прилогу су емитоване изјаве Милована Бајића - директоар ''Крајина петрола'' и Маје 

Мркић Босанчић - руководиоца Одјељења за гас у Министарству индустрије, енергетике и 

рударства те одломак из обавјештења Републичке управе за инспекцијске послове.  

 

 Вијести из Русије (трајање 1:23 минут)  

 

 Спикер: Ова школска година била је једна од успјешнијих, бар кад је ријеч о достигнућима 

ученика основних и средњих школа. У Влади Српске пријем за више од 300 младих који су у 

овој години побиједили на школским такмичењима.  

У прилогу су емитоване изјаве ученика Николине Белензаде – ИИ разред Основне музичке 

школе ''Бранко Смиљанић'' Градишка, Милоша Коса – ИX разред ОШ ''Свети Сава'' 

Козарска Дубица- рукометаш, као и изјаве Предрага Дамјановића – Републички педагошки 

завод РС, Данета Малешевића – министра просвјете и културе РС и Жељке Цвијановић – 

премијерке РС.  

 

 Спикер: За десетак минута капије тврђаве Кастел у Бањалуци биће отворене за све 

љубитеље роцк звука. Тамо вечерас почиње Кастел Роцк Фест 2017. На Кастелу је Сања 

Поповић.  

Након тога репортерка се јавила уживо како би пренијела дјелић атмосфере са тонске пробе 

те је емитован кратак позив Кикија Лесендрића да заинтересовани дођу на Кастел. 

 

 

Дневник 2 од 16.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Измјене Кривичног закона БиХ којима би се кажњавало негирање геноцида неприхватљиве 

и за Хрвате, поручио Драган Човић. На састанку са предсједником Српске закључено – 

институције БиХ не функционишу! 

- Четврти дан трећа Шаровићева верзија о спорним измјенама Кривичног закона. Данас 

тврди – Закон није усуглашен и о њему ће се Савјет министара тек изјашњавати. 

- Дан одбране сарајевско-романијске регије – сјећање на српске борце који су сачували свој 

народ. 

- Апсурд из Тузле – мјештанин из чијег дворишта је скинута ратна застава Саудијске 

Арабије тужио полицију због угрожавања приватног посједа. 

- Припреме за љетовање – провјеравамо, шта можете пренијети преко границе?  

 

 

 Спикер: Институције на нивоу БиХ не функционишу, а не испуњавају се ни обавезе 

преузете реформском агендом, поручили су након данашњег састанка предсједник Српске 

Милорад Додик и хрватски члан предсједништва Драган Човић. О тренутно најважнијој 

политичкој теми – измјенама Кривичног закона БиХ, којима би се кажњавало негирање 

геноцида и Додик и Човић имају исти став – Закон неће проћи.  

ОФФ: Без усвајања става Републике Српске, ако се Хрвати питају, неће бити усвојен ни 

Кривични закон БиХ, поручио је Драган Човић. Реформа правосуђа је неопходна, сматра 

Човић, а сарадња српских и хрватских представника на нивоу БиХ, каже, није упитна.  

Драган Човић, хрватски члан предсједништва БиХ: ''Могу врло јасно казати ево и у име 

оних који представљају Хрватску демократску заједницу у Вијећу министара. Ниједно од 

законских рјешења, управо због помањкања парламентарних већина неће моћи проћи 



Вијеће министара кроз руке хрватских представника у том Вијећу министара, мислећи на 

три министра и његова четири замјеника, а да нису уважени до краја стајалишта која 

дођу из Републике Српске.'' 

ОФФ: Због штетног понашања српских представника, Република Српска је у БиХ у све 

неповољнијем положају, каже предсједник Српске, Милорад Додик. То се највише, каже, 

односи на посљедњи случај гласања за измјене Кривичног закона БиХ. 

Милорад Додик, предсједник Републике Српске: ''Поготово је неприхватљива посљедња 

одлука Савјета министара у коме се види да је пропуштено са стране српских посланика и 

гласало о измјенама Закона о кривичном поступку. Наш став наше партије да тај Закон 

треба укинути на нивоу БиХ, као што треба укинути Суд и Тужилаштво и евентуално 

договорити неку нову структуру.'' 

ОФФ: Да власт на нивоу БиХ тавори скрштених руку, сагласни су и Додик и Човић. Важно 

је, каже Човић, што прије добити статус кандидата за улазак у Европску Унију, али не 

радећи ништа то се неће десити.  

Драган Човић, хрватски члан предсједништва БиХ: ''Чињеница да немамо парламентарну 

већину и да ћемо се ми морати сналазити наредну годину, годину и три,четири мјесеца до 

идућих избора и у оваквом једном амбијенту и ту желим да имамо до краја врло јасне, 

чисте односе између два народа, двије странке које представљамо и јачати даље то 

партнерство које ми имамо.'' 

ОФФ: Реформска агенда се не спроводи, а механизам координације још није 

профункционисао, каже Додик, што јасно показује колики је застој на нивоу БиХ.  

Милорад Додик, предсједник Републике Српске: ''Што се тиче упитника и одговора на 

питања, треба активирати механизам координације, успоставити тијело да веома 

прецизно кажемо - успоставити тијела механизма координације, обезбедити да та тијела 

донесу пословник и правилник о раду како би се и тачно знало на који начин се долази до 

дневног реда, која питања се стављају и како се одлучује на том механизму координације.''  

ОФФ: Додик је напоменуо да у РС постоји идеја о Закону о правосудном систему који би 

био под ингеренцијом Српске. Овај Закон би, каже, укинуо садашње стање у овом систему 

и увео потпуне уставне ингеренције Српске. 

 Спикер: Иако измјене и допуне Кривичног закона неће проћи парламентарну процедуру, 

остаје отворено питање како је и зашто овај законски приједлог добио подршку српских 

министара у Савјету министара. Умјесто конкретног одговора, министар спољне 

трговине и економских односа, Мирко Шаровић, до сада је свој поступак образложио са 

неколико различитих верзија. Данас и нова.  

ОФФ: Прво је рекао да су уважене примједбе из РС, затим да ће бити уважене, а потом и да 

је Закон добио условну подршку. На питања која је верзија истинита и шта је конкретно 

условна подршка, Мирко Шаровић без конкретног одговора.  

Мирко Шаровић, министар спољне трговине и економских односа БиХ: ''Треба да 

вјерујете да ја знам шта по том питању радим и да сам то до сада показао. Ја нисам 

било какав почетник и да се не знам сналазити у оваквој ситуацији.'' 

ОФФ: Шта је тачно Шаровић урадио није најјасније ни НДП-овом посланику у 

Парламентарној скупштини БиХ, Момчилу Новаковићу. Каже да су српски министри 

морали гласати против овог Закона.  

Момчило Новаковић, посланик НДП-а у Представничком дому Парламента БиХ: 

''Институт условног прихватања не постоји. Дакле, не постоји нигдје институт условног 

прихватања, кад кажем нигдје мислим на институције у БиХ.'' 

ОФФ: У најновијој верзији Шаровић каже да ће коначан текст измјена и допуна Кривичног 

закона бити усаглашен и јавности представљен у четвртак.  

Мирко Шаровић, министар спољне трговине и економских односа БиХ: ''Видјећемо се у 

сљедећи четвртак и видјећете епилог који може да буде само сљедећи  - да пред собом 

имамо Закон који је усаглашен и са српским министрима и да ви то критикујете или не 



критикујете, да кажете да је добар или није добар или да тај Закон иде у даљу процедуру 

без гласова из реда српског народа.'' 

Момчило Новаковић, посланик НДП-а у Представничком дому Парламента БиХ: 

''Видјећемо на сљедећој сједници Савјета министара хоће ли се поново расправљати о том 

Закону или неће. Ако не буде расправе поново о том Закону, значи Закон је прошао 

процедуру, ако буде расправе, врло је овај...неке одлуке Савјета министара су понекад врло 

чудне.'' 

ОФФ: И док српски представници у заједничким органима комуницирају по систему 

глувих телефона, СДП-ов посланик у Парламентарној скупштини БиХ, Денис Бећировић, 

подржан од стране 37 Удружења жртава и цивилних организација, у парламентарну 

процедуру упутио је своју верзију измјена Кривичног закона које се односе на забрану 

негирања геноцида.  

Денис Бећировић, посланик СДП-а у Представничком дому Парламента БиХ: ''Оних 

пресуда које су утврђене Међународним правом, односно на међународним судовима и на 

домаћим судовима. За све оне који буду кршили ову одредбу Закона, овај текст Закона 

предвиђа казну затвора од 6 мјесеци до 3 године.'' 

ОФФ: Међутим постоје и примјери када је Суд у Хагу доносио веома тешке одлуке, које су 

потом поништаване. Због тога је веома опасно уврштавати термин геноцид у Закон у 

моменту када још нису до краја утврђене историјске истине, сматрају српски званичници.  

Младен Грујичић, начелник општине Сребреница: ''Мислим да то није добро и да то не 

треба да прође парламентарну процедуру и да се настави са доказивањем дешавања у 

Сребреници и сматрам да ће историја показати шта се овдје заиста збило, а да се ми 

требамо бавити заиста неким другим стварима, односно стварима бољих услова овдје.'' 

ОФФ: Да Закон неће проћи парламентарну процедуру увјеравају из свих српских 

посланичких клубова у Парламенту БиХ. Међутим, на питање како је могуће да бар на 

оваквим законима, који за Српску од пресудног значаја, не постоји ни минимум 

координације између српских министара и посланика, нико нема адекватан одговор.  

 

 Спикер: СДС сматра да је посљедњи наступ премијерке Жељке Цвијановић у којем наводи 

да Република Српска измирује све обавезе, нова демонстрација њеног, како кажу, 

непознавања главних економских токова. Измирују се све обавезе, али се више не знају 

године из којих се обавезе измирују, саопштено је из СДС-а. Цвијановићева је Срни изјавила 

да је СДС таква брука и срамота да је не би изненадило да након свог штеточинског 

понашања према грађанима Српске за њих престану гласати и чланови њихових породица. 

На питање да прокоментарише оптужбе које је СДС данас изнио против ње, 

Цвијановићева је рекла да нема ту шта да се коментарише – то вам је структура у којој 

једни бацају кестење у ватру, други их ваде из ватре, а онда то све демагошки образложи 

њихов предсједник партије. Најсвјежији примјер који говори у прилог овој тврдњи јесте 

хаос који су направили у вези са Кривичним законом БиХ и сада се немушто правдају, 

осјенила је премијерка.  

 

 Спикер: На Сокоцу је обиљежен 16. јун, дан одбране сарајевско-романијске регије у знак 

сјећања на пресудне битке у јуну '95. године у којима су српски борци пружили отпор 

далеко бројнијем непријатељу. Породице и саборци окупили су се на војничком спомен 

гробљу ''Мали зејтинлик'' гдје је сахрањено 947 погинулих бораца.  

У прилогу који је услиједио емитоване су изјаве Јоваке Савић – мајке погинулог борца 

ВРС, Миломира Савчића - предсједника Борачке организације Републике Српске, и 

Миленка Савановића – министра рада и борачко-инвалидске заштите. 

 

 Спикер: Невесиње обиљежава 25 година од формирања Осме херцеговачке моторизоване 

бригаде, познатије као славна ''Невесињска бригада.'' Помен погинулим борцима служен је 



у цркви Светог Василија, након чега је положено цвијеће на спомен костурници. 

Организована је и јавна трибина о ратном путу ове бригаде.  

У прилогу су емитоване изјаве Борике Шиљеговић- мајке погинулог борца, бивших 

преживјелих бораца - Симе Чампаре, Младена Пејовића и Драгослава Новаковића, Зорана 

Јањића – бившег команданта Осме херцеговачке моторизоване бригаде и Миленка 

Авдаловића – начелника општине Невесиње. 

 

 Спикер: Суд у јужној Турској притворио је 5 страних држављана осумњичених за 

припадност ''Исламској држави'', а како преносе агенције, један је држављанин БиХ. Они 

су ухапшени у провинцији Килис на југу државе при покушају илегалног преласка турско-

сиријске границе. Приликом хапшења полиција је код осумњичених пронашла 3 кг 

експлозива, 3 ручне гранате, као и експлозив у самоубилачком прслуку.  

 

 Спикер: А за село Моранчани, код Тузле, протеклих дана многи су чули, јер је СИПА на 

позив вјерника католичке жупе уклонила заставу која подсјећа на заставу ''Исламске 

државе''. Испоставило се да је ријеч о ратној застави Саудијске Арабије, а Санел 

Јарановић у чијем дворишту је била истакнута ова застава, сада тражи кажњавање 

полицијских агенција и то због повреде приватности.  

У прилогу су емитоване изјаве Боже Стијепића и Мине Јусић из села Моранчани, 

Бењамина Смајловића – имама у селу Пасци, те реакције неколико грађана који су стали у 

одбрану Јарановића. Такођер емитоване су изјаве и Бајре Хабибовића и Муфтевелије 

Омерпаочића из села Пасци.  

 

 Спикер: Трагедија у Бијељини. Након слијетања аутомобила у језеро Шљункаре, смртно 

су страдали 43-годишњи Ђорђе Бодо и 39-годишњи Зоран Трифковић. Саобраћајна 

несрећа, догодила се у ноћи између сриједе и четвртка, а аутомобил је данас извучен из 

језера. Обдукција ће утврдити тачан узрок смрти.  

 

 Спикер: Предсједница Владе, Жељка Цвијановић, разговарала је са резидентном 

представницом развојног програма УН у БиХ – Сезин Синаноглу. Премијерка је поновила 

опредијељеност Владе за сарадњу и подршку активностима УН у Републици Српској, која 

је, како је истакла, доприносе стабилизацији социјалног и економског сектора и 

спровођењу реформи. На састанку је изражена спремност за сарадњу на будућим 

пројектима. 

 

 Спикер: А један од пројеката УНДП-а је и реконструкција зграде у којој је смјештен 

Природно-математички факултет у Бања Луци, старе више од 80 година. Откривањем 

плоче, свечано је обиљежен завршетак санације објекта у оквиру пројекта подизање 

енергентске ефикасности. Вриједност радова била је око 900 хиљада марака. Потписан је 

и споразум Владе Српске и УНДП-а о заједничкој реализацији овог пројекта у Основној 

школи ''Младен Стојановић'' Лакташи и Универзитетској болници Фоча, чија је 

вриједност 2 милиона и 200 хиљада марака.  

Након тога емитована је изјава Сребренке Голић - министарке за просторно уређење, 

грађевинарство и екологију, те изјава Сезин Синаноглу – резидентне представнице УНДП-а 

у БиХ.  

 

 Спикер: Општина Сребреница и министарство за избјеглице и расељена лица РС, у 

наредних годину дана реализоваће пројекте укупне вриједности милион евра, које ће 

финансирати Саудијска Арабија. Половина новца биће искоришћена за инфраструктурне 

пројекте и обнову стамбених објеката, а половина за одрживи повратак становништва. 

 



 Спикер: У Бања Луци је отворена пословна зграда концерна ''Аграм'', који запошљава 4 

хиљаде људи од којих једну трећину у БиХ. Основна дјелатност у Бања Луци биће 

осигурање. ''Аграм'' је у знак добрих односа са градом Бања Лука, донирао 50 хиљада 

марака за опремање дјечјих вртића.  

Услиједиле је изјава Игора Радојичића – градоначелника Бањалуке. 

 

 Спикер: Разлика у цијени хране разлог је због којих многи на љетовање носе седмичну 

залиху хране, заборављајући притом на цијели списак намирница које се не смију наћи у 

коферима. Туристичка сезона је почела, а с њом и појачане контроле на граничним 

прелазима. Ево због чега би на границама могли имати велике проблеме.  

У прилогу је емитована анкета на граничном пријелазу, изјава Маје Лакић – из туристичке 

агенције ''Себастијан'', као и изјава Ратка Ковачевића – портпарола Управе за индиректно 

опорезивање БиХ те Бориса Међедовића – руководиоца Службе за инострано здравствено 

осигурање ФЗО. 

 

 Вијести из свијета   

 Спикер: Наставници у Основној школи ''Вук Караџић'' у Петрову, ступили су јутрос у 

генерални штрајк. Већина професора данима бојкотује наставу јер се не слажу са одлуком 

о именовању вршиоца дужности директора школе. Ресорни министар, Дане Малешевић, 

на ту функцију именовао је Даворина Адамовића, умјесто Ведране Бркић коју су 

предлагали запослени у школи. Малешевић се у Бањалуци састао са наставницима и 

поручио да се врате у учионице, али и надокнаде изгубљене часове, у супротном неће им 

бити обрачуната плата за дане које нису радили са дјецом, упозорио је министар.  

У прилогу који је услиједио емитоване су изјаве Гордане Шешак – професора разредне 

наставе ОШ ''Вук Караџић'' Петрово, Славице Лазић – предсједника ШО у ОШ ''Вук 

Караџић'' Петрово, Вање Максимовић – предсједнице Синдиката школе, те је новинар 

нагласио како Даворин Адемовић није хтио пред камере.  

 

 Спикер: У Београду је потписан споразум о сарадњи Медицинског факултета у Бањалуци 

и Института за проучавање љековитог биља ''Јосиф Панчић''. Споразум, први оваквог 

типа између двије институције из области медицине, предвиђа сарадњу на неколико поља. 

Од коришћења заједничких ресурса преко научних радова до заједничких пројекат у 

привреди. 

У прилогу су емитоване изјаве Ранка Шкрбића – декана Медицинског факултета у 

Бањалуци и Небојше Менковића – директора Сектора за науку института ''Јосиф Панчић''. 

 

 Спикер: А у организацији наше медијске куће и Триглав осигурања Бањалука прије годину 

дана започело је прикупљање финансијских средстава за пројекат терапијског јахања за 

дјецу и омладину са потешкоћама у развоју. Послије 7 мјесеци терапије, која је 

реализована у коњичком клубу ''Чокорска поља'', видљиви су и резултати.  

У прилогу су емитоване изјаве Ане Николић – мајке дјечака са Дауновим синдромом, 

Славице Кецман – координаторице пројекта терапијског јахања, Матеја Жлајпаха – 

директора Триглав осигурања Бањалука и Драгана Богданића – министра здравља и 

социјалне заштите РС. 

 Спикер: Десети међународни фестивал фолклора Дукат фест почиње сутра програмом на 

платоу испред храма Христа спаситеља у Бањалуци. Вечерас од 20 часова у народном 

позоришту Републике Српске биће одржан музичко-плесни перформанс под називом 

''Инспирација југа''. Ове године на Дукат фесту публици ће се представити ансамбли из 

цијелог свијета, а централно фестивалско вече биће одржано у недељу 18. јуна од 21 час 



на тврђави Кастел. Генерални медијски покровитељ фестивала је Радио-телевизија 

Републике Српске.  

Емитована је изјава Николине Чато – директорице фестивала, те Маргарете Златунић – из 

Службе за комуникацију и промоцију програма РТРС. 

 

 

Дневник 2 од 17.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Повезивање Закона о акцизама и одговора на упитник Европске комисије извртање 

чињеница, упозорава предсједница Владе. Не пристајемо на одговоре по мјери политичког 

Сарајева! 

- Павић остаје на челу ДНС-а. За странку тражи кандидатуру за предсједника Српске или 

члана Предсједништва БиХ. 

- Пада још један тендер! Док бх министер одмара, грађанима без пасоша пропадају одмори. 

- У Турској ухапшен припадник ‘’Исламске државе’’ из БиХ. Док свијет упозорава, пресуђени 

терористи у БиХ и даље на слободи.  

- Немањићи стигли у Требиње! У серији о највећој српској династији статираће 130 

Херцеговаца. 

 

 

 Спикер: Повезивање Закона о акцизама и одговора на упитник Европске комисије 

представља извртање чињеница и неозбиљно је да то ради члан Предсједништва из 

Републике Српске, истакла је за Срну ово предсједница Владе, Жељка Цвијановић, 

одговарајући на тврдње Младена Иванића да Влада упитник користи као инструмент 

којим жели да обезбиједи  Закон о акцизама. Поручује да Српска на Европском путу 

никада неће пристати на одговоре по мјери политичког Сарајева.  

ОФФ: Игра на нивоу БиХ око реформске агенде и аранжмана са ММФ-ом отишла је 

предалеко, тврди предсједница Владе. Иванића подсјећа да су поред акциза на нивоу БиХ 

пали и неки други закони и да су и агенда и аранжман додатно угрожени одлукама Савјета 

министара о повећању плата појединим буџетским категоријама. Било би добро да га 

понеко из Савјета министара, који је по Уставу помоћни орган Предсједништва БиХ 

понекад информише о дописима које добијају из ЕУ ии з ММФ-а. И све то што тамо пише 

има везе са нивоом БиХ и нимало са Републиком Српском, поручила је Цвијановићева у 

изјави за Срну.  

Прочитана изјава предсједнице Владе Жељке Цвијановић која је приказана и на телопу: 

‘’Иванић је необавјештен о оном што се даље дешавало у вези са упитником и одговорима, 

а било би добро да се понекад о томе информише. Прича о акцизама и даље остаје мрља 

коју су по себи ‘’размазале’’ управо институције БиХ и не помаже ту никакво прозивање 

ентитета, а поготово Републике Српске, јер смо ми једини ниво власти који је своје обавезе 

извршио и то чак прије пола године.’’ 

ОФФ: Иванић је гостујући на сарајевској ТВ 1 рекао да има логике да одговора на упитник 

из РС неће бити док се не усвоји Закон о акцизама. Тврди да је Влади Српске стало до 

додатних финансијских средстава, те да је очигледно да ће се ући у неку врсту трговине.  

Младен Иванић, предсједавајући Предсједништва БиХ (снимак ТВ1): ‘’И зато се бојим да 

би се могло десити да наш европски пут буде питање блокиран, а ако блокира, па 

блокирају они који једно и друго повезују.  

Новинар: Ко блокира господине Иванићу?  

Младен Иванић, предсједавајући Предсједништва БиХ (снимак ТВ1): ‘’Па прије свега 

мислим, ако се то и деси, видјећемо, још увијек је отворено, мислим да подједнако имају 

одговорност и Савјет министара који не зове Владу РС и њене представнике да се полако 



припремају одговори, али и Влада РС која упитник користи као инструмент којим жели 

да обезбиједи, да натјера ове друге да изгласају Закон о акцизама.’’  

ОФФ: Зашто та два питања Иванић доводи у везу, Цвијановићева не зна, и и стиче да сун а 

састанку чланова Предсједништва и ентитетских Премијера представници Владе Српске 

упозорили да мора профункционисати механизам координације, али … 

Прочитана изјава предсједнице Владе Жељке Свијановић која је приказана и на телопу: 

‘’На том састанку сам рекла да, поучени ранијим искуством у вези са пописом 

становништва, ми никада нећемо дати одговоре да их неко на нивоу БиХ убаци у неки 

информациони сyстем, а онда самеље, искасапи из тог Система избаци јединствене 

одговоре који би били по мјери политичког Сарајева.’’ 

ОФФ: У блокади су институције БиХ које не испуњавају обавезе преузете реформском 

агендум, подсјећа предсједник Републике Српске, али и хрватски члан Предсједништва 

БиХ. 

Милорад Додик, предсједник Републике Српске: ‘’Што се тиче упитника и одговора на 

питања треба активирати механизам координације, успоставити тијела, да веома 

прецизно кажемо - успоставити тијела механизма координације, обезбедити да та тијела 

донесу пословник и правилник о раду како би се и тачно знало на који начин се долази до 

дневног реда, која питања се стављају и како се одлучује на том механизму координације.''  

ОФФ: Дјелотворно спровођење механизма координације суштински је важно, истиче шеф 

делегације ЕУ у БиХ, Ларс Гунар Вигемарк за Блиц. Говорећи о одговорима на упитник ЕУ 

рекао је да ће БиХ сама одлучити колико јој времена треба да координисане одговоре 

достави Европској комисији у једном документу, те да је квалитет много важнији од 

брзине. Истакао је да су Закони о акцизама и банкама важан елемент реформске агенде 

неопходан услов за аранжман са ММФ-ом и за финансирање великих инфраструктурних 

пројеката широм БиХ уз помоћ Европске банке за обнову и развој. 

 

 Спикер: ДНС неће подржати приједлог измјена и допуна Кривичног закона БиХ, а 

предсједник ове странке истакао је да то питање неће проћи у Дому народа. ПДП-ов 

министар иностраних послова, Игор Црнадак, каже да Закон неће бити штетан по 

Републику Српску и да неће проћи у садашњој форми. И лидер НДП-а, Драган Чавић, каже 

да су за његову странку предложене измјене Кривичног закона неприхватљиве. Чавић је 

рекао да би министар правде Српске Антон Касиповић, министар безбједности Драган 

Мектић и министар вањске трговине и економских односа Мирко Шаровић требало да 

разјасне насталу ситуацију грађанима јер су управо они, како каже, координисали све 

активности око израде Кривичног закона. 

 

 Спикер: Замјеник шефа Клуба посланика СНСД-а у Парламенту РС, Игор Жунић, сматра 

да СДС сталним спомињањем авиона Владе Српске жели да скрене пажњу са чињенице да 

су њихови министри у Савјету министара гласали за измјене Кривичног закона БиХ, према 

којима нико не би смио да отвори уста и успротиви се квалификацији геноцида чиме би 

омогућили политичком Сарајеву да настави са причом да је Српска геноцидна творевина. 

Посланик СДС-а у Народној скупштини РС, Наде Планинчевић, рекао је да СДС од 

ваздухопловног сервиса РС тражи одговор на питање ко је све и у које сврхе летио у 

посљедња три мјесеца авионом Владе, оптужујући функционере Српске да се возе 

службеним авионом у приватне сврхе.  

 

 Спикер: Марко Павић поново је изабран на мјесто предсједника Демократског народног 

савеза. ДНС, како је потврдио нови-стари предсједник на Изборима 2018. имаће свог 

кандидата или за предсједника Републике или за српског члана Предсједништва БиХ.  

У прилогу који је услиједио емитовање су изјаве Марка Павића – предсједника ДНС-а, те је 

пренесена/препричана изјава Милорада Додика – предсједника Републике Српске. 



 Спикер: Извршни одбор Градског одбора Социјалистичке партије Бањалука саопштио је 

да нема промјена у Клубу одборника ове партије у Градској скупштини и да сва три 

одборника наступају јединствено и поштују одлуке органа Социјалистичке партије. Са 

сједнице Градског одбора на којој су разматране спекулације о могућим промјенама у 

Градској скупштини, Социјалисти поручују да стоје иза Споразума који су потписале 

партије које чине скупштинску већину у Бањалуци.  

 

 Спикер: А вруће политичко љето додатно ће загријати чињеница да ће многима годишњи 

одмори пропасти, јер и даље не могу до пасоша. Три тендера за њихову набавку су 

пропала, а четврти ће, извјесно, имати исту судбину, а надлежни бјеже од одговорности. 

Док грађани већ мјесецима чекају, они који би требало да рјешавају проблем, већ су на 

одмору далеко од БиХ.  

У прилогу је емитована анкета грађана који су дошли да подигну пасош. Поред тога 

емитована је телефонска изјава Арифа Нанића - директора Агенције за идентификациона 

документа, евиденцију и размјену података БиХ (ИДДЕЕА) те је наглашено како пасош 

министра цивилних послова БиХ Адила Османовића није истекао те да је он већ на одмору. 

Такођер, новинар је нагласио како је министар Османовић обећао да ће се све 

нормализовати до 15. јуна што се није догодило.  

 

 Спикер: А са пасошем БиХ, у Турској је ухапшен припадник ''Исламске државе'' Бегзад 

Спахић за којим је раније расписана црвена потјерница. Ухапшен је са још четворицом 

терориста и то због сумње да су планирали да изведу самоубилачки напад.  

ОФФ: Бегзад Бега Спахић или сада Ебу Дерда, према тврдњама мјештана Ораховца, једне 

од вехабијских заједница надомак Зенице, враћао се у БиХ кад је био рањен. Мјештанин, је 

раније медијима у Федерацији казивао да је Спахић у БиХ тада боравио неколико мјесеци, 

окићен златом и накитом и да се у Сирију вратио са још двојицом врбованих и у Маочи 

спремљених за џихад. Министар безбједности БиХ, Драган Мектић, који, је више пута 

одговорно тврдио да у БиХ нема кампова за обуку терориста, ни информацијама о хапшењу 

БХ држављанина у Турској не располаже. 

Драган Мектић, министар безбједности БИХ (телефонска изјава): "Не знам, вјероватно 

дооле да је нешто путем Интерпола стигло, али вјерујте да нисам се интереосвао. Зовите 

доле у Интерпол, нисам био у контакту јуче ни данас са Интерполом.''  

ОФФ: Мектића очито не забрињава упирање прстом у БиХ и са запада и са истока. Фореигн 

Offице  је надавно позвао своје сународнике да не путују у БиХ. ИСИЛ, Ал Каида и Нусра 

фронт су пред неизбјежним поразом, а на врата БиХ ускоро би могли закуцати прекаљени 

исламски ратници. При том и са запада играју прљаве игре. 

Џевад Галијашевић, стручњак за безбједност (телефонска изјава): "Појаве које се дешавају 

указују дакле да постоји појачан интерес, с једне стране и великих сила да измјесте фронт 

терористичког и напада и дјеловања из својих метропола и да их пребаце на Балкан, јер им 

се тако чини пуно јефтиније, мање им је стало дакле, а с друге стране видимо да и 

терористичке организације у својим обраћањима стално упиру прстом у Балкан." 

ОФФ: Галијашевићеву бојазан да наше безбједносне службе не располажу с довољно 

података о исламским ратницима, поткрепљује и чињеница да је Бегзад Бега Спахић, алијас 

Ебу Дерда, рањен ушетао и након опоравка поново напустио БиХ. При том, на страна 

ратишта отишло је више од 320 бораца. Званично, безбједносне службе знају за 150, а 

расписали су само 17 потјерница. Узбуна за упозорење јесте и чињеница да се инвестиције 

у БиХ сматрају авантуризмом. Велике корпорације и стране банке су само у протекле 

четири године надлежним институцијама пријавиле и из БиХ изнијеле 2,1 милијарду 

марака, преноси капитал.ба.  

Џевад Галијашевић, стручњак за безбједност (телефонска изјава): ''Очито постоје 

геополитичке тенденције да се Балкан дестабилизира. Да у томе учествују сада 



терористи, она геополитичка пјешадија САД и Велике Британије и да ни направе ту 

дестабилизацију с обзиром да народе БиХ никако не могу да увјере да подузму такве 

кораке.'' 

ОФФ: Иако је БиХ обавезна, у складу са Резолуцијом 1373 Савјета безбједности УН о 

спријечавању финансирања терористичких активности, Савјет министара ниједног од 300 

џихадиста из БиХ који се боре на страним ратиштима није ставио на националну црну 

листу, која и не постоји. Али зато, шесторицу пресуђених терориста који су ратовали за 

''Исламску државу'', БиХ још није ставила у затвор. Тако је од шесторке која слободно хода 

по БиХ, приведен једино Енес Мешић, и то приликом покушаја да илегално пређе границу 

на новом путу у Сирију. Али је послије и он пуштен. 

 

 Спикер: Министар саобраћаја и веза РС, Неђо Трнинић, изјавио је Срни да је за Српску 

најприхватљивије да траса аутопута Београд-Сарајево иде од Источног Сарајева, преко 

Пала, Сокоца, Вишеграда, до граничног прелаза са Србијом у Вардишту. Истиче да ће се 

Република Српска на састанку са министрима БиХ и Федерације у понедјељак држати 

стратешких докумената и планова када је ријеч о изградњи ауто-путева и брзих путева 

кроз њену територију. 

 

 Спикер: Регулација корита ријеке Дрињаче у Шековићима биће завршена у наредна 3 

мјесеца. Радови вриједни 6 милиона марака започети су у септембру прошле године, а 

финансирају се из средстава Европске инвестиционе банке.  

У прилогу су емитоване изјаве становника Шековића - Даре Милић, Миланке Милић, 

Николе Кораћа, као и изјаве Саше Мирића – портпарола ЈУ ''Воде Српске'' и Славише 

Мркајића – замјеника начелника општине Шековићи. 

 

 Спикер: Билећа је данас била центар бивше заједничке државе, односно Југославија у 

малом. Улицама града, осми пут заредом, продефиловали су бивши потомци школе 

резервних официра из свих југословенских република.  

У прилогу су емитоване изјаве Антона Голобова – 1. класа ШРОП 1956. године, Словенија, 

Димитара Јованова – Радовиш, Македонија, Мирка Хуфа – Дуго Село, Хрватска, Вукашина 

Вујичића из Приједора, Сандреа Петкоског – страрјешине ШРОП, Прокупље, Србија, 

Велемира Ноге – страјешине ШРОП, Билећа, Вехида Алића – Тузла, Драгана Батинића – 

Соколац и Миљана Алексића – начелника општине Билећа.  

 

 Спикер: Министар за рад, запошљавање, борачка и социјална питања Србије, Александар 

Вулин,рекао је да ће будућа Влада Србије наставити политику очувања РС. Будућа Влада 

Србије наставиће политику коју је промовисао њен предсједник Александар Вучић, што 

значи да ће Република Српска имати заштиту у Србији у дипломатском, политичком и 

економском смислу, рекао је Вулин. 

 

 Вијести из свијета (Француска, Русија, Либија) 

 

 Спикер: У Републику Српску данас је стигло 650 дјеце са Косова и Метохије. Најбољи 

ученици из свих српских општина са Космета дочекани су у Шамцу, а у наредних 7 дана 

боравиће у 13 градова и општина Српске.  

У прилогу емитоване изјаве дјеце Анастасије Радовановић (Лепосавић) и Иване Јовановић 

(Доња Гуштерица) те изјаве Предрага Глухаковића – министра трговине и туризма РС, 

Милорада Арлова – предсједника Одбора за помоћ Србима на Косову и Метохији.  

 



 Спикер: Више од 60 година Иле Вулета са Јањске заравни код Шипова позива вјернике 

цркви. Звони за богослужења, крштења и за вјенчања, али и за сахране. Ево како је своје 

године проживио међу црквеним звонима.  

Након тога је емитован прилог и кратак разговор са Илетом Вулетом звонара цркве.  

 

 Спикер: А у манастиру ''Завала'' у Поповом пољу данас је пала прва клапа за серију 

''Немањићи: Рађање краљевине'' по сценарију Гордана Михића. Овај серијал који ће се 

седам дана снимати у Требињу, највећи је пројекат Радио-телевизије Србије. Поред 

познатих глумаца, у сценама серије, статира и више од 130 Херцеговаца.  

У прилогу су емитоване изјаве глумаца Небојше Глоговца и Милана Марића, те Мишка 

Стевановића – продуцента серије и Марка Маринковића – редитеља серије. 

 

    

 

Дневник 2 од 18.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Добојлије Салем Хасић и Алдин Махмутовић на Интерполовој црвеној потјерници – траже 

их због тероризма! 

- Поход на кланац – сјећање на одбрану Касиндола и Источне Илиџе. 

- СДС и ресорно министарство о концесионим накнадама. 

- Нови Град – како до прекатегоризације граничног прелаза? 

- РТРС са инспекторима у контроли лако кварљивих намирница – препознајте опасност! 

- Португал – у шумском пожару страдало 62 лица. 

 

 

 Спикер: Салем Хасић и Алдин Махмутовић из Добоја нови су држављани БиХ које је због 

тероризма Интерпол ставио на своју црвену потјерницу. Ова вијест долази дан након 

хапшења Бегзада Спахића, припадника ''Исламске државе'' и само три дана након што је 

на опасност од терористичких група у БиХ упозорио и Еуропол.  

У прилогу су приказани исјечци са црвене потјернице те су емитоване телефонске изјаве 

Џевада Галијашевића – стручњака за безбједност. Такођер, у прилогу је новинар навео и 

податке које су објавиле београдске Вечерње новости везано за џихадисте и екстремисте на 

подручју БиХ. Поред тога наведени су и исјечци из Еурополовог извјештаја. 

 

 Спикер: Да много исламистичких бораца потиче из БиХ, али и са Косова и Метохије, 

тврди пензионисани италијански НАТО генерал и војни дипломата Бјађо ди Грација. Он је 

у интервјуу за Политику рекао да сумња у званичне интерпретације догађаја на 

Маркалама, према којој су ту сарајевску пијацу гранатирали Срби, као и да су у Рачку 

Срби масакрирали Албанце. Извјештај о томе послао је команди посматрачке мисије 

Европске заједнице, али каже да нису били заинтересовани и да се ништа није десило. Ди 

Грација каже да је бомбардовање Савезне републике Југославије било експериментални 

рат НАТО-а , који је упоредио са бацањем атомске бомбе на Нагасаки. 

 

 Спикер: Традиционалним походом на Кланац, Касиндолски батаљон ВРС обиљежио је 

четврт вијека од формирања и одбране Касиндола и Источне Илиџе. Припадници ове 

јединице храбро су бранили и одбранили своје породице, али и рањенике збринуте у болници 

Источно Сарајево.  

ОФФ: На Кланцу су пале прве жртве одбране Касиндола. Из засједе, а након договора о 

ненападању са комшијама муслиманима из Трнова, 10. јула 1992. убијена су четири, а 

једнак је и број рањених бораца. Стога се у походу на Кланац корача с пијететом - борцима 



оживе сјећања на погинуле саборце, а млади, сретни јер рат не памте, уче историјске 

лекције поносно корачају одбрањеним стазама својих очева. 

Владан Минић: ''На нама свијет остаје, па идемо и ми да обиљежимо дан Касиндолског 

батаљона.''  

Срђан Говедарица: ''Најупечатљивија лекција јесте да су они сви били сложни и да су 

заједно стали да одбране своју дјецу и своје жене и сав тај млађи нараштај и та храброст 

јесте најбитнија.'' 

ОФФ: Од Кланца, преко Доњег Которца, Добриње, до Илиџе, десетине километара 

одбрамбене линије, понегдје ни 10 метара удаљене од насеља. Педаљ одступања значио би 

погром становништва, рањених и болесних у болници Касиндо. 

 

Слободан Маунага, предсједник ОО манифестације ''Дани Касиндолског батаљона'': "Како 

кажу они да смо агресори. Не, ми смо само изашли ову нашу нејач овде да спасимо да не би 

дошло до покоља.'' 

Горан Шеховац, предсједник Организације ''Илиџански борац'': ''Дјеци да објаснимо шта се 

то стварно издешавало, да објаснимо да смо ми ти који смо бранили, да ти људи који су 

изгинули горе да су људи одавде, а не да су дошли неки нишки специјалци или неки људи са 

стране, што је једна ноторна лаж.'' 

ОФФ: Задатак свих је одвојити истину од лажи, спасити је од заборава и цијенити 

најзаслужније за живот у слободи.  

Маринко Божовић, начелник општине Источна Илиџа: ''Да им направимо такав амбијент 

који ће бити достојан човјека, који ће бити достојан бораца који су све ово одбранили и 

створили.'' 

Слободан Маунага, предсједник ОО манифестације ''Дани Касиндолског батаљона'': ''У 

најгорем положају су они који су у неком временском периоду значи тада имали од своје 30 

до 50 година. Нису остварили своја значи ни пензије нити хоће ко да прими да раде." 

ОФФ: Поход на Кланац дио је манифестација којима се током љета и јесени обиљежавају 

херојски подвизи српских бораца и судбоносне битке за одбрану Источне Илиџе. 

 

 Спикер: Предсједник Социјалистичке партије, Петар Ђокић, рекао је да је најважнији 

приоритет ове партије давање пуног доприноса економском развоју сваке локалне 

заједнице и њене социјалне сигурности и напретка на бази принципа и програма 

Социјалистичке партије, као и економски раст и развој РС. У томе видимо суштину 

будућности и одрживости РС и државе у цјелини, рекао је Ђокић, који је у Добоју 

присуствовао изборној конференцији Градског одбора, а поводом припрема за 7. Конгрес 

Социјалистичке партије планираног за 2. јули.  

 

 Спикер: Посланик СДС – у Народној скупштини РС, Давор Шешић, тражи образложење 

за смањење концесионе накнаде за Термоелектрану ''Станари'' на годишњем нивоу од око, 

како тврди, десет милиона марака. Из ресорног министарства одговарају – концесиона 

накнада смањена је правилником, да би сва предузећа, приватна или државна до краја 

године почела примјену правилника и Закона о накнадама за коришћење природних ресурса 

за производњу струје. Без смањења, како истичу, за накнаде би плаћали до 12 одсто од 

укупних прихода, што би свима био превелик трошак. Тврде да измјене неће оштетити 

буџет.  

У прилогу је емитована изјава Давора Шешића – посланика СДС-а у Народној скупштини 

РС и телефонска изјава Славице Богдановић - стручног савјетника у кабинету министра 

индустрије, енергетике и рударства РС.   

 



 Спикер: Грађани и привредници у Новом Граду још чекају прекатегоризацију граничног 

прелаза. Уласком Хрватске у ЕУ изгубио је статус прелаза за теретни саобраћај, а 

привредници већ годинама броје губитке. 

У прилогу који је услиједио емитоване су изјаве Милана Сладаковића из фирме 

"Транспортер", Сретка Јованковића из фабрике „Сана-Елвис“, Мирослава Дрљаче - 

начелника општине Нови Град те је емитован дио саопштења Министарства вањске 

трговине и економских односа БиХ. 

 

 Спикер: Почела је жетва озимих житарица на подручју Требиња. Иако су ратари 

страховали да ће зимски и прољећни мразеви уништити род, приноси се крећу на нивоу 

просјечних година. 

У прилогу су емитоване изјаве ратара Срђана Мискина и Новице Миљановића. 

 

 Спикер: Сладолед, колачи месо, сир – у љетњим данима на бактерије и микроорганизме 

осјетљиве намирнице под лупом су инспектора. На великим врућинама и најукуснија храна 

може да постане отров. 

У прилогу су емитоване изјаве Милице Шкобић – продавачице сладоледа, Драгане Попара 

- директорка производње у предузећу ''Крајина Клас'', Љиљане Томић – републичког 

инспектора за храну, те Весне Петковић - специјалисте хигијене и здравствене екологије у 

Институту за јавно здравство Републике Српске. 

 

 Спикер: У селу Подгора код Макарске ноћас је избио велики пожар, који се због јаке буре 

за само 20-ак минута примакао првим кућама и хотелима. Великим напорима ватрогасаца, 

куће су одбрањене, а из хотела ''Сирена'' испред којег су горјеле палме, евакуисани су гости 

као и дио становника Подгоре, чијим је кућама запријетила ватра. Пожар се јутрос 

проширио на Парк природе ''Биоково'', а у Мостару је изгорио некадашњи објекат салона 

намјештаја ''Славонија Ди'', као и неколико аутомобила који су били у близини, а 

повријеђених није било. Ријеч је о великом објекту који је годинама затворен.  

 

 Спикер: Најмање 62 лица су страдала, а на десетине је повријеђено у великом шумском 

пожару који је избио у централном дијелу Португала. Проглашена је тродневна жалост, а 

телеграме саучешћа упутили су и предсједник Републике Српске Милорад Додик и 

предсједница Владе, Жељка Цвијановић.  

 

 Вијести из свијета ( Португал, Јапан, Велика Британија)  

 

 Спикер: Функционер СНС-а, Небојша Стефановић, изјавио је да ће предсједник Србије 

Александар Вучић сутра разговарати са посланичком групом СНС-а о подршци новој 

премијерки Ани Брнабић и њеном кабинету. Стефановић је рекао да постоје тешкоће у 

обезбјеђивању стабилне скупштинске већине, додајући да расписивање парламентарних 

избора постоји као могућност, али да је увјерен да ће се обезбиједити стабилна већина за 

подршку Влади.  

 

 Спикер: Лидер социјалиста, Ивица Дачић, потврдио је да ће Ана Брнабић добити подршку 

Социјалистичке партије. Заузврат очекује да им се у новој Влади повјере 4 ресора.  

 

 Спикер: У Француској се одржава други круг парламентарних избора, а посљедњи 

резултати анкета указују на то да ће покрет предсједника Емануела Макрона, Франсуцка 

у покрету, освојити апсолутну већину. Према резултатима три анкете, одржане пред 



другу рунду парламентарних избора, Макронов покрет освојиће најмање 80 одсто 

посланичких мјеста. До 17 часова гласало је само 35 одсто Француза.   

 

  Спикер: Враћамо се домаћим актуелностима. Бањалука је ових дана у знаку смијеха, игре 

и пјесме, а за то је заслужан Десети међународни фестивал фолклора "Дукат фест". Ове 

године угостио је ансамбле из 7 земаља свијета, а посебна атракција фестивала су 

такмичари из Индије и Порторика.  

У прилогу су емитоване изјаве/утисци неколико учесника – Ектора Веге из Чилеа, Сајмона  

из Пољске, Марије из Словачке те Ное из Индонезије. 

 

 Спикер: У горњем току Дрине гдје настаје и гдје је најбистрија и најбржа, оживљена је 

пловидба чамцима на манифестацији 'Дринска авантура''. Добро расположење и 

авантуристички доживљај није покварило ни тмурно и прохладно вријеме.  

У прилогу који је услиједио емитоване су изјаве Јасне Цубер Бјулер из Загреба и утисци 

осталих неколико авантуриста. Поред тога емитована је изјава Ненада Иконића – начелника 

Горске службе спасавања РС и Младена Мандића – предсједника Омладинског покрета 

Фоча.  

 

 Спикер: Необичан терен, а и оригинална награда. Требињски сир у овом крају познат као 

''шкрипавац'', били су довољан мотив да се бројни бициклисти ове године окупе у мјесту 

Жаково уз магистрални пут Требиње – Љубиње. Традиционално су возили за сирац сира.   

У прилогу емитоване изјаве бициклиста Ивана Дероње и Хариса Хрустановића који су 

уједно и побједници утрке. Поред тога емитоване је изјава и млађег учесника утрке 

Радослава Тешановића, те Миће Милошевића из Планинарског друштва ''Вучји зуб'', 

Требиње. 

 

 

Дневник 2 од 19.06.2017. 

Форшпан : 

- Спорна траса аутопута Београд- Сарајево: Да ли ће бити уважени захтјеви РС 

- Пут преко БиХ све чешћа рута миграната, удвостручен број илегалаца 

- Да ли је ријешена пасошка криза-Османовић тврди да јесе иако је и на нови тендер 

уложена жалба 

- РВИ, ампутирци и параплегичари упозорили на проблеме у набавци помагала. Надлежни 

увјеравају: Биће ријешено до краја године  

- Најезда глодара у Градишци, проглашена епидемија мишије грознице 

- Почели преговори о Брегзиту, Брисел и Лондон договарају повлачење Велике Британије из 

ЕУ 

 

 Спикер: Нема договора о траси брзе цесте Сарајево-Београд. Ставове РС- а и Федерације 

БиХ покушали су да приблише ресорни ентитетски и БХ министри, али безуспјешно. 

Једино што је договорено јесте да преговоре треба да наставе ентитетски премијери. Ни 

финансирање још није утврђено, јер је познато само да је за инвестирање заинтересована 

Турска, али не и на који начин. У наставку прилог који садржи чињеничне информације са 

емитованим изјавама Неђе Трнинића, министара саобраћаја и веза РС, Дениса Ласића, 

министара саобраћаја и комуникација ФБиХ  о предложеним варијантама за изградњу пута, 

те  Исмира Јуска, министра транспорта и комуникација БиХ о начину финансирања 

пројекта.    

 Састанак предсједника РС Милорада Додика са амбасадором Србије у БиХ Станимиром 

Вукичевићем. (Наводи се изјава Додика о изузетној сарадњи између између РС и Републике 

Српске која се огледа кроз низ пројеката. Слиједи и информација о састанку амбасадора са 



предсједником РС Недељком Чубриловићем гдје се наводи изјава Чубриловића о важности 

очувања стабилности у РСа и њеног положаја у оквиру БиХ, као и да се сви процеси 

одвијају на уставан и законит начин уз поштовање демократске воље грађана. 

 Приједлог закона којим се тражи повећање плата полицијским службеницима у 

заједничким институцијама БиХ, у супротности је са реформском агендом којом се БиХ 

обавезала да неће повећавати плате у јавном сектору, изјавила је посланик СНСДа у 

Представничком дому ПСБиХ, Душанка Мајкић. 

 Спикер: А да ли ће грађани коначно у законом предвиђеном року добијати своје путне 

исправе? Надлежни увјеравају да је спорни репроматеријал за израдњу пасоша стигао у 

петак и да су у ИДЕА-и викенд провели радно, како би надокнадили заостатак у издавању 

пасоша. Проблем је ипак само привремено ријешен јер је на нови тендер поново уложена 

жалба. У наставку слиједи прилог са изјавама грађана и Адила Османовића, министра 

цивилних послова БиХ у вези са разлозима који су изазвали проблеме издавања пасоша. 

 Спикер: Осим новца сумњивог поријекла а који је, како су недавно признале власти у 

Сарајеву, стигао куповином некретнина, БиХ је све интересантнија и сумњивим илегалним 

мигрантима. Само у прва три мјесеца ове године БХ граничари зауставили су скоро 90 

лица, што је двоструко више него у истом периоду прошле године. Колико их је тајно 

прошло, а колико остало у БиХ, нико се не усуђује процјењивати. Прилог: Новинар у off-у. 

Као расадник терориста, десетљеће је БиХ тако окарактерисана у међународним 

безбједносним круговима, домаћи су углавном гурали главу у пијесак. Годинама су границе 

БиХ несметано прелазили ратници џихада на путу ка врелом сиријском пијеску и опет 

исто. А онда су ликови сумњиве прошлости према тврдњама експерата и још сумњивије 

будућности кренули у супротном смјеру. Непрегледне колоне унесрећених и међу њима 

инфилтритани милитанти, који су искуство стицали у терористичким организацијама попут 

исламске државе или Ал-мусре, заустављене су. Но интензивиране су појединачне или 

миграције у мањим групама па и преко БиХ границе. За прва три мјесеца ове године у 

покушају преласка БиХ границе, откривено је 87 лица, наспрам 40 из 2016 године. Тренд је 

настављен и у другом кварталу и мада збирне податке најављују тек на крају 6ог мјесеца, у 

граничној полицији признају, сумњивци су све маштовитији. Откривају их међу 

лубеницама, керамичким плочицама, иверицом и ко зна гдје све не. ( дио из дописа 

граничне полиције о томе да се илегалана лица враћају у земље из којих су дошли, а да се у 

неким случајевима спроводе процедуре међународне заштите). За оне сумњивце које 

гранична полиција открије, бар она скорашња, мање-више је јасна. Но гдје нестају они који 

граничарима промакну. Сарајевски аеродром био је и сазнајемо остао је ипак мјесто у БиХ 

на које безбједносно ризичне особе прво кроче, а онда најчешће нестају са радара домаћих 

служби и зато санкција нема  ( емитована изјава Мије Крешића, замјеника министра 

безбједности БиХ, о опедјељености државе за борбу против тероризма, али да очигледно 

има одређена скупина која и другачије размишља). Политичко и безбједносно пактирање са 

сумњивим лицима у БиХ није непознаница још од ратних 90-их година прошлог вијека. 

Супротстављање таквим лицима, изузев спорадичних примјера попут 'рампе' на БиХ 

граници, дио је стратегије за борбу против тероризма која је била и остала мртво слово на 

папиру. ( емитована изјава Владе Азиновића, професора Факултета политичких наука у 

којој се каже да је на органима власти, агенцијама за проведбу закона и друштва у цјелини 

да стратегију проведе у дјело). Стратегија је раније предвиђала превентивно дјеловање, у 

пракси било је тек репресивно. Страних бораца из БХ поријекла у редовима исламске 

државе, званично стотињак, незванично, више од 350. Најмање 50 их се већ вратило у БиХ, 

неки се поново пут Сирије запутили. Придошлице међу мигрантима, процјењују стране 

службе, док домаће ћуте. Капитал сумњивог поријека исте такве намјене, такођер. 

Домицилни финансијски мађионичари не знају колико се сумњивог новца опере у БиХ. 

Страни процјењују око пола милијарде еура годишње. Уз три деценије зидану 

инфраструктуру радикализма заједно, домаће тло чине још труснијим. Но безбједњаци  



ноншалантно одговарају (изјава Крешића, замјеника министра безбједности БиХ о томе да 

нити већа нити мања пријетња није данас него што је била прије годину дана). Пред 

пријетећим терористичким цунамијем клечи и Запад и Исток, а БиХ већ небројано пута на 

испиту пала. Наставља ли по старом, главу у пијесак, па шта буде.  

 Група РВИ, ампутираца и параплегичара, окупила се испред Завода здравственог 

осигурања. Траже једноставнију процедуру за добијање ортопетских помагала као и 

редовну бањску рехабилитацију. У наставку вијести слиједи прилог на ову тему са изјавама 

окупљених лица као и изјавама Миленка Савановића, министра рада и борачко-инвалидске 

заштите РСа и Дејана Кустурића, директора Фонда ПИО  

 Компанија ИФТ саопштила да нема намјеру да напушта Станаре, али да размишља о 

опцији довођења партнера како би ослободили капитал за нове пројекте за РС и земље 

региона. 

 25. јуна на Дугој Њиви код Модриче обиљежава се 25 годишњица пробоја коридора живота 

 Основни узрок у несрећи пада авиона код Мостара 13. маја у којој је погинуло петеро лица 

јесте инфаркт пилота, како не наводи у налазу истражне комисије коју је формирало 

Министарство комуникација и транспорта БиХ.  

 У општини Градишка проглашена епидемија мишије грознице 

 Вијести из свијета- Посланици Српске напредне странке након консултација са 

Александром Вучићем подржали су одлуку о избору Ане Брнабић за мандатара Владе, 

пожар на макарсој ревијери,убиство  нападача на полицијско возило у Паризу,  Русија 

суспендовала споразум о безбједности на небу изнад Сирије, у Бриселу почели преговори о 

Брегзиту,изјава Терезе Меј о тероризму након напада на вјернике испред  џамије у 

Лундону, припрема за заједничку вјежба кинеске и руске морнаричке флоте  

 На универзитетима у Источном Сарајеву и Бањалуци почела предаја докумената на И, ИИ 

и ИИИ циклус студија 

 У Бијељини отворена љетна школа математичара 

 Паљански привредници у хуманитарној акцији помоћи породици Павловић 

 

Дневник 2 од 20.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Српски представници у Сарајеву немају мандат за приступање БиХ НАТО-у – поручио 

предсједник Милорад Додик. 

- Озбиљна пријетња или медијско обавјештајни спин – да ли је Бањалука на мети терориста?  

- Ко опструише ексхумације Срба несталих у рату? Захтјеви у ладицама Тужилаштва БиХ од 

2009. године. 

- У Бијељини протест избјеглица – траже нови закон и правичну накнаду уништене имовине. 

- Београд у ишчекивању нове Владе и Вучићеве инаугурације – ко ће се наћи на списку 

гостију? 

- Бистрица код Приједора – како изгледа живот на клизишту?  

 

 

 Спикер: Ни један представник РС у заједничким институцијама, од српског члана 

предсједништва па наниже нема мандат да форсира пут БиХ у НАТО у име РС-а, рекао је 

предсејдник Републике Милорад Додик за СРНА-у, коментаришући данашњи састанак 

делегације БиХ, коју предводи Младен Иванић са замјеником генералног секретара НАТО-а 

Росе Готтемоеллер, Додик је рекао да сарадња са НАТО-ом може да се оствари у борби 

против тероризма, али не кроз формално чланство.  

Off:О чланству у НАТО савезу може да одлучи само народ на референдуму, рекао је 

предсједник Српске Милорад Додик, а делегација која се налази у Бриселу, заједно са 



Младеном Иванићем упозната је са ставовима Српске када је тај савез у питању. Додик 

вјерује да ће се Иванић на састанку понашати у складу са тим ставовима које је подржала и 

странка којој припада. „Чланство у НАТО-у је добровољно. У БиХ не постоји консензус о 

приступању БиХ том савезу и тај став је, вјероватно, познат и челницима НАТО-а. У РС 

постоји консензус свих партија, укључујући и партије из Савеза за промјене да ми нећемо 

дати сагласност за НАТО интеграције БиХ чиме би поставили границу тог савеза на 

Дрини.“ (текст изјаве на екрану објављен уз фотографију Додика). Off: Политичка елита не 

смије на себе преузети доношење одлуке о уласку у НАТО без јасног става грађана, рекао 

је Додик. „На тај чин нас посебно обавезује чињеница да је НАТО савез, не тако давно 

бомбардовао нашу земљу и наш народ и да само тај народ може да каже да ли ћемо ићи у 

правцу НАТО интеграција или не“.  (текст изјаве на екрану објављен уз фотографију 

Додика).  Off: Додик је поновио да РС подржава дијалог са свим међународним 

организацијама и савезима, укључујући и НАТО, али не подржава да на превару или силу 

буде угурана у чланство у том савезу. „Књижење перспективне војне имовине на 

Министарсво одбране БиХ је противзаконито и противуставно и РС ће искористити све 

правне и политичке механизме да заустави насиље над Уставом. Увјерени смо да ни НАТО 

савез не жели да види БиХ у свом чланству, ако би до тог статуса дошла користећи 

незаконите и неуставне активности варајући при том пола државе“ ( текст изјаве објављен 

уз фотографију Додика). Off: Додик је поручио да РС остаје партнер НАТО савезу у борби 

против тероризма и на осталим безбједносним изазовима и без формалног чланства у том 

савезу.  

 

 Спикер: Акциони план за чланство којим ће БиХ ући у нову фазу односа са НАТОм могао би 

да буде активиран до краја ове или почетком идуће године, изјавио је предсједавајући 

Предсједништва БиХ Младен Иванић након сусрета делегације БиХ са савјетом НАТО у 

Бриселу. Рекао је да није било ријечи о чланству БиХ јер је то питање о којем нема 

сагласности у БиХ. Предсједавајући Савјета Министара Денис Звиздић на сједници је 

истакао да је активација мапа и приближавање НАТОу један од спољнополитичких 

приоритета БиХ. Младен Иванић-  „Главна политичка порука је била наша да се тај услов 

око стриктног књижења војне имовине, мало да се о њему размисли јер мислимо ако би се 

чекало пуно испуњење да би то потрајало барем још неколико година и главна 

аргументација је била да је БиХ потребно активирање мапа јер око тога постоји политичка 

сагласност позиције, опозиције.“ 

 

 Спикер: Да ли је Бања Лука нова мета терористичких напада? Поједини медији пренијели 

су да је ОБА дошла до информација да се спрема напад на конзулате или на неке од 

штићених личности. Све то је, наводно, потврдио и директор Дирекције за координацију 

полицијских тијела Мирсад Вилић, који је данас за нашу телевизију то демантовао. 

Безбједносни стручњаци поручују да је циљ пласирања оваквих информација означавање 

РС као несигурног подручја.  У наставку слиједи прилог  базиран на тексту објављеном у 

листу  Еуроблиц,  о наводно планираним теротистичким акцијама на подручју Бања Луке. 

Објављен је садржај преписке са директором Дирекције за координацију Вилићем који 

демантује наводе из текста, допис Управе МУПа РС гдје се демантује ова информацију , 

мишљење Предрага Ђеранића декана Факултета за безбједност Бања Лука који сумња у 

вјеродостојиност објављене информацје, Сматра да се ради о врсти медијске операције које 

за циљ имају стварање одређених ефеката хаоса, дестабилизације прилика и означавања РС 

као једног несигурног подручја. Емитована изјава Мирослава Лазанског, политичког 

аналитичара путем телефона који сматра да је безбједносни систем у РС квалитетан. Џевад 

Галијашевић стручњак за борбу против тероризма: „Начин на који се овдје лијече рањеници 

исламске државе и Ал-каиде, начин на који долазе и одлазе са ратишта и умањивање 

уопште значаја и извора терористичке пријетње говори о озбиљној завјери у којој 



учествују безбједносне агенције на заједничком нивоу и политичке структуре у Сарајеву“- 

изјава дата путем телефона. Off: Полиција РСа веома професионално и квалитетно ради 

свој посао, поручују стручњаци. Врло је могуће, кажу да неко у Сарајеву намјерно спинује 

јавност како би се замаскирали други потези. 

  

 Спикер: Институције на нивоу БиХ показале су се неспособним да извршавају обавезе и све 

озбиљне реформе. Мораће сачекати неку нову власт послије 2018, изјавио је министар 

финансија РСа Зоран Тегелтија. Дошли смо у ситуацију да не можемо да испуњавамо 

уговорне обавезе око кредита са ЕБРД-ом нити можемо да усвојимо нити једно законско 

рјешење из области реформи, нагласио је Тегелтија. Подјсетио је да је министар 

финансија БиХ Вјекослав Беванда упозорио фискални Савјет да се у Парламену налазе 

законска рјешења која ће апсолутно нарушити фискалне критеријуме из договора са 

ММФ-ом, што ће дефинитивно сахранити овај аранжман.   

 

 Спикер: Умјесто искључиво хуманог предзнака тражења, у рату несталих лица, у БиХ 

одавно је постало политичко питање, још од формирања Института за нестала лица. 

Док породице жртава више од двије деценије трагају за посмртним остацима, 

Тужилашво БиХ годинама чува захтјеве за ексхумацијама првенствено када се 

претпоставља да је ријеч о српским жртвама. Off: Ешалони истражилаца надахнути 

ревизијом блиске нам историје. Потрошени милиони марака, намјенског новца све мање. 

Деценијска назадна идеологија о злочину и жртви, по други пут убијају већ убијене Србе.  

Злогласна јама Казани гробница је, према писаним свједочењима у нашем посједу, и до 

стотину сарајевских Срба. Ексхумирано је укупно 29 тијела посљедњи пут, сад већ далеке 

2000 године истражиоци су се спуштали у утробу ове злогласнице, а онда је на њене ободе 

спуштена сарајевска тушта и тма. Деценију и по породице убијених вапе да се ексхумација  

настави. Узалудно. Породице су огорчене.  Милка Кокот, сестра и кћерка убијених: „Ја 

прва двадесет година чекам а и многе и не знам више колико и шта“. Off: Тужилаштво БиХ 

досије Казан не отвара. На захтјев за наставак ексхумације тужилац Муниб Халиловић 

тражио је чврсте доказе и додатне аргументе да та јама скрива  још костију. ( приказан 

допис тужилаштва) Није му било довољно то што је , примјера ради, пронађен само један 

фрагмент Марине Комјенац и нити један њенога супруга Радослава, а заједно су одведени 

из свога дома.  Да ли тужилац Халиловић и његови ментори монстоузно очекује да саме 

породице по јами скупљају кости и доносе им у климатизовану просторију, није јасно. 

Казани, као синоним за све започете и незавршене ексхумације. И за Алипашин Мост гдје 

је финфигарна потрага најмање четити пута почињала. Оног тренутка када су пронађени 

фрагменти костију Слободана Оџаковића и дефинитивно је обустављена. Учинио је то 

млађахни истражилац Тужилаштва БиХ Елдар Јахић. Исти који се својски потрудио да 

сваки педаљ Томашнице касније буде прекопан. И баш као према вапајима породица 

српских страдалника недопустиво је игнорисање Тужилаштва већ годинама и према 

захтјевима и ургенцијама српског члана Колегијума директора Институтуа. Милутин 

Мишић, предсједавајући Колегијума директора Института за нестала лица: Десетине 

ургеницја, десетине захтјева, десетине ургенција на ургенцију. Нажалост чак се не удостоје 

да нам одговоре.“  Off: Мишићеве ургенције, неријетко, слиједиле су експресне 

контраургенције колеге му из Колегијума вјечног директора у потрази само за Бошњацима 

Амора Машовића или Машовићевог послушника Марка Јуришића. Примјера је много 

попут тузланског Козловца гдје су грађевинари пронашли људске кости, претпоставка 

српске. Но умјесто постулата кривчног, примијењен је Аморов закон. У контраургенцији са 

Машовићевим потписом Институт као друштво једног лица и то вјечног директора одустао 

је од ексхумације, па људске кости дуже од годину газе људи и животиње.  ( приказан 

допис Института гдје стоји да налаз вјештака показује да су кости веома старе и да не 

припадају посљедњим ратним догађањима због чега Институт одустаје од ексхумације) 



Анархични двојац Машовић-Јуришић на наше позиве мјесецима не одговора. И БиХ 

Тужилаштво питања игнорише. Раније су се правдали како за ексхумације довољно новца 

немају, а намјенска из ИПА фондова некажњено су трошили за куповину луксузних 

аутомобила и истовремоно у ладицама скупљали захтјеве за ексхумацијама. Пракса 

скупљача није промијењена, тврди Мишић. Мишић: „Око 140 захтјева који су сад у 

Тужилаштву непроцесуирани око 90 посто, преко 100 захтјева су канцеларије у Бања Луци 

и канцеларије у Источном Сарајеву гдје је претпоставка да су жртве Срби.“  Off: Неке друге 

захтјеве, међутим Тужилаштво ревносно обрађује и налаже ексхумацију. Првих пет мјесеци 

збројили смо чак 50 ексхумација да је извршено. Претпоставка је да су пронађена тијела 

само осам Срба и она још неидентификована. Зато ће само 11. јула и само пут Сребренице 

посмртни остаци десет пута више страдалих и идентификованих Бошњака. Марко 

Грабовац, предсједник Одбора за тражење заробљених, погинулих бораца и несталих 

цивила РС:  „Они су новца имали довољно да могу да раде добро. Не може неко сад нама 

да каже узрок је новац.“ Off: Казани, Козловац, сарајевска депонија Али- пашино Поље или 

мост Озрен, јама Радача годинама чека Аморово или одобрење неког другог Машовића. А 

тужилаштво БиХ, ратни Аушвиц за Србе које ни своје двориште још прекопало није, ћути и 

у властитом глибу тоне дубље и од дна.  

 

 Удружење „Правда“ у Бијељини организовало мирни протестни скуп на Међународни дан 

избјеглих и расељених. Траже доношење новог Закона о избјеглицама, формирање фонда за 

правичну расподјелу имовине, стамбено збрињавање избјеглица из колективног смјештаја 

и већу социјалну правду. Захтјеве су упутили властима на свим нивоима БиХ. У наставку 

емитован прилог са изјавама учесника протеста.   

 

 Спикер: Здравствене установе у Српској морају да плаћају текуће обавезе за порезе и 

доприносе и у том случају рачуни им неће бити блокирани. Ово је предсједник Синдиката 

задравства Миленко Гранулић изјавио за СРНА-у након састанка са министром здравља 

Драганом Богданићем истичући да стара дуговања бити рјешавана на потпуно други начин. 

Говорећи о уговорима између Фонда здравственог осигурања и здравствених установа 

Гранулић каже да се мора направити нови Анеx јер све установе не могу да сервисирају 

цјелокупне обавезе.  

 

 Спикер: Да ли ће радници Шума Српске у штрајк? Прије седам дана представници 

Јединствене удружене синдикалне организације поставили су рок менаџменту предузећа 

да повуче спорни Правилник о раду којим ће, како тврде, примања по раднику бити 

смањена за 150 марака. За сутра су најавили пресс конференцију. У наставку слиједи 

прилог на ову тему са изјавама представника синдикалне организације и директора Шума 

Српске. 

 

 Фонд за пензијско и инвалидско осигурање Српске открио је још шест лица која су 

преваром, користећи лажну медицинску докумантацију, остваривала право на пензију и 

тако Фонд оштетили за 215000 марака.  

 

 Припадници МУПа Унско-санског кантона претресли су више локација које се доводе у 

везу са криминалним активностима приликом полагања возачких испита. 

 

 Министарство иностраних послова БиХ демантовало је медијске натписе да су за 

држављанине Саудијске Арабије укинуте визе приликом уласка у БиХ. У саопштењу 

наводе да је Министарство донијело одлуку којом држављани ове земље са важећом 

шенгенском визом или дозволом боравка у земљама ЕУ директно могу ући у БиХ из 



Саудијске Арабије. Одлука којом је саудијцима омогућено да уђу у БиХ без прибављања 

визе, подсјећају, донесена је 2012 године.  

 

  Вијести из свијета- Припрема за Инаугурацију предсејдника Србије Александра Вучића 

који је најављен као најзначајнији дипломатски догађај у  модерној историји Србије. 

Блиски сусрет америчких и руских летјелица изнад Балтика. Коалиција окупљена око САД 

оборила беспилотну  летјелицу сиријске војске. Руски министар спољних послова Сергеј 

Лавров изјавио да је чуо из медија за план америчког државног секретара Рекса Тиллерсона 

о успостављању конструктивних односа са Русијом. Русија саопштила да не може да 

потврди да је лидер тзв. Исламске државе убијен у ваздушном удару у Сирији прошлог 

мјесеца. Пожар у Португалу стављен под контролу. Велики пожар у Токију. Отказани 

летови у Фениxу због превисоке температуре.  

 

 Прилог о Маринку Рустићу из Бистрице који живи на клизишту, а којем је инспекција 

предложила да због личне безбједности напусти имање иако другог смјештаја  нема. 

 У Агенцији за информационо друштво РСа организовали  предавања за родитеље како би 

им скренули пажњу да заштите дјецу од непримјерених садржаја на интернету и 

негативних ефеката његовог коришћења. У наставку емитоване изјава едукатора 

 Дјеца са Косова и Метохије посјетили спомен подручје Доња Градина 

 Одржана традиционална манифестација“Конференција беба“ 

 

 

Дневник 2 од 21.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Аранжман са ММФ-ом званично није раскинут, али је додатно угрожен – поручила 

премијерка Цвијановић. 

- Донесена одлуко о расподјели добити електропријеноса БиХ – Српској 2,9 милиона марака. 

- Каква је судбина спорних измјена Кривичног закона БиХ? Савјет министара сутра поново 

о закону који предвиђа затвор због негирања геноцида иако га нема на дневном реду. 

- Синдикат ‘’Шума Српске’’ пријети штрајком. Директор одговара оптужбом да се баве 

политиканством. 

- Производња малине све уноснији посао и у бањалучкој регији. Најцјењенија органска 

малина.  

- Како до посла након средње школе? Зашто нема незапослених столара, обућара и 

заваривача?  

 

 

 Спикер: БиХ стоји на танком леду када је у питању аранжман са Међународним 

монетарним фондом, то су данас потврдили премијери Републике Српске и Федерације 

БиХ, Жељка Цвијановић и Фадил Новалић. Кажу да новца од ове финансијске институције 

у скорије вријеме неће бити. Ипак, у ентитетске буџете стиже новац из Електропреноса 

БиХ. 

У прилогу који је услиједио емитоване су изјаве предсједнице Владе РС – Жељке 

Цвијановић и предсједника Владе Федерације БиХ – Фадила Новалића.  

 

 Спикер: Савјет министара БиХ требало би сутра поново да разматра измјене и допуне 

Кривичног закона БиХ које предвиђају затворску казну за негирање геноцида. Сједница ће 

показати да ли је условни пристанак српских министара на измјене Кривичног закона био 

политички наиван или промишљен потез усаглашавања обавезујућих међународних норми 



по угледу на Србију. У приједлогу дневног реда сутрашње сједнице нема посебне тачке, 

него ће се о измјенама закона БиХ које су објављене на званичној wеб страници Савјета 

министара расправљати у оквиру усвајања записника са претходне сједнице.  

ОФФ: Сутра је дан истине за српске министре након што су прошле седмице, како кажу, 

дали условну подршку измјенама и допунама Кривичног закона БиХ. Начелну подршку за 

кажњавање негирања геноцида, Мирко Шаровић је правдао покушајем да се накнадно у 

закон уграде искуства Србије из те области. 

Мирко Шаровић, министар вањске трговине и економских односа БиХ (16.06.2017.): ''То је 

практично сличан или идентичан приједлогу закона који је усвојен у Србији, али не желимо 

прије четвртка, значи, да видимо да ли је то прихватљиво за партнере, у првом реду 

министра правде и то је сва, рекао бих и потпуна истина.'' 

ОФФ: Истина је и да је Јосип Грубеша раније рекао да неће уважити приједлоге српских 

министара ако не буду прихватљиви Министарству правде. Данас је игнорисао наше 

позиве. Ако буде послушао страначког шефа, Грубеша неће подржати законски приједлог 

који до краја не уважава интересе Републике Српске. 

Драган Човић, предсједник ХДЗ-а БиХ (16.06.2017.): "Ниједно од законских рјешења управо 

због помањкања парламентарних већина неће моћи проћи Вијеће министара кроз руке 

хрватских представника у том Вијећу министара мислећи на три министра и његова 

четири замјеника, а да нису уважени до краја стајалишта која дођу из Републике Српске.'' 

ОФФ: Тешко је очекивати да ће бошњачки министри прихватити да у већ утврђени 

приједлог уграде одредбе из Кривичног закона Србије, које предвиђају затворске казне 

само за негаторе геноцида у Конгу, јединог пресуђеног од стране Међународног кривичног 

Суда. Прије да ће инсистирати на већ усвојеном приједлогу који предвиђа кажњавање не 

само по пресуди Међународног кривичног Суда, већ и пресудама других међународних 

судова које прихваћа БиХ, попут Хашког трибунала за бившу Југославију. 

Милан Благојевић, професор уставног права – из емисије Аспект: ''Замислите са оваквом 

инкриминацијом – који ће то адвокат смјети у судници да каже бранећи свог клијента-

оптуженог да се рецимо није десио геноцид у Сребреници? Јер ће одмах бити 

стигматизован овом кривично-правном одредбом, а и кад би оптужени у својој одбрани 

рекао да то није то, онда би и он био стигматизован.'' 

ОФФ: Предложене измјене Кривичног закона БиХ, како је утврдио Савјет министара БиХ, 

неприхватљиве су за Владу Републике Српске. Игнорисана је кључна примједба да је тема 

геноцида у оквирима кривичног закона надлежност ентитета. 

Антон Касиповић, министар правде РС – из емисије Аспект: "Оно што је најважније, а 

што се односи на чланове 9. нацрта односно 145., а тврдимо да то не може бити предмет 

инкриминације у Кривичном закону БиХ.'' 

ОФФ: Хоће ли сутра бити уважени и у закон уграђени захтјеви из Републике Српске и 

српских министара или ће хрватски и бошњачки министри то одбити и у парламентарну 

процедуру без гласова Срба упутити утврђени приједлог закона- тешко је прогнозирати. За 

озбиљно размишљање је и опција да хрватски министри ускрате подршку овом закону што 

би значило његов крај. Шта год буде, индикативно је да се све дешава уочи 11. јула, када 

кулминирају предрасуде о колективној одговорности Срба за ратна дешавања током 90-их. 

 

 Спикер: Синдикат радника унутрашњих послова РС тражи хитан састанак са Владом. 

Сматрају неприхватљивим усвајање измјена и допуна Закона о платама запослених у 

Министарству унутрашњих послова РС, а да Влада претходно о томе није отворила 

социјални дијалог са синдикатом. Премијерка, Жељка Цвијановић, поручила је да је Влада 

увијек спремна за договор, али да је прво потребно да са синдикатом МУП-а разговара 

ресорно министарство.  

Након тога емитована је изјава Анице Јондић – предсједнице Синдиката радника 

унутрашњих послова РС и Жељке Цвијановић – предсједнице Владе РС.  



 

 Спикер: Влада је у Олимпијски центар Јахорина до сада уложила значајна средства и 

вријеме да би добили дошло до рјешења, поручила је премијерка Жељка Цвијановић и 

додала да модерна скијалишта у окружењу и Европи треба да буду узор Српској када је 

ријеч о пословању Олимпијског центра. Наравно да су очекивања велика и ми трагамо за 

рјешењима, али апсолутно је нетачно да се тиме бавимо и да смо сада дефинисали 

рјешење, рекла је Цвијановићева и нагласила да је Олимпијски центар Јахорина тема која 

је годинама на дневном реду сједница Владе.  

 

 Спикер: Један од синдиката ''Шума Републике Српске'' пријети штрајком ако ово 

предузеће почне да примјењује нови Правилник о раду. Менаџмент одговара да се 

јединствени удружени синдикат бави политиканством и да манипулише радницима.  

У прилогу су емитоване изјаве Славице Елез – Јединствена удружена синдикална 

организација ''Шуме Републике Српске'', Ристе Марића - директора ЈП "Шуме Републике 

Српске" и Душана Марковића -  предсједник Јединствене удружене синдикалне 

организације "Шума Републике Српске". 

 

 Спикер: Будимир Балабан треба да поднесе оставку на мјесто предсједника Скупштине 

града Бањалука или ће бити опозван, закључено је на састанку представника СНСД-а, 

ДНС-а, Социјалистичке партије и Уједињене Српске. Због персоналних проблема који су се 

појавили у међувремену, сви потписници коалиционог споразума сматрају да Балабан не 

ужива више наше повјерење. Затражено је да поднесе оставку, или ће га представници 

коалиције опозвати", рекао је градоначелник Игор Радојичић. Додао је да су сви изразили 

приврженост коалиционом споразуму и извршавању започетих пројеката, истичући да 

коалиција има већину у Скупштини. 

Након тога емитована је изјава Игора Радојичића – предсједник Градског одбора СНСД-а 

Бањалука 

 

 Спикер: 25 година од војне акције ''Пробој коридора'' биће обиљежено у недјељу 25. јуна на 

Дугој њиви код Модриче. Директан повод за ''Пробој коридора'' била је смрт 12 беба у 

бањалучком породилишту због недостатка кисеоника. ''Пробојем коридора'' прекинута је 

42 дана дуга копнено-ваздушна блокада западног дијела Републике Српске и републике 

Српске Крајине.  

У прилогу су емитоване изјаве Лазе Аџића и Мијата Грануле – учесника у акцији пробоја 

Коридора, те изјава Миленка Савановића - предсједника Одбора Владе РС за његовање 

традиције ослободилачких ратова.  

 

 Надзорни одбор хидроелектране на Дрини у Вишеграду смијенио је досадашњег директора 

овог предузећа Милу Лакића. А за вршиоца дужности директора именаован је Недељко 

Перишић, рекао је предсејдник Синдиката електропривреде Небојша Бјелица. Смијењен је 

и извршни директор за правне послове Боро Нинковић, а за вршиоца дужности именована 

Ана Божић. Радници предузећа су организовали протест због ове одлуке. 

 

 Спикер: Питање отварања граничног прелаза у Новом Граду за теретни саобраћај, 

требало би да буде ријешено почетком јула. На заједничкој сједници Савјета министара 

БиХ и Владе Хрватске 6. јула биће разматрано и питање прекатегоризације граничног 

прелаза у Новом Граду, најављено је на састанку руководства Општине са заједничком 

комисијом за разграничење БиХ (У наставку емитована изјава Зовко Боже, предсједника 

Мјешовите комисије за граничне прелазе, Мирослава Дрљаче, начелника општине Нови 

Град везано за предметну тему) . 

 



  Спикер: Агенција за аграрна плаћања данас је исплатила милионшездесетпет хиљада 

марака подстицаја за пољопривредну производњу. Министарство пољопривреде у другој 

половини године обезбиједиће и додатна средства за премију за произведено и откупљено 

млијеко сирово млијеко у износу од једног пфенинга по литру за ша је потребно 540 хиљада 

марака. Тако је Влада подржала приједлог Министарства да смањење откупне цијене 

надокнади Република Српска.  

 

 Спикер: Проблеме у пласману немају произвођачи малина. То су показали на 

манифестацији Дан малине у Пријаковцима код Бања Луке. Посебно је исплатива органска 

производња. У наставку емитован прилог са манифестације о производњи и пласману 

малина) 

 

 У Семберији почела жетва јечма и уљане репице. (Емитован прилог који садржи искуства 

пољопривредника из Себерије)   

 

 Сарадња Влада РС и Србије у јачању капацитета у области здравственог туризма и 

заједничког наступа на регионалном и свјетском тржишту настављена је потписивањем 

уговора специјалне Болнице за рехабилитацију Бања Ковиљача и Министарства трговине и 

туризма РС. Грађани Српске су међу ријеткима у региону који имају повољнији третман у 

овој бањи. У наставку емитован прилог на ову тему.  

 

 Вијести из свијета- Нове тензије између Њемачке и Турске. Њемачки Парламент изгласао 

повлачење трупа из ваздушне базе у Турској. Због страха од тероризма, стање у европским 

земљама је далеко од мирног, шпанска полиција ухапсила три мароканца укључујући и 

једнох припадника ИСИЛа осумњичене да представају опасност за националну 

безбједност. Истовремено белгијска полиција истражује мотиве бомбаша самоубице. 

Бормени авион НАТО-а пролетио поред авиона у којем се налазио руски министар одбране 

Сергеј Шојгу изнад Балтичког мора. Бритнска краљица у Парламенту најавила сет закона 

којим се олакшава пут изласка из ЕУ. Истрага о лажним пословима која је уздрмала 

франсуску политичку сцену   

 

 У Бања Луци одрежана конференција „Примјери добре праксе у процесу повезивања 

средњег стручног образовања и привреде“  (У наставку емитован прилог у вези са 

усклађивањем образовних процеса са потребама друштва).  

 

  Спикер: Одлуку Савјета Европе до 2020 да у укупној производњи енергије буде заступљено 

20% из обновљивих извора, придржава се и РС. У Академији наука и умјетности 

представљен је резултат петогодишњег рада лабораторије за соларну енергију. У 

наставку слиједи прилог на тему са акцентом на могућности кориштења соларне енергије.  

 

 У Бања Луци обиљежен Свјетки дан музике низом концерата на јавним мјестима у 

организацији студената и професора Академије умјетности и Музиколошког друштва РС   

 

Дневник 2 од 22.06.2017. 

 

Форшпан: 

 

- Америчка администрација потврдила ''црну листу'' за Балкан – не осјећам се угроженим 

због америчких санкција, поручио предсједник Милорад Додик. 



- Брчко – дио будуће трасе аутопута Бањалука-Бијељина и гасовода пролазиће кроз 

Дистрикт. 

- Кривични закон БиХ на чекању – у Савјету министара нема сагласности о кажњавању 

негирања геноцида. 

- Бошњаци љути на Човића – на конференцији о Хашком наслијеђу затражио укидање 

удруженог злочиначког подухвата. 

- Борачка организација прозвала бивше генерале – новим удружењем нарушавате јединство 

борачке популације! 

- У Блатници код Теслића отворена мини хидроелектрана Жираја ИИ – вриједна 1,3 

милиона евра. 

 

 Спикер: Амерички предсједник Доналд Трумп донио је прву одлуку која се тиче западног 

Балкана. Потврдио је ''црну листу'' лица и организација које су под санкцијама САД-а, а 

прије 16 година их је увела администрација Георга Бусх-а. Од почетка ове године, на листи 

је и име предсједника Републике Српске, Милорада Додика. Коментаришући ову вијест, 

Додик истиче да се не осјећа угорженим због америчких санкција, наводећи да је очит 

политички сукоб бивше и садашње америчке администрације. 

У прилогу који је услиједио емитоване су изјаве предсједника РС Милорада Додика везано 

за наведену тему. 

 

 Спикер: Премијерка Жељка Цвијановић честитала је Александру Вучићу преузимање 

дужности предсједника Србије наводећи да је увјерена да ће и на новој функцији с 

једнаком посвећеношћу наставити водити земљу. Наше заједничке вриједности и везе, 

Републике Српске и Србије, темељ су на којем градимо наше пријатељске односе с циљем 

стварања бољих политичких и привредних прилика, регионалног мира и укупне 

стабилности – наводи се у честитки премијерке Цвијановић. Истакла је да због путовања 

у иностранство није у могућности да присуствује свечаном пријему поводом Вучићевог 

преузимања дужности. Инаугурација новог предсједника Србије биће одржана сутра у 

Београду.  

 

 Спикер: У интересу Српске је да институције у Дистрикту Брчко добро функционишу – 

ово је поручио предсједник Милорад Додик који се састао с градоначелником Дистрикта, 

Синишом Милићем. Брчко ће, како је наглашено, бити дио крупних инфраструктурних 

пројеката, који припрема Република Српска.  

У прилогу који је услиједио емитоване су изјаве предсједника РС Милорада Додика и 

градоначелника Брчко Дистрикта Синише Милића.  

 

 Спикер: Предсједавајући Предсједништва БиХ, Младен Иванић, разговарао је с високом 

представницом за спољну политику и безбједност ЕУ, Федериком Могхерини. 

Приоритети на европском путу БиХ су ефикасност спровођења мјера из Реформске 

агенде и припрема одговора на Упитник Европске комисије – закључили су Иванић и 

Могхеринијева, наглашавајући да је ово повољан тренутак који БиХ треба да искористи. У 

случају да ова прилика буде пропуштена, Иванић сматра да на дужи временски период, 

може доћи до застоја у европским интеграцијама. Иванић је у Бриселу разговарао са 

Доналдом Туском, Јоханесом Ханом и Антонијем Тајанијем.  

Емитована је изјава предсједавајућег Предсједништва БиХ, Младена Иванића. 

 

 Спикер: Нацрт измјена Кривичног закона БиХ, који између осталог предвиђа и затворску 

казну за негирање геноцида и даље је на чекању. Сагласности о спорном члану Закона није 

било ни на данашњој сједници Савјета министара. Министар правде БиХ, Јосип Грубеша, 

затражио је додатно вријеме за консултације. Ову наметнуту иницијативу требало је у 



старту спријечити, што СДС-ови министри у Савјету министара нису учинили, поручују 

из СНСД-а.  

ОФФ: Измјене Кривичног закона БиХ и даље су на чекању. Записник са прошле сједнице је 

усвојен, али без спорног дијела. Замјеник предсједавајућег Савјета министара, Мирко 

Шаровић, истиче да нема сагласности о спорном члану закона и да је министар правде 

Јосип Грубеша затражио времена до сљедеће сједнице како би покушао обавити још један 

круг конултација и доћи до формулације око које би се сагласили сви министри. 

Мирко Шаровић, министар спољне трговине и економских односа БиХ: ''Уколико не могне 

да окупи све иза једне формулације, епилог је потпуно јасан - закон или би био у 

потпуности повучен од стране министра или би ишао у процедуру са гласовима већине, 

ево тако да кажем – значи не свих, него иза којег би стали сви чланови Савјета 

министара.'' 

ОФФ: Шаровић истиче да је неприхватљив и посљедњи текст у који нису уврштене 

примједбе из Српске, али и додаје да је ријеч о седмој верзији иза које, каже, није сигуран и 

да стоји министар правде. Из ресорног министарства Српске јасна порука - све што се може 

видјети посљедњих дана о овом питању потврђује став Владе Републике Српске која је 

јасно истакла да је конфигурација спорног члана неприхватљива. Од тог става одустати 

неће. 

Антон Касиповић, министар правде РС (телефонска изјава): ''Ми смо све јасно рекли, али 

остајемо на располагању. Ако је потребно, уз сву аргументацију коју смо у три наврата 

изнијели, ми можемо дати и додатне аргументације, додатних података и чињеница, 

јасно доказујући да ово није добро ни за кога у БиХ.'' 

ОФФ: Сваки пут када постоје такве политичке тенденције, као сада са Кривичним законом, 

улога српских представника је да се оне зауставе одмах, прије уласка у институције, што 

нажалост није случај, истиче СНСД-ов Сташа Кошарац. 

Сташа Кошарац, предсједавајући Клуба посланика СНСД-а у Представничком Дому ПС 

БиХ: ''Потпуно јасно да се успјело да наметне та тема у институцијама БиХ кроз измјене 

Кривичног закона. Потпуно је јасно да је то омогућио СДС поступањем њихових 

министара у Савјету министара. Потпуно је јасно да се производи штета за Републику 

Српску и оно што јесте потпуно тачно и истинито да су институције Републике Српске 

својим ангажманом успјеле да зауставе једну срамотну политику СДС-а у заједничким 

институцијама.'' 

ОФФ: Кошарац позива да СДС, уколико се приједлог измјена Кривичног закона ипак нађе 

у Представничком дому, заједно са посланицима СНСД-а гласа против како би се 

онемогућило његово усвајање у првом читању и не допусти таква врста игре са Републиком 

Српском. 

 

 Спикер: Влада РС затражила је данас од Савјета министара БиХ да са дневног реда 

повуче приједлог Правилника о индустријској безбједности до усаглашавања ставова свих 

релевантних институција у БиХ. Сматрају да се подзаконским актом не могу 

прописивати надлежности државног безбједносног органа и траже од Министарства 

безбједности да приједлог Правилника усклади са Законом о заштити тајних података. 

Осим административних обавеза правним лицима се, кажу, намећу и нове финансијске 

обавезе, што представља додатно оптерећење пословања правних лица. 

 

 Спикер: Министар полиције, Драган Лукач, гостујући на Радију Републике Српске, још 

једном је потврдио да не постоје информације о могућем терористичком нападу у 

Бањалуци. Ни он, ни његови најближи сарадници, истиче, нису имали те информације због 

чега је звао прве људе ОБЕ и дирекције за координацију полицијских тијела, Османа 

Мехмедагића и Мирсада Вилића, чије је име поменуто у спорном тексту.  

Након тога емитована је изјава Драгана Лукача, који је гостовао на Радију РС. 



 

 Спикер: Сједница заједничке комисије за људска права Парламентарне скупштине БиХ о 

пријави Младена Босића против Душанке Мајкић, због наводног кршења Кодекса 

понашања, није одржана због недостатка кворума. Нису се појавили хрватски чланови 

комисије, али ни Младен Босић. Због недостатка кворума у дневни ред није уврштена ни 

иницијатива Шефика Џаферовића о санкционисању посланика СНСД-а који напуштају 

сједнице Парламента БиХ, којим он предсједава. Из СНСД-а истичу да су Босићева пријава 

и иницијатива Џаферовића покушај дисциплиновања њихових посланика.  

Душанка Мајкић, посланик СНСД-а у Представничком дому БиХ: ''Многи људи сматрају 

да је ово дисциплиновање СНСД-а, да се не би усудио да каже више ништа. Без обзира 

каква била санкција против мене, ја ни до сада никада нисам говорила оно што је 

неистинито, а и убудуће ћу запажати и жестоко критиковати све оно што буду говорили, а 

притом не буду имали аргументе за то.'' 

Борислав Бојић, предсједавајући Заједничке комисије за људска права ПС БиХ: ''Кодекс то 

није предвидио да је обавезно присуство. Он је наводе из пријаве потпуно јасно и 

недвосмислено образложио. Неопходно је да се комисија изјасни да може наставити 

расправу када није присутан, тако да нисмо могли добити ни такву врсту одлуке.''  

 

 Спикер: Након скоро четврт вијека постојања, Хашки трибунал крајем године затвара 

своја врата. Затвара и поглавље међународног процесуирања злочина посљедњег рата на 

овим просторима. Иако је око 5 хиљада осумњичених још непроцесуирано, водећи људи 

Хашког Суда и Тужилаштва, хвалећи себе, отворили су у Сарајеву тродневну конференцију 

посвећену свом наслијеђу. На конференцији, опет, није било српских жртава. 

ОФФ: Ламентирање жртава протеклог рата, за које су тврдили како немају ни нацију ни 

вјеру, замијенио је еуфорични занос каријерних правника годинама добро плаћених у Хагу, 

о властитом учинку. Од "тешког експеримента", како и сами признаше, постали су, у 

својим одама и хвалоспјевима, незамјењиви дјелиоци правде. А "експериментална правда" 

на Хашки начин - 161 оптужена особа. Више од 70 процената Срба, 20-ак одсто Хрвата и 

мање од 10 процената Бошњака. Како су међу Хашким зидинама скоро четврт вијека, 

ревизионистички "дијелили" правду, тако су данас и оцијењени од стране жртава. Да ли 

жељни само аплауза, водећа српска удружења проистекла из посљедњег рата, на 

Конференцију ни позвали нису. 

Недељко Митровић, предсједник Републичке организације заробљених и погинулих бораца 

и несталих цивила (телефонска изјава): ''Доживљавам то као невјероватну количину 

пројектованог начина сатанизације, дискредитације Срба.'' 

ОФФ: Очекиване аплаузе за учинак нису добили ни од представника хрватских Удружења. 

Анђелко Квесић, предсједник Хрватског удружења логораша: ''Хрвати су суђени само они 

који су чинили злочине, али не и они који су чинили злочине над Хрватима.'' 

ОФФ: И на крају логичан слијед - било је и таквих међу жртвама, који "дланове нису 

штедјели". 

Мурат Тахировић, предсједник Удружења жртава и свједока геноцида: ''Хашки трибунал је 

итекако испунио своју обавезу.'' 

ОФФ: То што су жртве двије од три у БиХ постојеће националне заједнице њиховим 

"експерименталним пресуђивањем" незадовољне за одлазеће Хашке званичнике и није 

проблем. Није био ни свих претходних година, док су им невољници приносили доказе о 

стотинама логора за које нико кажњен није, о хиљадама убијених Срба у Подрињу, или у 

Сарајеву, о претечи Исламске државе на Озрену. Узалуд. Одлазеће брине једино што 

резултати њихових "ремек дјела" нису општеприхваћени. 

Серж Брамерц, главни тужилац Хашког трибунала: ''Оно што је за жаљење је, упркос 

томе што су утврђене чињенице на суђењима за ратни злочин, та ситуација са 

порицањем злочина је још гора него раније.'' 



ОФФ: Смета Брамерцу и то што Хашка ревизија болне нам прошлости, није преписана у 

историјске уџбенике. И што неће бити, бар док се пред лице правде не изведе још око 5 

хиљада осумњичених злочинаца. Они и дефинитивно остају терет домаћег правосуђа. В.д. 

главног бх. тужиоца Гордана Тадић најављује промјену праксе и измијењену Стратегију 

процесуирања. 

Горадана Тадић, в.д. главног тужиоца Тужилаштва БиХ: ''Уколико измјене државне 

стратегије за рад на предметима ратних злочина буду усвојене, биће омогућен бржи 

проток предмета према окружним и кантоналним Тужилаштвима.'' 

ОФФ. Сличних обећања, слушали смо и раније. Но на обећањима је остајало. И на 

селективности суђења по узору на Хашку. Члан Предсједништва БиХ Драган Човић каже, 

због тога што је политика у домаће правосуђе била умијешала своје прсте. Као домаћин 

хашким хвалисавцима, Човић није штедио критике.  

Драган Човић, члан Предсједништва БиХ: ''Удружени злочиначки подухват вјерујемо да му 

није мјесто у процесима који се воде и у Хашком трибуналу, једнако тако и процесима који 

се воде на просторима БиХ.'' 

ОФФ: И док Хашки трибунал и фактички полако затвара своја врата, за српске и хрватске 

жртве остаје горчина. Њима их је кажу "залупио" још одавно. Со на рану и најава да ће сва 

архивска грађа из Хага бити пресељена у готово једнонационално Сарајево. Буде ли се 

њоме располагало онако како је годинама војном архивом, по којој су роварили само 

одабрани Бошњачки генерали, жртве и истражиоци, нема сумње да ће ревизија историје 

бити настављена. А правда на бх. тлу све недостижнија. 

 

 Спикер: Са сједнице скупштине БОРС-а одржаног у Бијељини упућен је позив 

представницима јавног и политичког живота српског н арода на свим нивоима да о 

питањима која се тичу националних и државних интереса РС обезбиједе неопходно 

јединство, Од Владе очекују ефикаснију законску регулативу у области стамбеног 

збрињавања и пензионисања одређених борачких категорија. У наставку прилог са изјавама 

Миломиром Савчићем, предсејдником Борачке организације РС о разбијању јединства 

борачке организације формирањем нових организација чему се противе, професора 

Милована Милутиновића, предсејдник Удружења старијешина ВРС који демантује 

Савчићеве наводе, Миленка Савановића, министра рада и борачко- инвалидске заштите РС 

о могућности побољшања статуса бораца. 

 

 У Бијелом Бучју код Теслића пуштена у рад мала хидроелектрана Жираја ИИ ( прилог са 

отварања хидроелектране) 

 У Градишци 29. јуна планиран састанак са представницима Хрватске а у вези са изградњом 

моста на Сави.  

 Дјеца са Косова и Метохије посјетили зграду Владе, гдје су уживали у културно-

умјетничком програму и дружењу са министрима. ( У оквиру пројеката у којем дјеца са 

Косова и Метохије дио љетног распуста проводе у РС а који се организује шести  пут)  

 Представници Привредне коморе РС потписали уговоре о спровођењу програма 

сертификације са начелницима општина Нови Град, Брод и Прњавор. Општини Котор 

Варош уручена је потврда о испуњености критеријума програма сертификације градова и 

општина са повољним пословним окружењем. 

 Спикер: О случају Балабан огласили су се из бањалучког ДНС-а. У саопштењу наводе да је 

циљ предсејдника бањалучке градске Скупштине и њиховог кадра Будимира Балабана 

разбијање коалиције ове партије и СНСДа и стварање политичке кризе у Бања Луци. 

Истичу да је Балабан радио на формирању новог клуба одборника који би, како наводе 

имао за циљ разбијање ДНС-а као и коалиционаих партнера Социјалистичке партије 

уједињене Српске те притисак на градоначелника Игора Радојичића.   



 Спикер: За девет мјесеци од локалних избора Сребреница је добила четврту скупштинску 

већину. Избором новог предсједника Скупштине Алије Табаковића, потврђена је нова 

скупштинска већина коју чине СНСД, ДНС, СДА, СДС и Покрет за преокрет. Оваква 

широка коалиција како је истакнуто, омогућиће политичку стабилност и развој Општине. 

У наставаку прилог са изјавама челника скупштинске већине и градоначелника Грујичића 

 Спикер: Десет дана од ванредних парламентарних избора на Косову и Метохији нема ни 

наговјештаја ко би могао бити мандатар нове Владе. Ни Аљбин Курти као ни Рамуш 

Харадинај не жели да им већина зависи од Срба.  У разговору за наш политички магазин 

Печат српски лидер на Космету Оливер Ивановић каже да Срби на смију насјести на 

албанске подвале и да, уз подршку Београда требају бити кључ приштинске Владе. Упркос 

противљењу Албанаца, упозорова, заједница српских општина мора бити главни 

инструмент  тамошњих Срба. ( У наставку изјава Ивановића који садржи наводе из 

информације коју је спикер најавио) 

 Вијести из свијета – ( Недјељник Спигл објави да је  њемачка обавјештајна служба дуго је 

шпијунирала бројне званичнике и пословне људе у Америци, укључујући и Бијелу кућу. У 

Бриселу се одржава дводневни самит земаља ЕУ посвећен емигрантској ситуацији у 

Средоземљу, јачању европске одбране и трговинским питањима. Ловац Ф-16 који је 

пресрео авион руског министра одбране Сергеја Шојгуа припадао је пољској авијацији.  

Јаке љетне олује погодиле сјеверни дио Њемачке ) 

 Компанија М:тел и Микрософт  успоставиле нови ниво партнерства. (Прилог са изјавом 

директора М:тела о врсти услуге коју ће након овог омогућити корисницима) 

 

 

Дневник 2 од 23.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Вучић у Београду окупио свјетске државнике. На инаугурацији новог предсједника Србије 5 

хиљада гостију! Међу бројним страним званичницима Руси, Американци, Кинези…На 

свечаности и предсједник Српске. Први пут у Београду и предсједница Хрватске.  

- Савјет министара поново заобишао мишљење Владе Српске – зашто је Драган Мектић и 

поред противљења Српске прогурао Правилник о индустријској безбједности?  

- Шаровић обмануо јавност – упозорио Кошарац након скандала са Кривичним законом БиХ. 

Тражи од предсједника СДС-а да смјени министре који су радили на штету Српске.  

- Пале: Ко пријети начелнику општине и члановима ДНС-а? Повуци се из политике или ћеш 

завршити као Ристо Југовић! 

- Почела изградња ‘’Турског тока’’ 

- Почело је: Тропски талас захватио регион - следеће седмице још топлије! 

 

 

 Спикер: У Палати Србије у Београду почео је свечани пријем поводом инаугурације новог 

предсједника Србије, Александра Вучића. Пријему присуствује 60 званичника из региона, 

Европе и свијета уз још 5 хиљада званица. Свечаност медијски прати 300 акредитованих 

новинара. Међу њима је и наш Владимир Бекић.  

Владимире, када се очекује обраћање новог предсједника Србије и шта ће се још дешавати 

у Палати Србије? 

Након тога услиједило је јављање новинара/репортера РТРС-а који је пренио дјелић 

атмосфере те су емитоване изјаве Томислава Николића - бившег предсједника Србије, 

Милорада Додика - предсједника РС, Ане Брнабић – мандатарке за састав нове Владе 

Србије, Ивице Дачића – министра иностраних послова Србије.  

Поред тога емитован је и прилог у коме су приказани исјечци са билатералних састанака 

предсједника Вучића са бројним државницима. У оквиру прилога емитована је изјава 



Димитрија Рогозина – потпредсједника Владе Руске Федерације те изјава Александра 

Вучића који је прокоментарисао састанак са предсједницом Хрватске који је једини одржан 

''у четири ока''.  Такођер емитована је изјава и Младена Иванића – предсједавајућег 

Предсједништва БиХ.  

      

 Спикер: Наставак инаугурације пратите уживо након Дневника. А у Београду су 

разговарали и вршилац дужности премијера и министар спољних послова Србије, Ивица 

Дачић, и министар индустрије, енергетике и рударства РС, Петар Ђокић, изразили су 

задовољство због веома добрих односа између Србије и Српске, као и спремност за њихово 

даље унапређење. Разговарано је и о могућности да након формирања Владе Србије буде 

организована заједничка сједница двије Владе.  

 

 Спикер: Савјет министара БиХ поново је заобишао мишљење Владе РС. Иако је Влада 

тражила да Правилник о индустријској безбједности буде повучен са дневног реда, он је 

усвојен на јучерашњој сједници Савјета министара на приједлог Министарства 

безбједности. И док Драган Мектић тврди да Влада Српске нема ништа са Правилником, 

јер је то, како каже, искључива надлежност Савјета министара. Из РС поручују да је то 

још један примјер да се власт на нивоу БиХ понаша неодговорно и доноси одлуке на штету 

РС. 

ОФФ: Правилник је донесен како би домаће компаније могле да се сертификују, добију 

сигурносну дозволу и учествују на тендерима гдје се раде повјерљиви пројекти. Овако 

министар безбједности, Драган Мектић, правда то што Савјет министара није поштовао 

одлуку Владе Српске да са дневног реда повуче ову тачку.  

Драган Мектић, министар безбједности БиХ (телефонска изјава): ''Овај закључак Владе је 

тотално протузаконит и није у интересу наших компанија и наших фирми. То је 

злонамјеран закључак Владе, невјероватно да Влада доноси закључак против интереса 

наших компанија, па и компанија из Бањалуке које траже да им дамо такву врсту 

цертификата и члан 15. Закона о заштити тајних података каже да Вијеће министара 

на приједлог Министарства безбједности доноси такав Правилник.'' 

ОФФ: Влада Српске тражи, управо, усклађивање са чланом 15. Закона о заштити тајних 

података који предвиђа да подзаконски акт ближе пропише начин индустријске 

безбедносне дозволе и остала питања из ове области. Сматрају да усвојени Правилник 

прешироко уређује ова питања која, с обзиром на значај, треба да буду уређена законом. 

Како сазнајемо, међу примједбама које су из Бањалуке упућене у Сарајево је и то што се 

овим Правилником правним лицима намећу и нове финансијске обавезе, што представља 

додатно оптерећење пословања. Ријеч је, поручују, о комплексној материји чијем уређењу 

морају претходити свеобухватне анализе и консултације са надлежним органима. Усвајање 

Правилника доказ је да министар Мектић наставља у свом маниру, поручује Душанка 

Мајкић.  

Душанка Мајкић, посланик СНСД-а у ПС БИХ (телефонска изјава): ''Необично је то што 

је Влада, дакле, дала негативну одлуку, а он је тихо, тајно готово, ишао са Правилником 

на Савјет министара. Очито је да ће он требати сад да одлучује о фирмама из РС, којима 

треба се издавати дозволу орган у РС, а не Министарство безбједности које за то нема 

никакву надлежност. Наставља се начин рада који је и до сада евидентан, да министар 

безбједности покушава да приграби овлаштења која му никада по закону нису припадала.'' 

ОФФ: Умјесто да одређена питања одређује Законом, Мектић је констатовао да му је то 

проблематично јер мора да прибави мишљења РС, каже Мајкић. Тако се поново одлучио за 

лакши начин, да материју коју треба законски уредити, уређује путем Правилника и то без 

сагласности из РС чије би интересе у Савјету министара требало да заступа.  

 



 Спикер: Иако на јучерашњој сједници Савјета министара није било сагласности о 

измјенама Кривичног закона БиХ, политичка штета за РС је већ произведена јер је овај 

Закон ушао у процедуру. И док из СДС-а тврде да њихови министри нису дали сагласност 

на овај Закон, из СНСД-а поручују да је сасвим јасно да је сагласност дата и да су то два 

СДС-ова министра јавно изјављивала. Због свега, од предсједника СДС-а Вукоте 

Говедарице, траже да смијени Шаровића и Мектића.  

ОФФ: Подршком СДС-ових министара у Савјету министара предложеним измјенама 

Кривичног закона БиХ, нанесена је огромна штета РС и српском народу у цјелини, каже 

шеф Клуба посланика СНСД-а у Представничком дому Парламентарне скупштине БиХ 

Сташа Кошарац. Додаје да је након тога министар Шаровић својим изјавама више пута 

покушао да дезинформише и обмањује јавност у РС, због чега би, каже, требало да сноси 

санкције.  

Сташа Кошарац, шеф Клуба посланика СНСД-а у Представничком дому Парламентарне 

скупштине БиХ: ''Мислим да би било на темељу свих ових садашњих показатеља, било 

потпуно политички и рационално да СДС тражи да се Мирко Шаровић и Драган Мектић 

смјене и да наравно СДС који и даље партиципира на нивоу институција БиХ, тражи 

друга персонална рјешења.'' 

ОФФ: Да би српски министри требало да поднесу оставке или да буду смијењени, сматрају 

и представници институција РС.  

Ненад Стевандић, потпредсједник Народне скупштине РС: ''Било би коректно да поднесу 

оставке, али као што знате они нису поднијели оставку ни кад су изгубили парламентарну 

већину, тако да не вјерујем ни да ће сада када имају јавну срамоту да су подржали нешто 

што је против интереса РС, а сада су под притиском јавности и медија из РС принуђени 

да подвију реп. Реп ће подвити, али оставке неће поднијети.'' 

ОФФ: Предсједник СДС-а, Вукота Говедарица, стао је у одбрану својих министара, а све 

наводе о подршци српских министара измјенама Кривичног закона назива неистинама и 

кампањом против СДС-а.  

Вукота Говедарица, предсједник СДС-а (телефонска изјава): ''Што се тиче самог 

господина Кошарца, дакле, не желим уопште да га коментаришем, неће он бити тај који 

ће креирати кадровску политику Срспке демократске странке. Сасвим је јасно видљиво 

било јуче на сједници Савјета министара да српски министри нису гласали за ту одлуку и 

да ће Клуб посланика СДС-а против закона гласати и оборити тај закон.'' 

ОФФ: И док се из СНСД-а и СДС-а међусобно позивају да гласају против овог закона у 

Парламенту БиХ и тако спријече његово усвајање, Кошарац поручује да га не радују 

унутарсрпски сукоби у институцијама БиХ, али да не може бити допуштено да прође било 

која одлука која нема сагласност институција Српске, попут ове о Кривичном закону, која 

је спријечена интервенцијом управо институција Српске, посланика СНСД-а у Парламенту 

БиХ и српских патриотских организација.  

Сташа Кошарац, шеф Клуба посланика СНСД-а у Представничком дому Парламентарне 

скупштине БиХ: ''Једино што нама преостаје је да на темељу ставова институција РС, 

на темељу ставова наше политичке партије бранимо интересе РС и њену уставну 

надлежност.'' 

ОФФ: Подсјећамо, након јучерашње сједнице Савјета министара, министар правде БиХ 

Јосип Грубеша, затражио је додатно вријеме за консултације како би се покушало доћи до 

формулације која ће бити прихватљива свим министрима. Ако ни то не успије, приједлог 

измјена Кривичног закона пред посланике би могао бити послат прегласавањем српских 

министара, али сви српски посланици су још раније најавили да ће гласати против овог 

приједлога и на тај начин онемогућити његово усвајање.  

 

 Спикер: Потпредсједник НДП-а, Здравко Крсмановић, рекао је да се органи тзв. Савеза за 

промјене уопште не састају и да се може рећи да овај Савез практично не постоји. Он је 



за Еуроблиц рекао да постоје само неформални разговори и то у вези са могућим 

заједничким кандидатима на изборима. 

 

 Спикер: Начелник општине Пале, Бошко Југовић, и чланови општинског одбора 

Демократског народног савеза добили су нове телефонске пријетеће поруке. И начелник и 

чланови ДНС-а убијеђени да су поруке, у којима се њима и члановима породице пријети 

смрћу, политички мотивисане.  

У прилогу који је услиједио емитоване су изјаве Дејана Којића, потпредсједника ОО ДНС 

Пале и Бошка Југовића - начелника општине Пале.  

 

 Спикер: Градоначелник Бањалуке, Игор Радојичић, оцијенио је да је стање у бањалучкој 

Градској скупштини по питању скупштинске већине прилично дифузно. Каже да са свим 

одборницима разговара појединачно како би имали већину. Радојичић је нагласио да су у 

овом моменту евидентна превирања у више политичких партија и политичких клубова.  

Након тога емитована је изјава Игора Радојичића, градоначелника Бањалуке.  

 

 Спикер: Бивши предсједник Републике Српске, Радован Караџић, рекао је на статусној 

конференцији у Хагу да Исламска држава користи неке одлуке трибунала да би пријетила 

Србима и Хрватима у БиХ. Ситуација у региону је гора него прије рата, чак се и Исламска 

држава усудила да пријети Србима и Хрватима и може доћи до трагедије, рекао је 

Караџић. На статусној конференцији Караџић је сугерисао да је то посљедица дужине 

жалбеног поступка који се против њега води пред судским механизмом, правним 

насљедником трибунала. Караџић је прошле године неправоснажно осуђен на 40 година 

затвора, а у току је жалбени поступак.  

 

 Спикер: Управа ''Шума Српске'' саопштила је да не постоје услови за издавање рјешења о 

утврђивању репрезентативности јединствене удружене синдикалне организације ''Шуме 

Српске'', јер тај синдикат у захтјеву није доставио доказ о броју чланова, а из синдиката 

шумарства, прераде дрвета и папира за 30. јун најављено је протестно окупљање испред 

Дирекције предузећа на Сокоцу, због ступања на снагу Правилника о раду и умањења 

примања. 

 

 Спикер: Произвођачи и откупљивачи пшенице ни након састанка у ресорном 

министарству нису постигли договор о откупној цијени овогодишњег рода, за коју 

пољопривредници траже да буде као и лани - 33 фенинга по килограму. Вјерују, ипак, да ће 

договор ускоро бити постигнут.  

У прилогу емитоване изјаве Љубе Малетића - предсједника Удружења пољопривредника из 

Бијељине, Бошка Радића – из Удружења пољопривредника Семберије и Александра 

Мацановића -  портпарола Министарства пољопривреде, шумарства и водопривреде РС.  

 

 Спикер: Почели су радови на постављању дијела гасовода ''Турски ток'' у Црном мору. Ово 

је потврдио руски предсједник Владимир Путин, у телефонском разговору са турским 

колегом Реџепом Тајипом Ердоганом, кога је обавијестио о почетку радова. Гасовод под 

водом до Турске биће дужине око 900 километара. Прва линија Турског тока биће 

пуштена у рад у марту 2018, а друга 2019. године. 

 

 Вијести из свијета (Турска, Русија, Катар, ЕУ)  

 

 Спикер: Поново о домаћим актуелностима. Предсједник РС, Милорад Додик, честитао је 

Рамазански Бајрам поглавару Исламске заједнице БиХ, Хусеину Кавазовићу, муфтији 



бањалучком Осману Козлићу и свим вјерницима исламске вјероисповијести. Дани 

празновања посебно надахњују људе племенитим мислима и подстичу да чине добра дјела 

којима се промовишу поруке солидарности, толеранције и узајамног уважавања, поручио 

је предсједник Републике. Уочи Рамазанског бајрама у недељу, велики празник честитали 

су и предсједник Народне Скупштине - Недељко Чубриловић, предсједница Владе - Жељка 

Цвијановић и српски члан Предсједништва БиХ – Младен Иванић.  

 

 Спикер: Жива у термометру широм Српске данас је прешла 35. подјељак, али биће још 

топлије. Прави топлотни талас очекује нас наредне седмице. Љекари препоручују - 

узимајте што више течности и клоните се сунца. Из ресорног министарства стигао је и 

апел послодавцима да због високих температура прерасподијеле радно вријеме и тако 

заштите раднике. 

У прилогу који је услиједио емитована је анкета међу грађанима, у телопу је приказан апел 

Министарства рада и борачко-инвалидске заштите, те изјаве Игора Ковачића – метеоролога 

и др. Косане Станетић - специјалисте опште и породичне медицине. 

 

 

Дневник 2 од 24.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Влада Српске захтијева да Савјет министара спорни приједлог Правилника о 

индустријској безбједности стави ван снаге 

- Премијерка Цвијановић у првој службеној посјети Канади  

- Какве су поруке послате с предсједничке инаугурације у Београду – Вучић и данас са 

званичницима 

- На њиви, у роштиљници, на асфалту – рад на врућини упркос упозорењима! 

- Шестосјед на Јахорини од данас поново на располагању туристима. 

 

 

 Спикер: Влада Српске захтијева од Савјета министара да ван снаге стави спорни 

Правилник о индустријској безбједности, јер је, тврде ријеч о преносу надлежности у 

области послова безбједности. Драган Мектић, први човјек бх. Министарства, на чији је 

приједлог Правилник и усвојен, тврди да је ова област у искључивој надлежности Савјета 

министара. Оно што брине привреднике, јесу могући нови намети.  

ОФФ: Иако у саопштењу након сједнице Савјета министара није наведено да је приједлог 

Правилника о индустријској безбједности усвојен, па чак и разматран, медијима је из 

службе за информисање Савјета министара потврђено да је приједлог усвојен. Министар 

индустрије Српске, Петар Ђокић тврди да је такав приједлог неуставан, тражећи да буде 

стављен ван снаге и враћен на усаглашавање са ентитетским институцијама. 

Петар Ђокић, министар индустрије, енергетике и рударства РС: ''Тај правилник како је 

Савјет министара усвојио је неуставан са становишта позиција Републике Српске, јер он 

преноси надлежности у пословима безбједности на БиХ, што апсолутно није њена 

надлежност када гледамо Устав БиХ и Устав РС.'' 

ОФФ: Међутим, Мектић каже да је правилник донесен како би домаће компаније могле да 

се сертификују, добију безбједносну дозволу и учествују на тендерима за повјерљиве 

пројекте. Тврди да га закључак Владе Републике Српске, која је тражила повлачење 

приједлога са дневног реда, не обавезује, да је противзаконит и супротан интересима 

домаћих фирми. 

Драган Мектић, министар безбједности БиХ (телефонска изјава): ''И они се уопште петљају 

у послове за које нису надлежни, а имају хиљаду проблема других за које су надлежни, а то 

не рјешавају. Ништа они нису тражили да се врати да се усагласи. Све што је била 



примједба њихова је уважено, једино није уважена примједба да се врати у надлежност 

ентитета, зато што не враћа то Министарство безбједности.'' 

ОФФ: Није спорно да је Закон о заштити тајних података у надлежности Савјета 

министара, нити да је Правилник о индустријској безбједности подзаконски акт тог закона, 

али ријеч је о једном од закона који су наметнути од стране Високог представника, а 

издавање индустријских безбједносних дозвола је дискреционо право Министарства 

безбједности, каже Срђан Рајчевић, директор Агенције за информационо друштво 

Републике Српске. Додаје да забрињава пракса да се овакви закони и подзаконски акти 

доносе без сагласаности релевантних институција из Српске.  

Срђан Рајчевић, директор Агенције за информационо друштво РС (телефонска изјава): ''То 

један врло, врло осјетљив безбједносни сектор и заиста мислим да прије релевантних 

давања свих сагласности од стране Владе РС, ниједан законски и подзаконски акт не би 

требало да се усваја у Савјету министара, а поготово послије да пређе у парламентарну 

процедуру.'' 

ОФФ: Осим што је донесен без сагласности Владе, овај правилник би предузећима у РС 

могао да створи и нове финансијске намете, јер прописује обавезу запошљавања нових ИТ 

стручњака за фирме које желе сертификате. 

Драгица Ристић, директорица Привредне коморе РС (телефонска изјава): ''Са аспекта 

пословне заједнице апсолутно је неприхватљиво било какво нова оптерећења. Ми смо 

наравно свјесни да је потребно обезбједити безбједност и сигурност, али то се сигурно 

може и на други начин, а не на овакав начин наметањем запошљавања.'' 

ОФФ: Након свега, остаје нејасно чији је интерес заштитио министар Мектић, јер су 

Правилник и пословна заједница, и Влада Српске и стручна јавност осудили. И не само да 

нису усвојене примједбе из Републике Српске, него је овакав правилник предложио управо 

један од српских министара. 

 

 Спикер: Влада не зна шта ће Суд наредне седмице одлучити у случају ''Алумине'' и да ли ће 

предузеће "Павгорд" обновити захтјев за блокаду рачуна компанији на извршење, изјавио је 

министар Петар Ђокић. Каже да то не би било мудро, јер би тако трајно могли да буду 

оштећени и они, али и да нанесу штету ''Алумини''. 

 

 Спикер: Министар Ђокић је коментаришући медијске наводе о покретању истраге МУП-а 

против њега због измјена Правилника о висини концесионе накнаде у електроенергетици, 

изјавио да је ријеч о спиновању јавности да   би се покушала одбацити одговорност. 

Након тога емитована је изјава Петра Ђокића, министра индустрије, енергетике и рударства 

РС.  

 

 Спикер: Премијерка Жељка Цвијановић у првој је службеној посјети Канади. Са 

представницима канадских институцијама и привредницима разговараће о јачању 

привредне сарадње. У сједишту канадске Епархије у Милтону, састаће се са епископом 

Митрофаном и учествовати на манифестацији "Српски дан", која се у Онтарију одржава 

72. пут. У Торонту и Хамилотну разговараће са привредницима и представницима српске 

дијаспоре. 

 

 Спикер: Спектакл – тако су аналитичари оцијенили свечаност поводом инаугурације 

предсједника Србије. Инсистирање на доласку свих лидера региона и говор Александра 

Вучића, кажу, показује тежњу Србије да преузме водећу улогу у региону. 

У прилогу који је услиједио емитоване су изјаве Бојана Клачара – аналитичара ЦЕСИД-а, 

Колинде Грабар Китаровић – предсједнице Хрватске, Александра Вулина -

  потпредсједника Владе Србије те Милорада Додика – предсједника РС. 

 



 Спикер: Александар Вучић и данас је наставио састанке са региналним и свјетским 

званичницима. 

Након тога емитован је прилог у коме су приказане изјаве Александра Вучића - 

предсједника Србије, Герхарда Шредера -  специјалног изасланика Њемачке и Филипа 

Вујановића - предсједника Црне Горе. 

 

 Спикер: Скупштина Србије на ванредној сједници разматра измјене Закона о оснивању 2 

нова министарства – Европских интеграција и Заштите животне средине. Тиме би нова 

Влада Ане Брнабић имала 18 ресора. Предсједница скупштине, Маја Гојковић, очекује да ће 

измјене бити усвојене у понедјељак или уторак, а да ће мандатарка половином седмице 

изнијети експозе.  

 

 Спикер: Представници свих посланичких група Бундестага изразили су забринутост због 

могућности да премијер Косова и Метохије постане Рамуш Харадинај, чију су идеологију 

упоредили са неонацистичком. Харадинај тврди да је обезбиједио довољан број 

посланичких гласова да формира Владу.  

 

 Спикер: У Републици Српској главни одбор Социјалистичке партије у Билећи је 

расправљао о кадровским рјешењима у странци. Припремају се за 7. Конгрес, који ће бити 

одржан 02. јула. 

У прилогу након тога емитоване су изјаве Петра Ђокића – предсједника Социјалистичке 

партије. 

 

 Спикер: Парастосом и полагањем цвијећа на спомен обиљежју у Касиндолу у Источној 

Илиџи, одата је пошта за 99 погинулих бораца Касиндолског батаљона. Манифестацијом 

посвећеном овом батаљону чува се сјећање на борбу српског народа.  

Након тога емитован је прилог у коме су приказане изјаве Горана Шеховца - предсједника 

Борачке организације "Илиџански борац" и Немање Вујадина – сина погинулог команданта 

Касиндолског батаљона ВРС Бошка Вујадина. 

 

 Спикер: Ратни војни инвалиди РС и Војводине окупили су се у Новом Граду на 

традиционалном риболовном купу. Одржали су и сједницу предсједништва. Разговарано је 

и о накнади нематеријалне штете, захтјевима за побољшање здравствене заштите и 

правима на коришћење медицинских и ортопедских помагала. Истакнуто је и питање 

ревизије и утврђивања процента инвалидности.  

Емитоване изјаве Драгана Врховца – предсједника Предсједништва РВИ РС и Горана 

Мионића – члана Предсједништва РВИ Војводине.  

 

 Спикер: У Хрватској је обиљежен Дан сјећања на Јадовно – усташки логор у коме су у 

вријеме НДХ убијене десетине хиљада људи. Комеморација је одржана код Шаранове јаме, 

једне од 32 јаме на Велебиту у које су усташе бацале своје жртве.  

 

 Спикер: Након седмодневног боравка у Српској, 650 малишана из свих српских општина са 

Косова и Метохије кренуло је пут својих домова. Српска је у посљедњих 6 година угостила 

2.500 дјеце с Космета. 

У прилогу су емитоване изјаве/утисци дјеце гостију, као и изјаве Чедомира Николића – 

директора ОШ ''Шарски одред'' Штрпци, Бошка Југовића - начелника општине Пале, 

Милорада Арлова – предсједника одбора за помоћ Србима Косова и Метохије и Данета 

Малешевића – министра просвјете и културе РС. 

 



 Спикер: У близини спортског аеродрома код Сремске Митровице око 15 часова срушила се 

једрилица. Како РТС незванично сазнаје, погинуо је пензионисани пилот који је у летјелици 

био сам. Узрок несреће није познат, а увиђај је у току.  

 

 Спикер: Метеоролози кажу да нас праве врућине тек очекују, а и ове је тешко издржати. 
Упркос упозорењима, многи су и на данашња 33 степена, у најтоплије доба дана, радили на 

отвореном. Кажу, посао не може да чека, а у то се увјерила и наша екипа. 

У прилогу су емитоване изјаве Радослава Лабуса – пољопривредника из Сводне, Горана 

Умичевића радника за роштиљем, на плажи у Новом Граду, продавачице сладоледа, 

продавача на бањалучкој Тржници те Славише Марковића - љекара Хитне помоћи 

Бијељина. 

 

 Спикер: Врућине ће добро запамтити и они који путују на одмор у Грчку. На 

најфреквентнијем македонско-грчком прелазу сатима чека од 10 до 15 хиљада људи. 

Дошло је и до сукоба међу возачима исцрпљенима од дугог чекања. У колонама су 

претежно возила регистарских таблица Македоније и Србије.  

 

 Спикер: У Београду је одржана Парада поноса, овај пут без инцидената. ЛГБТ заједница 

од Владе Србије тражи нулту толеранцију према насиљу, регулисање личних докумената 

за трансродне особе и примјену Закона против дискриминације.  

 

 Вијести из свијета (Саудијска Арабија/Мека, Кина, Катар, Турска)  

 

 Спикер: Поглавар Исламске заједнице у БиХ, Хусеин Кавазовић, честитао је вјерницима 

Рамазански Бајрам, пожеливши да радост Рамазана подијеле и, бар на кратко, забораве 

проблеме и неслагања.  

Након тога емитована је порука Хусеина Кавазовића – реис-ул-улеме Исламске заједнице у 

БиХ.  

 

 Спикер: Пред крај Дневника подсјетит ћемо вас колико су важне традиционалне 

вриједности, па и храна каву су јели наши преци. Све више произвођача враћа се органском 

узгоју, а то би могла бити и шанса за развој домаће пољопривреде. 

Након тога емитован је прилог у коме је емитована изјава Миодрага Гламочанина, 

узгајивача био хране из Приједора, те анкета међу грађанима везано за здраву исхрану. 

Такођер, емитована је и изјава Татјане Стојановић – дипл.инжењера пољопривреде.  

 

 Спикер: Неки пољопривредници не само што производе здраву храну већ умију и да 

саставе трактор. То је учинио Зоран Чергић у селу Елезагићи у Лијевче пољу. Учио је од 

најбољих стручњака ИМТ-а, једне од најпознатијих фабрика у бившој нам земљи.  

У прилогу је емитована изјава Зорана Чергића из села Елезагићи. 

 

 Спикер: Након двомјесечне паузе, шестосјед Пољице на Јахорини од данас је поново на 

располагању туристима, али и домаћима.  

Емитован је прилог у коме је емитована изјава Горана Брчкаловића – генералног директора 

ОЦ Јахорина те анкета међу гостима из Београда, Загреба, Сомбора и Бањалуке.   

 

 Спикер: У Андрићграду ће у склопу Видовданских свечаности, од Видовдана до 

Петровдана, бити отворен Сајам књига, најављено је у Београду. Директор 

представништва РС, Млађен Цицовић, рекао је да је то још један симбол искрене сарадње 

Србије и Републике Српске.  



 

Дневник 2 од 25. 06. 2017.  

 

Форшпан: 

 

- 25 година од пробоја Коридора, без Републике Српске нема опстанка Србима на овим 

просторима, поручио предсејдник Додик 

- Најтежи су насртаји на Српску који долазе од наших људи у институцијама БиХ. За 

Додика је подршка увођење санкција за негирање геноцида, издаја, за Црнадка: О томе се 

прави превелика галама 

- Премијерка Цвијановић у Канади о јачању веза са дијаспором 

- Огњен Тадић позвао СДС да заустави урушавање и распусти страначке органе 

- Смањени приходи од хидроакумулациј довели у питање билећки буџет 

- Прослава Бајрама у породичној атмосфери 

 

 Спикер: На Дугој Њиви код Модриче обиљежено је 25 година од пробоја Коридора којим је 

прекинута 42 дана дуга блокада западног дијела РС и РС Крајине. Погинула су 273 

припадника војске РС, 70 припадника МУПа и 70 војника РС Крајине. Повод за пробој била 

је смрт 12 беба у бањалучком породилишту због недостатка кисеоника. У наставку 

емитован прилог са изјавама учесника пробоја Коридор, Миломира Савчића, предсједника 

борачке организације РС, у којој наводи са су пробојом Коридора створени практични 

услови да РС функционише, Миленка Савановића, министра рада и борачко- инвалидске 

заштите, о важности пробоја Коридор, Саше Живановића, учесника марша „12 звјездица“, 

који говори о мотивима марша у спомен 12 страдалих беба, мајке преминуле бебе, на крају 

и изјава Милорада Додика да се ради о једној о низу побједа остварених у циљу јачања РС-

а тако да данас РС живи у свом пуном капацитету као држава која има све прерогативе 

управљања.. 

 

 На Патрији код Приједора обиљежена је 75 годишњица пробоја фашистичког обруча на 

Козари 4. и 5. јула 1942. 

 

 Спикер: Насртаји на РС не престају али су најтежи они који долазе од наших људи у 

институцијама БиХ, оцијенио је предсједник Милорад Додик. Изјаву министра иностраних 

послова Игора Црнадка да се око измјена Кривичног закона БиХ дигла превелика галама, 

јер је сагласност  српских министара дана условно, назвао је потврдом издаје. У наставку 

прилог: Новинар у off-у: Измјене Кривичног закона којим би затвором било кажњавано 

негирање геноцида, било би погубно по РС, рекао је предсједник Додик. Зато се, каже, 

поступак оних министара који су допустили да такав текст уђе у процедуру, може сматрати 

издајом. ( емитована изјава Додика у којој се каже да овај народ савршено зна да на тој 

страни станује издаја и то што је рекао Црнадак, апсолутно је потврда издаје, онај ко 

почини такво дјело, онда покушава да  умањи значај издаје коју чине, а нема горе од тога ). 

Off: А Црнадак је у изјави за СРНА-у раније рекао да сматра да је питање Кривичног закона 

предимензионирано. Додаје да он није био на спорној сједници али да су српски министри 

дали сугласност под условом да буде уважен став РС-а. (Прочитана изјава министра 

Црнадка која је истовремено објављена на екрану са фотографијом Министра.)  „У Савјету 

министара у претходна два мандата министри из РС су више од 15 пута пропуштали законе 

и одлуке које су касније посланици РС-а у Парламенту БиХ обарали, тако да се овдје 

подигла велика прашина, ни око чега“. Off: На питање да ли и даље стоји иза ових ставова, 

данас је кратко одговорио. Црнадак : „Ево слободно преузмите све, иза свега што сам 

рекао, стојим“. Off: Зашто су српски министри, макар и условно дали подршку измјенама 

Закона, није јасно ни предсједавајућем Предсједништва БиХ Младену Иванићу. Младен 



Иванић: „Што се мене тиче, тај закон није уреду. Не зато што неки вриједносни судови 

нису уреду, него зато што се он злоупотребљава за унутрашњу политичку битку и што би 

требао да послужи као механизам дисциплиновања српске стране и зато је нејасно зашто су 

министри,  то морате питати њих“. Off: Да су српски министри, дајући подршку приједлогу 

измјена и допуна Кривичног закона упали у замку коалиционих партнера из друга два 

народа, упозорава замјеник  предсједавајућег Дома народа Парламента БиХ, Огњен Тадић у 

отвореном писму: „ Не смијемо бити политички слијепци и игнорисати чињеницу да 

бошњачке и хрватске странке са којима смо осуђени да сарађујемо, прије свих ХДЗ и СДА 

још нису преболовале 90-е године. Док ми причамо о сарадњи, они подмећу законе попут 

посљедњег Закона о измјенама и допунама Кривичног закона БиХ.“ Off: Све ово резултат је 

лоше комуникације и вођења политике супротне интересима РС-а од стране Савеза за 

промјене, сматра предсједник Српске. Додик: „Чуо сам изјаве о томе како Влада РС-а нема 

шта да се петља и мијеша у одлуке које се доносе на нивоу Савјета министара. То је 

погубна ствар. Нема одлуке на нивоу БиХ која није важна за РС. „ Off: Подсјећамо, 

министри Шаровић и Мектић након бројних критика јавности, неколико пута су мјењали 

верзију онога што се догађало на сједницама Савјета министара. Од тога да су уважене 

примједбе РС, преко давања условне подршке за захтјевом да буду уграђене примједбе, до 

не прихваћања предложених измјена. Какав ће бити епилог, сазнаћемо на наредној 

сједници Савјета министара за када је пролонгирана одлука о овом питању.       

 Спикер: Премијерка Жељка Цвијановић разговарала је у Канади са епископом 

Митрофаном. Позвала је дијаспору да се више укључи у политичке и привредене токове у 

Српској. У наставку прилог са састанка премијерке са епископом, са изјавом премијерке о 

важности сарадње са дијаспором и изјавом епископа канадског Митрофана којом је 

упућена порука о јединству у РС без обзира којој политичкој опцији припадају.  

 Спикер: Члан СДС-а и замјеник предсједавајућег Дома народа Огњен Тадић позвао је 

новоизабрани Главни одбор да заустави урушавање странке. У отвореном писму које је 

објавио портал Фронтал наводи да су унутарстраначки избори проведени уз лобирање да 

би се појединци без квалитета домогли што више позиције. Предлаже сазивање ванредне 

Скупштине СДС-а и распуштање свих органа странке. Истиче да је СДС под контролом 

тајкуна, дивљих дијелова бивших служби безбједности, локалних политичких банди, 

заслијепљених каријериста, а однедавно и странаца. Таквом политиком ће СДС 2018. 

имати тек 10 до 12 посланика у Народној скупштини, упозорио је Тадић.  Предсједник 

СДС-а Вукота Говедарица рекао је за Независне новине да Тадића позива да дође на 

сједницу главног одбора и објасни своје ставове.  

 Спикер: Игор Црнадак изабран је за предсједника бањалучког Одбора ПДП-а. Увјерен је да 

ће на наредним изборима остварити најбољи резултат од када су основани. Потврдио је 

да је разговарао са дијелом одборника ДНС-а који су најавили формирање новог Клуба у 

бањалучкој Скупштини. У наставку емитована изјава Игора Црнадка, Бранислава 

Бореновића, предсједника ПДП-а о очекивањима у наредном периоду везано за ПДП као 

значајном политичком снагом у Бања Луци. 

 Спикер: Неусвајање буџета, нередовно пуњење и велики број имена на платном списку 

довели су у питање исплату плата из општинске касе у Билећи. Минус је око 3 милиона а 

због неизмирених пореских обавеза, рачун је почетком јуна био у блокади. Замало је 

избјегнут штрајк запослелних. У наставку прилог на ову тему са изјавама Милорада 

Војновића, предсједника Синдикалне организације општинске управе о потреби штедње за 

одређене издатке општине, Васе Радовановића, директора ЈУ Дјечији вртић који се 

финансира из општинског буџета  у вези са дуговањима према добављачима, Николе 

Бајовића, директора туристичке организације, Миљана Алексића, начелника општине 

Билећа. 

 Спикер: Посланик СДС-а у Народној скупштини Миладин Станић предложио је да би 

проблем са откупном цијеном пшенице могао да буде превазиђен ако би била обезбијеђена 



средства за трошак  шестомјесечног складиштења. У наставку емитована изјава 

посланика Станића са наведеним приједлогом.  

 Спикер: Око 1500 бошњака који су се у Корај код Лопара вратили прије 15 година живи од 

пољопривреде и воћарства. Шљиве и јагоде извозе у ЕУ. Ових дана у току је берба крушке 

и кајсије. У наставку прилог са изјавама пољопривредника и воћара из Кораја.  

 Спикер: Исламски вјерници прослављају први дан рамазанског Бајрама. Џамија Ферхадија 

у Бања Луци јутрос је била испуњена вјерницима. Муфтија бањалучки Осман Козлић 

посјетио је на величину и универзални карактер Бајрама. Рамазански Бајрам траје три 

дана. Муфтији и вјерницима Бајрам је честитао градоначелник Бања Луке Игор 

Радојичић. У наставку прилог са снимком из Ферхадије џамије у којој је клањан Бајрам. 

 Спикер: У празничној атмосфери Бајрем је дочекан у породици Дураковић која се у 

Бијељину вратила 1990.У наставку прилог са прославе у кругу породице 

 Вијести из свијета- инфо о здравственом стању предсједника Турске и предсједнице 

Хрватске,  инцидент на прослави Бајрама у Енглеској- аутомобил скренуо у парк гдје су 

биле окупљене особе на прослави,  несрећа након превртања цистерне са нафтом у 

Пакистану, клизиште у Кини, евакуација становника на југу Шпаније након пожара 

 Епископ бихаћко-петровачке Атанасије одликовао  парохе 

 У културном центу Бански Двори концерт руских музичара који су посјетили и Палту РС  

 Калиновик је меморијалним карате-турниром одао почаст Петру Јововићу-Бени оснивачу 

карате клуба Зеленгора. Меморијал је означио почетак петровданских свечаности, дана и 

крсне славе Калиновика  

 Уређена бициклистичка стаза од Фоче до водопада Отеша 

 У Бања Луци се окупила најбројнија генерација учитељске школе која је матурирала 1967 

 

 

Дневник 2 од 26.6.2017. 

 

Форшпан: 

 

- Премијерка Жељка Цвијановић на манифестацији „Српски дани у Канади“- позив 

дијаспори да чува Српску 

- Драган Мектић поново у елементу, предсједника Српске оптужио за легално уношење 

новца у БиХ. Додик му одговорио: Ти си политички кловн 

- Влада наредила Шумама: Раскините уговоре са дрвопрерађивачима који препродају дрвне 

асорименте 

- Зворнички Алумине у потпуности деблокиран рачун, фочански Павгорд не одустаје од 

захтјева за пљенидбу имовине 

- Вандализам, поново оштећени споменици на православном гробљу на Илиџи 

- И то се догодило, право и економија више нису хит за свршене средњошколце у Српској 

 

 Спикер: У оквиру посјете Канади, премијерка Жељка Цвијановић сусрела се са домаћинима 

и гостима манифестације „Српски дан“  која се традиционално одржава у канадској 

провинцији Онтарио. Предсједница Владе састала се и са успјешним привредницима 

српског поријекла који живе и раде у регији Нијагара а у наредном периоду разговараће и 

са Ребеком МецДоналд, јеном од најмоћнијих и најутјецајнијих жена Сјеверне Америке. У 

наставку прилог о посјети премијерке и институционалној вези дијаспоре са РС, Михајла 

Папаоглуа, амбасадора Србије у Канади, о потенцијалима за привредну и економску 

сарадњу,  изјаве Вејни Гејтс, члана Парламента провинције Онтарио, Јима Диодата, 

градоначелника Нијагаре који је благословио РС, изјава привредника о сарадњи са РС. 



 Спикер: О актуелној политичкој и економској ситуацији у РС, БиХ и региону Западног 

Балкана са посебним акцентом на разматрање привредне сарадње између Канаде и РС, 

премијерка Жељка Цвијановић, разговарала је данас са Кевином Рексом, директором за 

Источну Европу и Евроазију у оквиру Министарства спољних послова Канаде. Рекс, који је 

добар познавалац прилика у нашем региону, интересовао се за динамику, процесу европских 

интеграција и могућности за унапређење регионалне сарадње. Цвијановић је нагласила да 

је Српска, упркос бројним изазовима са којима се сусреће, остварила висок степен 

реализације реформских мјера.  (У наставку изјава премијерке и директора Рекса након 

састанка) 

 

 Спикер: Ко је издајник и какво је поријекло имовине којом располаже предсједник Српске, 

питања су која муче министра безбједности БиХ Драгана Мектића. На одговоре није дуго 

чекао. Додик му је одговорио да све пише у његовом имовинском картону. Мектића је 

назвао политичким кловном који би се требао бавити својим послом, а не завиривањем у 

туђи џеп. У наставку слиједи прилог на ову тему . Off:  Да је медијско прозивање најдражи 

посао домаћих политичара показује и иступ Драгана Мектића који је прескочио 

институције па се пред медијима упитао одакле Милораду Додику 200.000 евра које је 

уредно пријавио и пренио преко границе. Да ли јавност треба да се бави паушалним 

питањима издајника и поријеклом имовине или то прво треба да претресу надлежне 

институције, Мектић није објаснио. Све је легално, признаје, али опет, успут би да пита: 

Драган Мектић, министар безбједности БиХ: Нек' објасни ове летове, шта ради он по 

Крфу, по Словенији, по Аустрији, по Тасосу, по Кипру итд. Нек' објасни како је двадесет и 

крајем маја ове године унио 200.000евра у РС и какво је поријекло тог новца и одакле му 

тај новац. Off: Да Мектић одавно нема кредибилитет озбиљног политичара, него 

политичког кловна који забавља јавност сматра Додик и пита Министра зашто није 

утврђено ко су нападачи на тада српског премијера Александра Вучића којег су прије двије 

године покушали да убију у Сребреници. А поријекло новца који је пренио преко границе, 

каже Додик, лако је провјерити. Милорад Додик ( прочитан текст изјаве објављен на екрану 

са фотографијом Додика): „Желим само због јавности да истакнем да сам у свом 

имовинском картону, што је сваком видљиво, протеклих година уредно пријавио и два 

стана у власнишву од по 77 квадратних метара у Београду у Булевару Краља Александра  

који су купљени 1989 године, а које сам недавно продао. И то је новац који сам легално 

пријавио у унио у РС“. Off: Ни тема издајника није заобиђена па се Мектић јавно упитао 

зашто неко ко је, како каже шверцовао високо акцизном робом током рата, алудирајући на 

Додика, прозива друге за издају. Мектић са конференције за штаму: И гледам га сада 

славодобитно хода и обиљежава све ове битке, а не знам како може уопште борцима да 

погледа у очи. Off: Позивање на борце и прошли рат, такођер није ново у политичком 

дискурсу. Можда није знао да објасни шта значи условно гласање у Савјету министара када 

су на дневном реду биле измјене Кривичног закона БиХ и када је и Мектић дао глас 

унапријед, прије него што су ставови Министарства правде Српске уврштени у текст 

закона, али зато Мектић, оптужујући Додика ради управо то за шта га оптужује. Маше 

апсртактним стварима који погађају увијек лаку мету, а то су емоције свих који су стварали 

и живе у Српској. Додик тиме, како каже не жели да се бави. У наставку прочитана изјава 

Додика приказана на екрану са фотографијом. Немам намјеру да одговарам на сплетке 

Драгана Мектића кога као човјек искрено жалим, јер преузети на себе свакодневно 

фабриковање конструкција теорија завјере и сплетки, тежак је посао и за умног човјека а 

камоли за њега који је добровољно преузео улогу босанског политичког кловна.  Off: Шта ће 

тачно бити за седам дана колико је Јосип Грубеша, министар правде  БиХ, како каже 

Мектић додатно узео да ишчитава фамозни стенограм са сједнице и размисли да ли ће 

негирање геноцида избацити из Кривичног закона не зна се. Али зато у БиХ сви евидентно 

знају ко Српску више воли и ко је мање урадио за њу. 



 

 Спикер: Није било приједлога за смјену амбасадорке БиХ у Холандији Мирсаде Чолаковић 

нити долази у обзир њена смјена, изјавио је бошњачки члан Предсједништва БиХ Бакир 

Изетбеговић, коментаришући јучерашњу изјаву министра иностраних послова Игора 

Црнадка да један члан Предсједништва кочи смјену Чолаковићеве која је одбила да његово 

писмо о ревизији пресуде против Србије прослиједи Међународном Суду правде. 

Изетбеговић је рекао да је Црнадак слао писма за која, како тврди, није имао овлашћења. 

Црнадак се о овом случају огласио и данас. У наставку изјава министра. „Није ни било на 

дневном реду смјена амбасадорице, зато што се зна да је господин Изетбеговић против 

тога. И наравно да се ради о господину Изетбеговићу и ви знате да сам ја имао врло оштру 

размјену ставова са њим око тог питања и ту су ствари потпуно јасне. Дакле истина је у 

томе, управо је господин Изетбеговић против санкција за амбасадорицу Чолаковић“.  

 

 Спикер: Сви директори шумских газдинстава, који на крају године буду имали негативне 

финансијске резултате, беће смијењени, поручио је то директор „Шума“ Ристо Марић. 

Након састанка ресорног министарсва са руководством предузећа и директорима свих 

шумских газдинстава закључено је да се до краја године мора ставити точка на 

консолидовање стања у овом јавном предузећу . (У наставку прилог на ову тему) 

 

 Спикер: Рачуни Алумине од данас су у потпуности деблокирани. Из Суда је, ипак, стигло 

обавјештење да компанија Павгорд и даље тражи наставак извршног поступка, односно 

пљенидбу покретне и непокретне имовине. У наставку прилог на тему са изјавама 

предједника УО Алумине и правног заступника компаније 

 

 Спикер: Фонд ПИО РС обиљежава 25 година постојања, али уз исте дугогодишње 

проблеме, неодрживост система, неповољан однос пензионера и запослених, те дуговања 

послодаваца за неуплаћене доприносе, која су у априлу достигла 480 мил марака. У 

наставку прилог са изјавом директора Фонда ПИО Младена Милића о проблемима 

неисплаћених потраживања, Мире Васић, помоћнице за рад и запошљавање у 

Министарству рада и борачко-инвалидске заштите о побољшању начина исплате, Дарке 

Лакића, директора Друштва за управљање пензијским резервним фондом о могућности 

пензионе штедње. 

 

 Спикер: Православно гробље и мијесна Капела у сарајевском насељу Осјек код Илиџе 

поново су оштећени. Јуче у пријеподневним часовима на исламски празник Бајрам група 

младића на очиглед свједока, снагу је испољавала над надгробним плочама и богомољи. 

Поново је обавијештена локална полиција, која у сарадњи са Кантоналним тужилаштвом 

Сарајево виновнике ранијих вандалских испада, досада није санкционисала.  Off: Умјесто 

бајрамлука, малобројним комшијама Србима, како то цивилизација и култура налажу, 

каменице, вулгарности и увреде. Осјечки варвари, више се не скривају под окриљем мрака. 

Напротив, обијесни и осиони, јуче око 10 часова посрнули су на посљедња почивалишта 

давно покојних. На молбе и упозорења двије мјештанке српкиње, примитивно су 

одговорили потпуним скидањем одјеће. Ранија недјела вандала још ни санирана нису, а 

нова су почињена. Ипак од планираног рушења крста са мјесне капеле у посљедњем 

тренутку су одустали. Материјална штета није велика, али је духовна немјерљива. У страху 

за властиту безбједност свједокиње пред камере не желе. Они смјелији, огорчење не крију. 

На свим оштећеним споменицима исто презиме Ешпек. Случајно или не потомци те 

породице међу малобројним су који још нису  напустили или нису распродали своја имања. 

Рајко Ешпек: „Да ли је то порука за Ешпеке или је њих неко послао то баш на Бајрам. То би 

било исто да сад да ми дођемо на Божић ујутро и одемо на њихово гробље, мезарје да 

лупамо њихове споменике“ Прије више од мјесец на Марковдан четворица новопридошлих 



осјечана у сред гробља вербално су насрнули на Србе који су стигли накратко, само да 

окаде гробове и прислуже свијеће за покој душа својих умрлилх. Годину раније опет неке 

друге придошлице порушеле су седам надгробних споменика. На неколицини исписали 

увредљиве графите, на Капели опет лупали стакла, и тако унедоглед. Јереј Дарко 

Даниловић: „Ово што се дешава нимало није добра порука за малобројне Србе који су овдје 

остали и они су сами у страху“. Off: И док изопачено комшијско иживљавање траје и над 

живима и над мртвима сарајевска полиција на новинарска питања не одговара. На мјесто 

злочина, кажу мјештани, експресни увиђај обаве, и оду без починилаца. А када свједоци, 

попут јучерашњи одраде полицијски посао и комшије варваре идентификују, на сцену 

ступају сарајевски тужиоци. Они ни тада немају доказа, или кривични поступак 

обустављају због цјелисходности, ма шта год то значило. Једно такво тужилачко ремек 

дјело од кривице је амнестирало осјечек кабадахије Смаила и Адвана Хрнића, који су 2015 

оскрнавили исто гробље. Треба ли онда да чуди што и двије деценије након рата Срби из 

Сарајева и даље одлазе. Рајко Ешпек: Једва чекају да продају управо из ових разлога, згади 

им се живот овдје.“. Off: Насеље Осијек прије рата имало је око 2000 становника скоро 100 

процентно Срба. Данас више од 12 000 Бошњака из Подриња и свеприсутнијих Арапа из 

перзијског Залива. Придошлице су  очигледно донијеле и своје културно наслијеђе. Власт у 

Сарајеву то не брине. На мјесту злочина тек повремено васкрсну. Усликају се и оду, а 

порушени споменици и решетке на богомољама у мултиграду, остају.  

 Министар здравља и социјалне заштите РС Драган Богданић потврдио је данас у Требињу 

да ће почетком наредне седмице бити постављен камен темељац за нову зграду болнице у 

Источном Сарајеву.  

 Болница у Требињу добила нови дијализни центар вриједан 500 хиљада марака  

 На Тјентишту се одржава тродневна конференција „Основне методе борбе за свијет без 

фашизма“  под покровитељством предсједника Српске Милорада Додика.  

 Вијести из свијета- планирани сусрет Путина и Трумпа у Хамбургу, премијерка Британије 

Тереза Меј постигла договор са Демократском унионистичком партијом Сјеверне Ирске о 

подршци те странке њеној мањинској влади, штрајк  запослених у комуналиним службама 

Атине, највећи брод у историји британске морнарице ускоро напушта бродоградилиште и 

отиснуће се на отворено море. 

 Упис студенада на Универзитете у РС. Највеће интересовање за медицину и новоосновани 

Факултет безбједносних наука 

 Концертом ученика основне и средње музичке школе, те студената Музичке академије 

Источно Сарајево у парку Гаврило Принцип вечерас почињу „Принципови дани“ 

 Спикер: Пред крај Дневика занимљива прича са поруком мира суживота и толераницје из 

Приједора. Тамо је данас на несвакидашњи начин обиљежен Бајрам. ( омладина заједно  

дијелила баклаве суграђанима)  

 

Дневник 2 од 27.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Предсједник Милорад Додик постхумно одликовао 200 бораца – Виталију Чуркину орден 

заставе Републике Српске   

- Отворен Сајам наоружања у Београду – своја достигнућа представила и намјенска 

индустрија из Српске 

- Да ли ће Жељезнице коначно на зелену грану? Крајем године почиње процес 

реструктурирања и отпуштања радника 

- Требиње на удару! Два земљотреса и пожар у истом дану 

- Кредит посвађао одборнике у Добоју – коме треба психијатар? 

- Нови раскол у СДС-у! Побуна у општинском одбору у Градишци 



 

 Спикер: Поводом Видовдана крсне славе Војске Републике Српске, предсједник Милорад 

Додик постхумно је одликовао 200 бораца, Медаљом заслуга за народ. Постхумно је 

одликован и амбасадор Руске Федрације при Уједињеним нацијама - Виталиј Чуркин. 

Одликовања су уручена и заслужним појединцима и институцијама из различитх области 

друштвеног живота. 

ОФФ: Допринос у стварању Републике Српске немјерљиво су дали припадници Шесте 

санске бригаде, кроз коју је током одбрамбено-отаџбинског рата прошло пет хиљада 

бораца. Због изузетних подвига у оружаној борби додијељена им је Медаља Петра 

Мркоњића. 

Јанко Стојнић,  предсједник Борачке организације Оштра Лука: ''Захвалност за 470 

погинулих бораца који су дали своје животе за стварање РС, значи преко хиљаду бораца - 

РВИ који су оставили своје дијелове тијела и своје здравље за РС.'' 

ОФФ: Постхумно су одликовани и они који су своје животе уградили у стварање Републике 

– 200 бораца Војске Републике Српске. У име породица, одликовање је примио 

предсједник Борачке организације Миломир Савчић. 

Миломир Савчић, предсједник Борачке организације Републике Српске: ''Ово треба да 

буде и примјер и мотив свима нама да радимо непрекидно у интересу РС.'' 

Милорад Додик, предсједник Републике Српске: ''Ово је одговорност највише институција 

РС према појединцима и установама, када они требају да буду примијећени у свом раду и 

доприносу развоју било ког сегмента друштвеног и јавног живота у РС.'' 

ОФФ: Да свијет чује глас Републике Српске, у Савјету безбједности УН увијек се бринуо 

недавно преминули амбасадор Русије Виталиј Чуркин. У знак захвалности, постхумно је 

одликован Орденом заставе Републике Српске са сребрним вијенцем. 

Милорад Додик, предсједник Републике Српске: ''Нисмо заборавили допринос који је 

амбасадор Руске Федерације својим радом у Савету безбједности, када је на дневном реду 

била БиХ, на регионална питања увијек је настојао да се чује глас Републике Српске. 

Нажалост Виталиј Чуркин није више међу живима, али ево искористили смо овај дан и ову 

прилику да му се захвалимо на овај начин и његовој породици упутимо једно од највиших 

одликовања РС.'' 

Петар Иванцов, амбасадор Руске Федерације у БиХ: ''За мене је велика част да данас 

примим ову високу награду мом колеги и амбасадору Виталију Чуркину. Достојанствено и 

професионално није дозвољавао више пута да прође тамо низ иницијатива које нису 

доприносиле миру и стабилности овде.'' 

ОФФ: Осим предсједника РС Милорада Додика, честитке поводом Видовдана упутили су 

предсједник Парламента Недељко Чубриловић и премијерка Жељка Цвијановић. 

 

 Спикер: Предсједник Милорад Додик у разговору са замјеником Генералног секретара 

Европске службе за спољне послове Жан Кристофом Белијаром, истакао је да Српска 

подржава Европски пут БиХ и да је до сада успјешно завршила све задатке који су 

постављени на том путу. Нагласио је да је РС задовољна што је усвојен механизам 

координације у БиХ, оцијенивши да је Влада Српске била веома активна и у спровођењу 

свих европских задатака које је пред БиХ поставио ММФ. Са Белијаром је разговарао и 

предсједавајући Предсједништва БиХ, Младен Иванић. Сагласили су се да Европски пут 

БиХ нема алтернативу и да је потребан заједнички ангажман како би се спровеле 

потребне реформе на путу ка чланству у ЕУ. 

 

 Спикер: У оквиру службене посјете Канади, премијерка Жељка Цвијановић разговарала је 

у Торонту са Министром за држављанство и миграције Владе канадске провинције 

Онтарио Лауром Албанезе. Разговарано је о положају многобројне српске заједнице у 

Онтарију и унапређењу сарадње ове канадске регије и Републике Српске. Цвијановићева је 



разговарала и са утицајним привредницима, а домаћин сусрета била је угледна 

привредница српског поријекла Ребека Мекдоналд.  

Након тога услиједио је прилог у коме су емитоване изјаве Жељке Цвијановић – 

предсједнице Владе РС, Лауре Албанезе – министарке држављанства и миграције Владе 

провинције Онтарио, Ребеке Мекдоналд и Џона Баирда – бившег министра спољних 

послова Канаде. 

 

 Спикер: Окружно тужилаштво у Бијељини подигло је оптужницу против 8 лица због 

криминалних радњи у зворничким предузећима ''Бирач'' и ''Алумина'', објавио је Глас Српске. 

Међу оптуженима су бивши генерални диркектор Бирча – Виргиниус Вајега и Гиједријус 

Григалијус – бивше одговорно лице у Бирчевој кћерки, фирми ''Алумини''. Осим Литванаца 

првом оптужницом за криминал у ''Бирчу'' обухваћени су и држављани БиХ које терете да 

су оштетили ''Алумину'' за 330 хиљада марака. Оптужница је подигнута на основу 

извјештаја који је 2013. године специјалном тужилаштву поднио МУП Српске.  

 

 Спикер: А најновија достигнућа у одбрамбеној индустрији приказана су на Међународном 

сајму наоружања и војне опреме "Партнер 2017", који је у Београду отворио предсједник 

Србије Александар Вучић. Отварању је присуствовао и предсједник Републике Српске 

Милорад Додик. Он је истакао да је веома важно да се моћ и политички значај Србије 

ојачају кроз достигнућа намјенске индустрије. На сајму су се представили и излагачи из 

РС. 

У прилогу су емитоване изјаве Славена Ристића – генералног директора Техничко-

ремонтног завода Братунац, Милорада Додика – предсједника РС и Александра Вучића – 

предсједника Србије.  

                                                                                                    

 Спикер: До краја године требало би да почне процес реструктурирања "Жељезница 

Српске", који ће Влада спровести уз помоћ Свјетске банке. Прво треба да буде донесен леx 

специалис који ће се односити искључиво на то предузеће, а потом ће започети процес 

смањења броја радника.  

У прилогу након тога емитоване су изјаве Неђе Трнинића – министра саобраћаја и веза РС, 

Драгана Савановића – в.д. директора а.д. ''Жељезнице РС'' и Татјане Проскурјакове – 

шефице Канцеларије Свјетске банке за БиХ и Црну Гору.  

 

 Спикер: Холандски апелациони Суд потврдио је данас да је ова држава дјелимично 

одговорна за смрт 300 Бошњака који су протјерани из холандске базе УН-а у Поточарима 

'95. Овом одлуком потврђена је пресуда из 2014. године према којој су припадници 

холандских мировних снага могли да знају да ће бошњачки мушкарци бити убијени након 

што напусте базу УН-а. Висина одштете породицама жртава биће одређена накнадно.  

 

 Спикер: Коментаришући ову пресуду, предсједник Милорад Додик рекао је да сви који су 

починили или допринијели злочину у Сребреници треба да одговарају пред правосудним 

институцијама и да ту праксу не треба напустити све док су починиоци живи. А 

оптужбе министра безбједности, Драгана Мектића, о уношењу 200 хиљада евра из Србије 

у БиХ, Додик је назвао злонамјерним. Поставља се, каже, питање како неко може да 

злоупотребљава ове информације и да ли је у БиХ проблем ако се уради потпуно легалан и 

легитиман посао којем онда неко даје други и другачији контекст.  

Милорад Додик, предсједник РС: ''Можда ми је најбоље било да сам ставио то у џеп и 

ушао да нико није ни видио ни знао. Али, наравно, ја нема разлога ништа да кријем. У 

сваком случају немам потребе да то објашњавам. Мене занима да је то јасно јавности, 

нисам имао шта да кријем, нити имам разлога да кријем, ако неко од званичних органа има 



потребу да то додатно испита, све му стоји на располагању, сва документација 

постоји.'' 

 

 Спикер: Требиње су данас нешто прије подне у размаку од око пола часа узнемирила три 

подрхтавања тла, од којих је најјачи био 3,5 степени по Рицхтеру. Земљотреси те јачине 

нису изазвали материјалну штету, зато јесте ватра која се прије 5 дана отргла контроли 

ватрогасаца и ушла у тежак и неприступачан терен.  

Након тога услиједио је прилог у коме су емитоване изјаве Трипе Ћука – командира 

Територијалне  ватрогасне јединице Требиње и Душана Магазина – ватрогасца. 

 

 Спикер: Централана комеморација страдања Срба у Средњем Подрињу биће обиљежена 

7. и 8. јула, одлучио је Организациони одбор на сједници у Братунцу. 7. јула биће приказан 

документарни филм о страдању Срба у Подрињу, организован пригодан духовни програм и 

обраћање званичника што ће преносити наша релевизија. Парастос ће бити служен 8. 

јула.  

 

 Спикер: Подигли кредит да отплате куповину гласова на изборима. Овако је добојска 

опозиција критиковала ново кредитно задужење града Добоја и ребаланс буџета од 6 

милиона марака које владајући СДС и њихови коалициони партнери намјеравају да 

потроше за покриће обавеза из ранијег периода. У наставку прилог:  Новинар у off-у:  

Рецепт је опробан, усвојен нереално висок буџет у изборној години, да би у наредној имали 

простора за ребаланс и кредитно задужење тако је и вук сит и овце на броју, тврди 

опозиција. Срђан Тодоровић, одборник СП-а. Ребаланс је настао као резултат вашег 

изборног процеса, зато што како да другачије покријете тај изборни процес. Досад сте га 

покривали грабљењем из касе, па продајом имовине, а сада кредитним задужењем на леђа 

грађана купујете грађане за њихов новац.  Off: Дио опозиције не слаже се ни са намјером 

трошења новца из буџета. Примједбу имају на прекомјерно финансирање приватних 

медија, што се не слаже са њиховим приоритетима. Ведран Глигорић, одборник СП-а: 

Прошли пут сте усвојили закључак да се троше средства на дјечија игралишта и на 

централни споменик, а ништа не видимо, ништа се не дешава, шта ћемо с тим. Значи сад 

не поштујете ни оно што сте ви усвојили. Сања Вулић, одборник СНСД:  Можемо да 

тражимо у нардном периоду гдје сте, како и на који начин ова средства утрошили и да ли 

је то било по предвиђеном плану и програму. Мирослав Кршић, начелник Одјељења 

финансија града: Ми не можемо средства другачије користити него за намјену која је 

дата.  Off: Опозиционе критике наљутиле су СДС-овог предсејдника Клуба одборника, али 

на његову изјаву нико није реаговао. Данијел Јошић, предсејдник Клуба одборника СДС-а: 

Ја позивам градоначелника да релокацијом или на неки други начин одвоји одређена 

финансијска средства да приремимо докторе овдје на улазу у ову скупшинску салу, да сви 

одборници прођу одређен тест психијатара и психолога и ко буде спреман да учествује у 

раду скупштине.  Off: Кредитна средства од 6 милиона надлежни планирају да потроше за 

израду пројекта главног колектора за подручје насеља Усора и за уклањања спрудова на 

ријеци Босни. Највећи дио, чак 4 милиона планирано је за финансирање пренесених обавеза 

из ранијег периода. Које су то обавезе, према коме и ко их је направио није образложено.  

 

 Спикер: Ново кредитно задужење од 4 милона марака усијало је расправу и у бијељинској 

локалној скупштини. На којој је усвојен ребаланс буџета. Новим дугорочним задужењем 

градска власт у Бијељини требало би да санира минус из претходне године, финансира 

изградњу Центра за социјални рад, инфраструктуру уништену поплавама и исплати 

прошлогодишње подстицаје за пољопривреду. Драган Кнежевић одборник СНСД: Ако 

узимате кредите и тврдите да треба да узимате кредите, а истовремено повећавате 

расходовану страну, онда то није домаћинско пословање. Такав домаћин који тако послује 



може да пропадне и сигурно ће пропасти. Мићо Мичић, градоначелник Бијељине: Ми за 

сада функционишемо без проблема. Све обавезе из 2016 су измирене, нешто мало има из 

ове 2017. али није страшно,  стижемо. 

 

 Спикер: Због негирања и неприхватања да на дневни ред Скупштине града Бијељина буде 

уврштена иницијатива и петиција грађана са 5400 потписа двадесетак чланова 

Удружења “Другачији свијет” окупило се испред зграде градскеУправе. У удружењу 

истичу да се од децембра боре за права болесне дјеце, јер је одлуком Скупштине износ од 

290КМ за смјештај у властитој породици, смањен на 145КМ. У наставку прилог на ову 

тему са изјавама предсједнице Удружења Катје Благић у којој наводи да је градоначелник 

обећао  да ће се изнаћи средства али да до сада ово питање није ријешено, изјаве мајки које 

наводе проблеме са којима се сусрећу код његе дјеце са посебним потребама у смислу 

већих финансијских обавеза. Off: Град Бијељина је једна од три локалне заједнице у БиХ 

које признају право на проширену социјалну помоћ за коју није законски обавезна али за 

више од овог што се тренутно издваја новца нема каже начелник за финансије који одлуку 

о повећању сматра политиканством. Мислим да оно што је било прошле године потпуна 

политизација. И наравно то је урадила опозиција наводећи родитеље и дјецу која имају 

проблема су наведени на то да се може издвајати далеко више средстава. Off: На 

редовној сејдници Скупштине града која је одржана данас, опозиција предвођена 

одборницима СНСД-а предложила је да се уради ребаланс буџета и да се са ставке за 

финансирање приправника пребаци 100 000КК за потребе дјеце са посебним потребама. 

Међутим приједлог није добио потребну већину.  

 

 Спикер: Градоначелник Бања Луке Игор Радојичић наредио је градској администрацији да 

хитно сачини посебан извјештај о стању у Центру за социјални рад. Извјештај је 

затражен након што је ова јавна установа већ мјесецима под посебном пажњом јавности 

због навода о спорном усвајању дјеце у такозваном случају „Канада“  и оптужби против 

директорке Вере Сладојевић за мобинг. У интерном документу који је насловљен као 

наредба Радојичић од надлежног одјељења тражи да, најкасније до 5. јула, припреми 

извјештај о раду ове установе како би се о њему расправљало на наредној сједници 

градског Парламента.   

 

 Спикер: У СДС-у нове турбуленције и подјеле. Овог пута у општинском Одбору странке у 

Градишци. Одборници у општинском Парламенту окренули су леђа новоизабраном 

предсједнику и траже његову оставку. Цијелу ситуацију није успио да охлади ни 

предсједник странке Вукота Говедарица.  У наставку прилог, новинар у off-у: Одборници 

општинског Парламента и чланови окупљени око бившег предсједника и посланика у 

Парламентарној скупштини БиХ Ђорђа Крчмара новоизабраном предсејднику Мирку 

Самарџији замјерају на нетранспарентном раду приликом комлетирања општинског 

Одбора странке са 11 нових чланова. Саша Лазић, однорник СДС-а у ОО СДС Градишка: 

Сам на своју руку да никог од нас није обавијестио и није се хтио консултовати и послао је 

то у Бања Луку да предсједник Говедарица потврди шта је предсједник урадио. Милован 

Смиљанић, одборник СДС у ОО СДС Градишка: Мирко Самарџија он има погрешне 

менторе који су му савјетовали да то тако ради, односно да не ради.  Off: У новим 

општинским органима странке мјеста ње било за бившег предсејдника и посланика у 

Парламентарној скупштини БиХ који не крије незадовољство таквим епилогом и уопште 

стањем у највећој опозиционој странци. Ђорђе Крчмар, посланик у ПСБиХ: И ми ћемо 

поставити отворено питање г. Говедарици зашто само СДС напушта чланство . Off: 

Узавреле страсти између новоизабраног предсједника и већине чланова општинског одбора 

синоћ је покушао да смири предсједник Вукота Говедарица који се данас није јављао на 

наше позиве. Пред камеру није хтио ни Мирко Самарџија. У телефонском разговору је 



поручио да све ради по Статуту и да ће према онима који нарушавају дисциплину и траже 

његову смјену предузети адекватне санкције. Уколико дође до најстожијих санкција и  

искључења СДС би у СО Градишка, од пет одборника могао остати са једним. 

 

 Вијести из свијета: У Београду ће сутра бити одржана посебна сједница Парламента на 

којој би требало да буде изабрана нова влада. Сирија поново у фокусу свјетских дешавања. 

САД сматра да режим Башара Ал-Асада припрема нови хемијски напад и најављује да у 

случају да га изведу цијена за сиријску владу ће бити висока. Изјаву САД Русија сматра за 

повод новом нападу САДа на положај сиријске војске. 

 

 Патријарх српски Јеринеј и режисер Емир Кустурица разговарали у патријаршији у 

Београду о световној улози свештенства српске православне цркве у одлучним тренуцима 

историје српског народа, те о начинима на који се данас може обиљежавати Видовдан. 

 

 Почела културна манифестација „Вишеградска стаза“ посвећена лику и дјелу Иве Андрића. 

 

 У Центру за реторику институције Ораторија Правног факултета у Бања Луци одржава се 

тринаесто традиционално такмичење у говорништву.  

 

 

Дневник 2 од 28.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Видовдан на Равној Романији – крсна слава ВРС подсјетник на потребу очувања Српске. 

Помен косовским јунацима на Газиместану 

- Мехмед-паша Соколовић вратио се у Вишеград! 

- Како је херој претворен у терористу? На годишњицу Сарајевског атентата сјећање на 

Гаврила Принципа и пуцањ за слободу 

- Пале: Предсједник Додик најавио – миллион марака за откуп простора ‘’Фамоса’’  

- Какос у српска браћа Шобот постали успјешни привредници у Канади и како могу да 

помогну Републици Српској?  

- Србија добија нову Владу – шта је у експозеу обећала Ана Брнабић 

 

 

 Спикер: Видовдан, крсна слава Војске Републике Српске, обиљежена је на Равној Романији 

код манастира Светог Георгија-романијске Лазарице и није случајно за крсну славу ВРС 

изабран дан када је војска цара Лазара на Косову одбранила хришћанство, поручено је са 

Романије чији су борци окупљени у сарајевско-романијски корпус дали немјерљив допринос 

стварању Српске.  

У прилогу су емитоване изјаве Миломира Савчић, предсједника БОРС-а, Милорада 

Додика, предсједника РС, Младена Иванићаа, предсједавајућег Предсједништва БиХ, 

епископа Бихаћко-петровачког Атанасија. 

 

 Спикер: Видовдан је обиљежен широм Српске као крсна слава ВРС и Трећег пјешадијског 

пука Оружаних снага БиХ. Сви су сагласни да је данашњи дан симбол српског колективног 

сјећања, стварања српских држава и одбране српског народа.  

 

 Спикер: Патријарх српски Иринеј служио је парастос косовским јунацима на Газиместану 

пред великим бројем окупљених Срба, пристиглих из свих крајева Србије. На том мјесту је 

1389. године вођена Косовска битка између српске и далеко надмоћније турске војске. Уз 



велико страдање, Срби су бар привремено успјели да зауставе ширење Османског царства 

на Балкану. 

 

 Спикер: Предсједник Србије, Александар Вучић, рекао је на обиљежавању Видовдана у 

Крушевцу да Срби више никада не смију да се дијеле, да морају да баштине, чувају и 

одбране највеће вриједности – независност и слободу. 

Након тога емитован је кратак исјечак обраћања предсједника Србије, Александра Вучића 

из Крушевца. 

 

 Спикер: Видовдан се већ традиционално обиљежава у Андрићграду. Тамо је отворен други 

Сајам књиге, а на шеталишту између каменог града посвећеног нобеловцу и знамените 

ћуприје на Дрини откривен споменик Мехмед-паши Соколовићу. Тамо је наш Гвозден 

Шарац. Гвоздене, зашто се турски војсковођа српског поријекла баш данас враћа у 

Вишеград? 

Након тога услиједило је јављање уживо репортера РТРС, те је емитован прилог у коме су 

приказане изјаве Матије Бећковића - академика, Младена Ђуревића – начелника општине 

Вишеград, Слободана Павловића – донатора, Јасмина Комића – министра науке и 

технологије РС и Милорада Додика – предсједника РС. 

 

 Спикер: Видовдан, датум митских размјера, синоним за велика страдања, али и побједе, 

од Косовског боја до резолуције Информбироа, брисања Срба као конститутивног народа 

у Хрватској, успона на Газиместану, изручења Хагу Слободана Милошевића. Дуже од 

вијека, Видовдан је историјски датум и због сарајевског пуцња младобосанца Гаврила 

Принципа у аустроугарског престолонасљедника Франца Фердинанда. 

ОФФ: Канонско дјело храброшћу овјенчаног револуционара, борца за слободу свог и 

других народа, већ двије деценије битише у сарајевској параисториографији. Универзалне 

историјске вриједности да тумаче дрзнули се конвертити – електротехничари, језичари, 

вјерске вође без ахмедије, политичари у покушају и ревизионизму склони напрасно 

"освијешћени" историчари. Деценијама су Гаврило и младобосанци као хероји, у Сарајеву 

столовали. Посљедње двије из Сарајева протјерани.Нема више Принциповог моста, постао 

је Латинска ћуприја. Са мјеста гдје је испалио хитац у аустријског окупатора, избрисане су 

Гаврилове стопе. И Музеј Младе Босне – то више није. 

Драга Мастиловић, професор историје из Источног Сарајева: ''Прогонити данас Гаврила 

Принципа и младобоснаце из Сарајева је, не само злочин према њема већ и злочин према 

историји.'' 

ОФФ: А тај злочин да почини Сарајево се баш потрудило. У покушају да далеку прошлост 

тек сада пројектују и прилагоде је актуелним поривима, на зидинама Музеја остала је само 

плоча са штуром информацијом о дешавањима с почетка 20. вијека. 

Мирсад Авдић, професор историје из Сарајева: ''Ја то прилично једноставно гледам...као 

данас, не знам ни ја, кад бисте убили неког предсједника, шта бисте били.'' 

ОФФ: Рециклирану историју, они који би да баштине тапију врховног тумача свега и 

свачега, преносе на млађе нараштаје. И на туристе који Сарајево походе. 

Турист из Данске: "Ја бих га вјероватно описао као терористу, зато што је убио 

поглавара једне стране државе у њему страној држави. Колико ја знам, он се борио за 

слободу Срба, а Србија је далеко одавде." 

ОФФ: "Заборавили" су сарајевски ревизионисти, туристима "да објасне" како Гаврило није 

Србин из Србије, већ из БиХ, рођен у Грахову, како у саставу Младе Босне нису били само 

Срби, већ и Хрвати и тадашњи Муслимани или са закашњењем национално освијешћени 

Бошњаци. И како је Франц Фердинанд био престолонасљедник земље окупатора, која је по 

Босни зулуме чинила. И због тога је Гаврилова жртва за слободу херојска!, а не због 

испаљених хитаца, како то у науци "неуки" покушавају да представе. 



Слободан Шоја, историчар и члан СПКД ''Просвјета'' Сарајево: ''Идеја која је универзална, 

како су се неки Срби са неким тадашњим Хрватима и Муслиманима, још није било 

национално опредјељење, борили за неку земљу која ће имати пуно више слободе и пуно 

више правде него што је онда имала и него што чак има данас.'' 

ОФФ: И управо због такве универзалне идеје, малобројни сарајевски поштоваоци 

Принципа и Младе Босне окупе се сваке године код Капеле видовданских хероја у којој су 

сахрањени њихови земни остаци. 

Огњен Леви, становник Сарајева:  ''Прекипило младом свијету, нашао начин да се 

ослободе. По мени је Гаврило Принцип херој и биће увијек херој.'' 

ОФФ: Оронула Капела ускоро ће бити бар дјелимично обновљена. Новац су даривали 

појединци међу родољубима, а под притиском јавности дио обећали и представници 

Кантоналне владе. У сусједном Источном Сарајеву, Гаврило Принцип добио је свој парк из 

којег је бронзаног погледа, надвисио комшијску интелектуалну прашину и моралне 

девијације, ревизионисте у покушају и васкрсле "Бењамине Калаје". 

 

 Спикер: Славенко Терзић из Београда, Станко Станић и Чедомир Црногорац из Бања Луке 

нови су сенатори Републике Српске, а предсједник Републике Милорад Додик изјавио је да 

постоји неколико могућности када је ријеч о његовој кандидатури на неку од функција на 

изборима 2018. Рекао је да једино  није извјесно да ће престати да се бави политиком.  

 

 Спикер. Данас се ипак више бавио привредом. У сједишту хидроелектране у Вишеграду 

Додик је дао пуну подршку новом директору и пословној политици коју води. Инегришући 

се са локалном заједницом, каже, хидроелектране на Дрини далеко ће више допринијети 

овом времену. У наставку изјава Додика којом подржава пословну политику предузећа. 

 

 Спикер: У Палама о индустријској зони која би требало да буде отворена на простору 

Фамоса, за откуп простора републичке институције издвојиће милион марака, најавио је 

предсједник Српске. У наставку прилог са изјавом Бошка Југовића, начелника општине 

Пале о теми састанка да се простор Фамоса откупи и претвори у индустријску зону те да су 

Влада и предсједник изразили спремност да помогну у реализацији пројекта. Изјава Додика 

којом потврђује да ће републичке институције за овај пројекат уплатити милон марака. 

Новинар у off-у: Дио републичких средстава сљедеће године требао би да буде издвојен за 

реконструкцију зграде Општине. Данас је тамо разговарано и о понашању скупштинске 

већине која, како је речено очигледно кочи пројекте. Народ мора да зна да напори које 

Југовић улаже заједно са републичким институцијама, могу да омогуће рјешавање многих 

проблема, каже Додик истичући да се зауставља све што је начелникова иницијатива. 

Додик: То је лоше за ову локалну заједницу, то не доводи ни до чега и мислим да ће мо ми, 

без обзира шта ко мислио, ја желим да најавим да ћемо врло убурзано радити на 

реконструкцији скупштинске већине и створити услове да начелник заједно са 

скупштинском већином покаже своје додатне способности како би овај град овдје и ова 

општина отворила пут развоја а не пут затворености и пут шпекулацјиа. Off: Није 

заобиђено ни питање безбједности. Слање претећих порука Југовићу и другима попримило 

је недозвољен и непотребан ниво, каже Додик, апелујући на солидарност и демократију. 

Истичући да се ствари на овај начин не могу рјешавати. Додик је додао да ће надлежне 

институције снажно ударити на тај проблем.   

 Спикер: У наредним данима планирано је полагање камена темељца за изградњу нове 

болнице Касиндо у Источном Сарајеву. О инфраструктурним пројектима у Српској, 

предсједник Додик говорио је у емисији Телеринг коју можете гледати након Дневника. У 

наставку емитован исјечак из најављене емисије у којој Додик каже: У РС, дакле 

функционише све институције РС сервисира све своје обавезе, као што се зна плате нисмо 

смањивали. Имамо намјеру да повећамо пензије крајем године, имамо намјеру и да 



размотримо да видимо ако буде ове године раст домаћег производа за 3%  ићемо са 

повећањем плата у идућој години.  

 

 Спикер: Посљедњег дана службене посјете Канади, премијерка Српске Жељка Цвијановић 

посјетила је компанију Шоботек у Хамилтону. Власници компаније Чедо и Владо Шобот 

су међу успјешнијим привредницима у Хамлитону. У наставку прилог за изјавама 

премијерке о сарадњи РС са овим привредним субјектом и Шоботека о пословању 

компаније.  

 

 Спикер: У Русији је у току процедура у вези са исплатом 125 милиона клириншког дуга 

БиХ, потврдио је СРНА-и аташе за штампу амбасаде Руске федерације у БиХ Антониј 

Соколов. Термин исплате биће саопштен кад до тога дође, каже Соколов. Према том 

споразуму БиХ биће испланћено више од 125 милиона који ће бити распоређени РС, 

Федерацији, Дистрикту Брчко и институцијама БиХ.   

 

  Мандатарка за састав владе Србије Ана Брнабић представила експозе и састав кабинета. 

Приоритети образовање и дигитализација. У наставку прилог са изложеним планом и 

програмом и мишљењем Вучића, опозиције и политичких аналитичара.   

 

 Спикер: Министар просвете и културе РС Дане Милешевић рекао је да Министарство све 

обавезе измирује у складу са приливом средстава у буџет и да ће све преузете обавезе 

бити исплаћене. Главна служба за ревизију дала је Министарству мишљење са резервом 

јер у збирним финансијским извјештајима Министарства и институција у његовој 

надлежности нису исказане исплаћена обавезе за лична примања од најмање 6,4 милиона 

марака. Министар прецизира да се ово односи на обавезе за превоз радника, обавезе према 

предсједнику Синдиката, неисплаћене јубиларне награде запосленима у просвети и другу 

помоћ по Колективном уговору од 2014 до прошле године.    

 

 Спикер: Тужилаштво БиХ покренуло је истрагу против суспендованог главног тужиоца 

Горана Салиховића. Из Тужилаштва је СРНА-и потврђено да је у току испитивање 

осумњиченог и отварање предмета који су му привремено одузети. Салиховић је 

осумњичен за злоупотребу службеног положаја и овлашћења, несавјестан рад у служби , 

ненамјенско трошење новца и задржавање кривичних предмета. Због тога је против њега 

покренут и дисциплински поступак  који је окончан 16 јуна. 

 

  Припадници МУП-а РС ухапсили седам лица из РС и ФБиХ због трговине хероином. У 

наставку изјава Мирне Миљановић, портпаролке МУП-а 

 

 Управа криминалистичке полиције РС поднијела Окружном тужилаштву у Добоју 

извјештај против четири лица и привредног друштва „НатураВита“ из Теслића због сумње 

да су оштетили акционаре и теслићко привредно „Планина“ са 4, 4 милиона марака. У 

наставку прилог са изјавом Мирне Миљановић,  портпаролке МУП-а. 

 

 Спикер: У Братунцу обиљежено 25 година од страдања 11 српских цивила и бораца које су 

сребреничке муслиманске формације убиле  у селу ЛозничкаРријека на Видовдан 1992. 

Предсједница Организације заробљених и погинулих бораца инесталих цивила општине 

Братунац Радојка Филиповић каже да ни 25 година након трагичних догађаја на видовдан, 

правде нема. Након напада на Лозницу, припадници такозване Армије БиХ из Сребренице, 

напали су и друга села. Убијено је 3267 грађана Средњег Подриња.  

 



  Поменом спомен капели Костуници у Величанима код Требиња и откривањем мозаика 

бијелог анђела на јами Јагодњача, обиљежено 76 година од погрома српског народа 

Поповог Поља 

 

 Спикер: Влада Хрватске оцијенила је да је најављено постављање спомен плоче Јури 

Францетићу на његову родну кућу у Оточцу величање усташког злочиначког режима. 

Предсједник Савеза Срба из региона Миодраг Линта сматра да би Европски парламент 

требао да донесе резолуцију против рехабилитације усташтва или нацифашизма у 

Хрватској . 

 

 Вијести из свијета - Прве оптужнице за ратне злочине ОВК на Косову и Метохији могле би 

да буду подигнуте средином сљедеће седмице, саопштено је из Хага. Уочи састанка 

министара одбране НАТО-а заказаног за сутра у Бриселу  генерални секретар Алијансае 

Јенса Столтенбер најавио већа издвајања за одбрану и јачање војних капацитета НАТО 

трупа.  Ипак дан прије састанка незаобилазна тема била је Русија и НАТО граница са то 

државом. Америчког министра одбране Џима Матиса, главни кривац за међународну штету 

је предсједник Путин. (У наставку прилог на ову тему покривен изјавама учесника 

састанка)  

 

 

Дневник 2 од 29.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Министар безбједности БиХ поново напада институције Српске – Додик му одговорио: 

Караџић ме одликовао за вријеме рата 

- Скандалозно! Недељка Митровића који је изгубио сина у рату, Мектић назвао нарикачом 

- Посао за 2,5 хиљаде радника у Бањалуци – почиње градња новог тржног центра. Нова 

радна мјеста и у Броду 

- На прољеће тендер за изградњу моста на Сави 

- Дисциплиновање у СДС-у- зашто је Говедарица из странке искључио одборника из 

Градишке? 

- Словенији ¾ Пиранског залива – Загреб на ногама! 

 

 

 Спикер: Министар безбједности БиХ, Драган Мектић, поново напада институције Српске, 

предсједника Републике и јавни телевизијски сервис, чак и представнике организација 

породица страдалих у рату. Недељка Митровића, који је у рату изгубио сина, назива 

нарикачом Милорада Додика.  

ОФФ: Одликовао ме Радован Караџић лично, одговор је предсједника Српске на оптужбе 

Драгана Мектића да је ратни дезертер. Поручује да је Народна скупштина у рату одлучила 

гдје ће, као посланик, да буде најкориснији за Српску. 

Милорад Додик, предсједник РС: ''Дакле, одликован сам као посланик у то вријеме. Мој 

ратни распоред је био на аеродрому у Бањалуци, гдје сам био командир чете војне 

полиције. И негдје средином рата, сад не знам тачно датум,  НСРС гдје сам ја био у 

мањини, је донијела одлуку да се сви народни посланици од тог тренутка по тој одлуци са 

ратним распоредом, воде у Народној скупштини.'' 

ОФФ: Познато је свима и да је током рата фирма коју сам имао исплаћивала плату за 42 

радника који су учествовали у рату, каже Додик, и то знају сви на подручју општине 

Лакташи. Мектић данас поручује да са оптужбама неће стати. 

Драган Мектић, министар безбједности БиХ: ''Још једном Милорад Додик нека ме прозове 

издајником, одмах ћу сутрадан организовати конференцију за штампу и сваки ћу пута на 



конференцију донијети папир о његовом шверцу током рата који је радио. А имам, хвала 

Богу, папира колико год хоћете.'' 

ОФФ: Мектић се поново дотакао приче о становима у Додиковом власништву, у Београду. 

Предсједника Српске пита како је могуће да већ 10 година та иста два стана "продаје" више 

пута – прво да би купио пословни простор, затим да би кћерки ријешио стамбено питање и 

на крају да би купио вилу. 

Милорад Додик, предсједник РС: ''Немам намјеру - све што сам имао да кажем, рекао 

сам, а онај ко има намјеру да нешто око тога испитује слободно му стоји све на увид, сва 

документација и све остало. Према томе, апсолутно нема потребе да објашњавам нешто 

што сам већ објаснио и што сам показао. Новинар: А када сте продали станове? Милорад 

Додик: Уговори постоје, станови су недавно продани, нема ништа ново у том погледу.'' 

ОФФ: Врхунац излагања Мектић је достигао назвавши све припаднике политичке елите 

лоповима, а онда је почео да се обрачунава са предсједницима организација проистеклих из 

прошлог рата. 

Драган Мектић, министар безбједности БиХ: ''Митровић не треба да прича ништа. Он је 

на буџету, на плати и он је као она нарикача у Србији – знате кад неко умре, онда да не би 

они плакали, плате нарикачу, е тако и њега добро платили и он нариче и нариче и нариче.'' 

ОФФ: Син Недељка Митровића и данас се води као нестао, а када га је отац посљедњи пут 

видио, имао је само 20 година. Митровић каже да ће тужити Мектића. 

Недељко Митровић, предсједник Удружења породица заробљених и погинулих бораца и 

несталих лица РС:  ''То је за мене велика увреда – људска, родитељска, ничим изазвана, да 

ће се то завршити на Суду. По први пут, нажалост то морам рећи на такве изјаве, јер 

имао сам до сада различитих тако одговора или коментара на моје различите изјаве, али 

нико није тако лично ишао на вријеђање и коментарисање у негативном смислу, моје неко 

породично стање.'' 

ОФФ: Током обимног излагања, Мектић се поново дотакао РТРС-а. Оптужио је телевизију 

да током бомбардовања Србије 1999. године, а на захтјев Милорада Додика, није емитовала 

ниједан прилог о томе. Архивска грађа ипак показује другачије. 

Снимак РТРС-ових Новости, водитељица: ''НАТО снаге вечерас су извршиле агресију на 

Савезну Републику Југославију. Око 20 часова почели су ваздушни удари на циљеве широм 

Југославије – Приштина, Београд, Нови Сад, Подгорица, Крагујевац, Ниш, Панчево и 

Сомбор били су вечерас на удару НАТО-вих формација. Немамо информација о 

евентуалним жртвама.'' 

ОФФ: Мектић је и данас позивао грађане на протесте, али, каже, не на насиље.  

Миланко Михајлијица, предсједник Одбора за безбједност НСРС: ''Мислим да људи који се 

баве безбједносним пословима, мислим да су такве врсте позива од њих непотребне, 

Постоје политичке странке, невладине организације и тако даље, које у складу са Законом 

могу да изражавају своје незадовољство.'' 

ОФФ: Због мањка обавеза у Сарајеву, чини се, прес конференција министра бх. 

безбједности, грађани ће се још нагледати. 

 

 Спикер: Ову причу настављамо и у Печату одмах након Дневника. Истражујемо и ко гура 

БиХ у НАТО и уз чију дозволу? Екипа Печата била је и у подземном граду ''Камена 

дјевојка'' у Малом Зворнику, а која чува тајне Титове и Краљевине Југославије. 

 

 Спикер: И док је Драган Мектић у Бањалуци нападао институције Српске, у Сарајеву су 

његова дјела, којима се поново надлежности са ентитета преносе на бх. ниво, усвајали 

чланови Парламентарне комисије за одбрану и безбједност. Ријеч је о Програму развоја 

система заштите и спасавања, којим се Цивилна заштита Републике Српске потчињава 

Министарству безбједности БиХ. 



ОФФ: Дугогодишњи неиспуњени сан Сарајева, тачније шефа Оперативно-комуникацијског 

центра при Министарству безбједности БиХ Самира Агића и његових ментора могао би да 

постане јава. Са потписом Драгана Мектића, пред Парламентарну комисију стигао је, на 

више од 70 страница разрађен Програм развоја система заштите и спашавања од несрећа на 

нивоу институција и органа БиХ. У њему и шема како би систем требало да изгледа. На 

врху пирамиде Савјет министара БиХ, а потом Министарство безбједности - за одлучивање 

надлежни. Ентитетске и Цивилна заштита Брчко Дистрикта постају тек пуки оперативци. 

Драган Штарк, руководилац Одсјека за мјере ЦЗ у Републичкој Управи ЦЗ: ''Дакле, кад 

кажем преношење надлежности да буде свакоме јасно шта у ствари то конкретно 

значи.'' 

ОФФ: Из Републичке управе цивилне заштите раније су упозоравали да ово Мектићево 

"ремек дјело" крши уставне одредбе према којима руководна, командна и оперативна 

надлежност припада ентитетима. У супротности је и са већ постојећим Оквирним законом 

о заштити и спашавању. И не само то - документ подразумијева постојање мјешовите 

специјализоване јединице на нивоу БиХ, а Оперативно-комуникацијском центру БиХ - 112, 

умјесто постојећег задатка прикупљања података о евентуалним опасностима, даје 

координациону улогу. 

Драган Штарк, руководилац Одсјека за мјере ЦЗ у Републичкој Управи ЦЗ: ''И у том 

смислу  се (?) ознакама, униформама, командним возилом итд, навођење мјешовите 

специјализоване јединице БиХ и њене структуре, а она није ни формирана нити постоји 

било каква сагласност ни договор о њеном формирању, јер није испоштована законска 

процедура.'' 

ОФФ: На упозорења из Цивилне заштите Српске, Мектић се није освртао. И данас му је 

ваљда драже било да у Бањалуци новинарима преноси властите опсервације, него да у 

Сарајеву, што му је примарни задатак, посланицима објасни своја дјела. А због изостанка 

таквог објашњења, о спорном програму, успротивио се и Мектићев страначки колега 

Огњен Тадић. Приликом изјашњавања био је уздржан. СНСД-ова Душанка Мајкић гласала 

је против. Но пресудио је глас СДС-овог Борислава Бојића, па је спорни програм ипак 

усвојен. Претходно скинут са дневног реда, па поново на исти волшебно, уврштен. 

Марио Караматић, члан Комисије за одбрану и безбједност: ''Мени то стварно личи на Топ 

листу надреалиста. Неозбиљна ми је иницијатива, а искрен да вам будем мало су ми 

неозбиљна и наша министарства.'' 

ОФФ: Надреалног је на данашњој сједници Комисије било много. За непуних 10 минута 

усвојени су извјештаји о раду исто толико агенција и институција, махом из безбједосног 

сектора. Чак и самог Министарства безбједности. Риплијевски звучи чињеница да нити 

једна примједба на рад истих, није изречена. Због површног рада комисије и неприсуства 

предлагача аката, а према позитивним пословничким прописима присуство им је обавеза, 

Мајкићева је напустила сједницу, која је и до тада радила или засједала на ивици кворума. 

Душанка Мајкић, члан Комисије за одбрану и безбједност: ''Видјели сте како раде 

парламентарци. Дакле, нико готово ништа није погледао ни прочитао, а одлучује се о 

суштинским стварима.'' 

Денис Хаџовић, Центар за сигурносне студије Сарајево: ''Не улази се толико у детаље 

онога што се дешава у овом сектору, а овај сектор да кажемо толико битан и за БиХ и 

суочавамо се са новим пријетњама.'' 

ОФФ: Скоро пет часова, трагала је комисијска служба за седмим од 12 чланова комисије, 

како би имали потребан кворум. У улози спасиоца појавио се СДС-ов Дарко Бабаљ - 

поново експресно, за два минута изгласане су двије одлуке Предсједништва БиХ, под 

ознаком "строго повјерљиво". Тако то ради бх. извршна и законодавна власт. 

 

 Спикер: О пријави за кршења Кодекса који је против посланика СНСД-а у Представничком 

дому, Душанке Мајкић, поднио замјеник предсједавајућег, Младен Босић, заједничка 



Комисија за људска права ни данас се није изјашњавала. Саслушан је Славиша Раковић, 

Босићев савјетник, који је поновио наводе из пријаве. Мајкићева је спремна Босићу 

упутити извињење, али тек када се установи ко је од посланика СДС-а ликовао након пада 

акциза. Зато је затражила саслушање посланика СББ-а, Дамира Арнаута, чије је ријечи 

цитирала.  

ОФФ: У стенограму са засједања Представничког дома БиХ записане су Арнаутове ријечи 

– Додик је готов! Неће бити плата и пензија -ха ха ха, којима је у директној реплици Босићу 

преносио ријечи неког од СДС-ових посланика изречене након сједнице на којој је пао 

Закон о акцизама. Душанка Мајкић спремна је да прихвати да их је исхитрено приписала 

Босићу, јер је каже, изостала његова реакција на Арнаутово излагање. Но, није спремна да 

пређе преко чињенице да то јесте рекао неко од посланика СДС-а.  

Душанка Мајкић, посланица СНСД-а у Представничком дому БиХ: ''Као човјек сам 

спремна да се извинем, ако он то није рекао. Али су то толико страшне ријечи, да се неко 

радује зато што неће бити пензија у РС, да хоћу да знам ко је виновник те среће и 

задовољства зато што неће бити пензија.'' 

ОФФ: Босић тврди- ради се о покушају његовог политичког убиства. Извињење би, каже, 

до данас прихватио, али након данашње расправе је касно.  

Младен Босић, замјеник предсједавајућег Представничког дома БиХ: ''Сад сам постао 

свјестан да сам био наиван мислећи да је г-ђа Мајкић лоше чула г-дина Арнаута, па онда 

додала ту моје име без икакве намјере, али ево послије данашње ове расправе сам 

апсолутно свјестан да се ради о намјерној дисквалификацији.'' 

ОФФ. И Мајкићева и Босић увјерени су да је пресудно Арнаутово свједочење. Да ли ће 

посланик СББ-а поновити оно што већ јесте рекао јавности? 

Дамир Арнаут, посланик СББ-а у Представничком дому ПС БиХ (31.05.2016.): ''Дословно 

била реченица – Додик је готов! Неће моћи ни пензије исплатити -ха ха ха. То се десило у 

ресторану, односи се на колеге из странке г-дина Босића. Ово је била моја реплика њему. 

Ја заиста не видим сада разлику је ли г-дин Босић или неки колега из његове странке. '' 

ОФФ: Хоће ли чланови Комисије уочити разлику, видјећемо.  

 

 Спикер: У Бања Луци је озваничен почетак радова на изградњи највећег тржног центра у 

Српској и БиХ. Шанса је то за 2500 радника када у јесен наредне године шопинг „Мол 

Делта Планет“  буде отворен. Радове је уз представника Делта Холдинга отворио 

предсједник Милорад Додик. У наставку прилог о вриједности инвестиције са изјавама 

Дејана Јеремића, потпредсједника за оперативне послове „Делта Холдинг“ , предсједника 

РС Милорада Додика, градоначелника Бања Луке, Игора Радојичића о значају инвестиције 

за РС којом би се у великој мјери смањио број незапослених.  

  

 Спикер: Запошљавања ће бити и у Броду. У Мочилима је постављен камен темељац за 

фабрику металних елемената у медицинској опреми. У почетку ће запошљавати 25 

радника. Градња аустријске фабрике са опремом вриједи 3. милиона марака, почеће у 

понедјељак, а производња од Нове године. У наставку прилог о значају инвестиције са 

изјавама инвеститора и потпредсједника РС Јосипа Јерковића који сматра да ће овакве 

инвестиције спријечити одлазак људи. 

 

 Спикер: Отказан је протест радника „Шума Српске“ јер су директор и Надзорни одбор 

испунили захтјеве запослених изјавио је  предсједник Јединствене удружене Синдикалне 

организације „Шума“ Душан Марковић. Радници су добили и гаранције Надзорног одбора 

да неће бити умањивања личних примања. У наставку изјава Ристе Марића, директора 

„Шума Републике Српске“ о одгоди примјене Правилника до доношења Колективног 

уговора.  

 



 Спикер: Пожаре на подручју Требиња вјетар је поново распламсао. Ватрогасци се боре са 

ватром која се шири према Голом Брду и Кули Петрина изнад града. Активан је и траг 

пожара у рејону Зубац.   

 

 Спикер: Тијесном већином дан прије истека законског рока одборници билећке Скупштине 

усвојили су буџет од седам и пол милиона марака. Већи дио отићи ће на плате запослених у 

управи и општинским институцијама. У току је процедура за два милиона марака 

кредита, чиме би била покривена дуговања.  

 

 Спикер: У СДС-у нове турбуленције. Вукота Говедарица искључио је из странке Сашу 

Лазића одборника у општини Градишка због кршења страначке дисциплине. Лазић каже 

да се са дијелом чланства на сједници ОО СДС успротивио самовољи Говедарице који је 

подржао новоизабраног предсједника Одбора Мирка Самарџију. Говедарица је за 

коментар данас био недоступан. Новинар у off-у: Лазић каже, од Говедарице смо у два 

наврата тражили да дође у Градишку да не дијелимо странку и да новоизабрани 

предсједник поштује одлуке већине па да заједно кооптирају 11 чланова у Општински 

одбор. Говедарица се, тврди Лазић на њихове позиве није одазвао, а онда се у понедјељак 

појавио на сједници јавно подржавајући новоизабраног Мирка Самарџију. Квалификацију 

Говедарице да је прекршио партијску дисциплину Лазић не прихвата. Саша Лазић: 

Нормално да смо се самовољи предсједника супротставили и да на такав његов одговор 

ми смо напустили сједницу Општинског одбора, а ово што он овдје износи да је на основу 

ових аргумената мене смијенио, то је лаж једна и поручујем му да то није уреду што је 

урадио и то ћемо му доказати сутра навече у 7 сати гдје ћемо окупити све чланове 

Општинског одбора. Off: Лазић је данас позвао чланове предсједништва и Главног одбора 

да стану украј самовољи предсједника странке. Лазић: Бојим се да изјава господина 

Милорада Додика да је Вукота Говедарица његова највећа побједа што је изабран за 

предсједника, бојим се да се то не остварује.  Off: Лазић каже и даље ће заступати ставове 

СДС-а и бирача који су му указали повјерење. За то вријеме Говедарица се припрема да 

кооптира нове страначке функционере, а Главни одбор за избор потпредсједника странке у 

недјељу. Од девет изборних јединица још је неизвијесно ко ће фотеље заузети у три. На све 

ово и посљедње писмо Огњена Тадића Главном одбору да заустави урушавање странке и 

распусти све страначке органе. Хоће ли се Тадић на главном одбору појавити, није познато, 

али је позив да додатно објасни разлоге од Говедарице јавно добио.   

 

 Спикер: Окружни суд у Бања Луци донио је правоснажну пресуду којом је Никола Дроњак 

обавезан да Милораду Додику исплати пет хиљада марака због повреде угледа, те више од 

двије хиљаде марака судских трошкова.  

 

 Спикер: Влада је дала сагласност Министарству здравља и социјалне заштите да 

четиристотинетридесет хиљада марака расподјели Црвеном крсту, Организацији 

ампутираца и Удружењу дијализираних. Усвојена је и информација о разговорима о траси 

аутопута Сарајево-Београд. 

 

 Спикер: Градња Моста на Сави требало би да почне до краја наредене године, речено је 

након састанка делегација Републике Српске, БиХ и Хрватске у Градишци. Договорено је 

да тендер буде расписан на прољеће. У наставку прилог са изјавама Неђе Трнинића, 

министра саобраћаја и веза РС о техничким питањима везано за пројекат, Томислава 

Михотића секретар у Министарству мора, промета и комуникација Хрватске у вези са 

проритетом пројекта, Огњена Жмирића, замјеника начелника општине Градишка о 

планираној изградњи пословне зоне уз изградњу моста.   

 



 Спикер: Чланови скупштинског одбора за безбједност Народне скупштине и директор 

полиције Дарко Ћулум, оцијенили су да је безбједносна ситуација у Српској повољна. Ћулум 

је нагласио да је број кривичних дјела смањен за 7,2 %, а Михајлица да уз добре резултате 

у сузбијању општег криминалитета приоритет мора бити борба против организованог 

привредног криминала, корупције и тероризма.  

 

 Спикер: На локалитету Мајкића Мајдан у селу Бенаковац код Босанске Крупе ексхумирани 

су посмртни осаци Срба које су припадници Петог корпуса такозване Армије БиХ убили 

септембра 1995. године. Вјештачењем би требало да буде утврђено да ли је ријеч о 

српским војницима или цивилима из сусједног села Јесеница. У наставку прилог са изјавама 

сељана који су пронашли посмртне остатке и телефонска изјава из Тужилаштва БиХ. 

 

 Спикер: У порти Саборног храма рођења пресвијетле богородице у Бијељини, освештан је 

споменик мајкама чији су синови погинули бранећи српске земље од 1389 па све до данас. 

Иницијативу за изградњу покренуло је Удружење породица несталих Семберије и 

Мајевице. Овим је, поручују, одата захвалност свим мајкама српских јунака.   

 

 Спикер: Удружење грађана „Источна алтернатива“ затражиће да буде уклоњено на 

десетине бесправно подигнутих бошњачких спомен обиљежја на подручју Сребренице са 

натписима који вријеђају Србе. Не буде ли удовољено захтјеву за постављање споменика 

руском амбасадору Виталију Чуркину у Сребреници. Плакатима су позвали грађане да 8. 

јула присуствују постављању спомен обиљежја.  

 

 Млади Српске и Србије у недјељу 2. јула заједнички организују обиљежавање 75-е 

годишњице битке на Козари.  

 

 Спикер: Министарство просвете осудило је изјаву потпредсједника Српске Рамиза 

Салкића да је власт  у Републици Српској учесник чињења геноцида јер га негира и образује 

нараштаје да негирају геноцид. У Министарству истичу да поштују препоруке 

међународних организација да се дјеца не оптерећују том темом, док у Федерацији уводе 

лекције попут опсаде Сарајева или геноцида у Сребреници.   

 

 На округлом столу у Андрић граду  истакнуто је да се за српски језик мора се борити 

институционално и радити на идеји да добије надпредметни статус. Након најаве емитован 

је са састанка на којем се, говорило о изради Закона о језику и писму (ћирилици) који би у 

највећем дијелу требао да буде сагласан са језиком и писмом у Србији, те о статусу српског 

језика у Црној Гори гдје је, како се наводи, као службениј језик уписан црногорски, а 

статус српског језика, упркос историјском континуитету, доведен до апсурда.   

 

 Спикер: Предсједник Милорад Додик добио писмо предсједника Србије Александра Вучића 

у којему захваљује Додику што је присуствовао његовој инаугурацији. Присуство 

делегације из Републике Српске показује значај који придајете односима са Србијом и 

чинило ми је велико задовољство да будем Ваш домаћин, навео је Вучић у писму.  

 

 Регион - Србија добила нову Владу, у невремну које је погодило Нови Сад једна особа 

страдала и једна повријеђена, невријеме у Хрватској, одлука арбитражног Суда у Хагу 

којом је Словенији припали ¾ Пиранског залива и пролаз преко хрватског мора до 

међународних вода.   

 



 Вијести из свијета- Рејони МОСУЛ-а ослобођени од терориста ИСИЛ-а, саопштило ирачко 

Министарсво одбране,  у Русији осуђени учесници убиства Њемцова, Русија продужила 

економске санкције ЕУ и Америци, кардинал Џорџ Бел оптужен за сексуално злостављање. 

 

 Професорица Факултета политичких наука у Бања Луци Радмила Чокорило одлуком 

Сената овог Универзитета, није више на листи наставника до окончања поступка 

доказивања да ли је њен докторски рад плагијат.  

 

 Интерпарламентарна Скупштина православља у Риму изабрала је посланика Дарка Бањца 

за члана 2 Комитета, за правна питања и спољну сарадњу.  

 

 Поводом 20 година од формирања Међурелигијског вијећа у БиХ у Сарајеву се вечерас 

потписује Декларацију о сузбијању стигматизације лица која су преживјела сексуално 

насиље у рату у БиХ.  

 

 

Дневник 2 од 30.06.2017.   

Форшпан: 

 

- Има ли краја уступцима?! Српски представници у Сарајеву би и надлежност над цивилном 

заштитом да предају бх нивоу.  

- БХ министри игноришу сједнице Парламента – Новић отворено: И онда се чудите што 

нас прозивају због високих плата! 

- Италијани запошљавају још 250 радника у фабрикама у Мркоњић Граду 

- Социјални партнери ближи усаглашавању колективног уговора – спорни реглрес и 

прековремени рад 

- Малинарима откупна цијена диктира зараду, а сјећате ли се Јована и његових малина? 

 

 

 Спикер: Хоће ли Цивилна заштита РС под надлежност Министарства безбједности БиХ, 

зависи од гласања у Парламентарној скупштини. Док у СДС-у кажу да је документ који су 

подржали у складу са Уставом, из СНСД-а тврде да овим документом МУП Српске више 

неће управљати Цивилном заштитом. 

ОФФ: Шема надлежности у Програму развоја система заштите и спасавања, који је 

потписао министар безбједности,Драган Мектић, показује да би изнад Републичке цивилне 

заштите од сада требало да буде Министарство безбједности БиХ. Бар тако је изгласала 

Комисија за одбрану и безбједност. Мектић тврди да је о параноји – све је урађено према 

закону.  

Душанка Мајкић, члан Комисије за одбрану и безбједност БиХ: ''Овим документом се 

Министарство безбједности ставља у надређен положај у односу на Републичку управу 

Цивилне заштите иакој е то Уставом дефинисано као потпуна, искључива надлежност 

ентитета.'' 

Драган Мектић, министар безбједности БиХ (телефонска изјава): ''Одговорно тврдим да су 

биле ситније примједбе, наћи ћу акт, нисам сад на послу – Управе цивилне заштите РС и 

да смо уважили све и једну примједбу управе и након тога што смо уградили те примједбе 

Републичке управе Цивилне заштите РС, онда је усвојено на Савјету министара. Шта је 

послије неко радио од тога, ја не знам.'' 

ОФФ: Српски посланици који су јуче гласали у Комисији за безбједност, чини се, нису 

сигурни за шта су дали глас. 



Борислав Бојић, члан Комисије за одбрану и безбејдност БиХ (телефонска изјава): "Ја сам 

на бази онога што је министар Мектић рекао, имао потпуно увјерења и тај закон је прошао 

само комисијску фазу и није уопште усвојен и има простора за амандманско дјеловање." 

ОФФ: Пракса да прво гласају "за", а онда предлажу амандмане, на нивоу БиХ чини се, 

постаће уобичајена. Да Борислав Бојић не зна о чему прича, тврди директор Цивилне 

заштите Републике Српске Миле Међед: ''Данас сам се чуо са господином Бојићем, 

нажалост најжалосније у свему томе што он каже да овај акт није добио, иако имамо 

уредно да тај акт запримљен од стране Клуба посланика СДС, што само говори да је он 

гласао на нешто што није ни прочитао. Он то није припремљен, зашто није припремљено? 

Али, ето, има некаква његова изјава која говори да се то лако може оборити итд.“ 

ОФФ: Ако је пренос надлежности, каже Бојић, онда жели да чује конкретно шта је то 

спорно. Из Цивилне заштите су послали допис српским посланичким клубовима у 

Парламент БиХ прије девет дана са јасним објашњењем спорних тачака. Међутим, то, чини 

се, нико није читао. Прије свега, кажу, спорно је то што институције у Српској нико није 

званично контактирао приликом израде документа, а потом и низ оперативних активности 

које се пребацују на ниво БиХ. 

Миле Међед, директор Републичке цивилне заштите РС: „Када је у питању координационо 

тијело на нивоу БиХ, вама је познато да постоји једно координационо тијело на нивоу БиХ 

које се нажалост, врло, врло ријетко састаје или не састаје никако, гдје су представници 

и РС, ФБиХ и Брчко Дистрикта. Овим програмом томе координационом тијелу је 

предвиђено командно возило и опрема, униформе и то под ознакама БиХ, а да претходно 

није дата сагласност, није контактирана ниједна институција у РС.“  

ОФФ: "Да смо нормална земља која се придржава закона, не би дошло ни до каквог 

преноса надлежности", наводи делегат ХСС-а у Дому народа, Марио Караматић. Каже, 

неће подржати предложени програм, не буде ли прихваћен став Републике Српске. А да су 

у Комисији српски представници документ проучили и консултовали се са институцијама 

Српске, до гласања у Парламенту можда не би ни дошло. 

 

 Спикер: Први Предсједник Народне скупштине, Момчило Крајишник, изјавио је за Срну да 

је предсједник Српске, Милорад Додик, био на оснивачкој Скупштини српског народа у БиХ 

и да о томе постоје документи. Као један од четворице чланова Партије реформских 

снага, Додик је ушао у Скупштину српског народа и са СДС-овим посланицима били су од 

почетка чланови Скупштине, рекао је Крајишник.  

Коментаришући тврдње Драгана Мектића о ратној прошлости Милорада Додика, 

Крајишник је истакао да му тешко пада када неко покушава да негира нешто што је 

чињеница. 

 

 Спикер: Увредљиве изјаве Драгана Мектића против званичника институција и 

представника удружења проистеклих из одбрамбено-отаџбинског рата, наишле су на 

осуду широм Српске.  

ОФФ: Политичка елита у Српској за Драгана Мектића су лопови, предсједник Републичке 

организације породица погинулих и несталих Недељко Митровић - нарикача. Милутин 

Мишић, из Института за нестала лица БиХ, каже да га је срамота Мектићевих ријечи. Било 

би му, каже, боље да понуди помоћ у тражењу несталих, него што их вријеђа. 

Милутин Мишић, члан Колегијума директора Института за нестала лица БиХ : „Први пут 

видим да је неко нашао себи за право и за сходно да се било којој породици, а посебно ево 

оваквој породици страдалника који је на све то још и јако пуно чинио за опште интересе и 

за процес тражења. Срамота ме и као човјека и срамота ме испред институције коју 

представљам.“ 

ОФФ: Син Недељка Митровића и данас се води као нестао, а када га је отац посљедњи пут 

видио имао је само 20 година. 



Драган Мектић, министар безбједности у Савјету министара БиХ (СДС) 29.06.2017.: „ И 

Митровић не треба да прича ништа. Он је на буџету, на плати и он је као она нарикача у 

Србији – знате кад неко умре, онда да не би они плакали, плате нарикачу, е тако и њега 

добро платили и он нариче и нариче и нариче.“ 

ОФФ: Први човјек СДС-а Вукота Говедарица није желио да коментарише Мектићеве 

иступе. Каже да ће јавност бити упозната када странка заузме званичан став. За СНСД-ове 

представнике у заједничким институцијама то је за сваку осуду. 

Средоје Новић, предсједавајући Клуба српског народа у Дому народа ПС БиХ: „Без обзира 

колико се слагали политички, без обзира колико персонално некога вољели или не вољели, 

био он на власти или не био, треба ипак бирати ријечи и бити достојанствен у сваком 

наступу.“ 

ОФФ: Овакви Мектићеви иступи доказ су да је опстанак Републике Српске доведен у 

питање, не због непријатељских потеза, колико због српских представника у институцијама 

БиХ, поручују из Удружења "Част Отаџбине": 

Саопштење Удружења (телоп): „Како је могуће да гласају за Закон о кажњавању за 

негирање геноцида? Да не говоримо о пијетету према човјеку који четврт вијека није 

сахранио сина. Позивамо представнике у органима БиХ на оданост Републици Српској, а 

ако су уцијењени да раде против ње, нека одмах дају оставку". 

ОФФ: У Удружењу су увјерени да се на овај начин ради на рушењу Републике Српске. 

 

 Спикер: На неодговорно понашање чланова Савјета министара, упозорио је шеф Клуба 

српског народа у Дому народа Парламента БиХ, Средоје Новић, након што се на сједници 

Дома није појавио ниједан министар. Јавност треба још више да нас прозива за превисоке 

плате, јер смо одговорни за рад Савјета министара који се понаша како жели, рекао је 

Новић.   

Средоје Новић, предсједавајући Клуба Срба у Дому народа ПС БиХ: „Ако ми данас не 

можемо поставити усмена питања, а погледајте чак и дневни ред какав је. На дневном 

реду је ли уопште исплативо данас одржати сједницу? Погледајте само колико једна 

сједница Дома народа кошта! Ја сам добио те податке из финансија Парламента и једна 

сједница Дома народа кошта цца. 290.000 до 300.000 КМ.“ 

 

 Спикер: У Градишци је управо завршена конференција за новинаре одборника СДС-а 

незадовољних односном предсједника Вукоте Говедарице према одбору странке у 

Градишци. Конференцију је пратио Мишо Радаковић. Мишо, шта је речено? 

Мишо Радаковић, новинар (уживо): Јасна, и ја сам мислио да би до сада требало да буде 

завршена, да кажем, конференција за новинаре овог Општинског одбора овдје СДС-а у 

Градишци. Дакле, односно пардон, једног дијела странке СДС-а овдје у Градишци и тај 

састанак још увијек овдје траје. Како је поручено на састанку односно у Скупштинској 

Сали у Градишци окупили су се сви они чланови СДС-а из Градишке који не подржавају 

одлуку Вукоте Говедарице, што је искључио Сашу Лазића из странке. Господин Лазиће је 

такође говорио на странци. Он је рекао да је искључен само зато што се успротивио 

именовању Мирка Самарџије на мјесто предсједника Општинског одбора, који је, како 

Лазић каже, након тога у одбор убацио све своје пријатеље и комшије, а не дугогодишње 

чланове странке СДС-а, који су годинама допринијели СДС-у. Такође, овдје на састанку у 

Скупштини општине говорио је и Ђорђо Крчмар, посланик у Парламентарној скупштини 

БиХ, који је рекао да се ово није морало овако урадити, да је можда и нагла одлука. Он је 

оцијенио да је ово све због избора који се спремају наредне године и да су те подјеле у СДС-

у и борба за те позиције можда и прерано почеле. Ево шта су они поручили члановима 

СДС-а који су дошли овдје у Скупштину општине Градишка. 

Саша Лазић, члан СДС-а кога је смијенио Вукота Говедарица: „Да кажем члановима 

Главног одбора који ће вјероватно вечерас гледати ово на Дневнику, да им кажем да сам 



највише платио главом својом, искључење ово што сам добио, то је што нисам пристао 

да продам странку, а господин Говедарица ме у протеклих мјесец дана два пута мене и 

господина Крчмара позивао у Бањалуку и вршио терор над нама да пристанемо да Ђорђић 

уђе у странку и преузме странку, што ми нисмо дозволили. А нормално, обавјештавали смо 

народ о томе и нико од наших чланова није био за то да даднемо човјеку који нас је издао и 

побјегао од нас и промијенио два,три дреса и да га вратимо у странку, а ове људе да 

деградирамо. Е ја сам због тога платио највише цијену, а и ово што се дешава са 

Крчмаром, то је позадина тога.“ 

Ђорђо Крчмар, посланик СДС-а у Парламентарној скупштини БиХ: „Нико ово није 

очекивао. Искључење Саше Лазића значи удаљење и других одборника из Српске 

демократске странке. Да ли је то политичко неискуство људи у СДС-у који су преузели 

битне и важне улоге да воде СДС, поставља се оправдано питање. Одборник је глас 

народа. Одборник, господин Саша Лазић је, ево на овим изборима, имао близу хиљаду 

гласова. Кад искључите одборника, искључили сте хиљаду грађана СДС.“ 

 

 Спикер: Петар Ђокић биће једини кандидат за предсједника Социјалистичке партије на 

Конгресу који ће бити одржан у недјељу у Бањалуци. Ђокић је рекао да је за 24 године 

Социјалистичка партија дала велики допринос развоју Српске. Конгресу ће присуствовати 

предсједник републике и СНСД-а Милорад Додик и први потпредсједник Владе Србије, 

Ивица Дачић.  

 

 Спикер: Социјални партнери поново о општем колективном уговору. Већина питања је 

усаглашена. Синдикату су још спорни регреси и прековремени рад. Послодавцима дани 

годишњег одмора. Министар позива на наставак дијалога.  

У прилогу који је услиједио емитоване су изјаве Ранке Мишић, предсједнице Савеза 

синдиката РС, Саше Тривића, потпредсједника Уније удружења послодаваца РС и Миленка 

Савановића, министра рада и борачко-инвалидске заштите РС . 

 

 Спикер: Крсто Бајкановић из ДНС-а враћен је на дужност потпредсједника Скупштине 

Општине Шамац, након што је Окружни суд у Добоју пресудио да је незаконито опозван 

док је био на боловању. Разријешен је Јово Недић, кога је скупштинска већина НДП-а и 

СДС-а, у међувремену, поставила за потпредсједника. Бајкановићу ће из општинског 

буџета бити исплаћено 6 плата, што је око 20 хиљада марака. Владајућа већина у Шамцу 

најављује – смијенићемо га поново! 

 

 Спикер: Посла у Добоју је мало, а инвеститори заобилазе овај град, упозорила је опозиција 

на посљедњој сједници. Градска власт тврди другачије и најављује 500 радних мјеста. 

ОФФ: Стотине нових радних мјеста до 2018. најављује власт у Добоју. Тако је предвиђено 

тек усвојеним акционим планом. За опозицију то је пресипање из шупљег у празно. 

Сања Вулић, предсједница Клуба одборника СНСД-а: „Став клуба одборника СНСД јесте 

да је овај план фиктиван и да је направљен чисто да се оправда постојање групе која је 

радила на истоме.“ 

ОФФ: Није им јасно зашто инвеститори заобилазе Добој. Наводе примјере Дервенте и 

Теслића који инвеститорима нису страни. 

Срђан Тодоровић, одборник СП-а: „Нема значајнијих инвеститора да је неко дошао и 

отворио већи број радних мјеста. Говорили смо о неким горе чини ми се Азербејџанцима, 

имали смо и овдје неке одлуке колико ја имам информација, они су стали са инвестицијом. 

Не повлаче се због Срђана Тодоровића, него се повлаче због амбијента на који су овдје 

наишли.“ 



Нина Букејловић, одборница СДС-а: „Кад их је било вама није ваљало, није вам нешто 

одговарало зато што је из Турске дошло. Не знам ни ја... Ето ви доведите те стране 

инвеститоре, доведите их из Русије, није битно одакле, нама није битно.“ 

ОФФ: До краја ове и почетком наредне године, како се најављује, нова радна мјеста 

требало би да буду отворена у фабрикама за прераду уља у Которском, за прераду воћа и 

поврћа у Шеварлијама, и конструкција и стубова у Руданки. 

Мурвет Барјактаревић, предсједник СГ Добој (Странка за БиХ): „Ми мислимо да на та три 

пројекта да можемо да заспослимо нових 500 људи директно у производњи. Каскамо 

нормално и за Дервентом и за Теслићем, ја мислим да морамо направити бољу сарадњу са 

Бањалуком и морамо се отворити према Бањалуци.“ 

Ведран Глигорић, одборник СП-а: „Причамо ту о неком запошљавању и оживљавању 

привреде, а оставили сте више од мјесец дана то одјељење без начелника одјељења. 

Зашто - не знам. Значи нека тамо невидљива рука повлачи потезе, једне смјењује, друге 

именује и тако даље.“ 

ОФФ: Град нема индустријску зону. Локација у Руданки, кажу надлежни, била би погодна 

због близине саобраћајне комуникације, али им критичари не дају за право. Упозоравају да 

је ријеч о пољопривредном земљишту, па је питање да ли би била већа штета, него корист. 

 

 Спикер: Пожар већ седми дан букти на подручју Зубачких села код Требиња, а најтежа 

ситуација је у реону села Коњско, гдје се ватра спушта према кућама. Ватрогасци су на 

терену. Захтјев Оружаним снагама БиХ за помоћ упућен је још прије 2 дана.  

 

 Спикер: У Брежанима је служен парастос за 31 погинулог мјештанина. Њих 19 убијено је 

на данашњи дан прије 25 година, а петеро се још увијек води као нестало. Једино српско 

село у овом крају снаге тзв. Армије БиХ потпуно су уништиле.  

У прилогу су емитоване изјаве Станисаве Митровић, Стојанке Балчаковић, Милисава 

Марјановића – преживјелог, Милоша Миловановића – предсједника Организационог 

одбора за обиљежавање страдања Срба општине Сребреница.  

 

 Спикер: У наставку о привреди. Италијански инвеститори који у општини Мркоњић Град 

у три фабрике запошљавају 250 радника, најавили су да ће још толико запослити. О новим 

инвестицијама са амбасадором Италије Николом Минасијем и власницима италијанских 

компанија, разговарали су министар Златан Клокић и општинско руководство.  

У прилогу су емитоване изјаве Радослава Шајина – радника ''РС Силикона'', Ђанмикеле 

Шоља – директора Компаније ''РС Силикон'', Дивне Аничић – начелнице општине 

Мркоњић Град, Николо Минаси – амбасадора Италије у БиХ и Златана Клокића – министра 

за економске односе и регионалну сарадњу РС.  

 

 Спикер: У Братунцу су почели ''Дани малине''. Узгајиваче овог воћа које би могло постати 

извозни бренд, највише брине откупна цијена.  

У прилогу су емитоване изјаве Андрије Јосиповића – произвођача малине, Љубише 

Алемпића – из Удружења малинара ''Виламет'', Недељка Млађеновића – начелника 

општине Братунац, Бориса Пашалића – помоћника министра пољопривреде, шумарства и 

водопривреде РС и Драгице Ристић – директорице Привредне коморе РС.  

 

 Спикер: Министар пољопривреде Стево Мирјанић и предсједник пољске компаније ''Про 

нар'' Серијус Мартинијук, а која је европски лидер у производњи пољопривредних машина 

разматрали су могућност отварања погона у Српској. Заинтересовани су и за сарадњу са 

машинским сектором.  

 



 Спикер: Радна група формирана због намјере да гради одлагалиште нуклеарног отпада на 

Трговској гори уз границу са БиХ, захтјева да то буде посебна тачка на заједничкој 

сједници Савјета министара и Владе Хрватске. Затражено је да БиХ хитно ратификује 

протокол који су ентитети усвојили још 2015. Од Влада Српске и Федерације очекују 

хитне активности како би доњи ток Уне био проглашен Парком природе.  

Након тога емитована је изјава Сребренке Голић – предсједавајуће Радне групе. 

 

 Спикер: Wеб страница ''Вијести Уммета'' коју су безбједносне службе у БиХ више пута 

укидале због ширења радикалних ставова и пријетњи Исламском државом, поново је у 

функцији. Позивају на ратовање у Сирији и промовишу филмове о обуци снајпериста.  

 

 Спикер: Предсједавајући предсједништва, Младен Иванић, оцијенио је у Дубровнику на 

Самиту процеса сарадње у Југоисточној Европи да је за безбједност региона важна 

заједничка борба против радикализма. О односима Србије и Хрватске разговарали су 

Колинда Грабар Китаровић и Александар Вучић, који ће се у Дубровнику састати са 

Федериком Могерини.  

 

 Спикер: Влада Србије на првој сједници у новом сазиву из скупштинске процедуре повукла 

је све приједлоге закона који су достављени скупштини прије избора новог кабинета. 

Новак Недић именован је за генералног секретара Владе.  

 

 Вијести из свијета (Француска – Марин ЛеПен оптужена, Рака – повратак Исламске 

државе, у Сирији кориштен сарин,  састанак Трампа и Путина)  - трајање 1:28 минута 

 

 Спикер: У Бањалуци је озваничен почетак туристичке сезоне. Адреналински спорт и 

фестивали на љетним позорницама, оно је што Бањалука нуди туристима, а њих је све 

више, углавном из Србије, Хрватске, Словеније.. 

У прилогу су емитоване изјаве Наталије Тривић – начелнице Одјељења за културу, туризам 

и социјалну политику града Бањалука, Остоје Барашина – директора Туристичке 

организације Бањалука, Бранкице Јанковић - директорке Фестивала демобендова 

''Демофест'' и Данијела Дакића – портпарола фестивала електронске музике ''Фреш вејв''. 

 

 Спикер: У националном парку Сутјеска почео је 4. ОК Фест – музички фестивал који 

промовише природну и историјску баштину Тјентишта. Тамо је Јелена Жупљанин. Јелена, 

шта публика може да очекује прве вечери? 

Након тога услиједило је јављање уживо новинарке РТРС-а са Тјентишта. 

 

 Спикер: А на крају још прича о малинама. Ове су посебно укусне јер их је брао један од 

најмлађих малинара у Српској – Јован из Ситнице на Мањачи. Његове приче сјећају се сви. 

Иако је добио стипендију, а мајка посао, од малина није одустао. А јесу ли слатке као оне 

прошле године, провјерила је наша екипа.  

У прилогу су емитоване изјаве Јована Гајића и његове мајке Божане Гајић.  

 

 

Дневник 2 од 01.07.2017.   

Форшпан: 

 

- Код Шаранове јаме на Велебиту обиљежен дан сјећања на 40 хиљада убијених у комплексу 

усташких логора смрти 

- У Оточцу у Хрватској покушај подизања споменика злочинцу Јури Францетићу 



- Када ће Федерација преузети исплате пензија зарађених до ’92.године у том ентитету? 

- Стање на пожаришту у реону села Коњско у околини Требиња под контролом. Ватра се 

шири према селу Радешићи! 

- У Српској почела жетва пшенице – земљорадници чекају цијену откупа 

- Обновљен рибљи фонд – ријеци Сани вратила се пастрмка! 

 

 

 Спикер: Код Шаранове јаме на Велебиту обиљежен је Дан сјећања на Јадовно 1941. 

године. Служењем парастоса, паљењем свијећа и полагањем цвијећа одата је почаст за 40 

хиљада убијених у комплексу логора смрти Госпић-Јадовно-Паг током Независне државе 

Хрватске. Обиљежавању су присуствовали предсједник Републике Српске Милорад Додик, 

предсједавајући Предсједништва БиХ Младен Иванић, ресорни министар Миленко 

Савановић и потомци жртава. Предсједник Српске поручио је да жртве усташких покоља 

не смију бити заборављене. Иванић је рекао да је "Шаранова јама" свето мјесто за српски 

народ. 

У прилогу су емитоване изјаве чланова породица жртава Мире Момчичевић, Косте 

Стјепановића, Мирјане Вуковић, као и изјаве Душана Басташића - предсједника Удружења 

,,Јадовно 1941'', Милорада Додика, предсједника Републике Српске, Миленка Савановића – 

министра рада и борачко-инвалидске заштите те Младена Иванића -  предсједавајућег 

Предсједништва БиХ. У супротном, та мјеста ће тешко остати забиљежена. 

 

 Спикер: Предсједник Милорад Додик и министар рада и борачко-инвалидске заштите 

Миленко Савановић, посјетли су меморијални центар ''Никола Тесла'' у Смиљану, родном 

селу српског научника. Додик је рекао да је важно што је у том српском селу обновљена 

црква у којој је православни свештеник био Теслин отац. Министар Савановић изразио је 

спремност да се помогне Србима који тамо живе, као и Српској православној цркви на 

овом подручју. 

Након тога емитоване су изјаве Драгана Михајловића – пароха госпићко-смиљанског и 

Милорада Додика – предсједника РС. 

 

 Спикер: И док потомци жртава обиљежавају помен на монструозно уморене 

страдалнике усташког злочина, у Хрватској покушај подизања плоче освједоченом 

злочинцу Јури Францетићу. Покушај да се плоча постави у Оточцу је пропао, јер је 

полиција још синоћ тројици мушкараца одузела двије плоче, које су данас требале да буду 

откривене. 

Након тога емитован је прилог у коме су приказани снимци полиције која одузима плоче од 

мушкараца, те је емитована изјава Анте Барабе и исјечак са мисе и ријечи Анђелка Каћунка 

који је предводио мису. 

 

 Спикер: У Блатници код Новог Града обиљежена је 25. годишњица формирања Прве 

новоградске бригаде. Током одбрамбено-отаџбинског рата кроз бригаду је прошло 6.500 

бораца. За Републику Српску 238 припаднике ове бригаде дало је живот, а 855 је рањено. 

Још (?) припадника воде се као нестали. Представници бригаде, борачке организације, 

ресорног министарства и општине положили су вијенце код спомен плоче у Блатни.  

Након тога емитоване су изјаве Миломира Савчића – предсједника Борачке организације 

РС,и Маринка Гачића – предсједника Општинске борачке организације Нови Град. 

 

 Спикер: Стручњак за безбједност Предраг Ћеранић оцијенио је да политика предсједника 

Републике Српске Милорада Додика квари концепт оних који би да дестабилизују 

Републику Српску, међу којима су и НАТО и Ватикан. Ријеч је о старом плану који се 

повремено "ажурира". У Српској се вјештачки настоји створити незадовољство чији 



резултат треба да буде излазак народа на улице, у што више прилика и у што већем броју. 

Када се створи критична маса, провокатори изазивају сукобе са полицијом, како би сцене 

сукоба медијским каналима обишле свијет - рекао је Ћеранић за Фонд стратешке културе. 

 

 Спикер: Без аранжмана са Међународним монетарним фондом неће бити наставка 

Реформске агенде, а без Агенде нема ни кандидатског статуса наредне године за БиХ, 

речено је "Независним" из Делегације ЕУ. Како је речено, програм ММФ-а подршка је 

Реформској агенди, а 20. септембра прошле године Савјет за опште послове ЕУ поздравио 

је напредак у њеном спровођењу. Уз то, БиХ су позвали на њено спровођење уз блиску 

сарадњу са међународним финансијским институцијама. 

 

 Спикер: Фонд ПИО РС не одустаје од захтјева да федерални Завод ПИО преузме исплату 

пензија стечених на територији тог ентитета, изјавио је директор Фонда ПИО Српске 

Младен Милић. Његов колега из федералног Завода Зијад Крњић поручује да тамошњи 

Завод о том питању нема никакву обавезу. У међувремену, у Сарајеву је одржан скуп 

директора фондова пензијско-инвалидских осигурања држава насталих након распада 

Југославије, на којем је констатовано да су преласком на електронску размјену података 

нестали бројни проблеми са којима су били суочени корисници тих права. 

ОФФ: Више од деценију, Фонд ПИО РС преговорима и судским путем тражи од 

федералног Завода да преузме исплату пензија стечених до '92. на њиховој територији, што 

у Федерацији упорно одбијају.  

Младен Милић, директор Фонда ПИО Републике Српске „То питање остаје отворебно, 

ми не одустајемо од њега. То треба да ријеше политички органи Републике Српске, 

Федерације БиХ па и на на нивоу Савјета министара и Парламентарне скупштине БиХ.“ 

ОФФ: Када је Фонд ПИО РС 2005.-е покренуо тужбу против федералног Завода било је 38 

хиљада пензионера који су право на пензију стекли радећи на територији данашње 

Федерације. Данас их је преостало 16 хиљада. Судећи по ријечима директора Федералног 

Завода ни они се не могу надати да ће пензије икада примати из сарајевске касе. 

Зијад Крњић. директор Завода ПИО/МИО ФБИХ: „Ми немамо никаквих обавеза у том 

смислу ,тако да мислим нећемо их никада ни имати, да је то завршена прича.“ 

ОФФ: Федерални Завод ПИО уз велике муке измирује пензије зато и упорно одбијају да 

преузму 16 хиљада пензионера које сада сервисира Фонд ПИО Републике Српске, јер би их 

то на мјесечном нивоу коштало додатних шест милиона. За разлику од Федералног Завода, 

Аустрија редовно измирује пензије грађанима земаља бивше Југославије. 

Манфред Андерле директор Пензијског осигурања Аустрије: „Сам податак да ми имамо 

годишње око 90 хиљада случајева, односно да на годишњем нивоу пребацујемо 400 милиона 

еура је довољан показатељ колико је и нама битно ово подручје.“ 

ОФФ: Ипак, ни аустријски пензиони систем који је као и наш базиран на међугенерацијској 

солидарности није самоодржив. Недостајући новац, додуше, у скромним процентима 

узимају из буџета. Поређења ради, ентитеским Фондовима ПИО у БиХ мјесечно недостаје 

20 до 25% средстава за редовну исплату пензију, док је највећи буџетски зависник у 

региону хрватски фонд ПИО са 45% које узима из државне касе. 

 

 Спикер: У Вишеграду је потписан споразум о сарадњи између ''Жељезница РС'' и 

''Србијавоза'' који се односи на уступање дијела жељезничке пруге од Вардишта до 

Вишеграда у дужини од 18 км ''Србијавозу'' у туристичке намјене током љетне сезоне.  

Емитоване су изјаве Југослава Јовића – генералног директора Србијавоза и Бошка Прелића 

– извршног директора за инфраструктуру Жељезница РС. 

 



 Спикер: Пожару рејону села Коњско у околини Требиња данас је под контролом и не 

пријети објектима. Међутим, због јаког вјетра ватра се проширила према селу Радешићи. 

Све расположиве ватрогасне јединице и данас су биле на терену. 

У прилогу су емитоване изјаве ватрогасаца Драгана Црногорца и Душана Магазина, те 

изјава Трипе Ћука – командира Територијалне ватрогасне јединице Требиње. 

 

 Спикер: У Српској је почела жетва пшенице на око 42 хиљада хектара. Род је доброг 

квалитета, а приноси изнад вишегодишњег просјека. По хектару се убере од четири и по 

до седам тона, у зависности од квалитета оранице и примијењене агротехнике. 

Пољопривредници су задовољни родом, али нису млинарима и откупљивачима, којима 

предају пшеницу, а цијену не знају. Бијељински Житопромет је први дефинисао цијену од 

30 до 32 фенинга по килограму, у зависности од квалитета. 

У прилогу су емитоване изјаве Сретена Ивановића из Амајлије, Младена Симојловића из 

Дворова, Васе Дикића из Амајлије те Томислава Томића - директора АД ''Житопромет'' 

Бијељина.  

 

 Спикер: У БиХ, Србији, Црној Гори и Македонији цијене роминга у региону од данас ће 

поново бити снижене. Максимална цијена одлазног позива у ромингу без ПДВ-а биће 19 

евроценти, а максимална цијена долазног позива 5 евроценти. Споразум који ступа на 

снагу предвиђа и ниже цијене порука у ромингу.  

 

 Спикер: Пронаћи адресу без броја службама које раде на терену велики је проблем. Све би 

то могло бити поједностављено и модернизовано, увођењем дигитализованих адресних 

регистара. 

У прилогу су емитоване изјаве Синише Максимовића – поштара, Петра Билчара - в.д. 

начелника Одјељења за комуналне послове Градске управе Бањалука, Срђана Радуља - 

замјеника директора Републичке управе за геодетско и имовинско-правне послове и Анђе 

Зимић - директорице пројекта "ЦИЛАП" за унапређење земљишне администрације у БиХ. 

 

 Спикер: Висока представница ЕУ Федерика Могерини, организоваће у понедјељак у 

Бриселу неформални сусрет предсједника Србије Александра Вучића и косовског 

предсједника Хашима Тачија, објављено је на сајту ЕУ. Како се наводи, Вучић и Тачи 

размијениће ставове о наставку дијалога о нормализацији односа Београда и Приштине, 

ако и о ширем развоју догађаја у региону Западног Балкана. 

 

 Спикер: У Дубровнику на самиту јадранско-медитеранске сарадње и безбједности у 

Југоисточној Европи министар спољнихпослова Србије, Ивица Дачић, изјавио је да је 

важно да у региону постоји дијалог те да је предсједник Србије Александар Вучић показао 

да му је стало до добрих односа са Хрватском. Важно је дефинисати питања која су 

ствар прошлости, а којим се треба бавити сада и у будућности, сматра Дачић. Међу 

учесницима форума су министар иностраних послова БиХ, Игор Црнадак, највиши 

званичници земаља региона, представници Руске федерације и САД. 

 

 Спикер: Неколико наоружаних група напало је болницу и представништво опозиционе 

коалиције блок демократског јединства на сјеверозападу Венецуеле. Према подацима 

листа ''Национал'' ријеч је о члановима провладиних милитаризованих група, познатијих 

као ''Колективос'' . 

 



 Вијести из свијета ( Венецуела на ивици рата, САД – пуцњава у ноћном клубу, Хонгконг – 

полагање заклетве нове лидерке, Турска – оптужбе Ердогана да је опозиција на страни 

терориста, Русија – страшно невријеме) – трајање 2:06 минута 

 

 Спикер: Милорад Сладојевић из Шеховаца код Мркоњић Града побједник је косидбе на 

Балкани 2017, на којој се надметало 20 косаца из Србије, Црне Горе, Словеније, Републике 

Српске и Федерације БиХ. Косци су се такмичили и у скоку удаљ, обарању руке, обарању са 

брвна и у бацању камена с рамена. Титулу "Делија Балкане", понио је Јадранко Станковић 

из Теслића. 

У прилогу емитоване изјаве Јадранка Станковића из Теслића, Милорада Сладојевића из 

Мркоњић Града и Дивне Аничић – начелнице општине Мркоњић Град. 

 

 Спикер: Уживају и приједорски риболовци који у Сани, поново лове пастрмку. Примијећени 

су ријечни ракови и видре. Све то потврђује да је Сана једна од најчистијих ријека на овим 

просторима. 

У прилогу емитоване изјаве Романа Остојића – риболовца. 

 

 Спикер: ТБФ, Ван Гог, Психомодо Поп, Канда Коџа и Небојша само су неки од извођача 

који ће наступити на три бине другог дана ОК Феста. Хотелски смјештајни капацитети 

резервисани су и по неколико мјесеци унапријед, па је управо то један од задатака којим ће 

се општина Фоча у наредном периоду озбиљније бавити. Баш зато је и фестивалски камп 

попуњен до посљедњег мјеста. Ево каква је атмосфера.  

У прилогу су емитовани утисци неколико страних посјетилаца, изјава Радисава Машића – 

начелника општине Фоча, Дубравка Суваре – директора ''ОК Феста'' и Ђулета из бенда Ван 

Гог.  

 

 Спикер: Главна бањалучка улица данас и сутра претворена је у пјешачку зону. Бесплатан 

је и паркинг, као и у јавној гаражи у Видовданској улици. Постављена је саобраћајна 

сигнализација, аутобуси на линијама јавног превоза преусмјерени су у Видовданску и 

Книнску улицу. Циљ је промоција здравог начина живота, екологије и одрживог развоја.  

 

 

Дневник 02.07.2017. 

 

Форшпан:  

 

- 75 година од битке на Козари, симбол отпора, борбе за слободу, херојства и антифашизма 

- Петар Ђокић поново на челу Социјалистичке партије. Додик на изборима очекује 60% 

гласова за најдуговјечнију коалицију на Балкану 

- Бурно на конститутивној сједници Главног одбора СДС-а. У јеку протеста због 

искључења одборника из Градишке, поново се огласио Огњен Тадић. Тврди: Вукота 

Говедарица је дезертер 

- Добој, полиција истражује откуд на улицама града ратна застава такозване Армије БиХ 

- У сезони гужви на гранични прелазима провјеравамо шта све успорава прелазак границе ка 

мору 

 

 Спикер: На Мраковици обиљежена 75 годишњица славне битке на Козари. Козарачка 

епопеја почела је 10. јуна 1942. и трајала је 7 дана до пробоја на југозападном дијелу 

Козаре 15 километара источно од села Међувођје. Погинуло је више од 40.000 бораца и 

цивила, а око 68 000 мјештана Поткозарја завршило је у фашистичким логорима смрти. 

Козара ће заувијек остати симбол отпора, борбе за слободу, херојства и страдања. У 



наставку прилог са изјавама учесника битке на Козари те подацима везаним за ову битку. 

Новинар у off-у. Република Српска чува и његује сјећање на херојски народ Козаре и 

поткозарја, поручује предсједник Српске Милорад Додик којем су учесници манифестације 

уручили медаљу и књигу. Изјава Додика у којој се наводи да је план Њемаца и усташа  био 

да опколе и униште народ Козаре и то су учинили да готово 65 000 Козарчана који су 

страдали у Другом свјетском рату на систематски начин јер је политика такозване НДХ 

била да се Срби овдје побију, прекрсте промијене вјеру или да се иселе са ових простора, за 

Козарчане је било предвиђено да буду побијени . Новинар у off-у: Он је поновио да Срби не 

би били убијани по Козари, Јасеновцу и другим логорима у БиХ и Хрватској да је Српска 

постојала за вријеме Другог свјетског рата. Херојска битка један је од датума који Србија и 

Српска заједнички обиљежавају.  Жељка Цвијановић, премијерка Републике Српске: 

Козара је слободарски народ, народ Козаре је заправо показао у Другом свјетском рату на 

који начин се осваја и брани своја сопствена слобода. Миленко Савановић, министар рада 

и борачко инвалидске заштите Републике Српске: Овдје боли чињеница да су депортована 

дјеца, дјеца која ничим нису крива, дјеца која нису ни у политичком, ни у борбеном смислу 

конкуренти, дакле била је намјера да се биолошки уништи српско биће. Емитована изјава 

Миленака Ђаковића, градоначелника Приједора у којој говори о страдању бораца, али да се 

народ и даље сјећа и одаје почаст борцима који су дали животе за слободу. Изјава 

Миломира Савчића, предсједник борачке организације Републике Српске који позива 

свјетске правнике и стучњаке да дођу на Козару јер се ту, како каже, најбоље може научити 

шта значи геноцид.   

 

 Спикер: Мошти мјештана из села Горње Храсно које су усташе на Видовдан 1941.  године 

бацили у јаму Гавраницу сахрањене су данас поред сеоске цркве. У овом селу на свиреп 

начин убијено је више од 60 мјештана, мушкараца жена и дјеце. У наставку прилог са 

сахране са информацијама из најаве спикера и изјавама потомока. 

 

 Спикер: Петар Ђокић реизабран је за предсједника Социјалистичке партије на Конгресу у 

Бања Луци. Ђокић је рекао да је данас част бити члан Социјалистичке партије и да ће 

један од главних циљева бити активан рад ове партије на економском и сваком другом 

развоју Српске. У наставку прилог са изјавом Петра Ђокића у којој навди да у развоју 

толеранције према различитостима које су дио живота у БиХ лежи смисао и будућност 

бољих односа за будуће вријеме. Новинар у off-у: Конгресу, осим бројних званица из 

Српске и региона, присуствовао је и предсједник Републике Милорад Додик који је изјавио 

да коалиција СНСД-ДНС -Социјалистичка партија мора добити 60% гласова грађана на 

изборима наредене године да, како је рекао,  кукавичија јаја не би отишла у Сарајево и 

преносила надлежности. Истиче да треба заузети и ставове о НАТО-у чијем чланству се 

Српска противи као и да се утврди пут ка ЕУ. Милорад Додик, предсједник РС: Да нема 

преноса надлежности, да оне које су нам отете да морају да буду враћене постепено, да 

нема дерогирања републике Српске, да наша љубав према Србији  не смије више бити 

довођена у питање, наша сарадња према Србији исто тако не смије више бити довођена у 

питање. Новинар у off-у: на Конгресу је био и лидер Социјалистичке партије Србије Ивица 

Дачић који је поручио да сарадња Српске и Србије није само на политичком нивоу. Ивица 

Дачић, предсједник Социјалистичке партије Србије:…него и на другим секторима као што 

је економија, саобраћај, међусобно повезивање, културне везе, образовни систем итд. 

Новинар у off-у: Са данашњег Конгреса одржаног у Банском Двору послана је и порука да 

је коалиција политичких партија СНСД- СНС-Социјалистичка партија најдуговјечнија на 

Балкану и да је водила заједничку политику изградње и очувања Републике Српске   

 

 Спикер: Бирао је данас и СДС потпредсједнике странке. Избор је ипак остао у сјени 

протеста незадовољних чланова из Градишке који су добили и подршку посланика у БХ 



Парламенту Ђорђа Крчмара. Судећи по аплаузу за једне, а прозивкама за друге чланове, 

СДС је дубоко подијељен. Док је трајала сједница у медијима се појавило и ново треће 

писмо Огњена Тадића на рачун предсједника странке изнио је тешке оптужбе. У наставку 

прилог: Новинар у Off-у. Тадић се данас није појавио али се огласио новим писмом. На 

сједницу, тврди није дошао јер врх странке није спреман за дијалог о стању у странци. 

Позвао је страначке колеге да спријече приватизацију СДС-а коју спроводи Вукота 

Говедарица и да СДС врате народу. Ипак највише је одјекнула његова оптужба на рачун 

ратне прошлости страначког шефа. Каже да не може бити веће бруке и понижења за СДС 

од чињенице да је на њеном  челу дезертер Вукота Говедарица. (Чита дио писма Огњена 

Тадића објављеног на екрану са фотографијом Тадића) „Што би народ рекао на челу 

странке нам је дезертер. Већег понижења и бруке за било којег члана СДС-а нема и сумњом 

да може бити, имајући у виду да нам митинзи већ 22 године почињу и завршавају говорима 

да је СДС створио Ррепублику Српску, а да је Милорад Додик дезертер. Тиме је већ 

чувеним брашном тип 500 запрашена читава странка. То понижење и та брука  могу се 

опрати само тако што или он неће бити предсједник странке или ми који чувамо обрез, 

нећемо бити чланови странке. Нажалост, треће опције нема, а и не знам зашто би смо 

правили компромисе са таквима“. Новинар у off-у: Предсједник странке тврди да писмо 

није читао нити каже има намјеру као ни свако будуће. Тадића је, каже, позвао на сједницу 

Главног одбора и сматра да се о таквим стварима треба разговарати на страначким 

органима. Вукота Говедарица предсједник СДС: Ја не знам да ли је циљ господина Тадића 

да провоцира СДС и мене као предсједника у том погледу. Оно што могу да примјетим 

јесте то да господин Тадић са својим иступима прави штету СДС-у, али исто тако 

дјелује ми као да г. Тадић жели да у свему овоме буде и једна врста жртве. Ако г. Тадић 

жели да мене испровоцира и да ја посегнем за неким дисциплинским мјерама према њему, 

ја то нећу. Уколико он осјећа своје присуство и припадност СДС-у, њему су врата 

отворена. Уколико не жели, нека он размисли шта треба да уради.  Новинар у off-у: А 

испред сједишта СДС-а окупили су се незадовољни чланови из Градишке које подржава БХ 

парламентарац Ђорђе Крчмар. Заједно са Сашом Лазићем којег је Говедарица недавно 

искључио из странке. Група је поједине чланове СДС-а поздравила аплаузом. Али им је 

циљ био да изразе незадовољство одлукама предсједника странке. Саша Лазић искључени 

одборник СДС-а: Ја сам највише платио цијену своју искључењем из странке, што нисам 

пристао на уцјене господина Вукоте Говедарице који ме је два пута у задњих мјесец дана, 

мене и г. Крчмара позивао у централу странке и држао нас је по 3-4 сата, није дао да 

идемо за Градишку док не пристанемо да потпишемо са њим и Зораном Латиновићем и 

Мирком Самарџијом који су пристали да потпишу да Гордан Ђорђић улази у СДС.  Ђорђе 

Крчмар, посланик СДС-а у Парламентарном дому ПСБиХ: Ми ћемо затражити или да 

будемо демократска странка, народна странка, СДС је изникао из народа. Ако то не буде 

тако онда ћемо ми преиспитати уопште да ли ми припадамо таквом дјеловању и 

одлучићемо углавном у будућем периоду.“  Новинар у off-у: За предсједника странке ово је 

својеврсни политички шоу. Вукота Говедарица: Уколико г. Лазић жели, он може да 

поднесе жалбу Главном одбору СДС-а. Данас није било расправе о његовом искључењу, али 

оно што сигурно нећу дозволити, нећу дозволити да се појединци играју са СДС-ом. 

Новинар у off-у: На сједници Главног одбора изабрани су подпредсједници у 9 изборних 

јединица (прочитана имена изабраних).   

 

 Спикер: Јавна задуженост БиХ прошле године износила је 12,09 милијарди марака, што је 

за 140,55 милиона више у односу на  2015. Учешће јавног дуга у бруто друштвеном 

производу износи 39,78%, наведено је у информацији за 49-у сједницу Представничког дома 

Парламента БиХ закаазане за 5. јул. У укупном стању јавне задужености  веће је учешће 

Федерације у односу на Републику Српску.  

 



 Спикер: Из Сарајева нове оптужбе да је Република Српска главни кривац због 

непостојања Закона о тржишту и транспорту електричне енергије и гаса и да због тога 

БиХ трпи санкције Енергетске заједнице. Из Српске јасан одговор. Рјешења је могуће 

пронаћи без преноса надлежности. Прилог:  Новинар у off-у: Министар вањске трговине и 

економских односа Мирко Шаровић за Клиx је рекао да је предуслов укидања санкција 

Енергетске заједнице усвајање закона о регулатору електричне енергије и гаса, преносу и 

тржишту електричне енергије на нивоу БиХ. „Штете које смо до сада претрпили због 

непостојања сагласности ентитета су огромне, а о евентуалном продужењу санкција , да не 

говорим. Практично, то би значило наставак ускраћивања свим фондовима ЕУ за подршку 

енергетском сектору, али и средствима обезбјеђеним у оквиру Берлинског процеса као и од 

неких других међународних институција. Говорим о стотинама милиона евра намјењеним 

пројектима из области енергетике.“- прочитана изјава Шаровића. Новинар у off-у: Док 

медији у Федераqцији оптужују Републику Српску  да блокира недоношење овог закона, 

министар индустрије, енергетике и рударства Републике Српске, Петар Ђокић, одбацује 

оптужбе. Одговорност, каже, сноси Федерација БиХ која  није дала допринос ни близу као 

Српска. Петар Ђокић: Република Српска је учинила огроман напор да усагласимо све оно 

што је садржај тога Закона и у том смислу смо недавно обавијестили да смо ми све оно 

што смо могли да урадимо и урадили и они су те наше примједбе прихватили. Новинар у 

off-у: Предсједница Владе Републике Српске Жељка Цвијановић истакла је да је Српска у 

вези са Енергетском заједницом све рекла и да ће на том плану бранити и штитити своје 

надлежности. Жељка Цвијановић, премијерка РС: Сигурни смо ако се покаже добра воља 

свих да се може наћи рјешење које ће задовољити оне принципе и стандарде Енергетске 

заједнице, али исто тако чувати оно што су наше уставне надлежности. Новинар у off-у: 

Министар Шаровић данас се није јављао на телефон да објасни да ли су оптужбе да је за 

блокаду крива Српска његов или став портала који је објавио његов интервју.  

 

 Спикер: Предсједик синдиката Управе Божо Марић рекао је да је неопходно реформисати 

Савез синдиката Републике Српске, како би се створиле боље позиције за преговарање са 

социјалним партнерима и радницима обезбиједио бољи положај у остваривању њихових 

права, а да ће у супротном синдикат Управе напустити чланство у Савезу. Марић је 

СРНА-и пред одржавање Конгреса Савеза синдиката 4. јула у Теслићу рекао да чланови 

тог Синдиката неће подржати кандидатуру Ранке Мишић за предсједницу Савеза 

синдиката, којој би то био четврти узастопни мандат.   

 

 Спикер: Добојска полиција провјерава наводе о лицима која су кроз Добој прошла са 

истакнутом ратном заставом такозване Армије Републике БиХ, а дјело је 

окарактерисано као изазивање националне и вјерске мржње. Фотографије младића који су 

заставу пронијели кроз Устаничку улицу објављене су на Фацебоок порталу „Дневна доза 

Добоја“. Према налогу Окружног јавног тужилаштва, полиција подузима мјере и радње на 

утврђивању околности извршења кривничног дјела изазивања националне и вјерске мржње, 

потврдила је за РТРС Љерка Станимировић, портпарололка ПУ Добој. Грађани су на 

друштвеним мрежама изразили велику узнемиреност. Проношење заставе сматрају 

провокацијом, а додатно су узнемирени и због црне заставе која асоцира на исламистичку 

на руксаку једног од младића. На друштвеним мрежама питају и градску власт, како је 

тако нешто у Добоју могуће? 

 

 Спикер: Бивши начелник Генералштаба војске Републике Српске Новак Ђукић изјавио је да 

је експертиза догађаја на Тузланској капији 25. маја '95. године, када је погинула 71 особа а 

рањено 240, указује на то да се тамо догодио терористички напад на цивиле. Ђукић је 

рекао да је на полигону у Никинцима гдје је изграђена реплика Тузланске капије извршен 31. 

опит, те да су ти налази достављени на 15. адреса у Србију, Суду БиХ као и главном 



Хашком тужиосу Сержу Брамерцу. Сви огледи дејства пројектила снимана су најбржим 

камерама данашњице и не постоји процент могућности да је топовска граната убила те 

људе. Велики број жртава са Капије које искрено жалим, погођен је парчадима из неколико 

праваца, рекао је Ђукић за Вечерње новости.   

 

 Спикер: Средином јуна Савјет министара БиХ поново је мијењао Правилник о условима 

набавке и начину коришћења службених аутомобила и аутомобиле им је ставио на 

употребу 24 сата. Прилог: Новинар у off-у: Врати на мосту, узми на ћуприји, мантра је то 

бројних јалових иницијатива о умањењу безобразно укоријењених бенефита у заједничим 

нам институцијама. Савјет министара БиХ усвојио је Правилник о условима набавке и 

начину коришћења службених аутомобила, ограничава им вриједност и употребу, заводи 

ред. Аскетски је звучало ово прије коју годину. Но чудо је кратко трајало. Чланови 

Предсједништва БиХ хтјели су у Европу на четири нова точка, скупља од лимитираних 130 

хиљада марака. Границе нису трпјели ни министри водећи међу БХ парламентарцима, они 

заогрнути у судско-тужилачке тоге. Тендери су претварани у списак перверзних жеља: 

масажери у сједиштима, панорамски кров, серво управљач пресвучен кожом, паркинг 

сензори. О трошку грађана куповане су ергеле црних лимузина неограничених коњских 

снага. Мијењан је и Правилник и жељама прилагођаван. А онда су министри одлучили, кад 

су већ ергеле препуне, зашто их спутавати. Нека крстаре и дању и ноћу. И још једном 

измијенили Правилник. ( чита се дио из Правилника о дозвољеном 24 сатном коришћењу 

које одобрава руководилац посебним актом) Off: Једноставније, руководилац сваке БиХ 

институције несметано може себи и подчињенима одобрити цјелодневну и цјелоноћну 

употребу службеног аутомобила. Услов је само један-потпис. Критеријум- морал, а на том 

испиту већ давно пали и падају годинама прије аскетског Правилника. Црне лимузине са 

тамним стаклима наших ударника на туђим плажама, излетиштима или скијалиштима 

пуниле су новинске ступце, освитале разлупане поред саобраћајница, красиле свадбарске 

колоне. (емитована изјава Иване Корајлић из Транспаренси Интернатионал о апсурдности 

ове одредбе Правилника). Истине ради, и током кратког аскетског подвига БиХ званичника 

омиљене супруге са друштвом, возале су се у аутомобилима из службеног возног парка 

својих брачних другова. Но много мање него прије посљедњег излива социјалне 

осјетљивости БиХ министара. (Емитована изјава грађана који негодују због ове одлуке) 

Off: Ови наши очигледно не могу другачије не би обарали све могуће рекорде 

растрошности не само у регији. Не би институцијама БиХ требало више од 3500 службених 

аутомобила насупрот, примјера ради европске силе Њемачке, која ни хиљаду нема. И не би 

им умјесто 8, радно вријеме виртуелно трајало 24 часа. (емитована изјава Адиса Араповића 

из Центра цивилних иницијатива који критикује одлуку) Off: Нови систем вриједности 

плодоносну алеју одавно је пронашао на Маријин Двору, на истој адреси изњедрио 

заштићену врсту која немилице троши и никоме не одговора док ешалони обесправљених 

протествују и по контејнерима преврћу.  

 

 Спикер: Предсједник Српске Милорад Додик сматра логичним да гранични прелаз у Новом 

Граду поново буде отворен за транспорт робе јер од Градишке до Изечића готово да нема 

ни једног граничног прелаза за робни промет. Додик је рекао да то онемогућава и 

угрожава развој овога краја, те истакао да је општинска влас у Новом Граду радила све 

да би били испуњени услови да гранични пријелаз буде отворен за транспорт робе. И 

раније смо потенцирали питање тог прелаза, али је сада важно да то није ствар 

Хрватске већ ЕУ. То су инстанце које морамо да анимирамо да би могло доћи до тога 

рекао је Додик након сусрета са начелником Општине  Мирославом Дрљачом.  

 

 Спикер: Са сезоном годишњих одмора почела је сезона вишечасовних чекања на граничним 

прелазима према Хрватској. Задржавања преко сат времена на прелазу Дољани и Габела 



Поље, а нешто мање на Броду и Градишци. Гужве и на прелазима према Хрватској и Црној 

Гори код Требиња. Шта још успорава прелазак границе протеклих дана провјерила је 

Марија Вујовић .У наставку прилог са са изјавама путника и граничнира те најави изградње 

новог граничног прелаза који би требао да смањи гужву) 

 

 У Хрватској знатно веће цијене путарина.  

 

 Пожар код Трогира запријетио кућама, а према непотврђеним информацијама има и 

повријеђених 

 

 Вијести из свијета- Свјетске агенције преносе да је питање дана када ће Мосул бити 

ослобођен од ИСИЛ-а, убијена  двојица Турских званичника из владајуће странке Правде и 

развоја, турски Предсједник састао се са руским Министром одбране, огранак Ал-Каиде 

објавио снимак на којем се налазе шесторица заробљених странаца, пожар у Лондону у 

стамбеној згради, у Русији представљен прототип борбеног одјела 

 

 Примјер живота шесточлане породице Видичевић из Расеваца код Приједора која живи од 

узгоја и продаје  лубенице 

 

 Међународни фестивал студентских позоришта „Кестенбург“  од 25. јула у Бања Луци  

 

 На Тјентишту се вечерас завршава „ОК“ фест 

 

 

Дневник од 03.07.2017. 

 

Форшпан 

 

- Приведен бивши замјеник правобраниоца Српске Мирко Стојчиновић, осумњичен за 

пропусте у раду због којих је оштећен град Бања Лука 

- Да ли је полиција на трагу лицима која су у Добоју узнемирила становнике улице Озренских 

српских бригада 

- Власт у Бања Луци за разрјешење Будимира Балабана, ко би још могао остати без 

фотеље 

- Вучић и Тачи разговарали са Фредериком Могерини у Бриселу, Београд и Приштина за 

наставак дијалога 

- На којим факултетима у Српској послије првог уписног рока има највише упражњених 

мјеста 

 

 Спикер: Бивши замјеник правобраниоца Републике Српске у Бања Луци,  Мирко 

Стојчиновић приведен је због сумње да је злоупотријебио службени положај или 

овлашћења при чему је оштетио град за вишемилионски износ. Стојчиновића су ухапсили 

инспектори Управе за организовани и тешки криминалитет МУП-а Српске у његовој 

канцеларији у згради републичке Управе за геодетске и имовинско-правне послове гдје је 

обављао функцију помоћника директора Управе. У наставку прилог на ову тему са 

емитованом изјавом Драгана Лукача, министра унутрашњих послова Републике Српске о 

истрази која је у току, те је прочитана изјава из Управе за геодетске и имовинско правне 

послове, као и изјава Игора Радојичића градоначелника Бања Луке у вези са заштитом 

градске имовине. У наставку слиједи новинар у off-у: Иако данас није желио да 

коментарише овај случај министар Антон Касиповић током разматрања извјештаја о раду 



правобранилаштва у Парламену крајем прошле године најавио је промјене. Критике на рад 

Мирка Стојчиновића изнијели су и посланици опозиције у фебруару када је на дневном 

реду била и његова оставка. Мирко Стојчиновић потом је у мају иманован за помоћника 

директора у републичкој Управи за геодетске и имовинске послове, гдје је јутрос и 

ухапшен.  

 

 Спикер: Безбједност у Српској за првих пет мјесеци ове године на задовољавајућем је 

нивоу, а криминалитет у опадању у односу на исти период прошле године, закључено је на 

проширеном Колегијуму Министарства унутрашњих послова Републике Српске. 

Разговарано је и о обезбјеђивању комеморације 11. јула у Сребреници. Министар Лукач 

поручио је да ће полиција Српске урадити све да тај скууп прође без инцидената. У 

наставку емитована изјава Драгана Лукача, министра МУП-а РС у вези са активностима 

обезбјеђења комеморације 11.јула у Сребреници. 

 

 Спикер: Предсједник Србије Александар Вучић изјавио је да не зна да ли ће ићи на 

комеморацију жртвама у Сребреници, али да ће тог дана свакако исказати пијетет. 

Истакао је да Србија подржава интегритет Републике Српске у оквиру БиХ и навео да ће 

се Београд и даље понашати одговорно у односу према БиХ. Подсјећамо Вучић је нападнут 

у јулу 2015. године на комеморацији у Поточарима, а због пропуста у обезбјеђивању и 

покушаја убиства тада премијера Србије до данас нико није одговарао.  

 

 Спикер: Полиција још провјерава наводе о лицима која су кроз Добој прошла са 

истакнутом ратном заставом такозване Армије БиХ, што је окарактерисано као 

изазивање националне и вјерске мржње. У Добоју овај чин сматрају провокацијом. 

Новинар у off-у: За информацију о групи лица која су, пролазећи кроз Улицу озренских 

Српских бригада истакли ратне заставе такозване Армије Републике БиХ, становници ове 

улице чули су из медија. Кажу да је прошло вријеме за парадирање са симболима који су 

коришћени током протеклог рата. (емитоване изјаве мјештана који критикују овај чин). 

Узнемирен због такве гесте је и отац погинулог борца Војин Јовић који каже да му не пада 

на памет да у Федерацији одакле је избјегао провоцира друге. (изјава Јовића). Овај случај 

распламсао је расправе на локалним порталима између Срба и Бошњака. Док једни осуђују, 

други подржавају поступак младића који су испровоцирали жестоке коментаре на 

друштвеним мрежама. Да је све провокација сматрају и у градској Борачкој организацији, 

увјерени да је ријеч о појединцима који би требало да буду кажњени. (емитована изјава 

Душана Кнежевића из Борачке организације Добој о узнемирености грађана због 

провокације те да полиција треба да одради свој дио посла). Полиција нове детаље није 

саопштила. По наредби Окружног тужилаштва Добој, полиција ради на идентификовању 

лица која су починила кривично дјело изазивања националне, расне или вјерске мржње, 

раздора или нетрпељивости. Појачали су и присуство на раскрсницама и улазима у Добој, 

али у полицијској управи кажу да је ријеч о редовним активностима.  

 

 Спикер: Запаљиве изјаве поново су данас стигле из Сарајева. Директор Федералне управе 

полиције Драган Лукач поручио је да је полиција Федерације спремна  да се супротстави 

свима који не раде за добробит БиХ и покушавају да уруше њен уставни поредак. На кога 

је тачно мислио, Лукач није објаснио. Истовремено из федералне полиције још једном су  

поручили да су приче о терористичким камповима у БиХ и враћању држављана БиХ из 

Сирије небулозе. У наставку прилог. Новинар у off-у: Директор Федералне управе полиције 

упозорио је све, који каже, намјеравају да руше уставни поредак Федерације и БиХ да је 

полиција Федерације спремна да им одговори ако треба и силом. ( изјава Лукача који каже 

да МУП раполаже људима па и оружје да се супротстави свима онима који не раде за 

добробит ове земље) Аналитичари међутим поручују да је Устав БиХ односно Анеx 4. 



Дејтонског мировног споразума већ одавно нарушен и то конституисањем институција на 

нивоу БиХ попут Суда, Тужилаштва или СИПА-е. Предраг Ђеранић, в.д. декана Факултета 

безбједносних наука Бања Лука: Та изјава има смисла уколико директор полиције Драган 

Лукач мисли на 115 ратника који се налазе у Сирији а држављани су БиХ и како се 

исламска држава из дана у дан урушава очекује се прилив односно повратак једног њиховог 

великог броја. Off: Тешко је ипак повјеровати да је Лукач на то мислио јер из Федералне 

полиције кажу да није истина да се у БиХ враћа велики број ратника из Сирије, као и да су 

у Федерацији налазе терористички кампови. Тако се још једном шаље порука да борба 

против тероризма није на листи приоритета безбједносних агенција из Федерације и БиХ. 

Уосталом, тако је и свих послијератних година, још од када су муџахединима дијељења 

држављанства БиХ. Те опасности нису били свјесни ни поједини српски функционери 

попут актуелног министра безбједности БиХ Драгана Мектића, који је у свом првом 

мандату, као помоћник Министра безбједности правдао такав начин дјељења 

држављанстава. (емитована изјава Мектића из периода обнашања функције замјеника 

Министра безбједности у којој наводи да се радило о легалној могућности да се добије 

држављанство БиХ на основу учешћа у војсци БиХ). То што за Драгана Мектића није 

спорно давање држављанства БиХ лицима која су се борила на страни такозване Армије 

БиХ, најчешће арапског поријекла само показује да он никада није разумио изворе 

безбједносних пријетњи када је ријеч о тероризму, каже експерт за борбу против тероризма 

Џевад Галијашевић. Галијашевић: Учесник Армије БиХ био је и Халид шеик Мухамед 

организатор 11. септембра. Учесник је био и Абу Хамза организатор шпанске жељезничке 

станице, учесници су били и многи људи који су представљали врх пирамиде 

терористичких организација у свијету. Off: И док полицијске агенције у БиХ, изузев 

МУП-а Републике Српске, жмире пред терористичким пријетњама полицијске снаге 

користе за слање претећих порука онима за које они оцјењују да раде супротно интересима 

БиХ, а управо је БиХ коју тако штите, од стране међународних организација, више пута 

означавана као потенцилано терористички опасна и то због дјеловања разних радикалних 

покрета.  

 

 Спикер: Извјештај о раду Савјета министара за прошлу годину данас је добио црвени 

картон у чак три парламентарне комисије. Констатовано је да не постоји потпуна 

одговорност Савјета министара према Парламенту и често се ставља изнад Парламента 

у процесу одлучивања. Посланици тврде да из извјештаја није видљиво шта је урађено, а 

шта не. Изузетак није била ни комисија за Спољне послове. Новинар у off-у: Пракса 

неупотрабљивих извјештаја Савјета министара је настављена. Иако урађен по новој 

методологији, из најновијег је немогуће донијети одлуку како је радило Министарсво 

иностраних послова, што је у дјелокругу Комисије за спољне послове, истиче 

предсједавајућа Комисије Душанка Мајкић, тако да Комисија и даље остаје ускраћена у 

ономе у чему истрајава, да се сагледа стање и направи анализа како у сједишту МИП-а тако 

и у ДКП мрежи. Душанка Мајкић, предсједавајућа Комисије за спољне послове 

Представничког дома ПСБиХ: Недопустиво је овакво стање које имамо у дипломатско-

конзуларној мрежи. Ми смо направили један број дипломатских представништава и 

оставили их да таворе. Ником не пада на памет да анализира шта они раде, колико раде и 

да ли им уопште треба у било чему помоћ. Дакле катастрофа једна по сваком основу. Off:  

Да извјештај не садржи довољно елемената на основу којих би се могло квалитетно 

расправљати, односно да у њему нема више програмских података шта је планирано, а шта 

урађено потврђују чак и чланови Комисије из парламентарне већине. Мирсад Ђонлагић, 

члан Комисије за спољне послове ПСБиХ: Мислим да није добро што министар Црнадак 

не присуствује углавном сједницама Комисије за вањске послове  и да је ово била једна од 

прилика кад је он могао да дође и да представи свој дио у укоупном извјештају о раду 

Вијећа министара.  Off: За наведене констатације о успјешности Савјета министара 



поједини чланови комисије истакли су да не знају јесу ли тужније или апсурдније. Денис 

Бећировић, члан Комисије: Са тако лошим резултатима ми из опозиције озбиљно 

разматрамо  могућност да предложимо у сриједу и покретање смјене предсједавајућег 

Вијећа министара и овог Вијећа министара. Off:  Осим у комисији за спољене послове 

извјештај о раду Савјета министара за прошлу годину није добио подршку ни у Уставно-

правној, ни у Комисији за спољну трговину и царине. Његова судбина биће позната на 

сједници Представничког дома 5. јула.  

 

 Спикер: Министарство одбране БиХ преко правобранилаштва БиХ упутило је захтјев за 

укњижавање 16 перспективних војних локација на територији Републике Српске, 

потврђено је нашој телевизији у том Министарству . Књижење перспективних војних 

локација на БиХ услов је за активирање Акционаог плана за чланство у НАТО-у. За 

Републику Српску ови захтјеви су неуставни и незаконити. У наставку прилог са 

емитованом изјавом Маријане Шарчевић, портпаролке РУГИП-а  о захтјевима за књижење 

имовине у којој се наводи да је 6 захтјева одбијено у првостепеном поступку, док се пет 

случајева још налази у разматрању. Емитована и изјава Душанке Мајкић , члана заједничке 

комисије за одбрану и безбједност у ПСБиХ у којој се наводи да неће бити књижења војне 

имовине док се то питање не уреди законом и споразумом између ентитетских влада и 

савјета министара. Off: Стиче се утисак да званично Сарајево пошто-пото жели да укњижи 

дио територије Српске на БиХ правдајући то испуњавањем услова за НАТО. Емитована 

изјава Милоша Шолаје,  са Факултета политичких наука Бања Лука који каже да се радило 

о једној неформалној одлуци из Талина 2010 коју су излобирали бошњачки политички 

представници). Off: Захтјеви за књижење односе се на бројне инфраструктурне објекте и 

најмање 700 хектара земљишта у 12 градова и општине Републике Српске. Уписивањем те 

имовине као својине БиХ, нарушио би се у Дејтону установљени омјер 51% Федерација 

БиХ 49% Република Српска. Зато су ти захтјеви неуставни и незаконити, а о евентуалном 

уласку у НАТО изјасниће се народ, поручује предсједник Српске. Милорад Додик -дио из 

емисије Телеринг- Ми не желимо границу на Дрини. Ако Србија уђе у НАТО, онда ћемо и ми 

ставити то на дневни ред и видјећемо опет ћемо питати народ на референдуму, хоће ли 

то народ или неће.   

 

 Спикер: Поступак за разрјешење Будимира Балабана предсједника Скупштине града Бања 

Лука, покренули су и званично предсједници Градскиг одбора СНСД-а, ДНС-а, 

Социјалистичке партије уједињене Српске и одборник националних мањина. Незванично 

ускоро би могла да буде смијењена и директорка Центра за социјални рад Вера 

Сладојевић. Данас је, како сазнајемо, разријешен Миле Митровић, вршилац дужности 

директора Завода за изградњу, а на тој функцији замијениће га Велимир Кукобат бивиши 

помоћник директора Пореске управе. Градоначелник Бања Луке Игор Радојичић очекује да 

ће смјена Балабна бити потврђена на наредној сједници Градске Скупштине у току овог 

мјесеца.  У наставку емитована изјава  градоначелника Бања Луке Игора Радојићича у којој 

се  наводи да ове турбуленције које су се у међувремену десиле и поремећаји у односима у 

коалицији су довеле до тога да Балабан више не ужива повјерење за вођење Скупштине 

Града. Какви ће бити даљи поступци о томе не могу да говорим, али ове странке, сви 

потписници коалицје су потпуно једногласни у овом ставу и очекујем да одборници ових 

странака у потпуности и спроведеу закључак о разрјешењу .  

 

 Спикер: Некада владајућа странка у Градишци данас нестаје са политичке сцене у овој 

општини, тврди Саша Лазић којег је предсједник СДС Вукота Говедарица искључио из 

странке. Лазић каже да није против СДС-а већ људи који је тенутно воде и урушавају је 

из дана у дан. У наредних десет дана незадовољни чланови странке из Градишке одлучиће 

о даљним корацима. Off: Незадовољни чланови СДС-а из Градишке не одустају. Одлучни 



су поручују, да наставе борбу против оних који урушавају СДС. Јучерашњи протест прије 

сједнице Градског одбора у Бања Луци, било је упозорење предсједнику СДС-а Вукоти 

Говедарици, тврди шеф Одборничког клуба ове политичке партије у локалној Скупштини, 

Саша Лазић. Наредних дана донијеће коначну одлуку. Саша Лазић, искључени одборник 

СДС-а: Имаћу разговор наредних дана, јављају ми се велики број људи из СДС-а који су 

незадовољни, истакнути чланови СДС-а и у договору са њима подузећемо даље кораке. Off: 

Лазића је предсједник СДС-а Вукота Говедарица искључио из странке. Сада га подсјећа на 

процедуре које Лазић треба да испоштује.  Вукота Говедарица предсједник СДС-а: г. Лазић 

може да поднесе жалбу, та жалба ће бити разматрана, он може да буде предмет 

расправе на Гглавном одбору.  Лазић: А ако  не будем се жалио, а највјероватније да нећу, 

гарантујем му ја сам, као одборник, да ћу направити више гласова гдје год будем дјеловао 

него сав онај његов Општински одбор који је он подржао. Off: Оно што су пред 

просторијама СДС-а у Бања Луци, уочи сједнице Главног одбора направили незадовљни 

чланови из Градишке, за Говедарицу је нарушавање дисциплине у странци. За Лазића и 

његове колеге је покушај да се спаси Општински одбор СДС-а од нестајања. Говедарица: 

Некако то мени дјелује као да је то био покушај неке врсте удара на предсједника странке 

и на Главни одбор СДС-а. Ђорђе Крчмар посланик  СДС-а у ПСБиХ: Из мјесних 

организација гдје имамо најбоље резултате немамо ни једног члана. То очито говори да 

неко жели да се приватизују Општинске организације да би се могло лакше манипулисати  

странком. Off: А на лошу ситуацију у највећој опозиционој странци у РС-у не упозоравају 

само њени чланови из Градишке. Подсјећамо да је Огњен Тадић Главном одбору послао 

писмо у којем између осталог каже да је брука и понижење што странку води дезертер. 

 

 Спикер: Предсједник Србије Александар Вучић поручио је након састанка са предсједником 

самопроглашеног Косова Хашимом Тачијем у Бриселу да је договорен наставак дијалога и 

примјена већ постигнутих договора. На састанку са Фредериком Могерини Вучић је 

тражио убрзан приступ Србије ЕУ. У наставку прилог са детаљима састанка. 

 

 Вијести из свијета- Њемачка полиција саопштила је да је 18 лица  погинуло док је 31 

повријеђено приликом судара аутобуса са камионом,  у франскуском граду Авињону 8 

људи рањено након пуцњаве испред џамије, Катар одговорио на листу 13 захтјева 

Саудијске Арабије, предсједник Кине у дводневној посјети Москви. 

 

 У оквиру наставка сарадње гости из Универзитетске болнице Хадасе из Израла посјетили 

Универзитетско клинички центар у Бањ Луци 

 

 На јавним факултетима у Српској почео упис бруцоша 

 

 Књига владике Захумско-херцеговачког и приморског Грегорија Преко прага након 

Београда представљена и у Мостару  

 

 

Дневник од 04.07.2017. 

 

Форшпан 

 

- Бурно на избору руководства Савеза синдиката. Ранка Мишић једини кандидат 

- Нотари узимају превисоке накнаде, сагласни у Републичком Парламенту 

- У Суду БиХ почео главни претрес у предмету „Бобар банка“. Оптужба тешка 122,5 

милиона марака, одбрана то оспорава 



- СНСД неће подржати и звјештај о раду Савјета министара, али хоће захтјев за његову 

смјену 

- Широки Бријег, злоупотреба дјеце у промовисању усташтва 

- Нерад и у Европском парламену, Јункер се изгаламио због празне сале 

 

 Спикер: Остаје ли Ранка Мишић на челу Савеза синдиката. О томе цијели дан траје 

расправа на Конгресу Синдиката у Теслићу. Иако нема против кандидата, против 

реизбора Ранке Мишић најгласнији су били у Синдикату Управе. У наставку информације 

емитован прилог о расправи са Конгреса са емитованим  изјавама Боже Марића, 

предсједника Синдиката Управе који сматра да нови предсједник Савеза синдиката треба 

да буде из реалног сектора, Ранке Мишић, предсједнице Синдиката у којој каже да 

политички инструисани појединци не могу одлучивати о предсједнику Синдиката, већ 

искључиво радници, Миленка Савановића, министра рада и борачко-инвалидске заштите 

који сматра да у заједничком раду и сарадњи Синдикта, Владе и  Министарства рада могу 

се ријешти сва битна питања. 

 

 Спикер: Предсједник Републике Милорад Додик информисао је Карл Билдта који предводи 

делегацију Савјета за спољне послове да је Српска чврсто опредјељена за Европске 

интеграције и да је све обавезе до сада успјешно извршавала. Очекује да ће договорени 

механизам координације профункционисати, што би убрзало испуњавање Упитника. Зато 

одговорност требају преузети сви нивои власти, рекао је Додик. Делегација Европског 

савјета састала се и са премијерком Републике Српске Жељком Цвијановић и 

градоначелником Бања Луке Игором Радојичићем. 

 

 Спикер: Предсједник Додик пренио је Словачком амбасадору Јану Пшеници да се 

неуставним књижењем војне имовине, БиХ на превару покушава покренути на путу 

Еуроатланских интеграција, али да ће Српска оспорити неуставне потезе 

правобранилаштва у Сарајеву. Премијерка Жељка Цвијановић са амбасадором је 

разговарала о реформама за унапрјеђење привредног амбијента и јачању привредне 

сарадње Словачке и Српске. Предсједник Скупштине Недељко Чубриловић амбасадору је 

рекао да је неопходно измијенити Изборни закон БиХ, објединити опште и локалне изборе 

и дефинисати да посланички и одборнички мандат припада политичкој странци,  а не 

појединцу.   

 

 Спикер: Разматрањем приједлога Закона о нотарима, настављено је засиједање 

републичког Парламента. Кључне измјене односе се на полагање нотарског испита и већу 

одговорност. У наставку услиједило јављање репортерке из републичког Парламента о 

новинама које предвиђа нови Закон о нотарима, те изјаве парламентараца који су 

јединственог става да су цијене нотарских услуга изузетно високе. (изјава Радована 

Вишковића- СНСД, Антона Касиповића, министра правде РС, емитовани приједлози Клуба 

СНСД-а, СДС-а, изјава Вукоте Говедарице-СДС-а, Дарка Бањца-СДС-К. Новинар у off-у: 

Посланици су разматрали и нацрт Закона о гасу. Требало би да омогући сигурније 

снабдијевање природним гасом уз прецизно дефинисане обавезе добављача. Говорећи о 

Закону који је обавеза из Уговора о оснивању Енергетске заједнице, министар Петар Ђокић 

осврнуо се и на обновљене санкције Енергетске заједнице БиХ. Рекао је да је намјера била 

да не постоје ентитетски регулатори, већ да је у надлежности БиХ, што је за републику 

Српску недопустиво. Недопустивим сматра и то што Српска на енергетском самиту у Трсту 

неће имати своје представнике. Петар Ђокић, министар индустрије енергетике и рударства: 

Представници ентитета нису позвани. Тамо ће БиХ заступати министар економских 

односа и спољне трговине БиХ, који покушава да у том смислу наступа у оба ентитета. 

Нема на то овлаштење и ми смо упозорили и поново ћемо упозорити врло јасно да је у том 



смислу и штетно да тамо не присуствују представници оба ентитета. Ми нисмо 

оптерећени тиме што је позван министар економских односа на такав састанак, ни 

најмање љубоморни, нека ради свој посао у оквиру својих надлежности, али за ово није 

надлежан и ту би били потребни и њему би било лакше када би били присутни 

представници ентитета.     

 

 Спикер: На тендер за набавку нових униформи припадника МУП-а РС, стигла је само 

понуда фирме „КМ Трејд“ из Високог. Отварање је било јавно у згради  МУП-а. Хоће ли 

ова фирма добити посао набавке униформи, биће познато након што Комисија анализира 

пристиглу документацију. Вриједност тендера је шест милона и двије стотине педесет 

хиљада марака. 

 

 Спикер: Мирко Стојчиновић саслушан је у Републичком тужилаштву, након што је јуче 

ухапшен због злоупотребе службеног положаја. У притвору остаје због могућег бјекства 

и утјецаја на свједоке, али и ванредних околности јер је, како наводе тужиоци, ријеч о 

кривичном дјелу за које се може изрећи казна од десет и више година. Бивши 

правобранилац Српске сумњичи се да је предузећу „Наш дом“ омогућио да укњижи зграду 

и земљиште у центру Бања Луке, чиме је граду нанио вишемилионску штету.  

 

 Спикер: Почео је главни претрес у предмету „Јеремић и остали“ који се односи на Бобар 

банку. Тужилаштво БиХ осумњићене терети за незаконито додјељивање кредита чиме је 

банка оштећена за 122,5 милиона марака. Одбрана оспорава и надлежност Суда БиХ и 

висину штете. Међу 16 оптужених су и директорке Агенције за банкарство РС Славица 

Ињац и ИРБ-е Сњежана Вујинић. У наставку прилог са детаљима из основне информације. 

 

 Спикер: Комисија за финансије и буџет Представничког дома Парламента БиХ није данас 

подржала извјештај о раду Савјета министара БиХ. Неће га на сутрашњој сједници Дома 

подржати ни СНСД, али хоће захтјев за његову смјену, изјавио је предсједавајући Клуба 

Сташа Кошарац.  Новинар у off-у: Овај сазив Савјета министара донио је низ одлука 

штетних по интересе Републике Српске, каже Кошарац. Примјера је напретек, објава 

резултата пописа, измјене Кривичног закона, пријенос надлежности Цивилне заштите 

Српске, све то, каже, говори о поданичком односу српских министара којима је политичко 

Сарајево, важније од ставова институција у Бања Луци. Сташа Кошарац, предсједавајући 

Клуба СНСД-а у Представничком дому ПСБиХ: Данас Савјет министара има подршку 

само, рекао бих, двије политичке партије, СДС- а, односно Клуба посланика СДС-а и СДА. 

Данас једину подршку политици Бакира Изетбеговића даје СДС. Кошарац наводи да је 

министар безбједности у Савјету министара Драган Мектић вријеђајући Недељка 

Митровића увриједио све који су у рату изгубили најмилије. Тврди да Мектић предсејдника 

Републике Српске, напада по инструкцијама страних налогодаваца и коалиционих партнера 

из Федерације. Мектића јавно пита. Кошарац: Да ли је СИПА икада истражила чињеницу 

да је савјетник замјеника предсејдавајућег Представничког дома Парламента БиХ 

Младена Босића илегално из БиХ изнио 50.000 евра у Србију, како би потплатио једно лице 

из криминалног миљеа да напада институције Републике Српске. Да ли је то лице, као и 

нека друга лица која се помињу на снимцима познатих јавности, икада саслушани у вези са 

поријеклом тог новца и његовим илегалним изношењем из ове земље.  Off: Кошарац сматра 

да је свака нова сједница Савјета министара у којем су овакви министри, нова опасност за 

Српску. Поручује и да СНСД не жели у Савјет министара до 2018. а након тога ће, каже, 

бити како Устав и прописује, помоћни орган Предсједништву БиХ.  

 

 Спикер: Младен Босић повукао је пријаву за кршење Кодекса против Душанке Мајкић. Она 

се извинила Босићу, али тек након што је Дамир Арнаут из СББ-а потврдио да Босић није 



изговорио реченицу: Додик је готов, неће бити плата и пензија, већ неко други из СДС-а. 

Арнаут тврди и да је било притисака. Новинар у off-у: Мада окончање расправе у 

парламентарној Комисији и Босићево повлачење пријаве није дало одговор на питање ко је 

од СДС-ових посланика ликовао након пропасти Закона о акцизама, за Душанку Мајкић 

сатисфакција је и потврда да се то догодило.  Душанка Мајкић: Данас је г. Арнаут рекао 

неколико ствари: та реченица је изговорена, истина, то није изговорио г. Босић и трећа 

ствар да је покушај био да се шеф Клуба посланика СББ-а да утуче на данашње понашање 

г. Арнаута.  Off: Арнаут има своје разлоге због којих ћути о актерима догађаја у ресторану 

Парламентарне скупштине. Дамир Арнаут, СББ: Ја сам рекао истину, све се тако десило и 

мислим да је баш зарад интереса сваког појединачног посланика и дигнитета сваког од 

њих боље да то остане тако.  Off: Штитио је Арнаут данас и властити дигнитет. Након 

што је Босић током сједнице тврдио да је у Клубу СДС-а провјерио да нико од посланика 

није прихватио одговорност за реченицу Додик је готов, неће бити плата и пензија. Босић 

се на то не осврће и каже остварио је циљ, спрао љагу са свог имена. Босић: Ја сам питао 

људе, они су ми одговорили, немам разлог да им не вјерујем, не спорим ни што је рекао г. 

Арнаут. Off: Босић Арнауту није оспорио ни да је јуче у разговору са шефом Клуба СББ-а 

Мирсадом Џонлагићем у најмању руку покушао да утиче на Арнаутово свједочење. Дамир 

Арнаут, посланик СББ-а у ПДБиХ: Схватили смо то врло озбиљно и о томе је разговарано 

на највишим органима странке и одлучено је на органима странке да изнесем ту 

ситуацију. Off: Прва расправа о повреди Кодекса пред парламентарном Комисијом 

показала је бројне недосљедности овог документа. Осим тога, ако Босићев примјер буду 

слиједили и други, Комисија ће се бавити искључиво повредама Кодекса, од облачења 

посланика, па до међусобних увреда у скупштинској сали. 

 

 Спикер: Министарство за избјеглице и расељена лица Српске упозорило је да Влада 

Федерације, умањује средстава за повратак Срба. Наводе да је Влада Српске за Србе у 

Федерацији издвојила 4,2 милиона марака. Активностима Министарсва Српске 138 

породица укључено је у пројекат реконструкције и регионални програм стамбеног 

збрињавања. 

 

 Спикер: И дјецу злоупотребљавају у промоцји  усташтва. Тако су организатори 

фудбалског турнира код Широког Бријега дозволили да дјеца носе мајице са натписом 

Црне легије по злогласној јединици усташе Јуре Францетића. Институције ћуте, а 

вербални рат се данима води на друштвеним мрежама.  У наставку емитован прилог у 

којем се наводи да се надлежне институције нису огласиле, те је емитована изјава фра 

Марија Кнежевића који је уручио пехар побједнику, који каже да сумња да су дјеца било 

шта о томе знају те да и он сам није о томе мислио, Славе Кукића, универзитетског 

професора из Мостара који сматра да то није дјечија идеја, али да дјеца могу бити 

искориштена у сврху промовисања идеја, Душана Басташића, предсједника удружења 

жртава из 1941. који сматра да је то увреда за све жртве и потомке жртава као и упозорење 

да зло постоји.  

 

 Поштоваоци НОБ-а Семберије, Мајевице и Војводине, полагањем вијенаца и цвјећа на 

спомен обиљежје у Рачи обиљежили су Дан борца 4. јул. 

 

 Спикер: Најстарија жртва српских страдања у 20. вијеку је старица Боја Кењало коју су у 

протеклом рату у 106 години убили муслимани у концентрационом логору Луке у Бихаћу. 

Директор Института за истраживање страдања Миливоје Иванишевић рекао је за 

СРНА-у да је ово, вјероватно, најстарија жртва свих концентрационих логора у Европи.  

 



 Спикер: У Дервенти обиљежен дан ослобођења Општине у одбрамбено-отаџбинском 

рату у којем је погинуло 608 српских бораца, а 2000 рањено. Предложено је да 4. јул буде 

проглашен  даном ослобођења Дервенте, умјесто досадашњег 29. септембра.  

 

 Приказивањем документарног филма  „Дјеца“ у продукцији РТРС-а у четвртак 6. јула у 

Бајној Башти у Србији, почеће манифестација Петровдански дани у помен на Србе страдале 

у Залазју код Сребренице 

 

  У Суду БиХ завршен је доказни поступак против Насера Орића и Сабахудина Мухића, 

оптуженима за ратне злочине  

 

 У Тивту букте пожари на подручју 20 локација, на подручју Подгорице на15 локација 

 

  Спикер: Премијерка Ана Брнабић изјавила да ће Србија, буде ли приморана да бира између 

веза са Русијом и чланством у ЕУ, изабрати Унију јер је то њен стратешки пут. За 

предсједника Владе Ивицу Дачића суштина мудре политике јесте не  дозволити да Србија 

дође у дилему ЕУ или Русија  

 

 Вијести из свијета- заоштвање ситуације на Корејском полуоствру, референдум за 

независност у шпанској покрајини Каталонија, због малог броја посланика на сједници 

Европског парламента посвађали се предсједник Европске комисије Јункер и предсједник 

Европског парламента Антонио Тајани- Јункер Тајанија назвао смијешним. 

 

 Прилог о тешком животу браће Чорокало у Марињи код Оштре Луке који живе  у кући од 

прућа и блата    

 

 

Дневник 2 од 05.07.2017.   

Форшпан: 

 

- Четири клинике Универзитетског клиничког центра Српске у новом простору. Услови за 

лијечење по свјетским стандардима! 

- У Парламенту Српске расправа о робним резервама – предузеће иде у стечај, а негативни 

ревизорски извјештај у Тужилаштво. 

- Уочи одлуке Уставног суда БиХ из Српске јасна порука – Не буде ли укинуто обиљежавање 

1. марта и 25. новембра услиједиће политички хаос! 

- Да ли ће Савјет министара на мала врата вратити Мектићеву идеју о формирању 

координационог тијела за борбу против тероризма 

- Како је извјештај заједничке комисије за надзор над ОБА-ом доспио у јавност и ко 

страхује због случаја ‘’Ушће’’? 

- Након избора не смирују се тензије у Савезу синдиката – поједини пријете иступањем из 

савеза 

- Вашингтон и Сеул одговорили на провокације Сјеверне Кореје 

 

 

 Спикер: Централни блок Универзитетског клиничког центра Републике Српске од данас је 

у пуној функцији. Завршена је реконструкција четврте и пете етаже, а у сјеверном крилу 

настављају се радови, Пројекат реконструкције вриједан 84 милиона евра ову здравствену 

установу сврстава у редове најопремљенијих у региону.  



У прилогу су емитоване изјаве Владе Ђајића - в.д. генералног директора Универзитетског 

клиничког центра РС, Милорада Додика - предсједника РС, Драгана Богданића - министра 

здравља и социјалне заштите РС и Жељке Цвијановић - премијерке РС.  

 

 Спикер: Робне резерве РС 12. јула иду у стечај. Потврдио је то ресорни министар Предраг 

Глухаковић у Народној скупштини током расправе о ревизорском извјештају о пословању 

овог предузећа. Идемо уживо до републичког Парламента. Тања, шта кажу ревизори, а 

шта посланици?  

Након тога услиједило је јављање уживо репортерке РТРС-а Тање Благојевић, која је 

нагласила како су и једни и други дали негативну оцјену наведеном предузећу, те је 

емитован и прилог у коме су приказаи исјечци са сједнице односно изјаве Дарка Пејића – 

замјеника главног ревизора, Драгана Галића (ПДП), Предрага Глухаковића – министра 

трговине и туризма РС, Радована Вишковића (СНСД), Миладина Станића (СДС) и Драге 

Калабића (СНСД). 

 

 Спикер: Уставни суд БиХ сутра ће разматрати захтјев посланика Парламента Српске за 

оцјену уставности Закона о проглашењу 1. марта тзв. Даном независности и Закона који 

се односи на 25. новембар - Дан државности такозване Републике БиХ. Каква год била, 

одлука ће додатно закомпликовати политичку сцену у БиХ, а прави политички хаос, према 

оцјенама из Српске, настаће ако Уставни суд не поступи као у случају одлучивања о 9. 

јануару. 

ОФФ: Политички хаос и потврда да Срби више немају шта да траже у БиХ - то ће се 

десити, тврди предсједник Српске Милорад Додик, не оспори ли Уставни суд БиХ 

обиљежавање 1. марта и 25. новембра. Те датуме Срби не обиљежавају, и они их 

угрожавају, тврди Додик. 

Милорад Додик, предсједник РС: „Сигурно сви знају да 1. март није дан који ми 

обиљежавамо, па према томе и ми смо угрожени. А уколико се утврди да то јесте, онда 

то говори да ова земља нема никаквог смисла и да ћемо након такве једне евентуалне 

одлуке која би потврдила 1. март, онда ми немамо шта да тражимо у БиХ.“ 

ОФФ: У СНСД-у очекују да Уставни суд оспори Законе који искључују српски народ и 

који их тиме стављају у дискриминишући положај. 

Радован Вишковић, шеф Клуба посланика СНСД-а у НСРС: „Овдје је јасно да је кршен 

Устав БиХ, да су кршена правила Уставног суда БиХ и ја очекујем сутра да Уставни суд 

уважи све те чињенице које смо написали у нашој апелацији.“ 

Ненад Стевандић, потпредсједник НСРС: „Ја не очекујем да ће та одлука Уставног суда 

бити провођена, не очекујем ни никакве међународне факторе који ће извршити притисак 

да се она проводи као што су то толико пута радили против Републике Српске.“ 

ОФФ: У ПДП-у истичу да Уставни суд сутра расправља о датумима који се у остатку БиХ 

славе, а који су за Српски народ симбол бола и патњи. 

Бранислав Бореновић, предсједник ове партије: „Немам никаква очекивања, нити очекујем 

да Уставни суд било шта уради по том питању. Оно што је најважније да било каква 

одлука Уставног суда коју донесе сутра апсолутно не смије утицати на оно што је за нас 

најбитније,а то је да ми морамо чувати нашу традицију, наше дане које славимо и тако 

смо се односили и када је у питању и 9. јануар.“ 

ОФФ: И предсједник Борачке организације Републике Српске, Миломир Савчић, од 

Уставног суда БиХ очекује да оспори 1. март и 25. новембар, јер су то датуми који се 

користе за дневнополитичке сврхе и воде у заоштравање ситуације. 

 

 Спикер: Савјет министара, чини се, поново покушава да прогура идеју о формирању 

Координационог тијела за борбу против тероризма у БиХ. Ова одлука, која је прије годину 



дана наишла на оштра противљења у Републици Српској, поново се нашла на дневном реду 

сутрашње сједнице Савјета министара.  

ОФФ: Уз напомену да је ријеч о новом тексту, више детаља о приједлогу одлуке на сајту 

Савјета министара није објављено. Шта је промијењено у односу на приједлог од прошле 

године, није познато, али је јасно да идеја министра безбједности Драган Мектића, за 

Републику Српску тада није била прихватљива, прије свега због формирања Оперативне 

група која би, како је тада тврдио МУП Српске, противно уставу и закону, преузела 

дужности Тужилаштва. 

(У телопу је приказан телоп приједлога одлуке): "Оперативна група надлежна је да 

проводи истраге у вези са кривичним дјелима тероризма или кривичним дјелима повезаним 

са тероризмом, предлаже Координационом тијелу формирање заједничких истражних 

тимова који ће сарађивати у истрази терористичких дијела, скупа са надлежним 

ентитетским тијелима и Брчко дистрикта по мјесту надлежности и мјесту дешавања, 

као и са другим надлежним тијелима БиХ". 

Драган Лукач, министар унутрашњих послова РС (21.07.2016.): „Он у тој одлуци замјењује 

главног тужиоца БиХ и он води то координационо тијело. Такође, оперативна група 

почиње да има истражне радње, тј. формирање истражних тимова и провођење радњи, 

што је противзаконито, јер не може нико Тужилаштву БиХ да одузме надлежности.“ 

ОФФ: Влада је прије годину дана примједбе детаљно образложила у 16 закључака, али је 

тада Мектић тврдио да те примједбе није добио, на шта му је из Бањалуке поручено да би 

надлежности Координационог тијела да усмјерава и усклађује рад органа и агенција у 

безбједносном сектору на територији БиХ, довела до озбиљних нарушавања постојећих 

модела координације и сарадње између полицијских и безбједносних агенција. 

Драган Мектић, министар безбједности БиХ (21.07.2016.): „По мојој оцјени и процјени нема 

преноса надлежности, ја то одговорно тврдим.“ 

ОФФ:Министар унутрашњих послова Републике Српске раније је рекао да Мектић 

приједлогом одлуке о успостављању Координационог тијела за борбу против тероризма, 

жели да постане први полицајац у БиХ. 

 

 Спикер: У Представничком дому, ипак, нови нови пренос надлежности. Овога пута 

ратификацијом споразума ИЦМП-а и Института за нестала лица БиХ. Предсједавајући 

Клуба посланика СНСД-а, Сташа Кошарац, поновио је да ова странка од првог дана не 

подржава рад Савјета министара и да је свака нова сједница опасност за Српску и њене 

институције. 

Сташа Кошарац, предсједавајући Клуба посланика СНСД-а у Представничком дому ПС 

БиХ: „То је данас и потврђено кроз ратификацију Споразума између ИЦМП-а и БиХ. 

Сматрамо да је и то једна врста преноса надлежности, али то није било довољно да се 

окупимо око базичних ставова које Република Српска, путем својих инстутиција, жели да 

јасно каже. Значи, овога пута, гласајући о ратификацији Споразума међународне комисије 

и БиХ нису испоштовани закључци Народне скупштине. Подсјећам, да је обавеза свих нас 

представника из Републике Српске да штитимо интересе Републике Српске и да 

онемогућавамо приликом гласања било какво доношење одлука које могу бити штетне.“ 

 

 Спикер: Предсједавајући Клуба посланика ХДЗ-а у Представничком дому БиХ, Никола 

Ловриновић, подржао је посланике СНСД-а који су поново тражили да се у Дневни ред 

сједнице Дома уврсти тачка о смјени предсједавајућег овог Дома – Шефика Џаферовића. 

Ја за то имам своје разлоге, рекао је Ловриновић Срни.  

 

 Спикер: У Представничком дому одгођена је расправа о Извјештају о раду Савјета 

министара за прошлу годину. Ипак, на приједлог Александре Пандуревић, уврштено је 

доношење закључка којим би привремено био суспендован Никола Шпирић са функције 



предсједавајућег Комисије за надзор над радом Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ. 

Шпирић одговара да Парламентарна скупштина бира само чланове, а они предсједавајућег 

те комисије. Федерални медији објавили су да је Шпирић овој Агенцији прослиједио 

закључке са сједнице комисије који, наводно, нису усвојени у том облику. 

ОФФ: Закључци су усвојени, потписани и прослијеђени руководству ОБА-е. Комисија није 

усвојила записник. Тиме ће се бавити на наредним сједницама, поручује предсједавајући 

Заједничке комисије Никола Шпирић. Упозорава да најављена заједничка сједница 

Извјештајно-обавјештајног комитета, заказана за 25. јул, изазива страх код појединаца који 

ОБА-у виде као политички плијен. 

Никола Шпирић, предсједавајући Заједничке комисије за надзор над радом ОБА-е: „Бавили 

смо се да две битне ствари. Прва је акција "Ушће", која је озбиљна прича за једну 

обавјештајну службу у којој је по први пут откако ја знам једна земља завела 

обавјештајни рад према сујседној земљи, према Србији. Још то нисмо довели до краја и 

отуда страх у Савезу за промјене колико је њихов кадар учествовао у томе и друга јесу 

међуљудски односи у руководству ОСА-е.“ 

ОФФ: На основу писања федералних медија, из Клуба СДС-а затражили су да Шпирић 

буде суспендован са функције предсједавајућег. 

Александра Пандуревић, предсједавајућа Клуба посланика СДС-а: „ Ја не знам да ли је то 

тако било, али знам од мојих колега који сједе у тој Комисији, да Комисија није усвојила 

никакве закључке. Не желимо да будемо ни судије ни било шта. Не знамо ни да ли су ти 

закључци стварно стигли у Обавјештајну, очекујемо потврду од Обавјештајне да ли су 

они заиста примили те закључке, како тврде медији.“ 

ОФФ: Ипак, ни сами чланови Комисије нису сигурни да су наводи федералних медија 

тачни. 

Дамир Бећировић, члан Заједничке комисије за надзор над радом ОБА: „Господин колега 

Бабаљ је то први примијетио у основи да су у име Комисије послати закључци који нису 

били на дневном реду Комисије нити се о њима гласало.“ 

Садик Ахметовић, члан Заједничке комисије за надзор над радом ОБА: „Одлучили смо да о 

записнику и о овим закључцима разговарамо на једној или првој од наредних сједница.“ 

ОФФ: Шпирић упозорова да су јавна оговарања појединаца легализована у 

Представничком дому БиХ. Поручује да је Комисија радила у складу са законом. 

Никола Шпирић, предсједавајући Заједничке комисије за надзор над радом ОБА-е: „Имам 

осјећај да поједини чланови Комисије желе да ОСА надзире Комисију, а не Комисија ОСА-

у.“ 

ОФФ: О проблемима у ОБА-и, 25. јула, требало би да са руководством ове агенције, 

разговарају чланови Заједничке комисије за надзор над радом ОБА-е, предсједавајући 

Савјета министара Денис Звиздић и његови замјеници - министри Мирко Шаровић и 

Вјекослав Беванда. 

 

 Спикер: Лидери СББ-а и СДА, Фахрудин Радончић и Бакир Изетбеговић, наставили су да 

заоштравају односе па је након оптужбе бошњачког члана Предсједништва да је 

Радончић издајник, лидер СББ-а упутио оштре критике на рачун свог коалиционог 

партнера. Изетбеговић је прво поручио да нема више сарадње са Радончићем зато што је 

изјавом да су Бошњаци започели рат у БиХ бацио љагу на свој народ, а онда је Радончић 

позвао Изетбеговића да прије него што то открије историја, када се скину ознаке 

тајности, он јавности коначно објасни каква је била његова улога у паду Сребренице.  

 

 Спикер: Тензије у Савезу синдиката Републике Српске ни данас не јењавају. Након што је 

Ранка Мишић синоћ четврти пут изабрана за предсједницу Савеза, предсједник 

Синдиката управе Божо Марић најавио је да ће овај грански Синдикат напустити Савез. 

Марић каже да се 12-огодишње газдовање Мишићеве Савезом мора прекинути. Нова-



стара предсједница одговара да је Синдикат у добрим рукама и да политички 

инструисани појединци неће одлучивати у име радника. 

У прилогу су емитоване изјаве Боже Марића – предсједника Синдиката управе РС, те је 

новинар нагласио да Ранка Мишић није жељела ништа да коментарише, већ је емитована 

њена изјава од 04.07.2017. 

 

 Спикер: Зворничка ''Алумина'' наставља тренд успјешног пословања. Више од 95 одсто 

својих производа извози у земље ЕУ, Блиског Истока, Азије, Сјеверне Африке и САД. 

Обавезе према држави и радницима редовно се измирују, а у наредним мјесецима 

планирано је и проширење производње и запошљавање нових радника. 

У прилогу који је услиједио емитоване су изјаве Милорада Мотике – предсједника 

Управног одбора компаније ''Алумина'' и Владимира Крстића – директора Сектора за 

финансије. 

 

 Спикер: Због дуговања од милион и по марака, Пореска управа блокирала је рачун болници 

у Добоју. Порезници, ипак, нису једини којима је ова здравствена установа дужна, па се 

страхује и од нових блокада. Наредног мјесеца истиче рок од 60 дана у којем је град Добој 

обећао да ће измирити дуг ове здравствене установе за воду, по основу судске пресуде од 

360.000 КМ. 

Након тога емитована је изјава Милорада Живковића - в.д. директора Болнице у Добоју.  

 

 Спикер: Бањалучки Окружни суд одредио је једномјесечни притвор бившем замјенику 

правобраниоца Српске, Мирку Стојчиновићу, осумњиченом за злоупотребу службеног 

положаја или овлашћења. Стојчиновић је приведен прије два дана због сумње да је у више 

наврата пропустио да поднесе тужбе или обавијести Град Бањалуку о исходу појединих 

судских спорова, чиме је другим лицима омогућио да градску својину упишу као своју.  

 

 Спикер: Чврсту већину у градском Парламенту за опозив Будимира Балабана, актуелног 

предсједника Скупштине Града Бањалука обезбиједио је градоначелник Игор Радојичић. 

Предсједник градског одбора Социјалистичке Партије, Раденко Комљеновић, рекао је да 

ће овај Одбор вечерас подржати опозив Балабана. И градска организација ДНС-а 

подржала је закључке владајуће коалиције о разрјешењу Балабана, потврдио је за РТРС, 

Боран Босанчић, шеф Клуба одборника ДНС-а. Није мога о да прецизира да ли ће Балабан 

остати и члан странке.  

Након тога емитована је изјава Борана Босначића – шефа Клуба одборника ДНС-а у 

Скупштини града Бањалука. 

 

 Спикер: А Демократски народни савез најоштрије је осудио изјаву шефа мисије ОЕБС-а 

БиХ Џонатана Мура, коју су пренијели поједини медији, да је садашња политика Републике 

Српске дискриминирајућа по питању босанског језика те да је ДНС странка која је 

иницирала његово негирање. Из ДНС-а подјсећају и да је Уставни суд БиХ утврдио да је 

одредница језик бошњачког народа у складу са Уставом БиХ. 

 

 Спикер: На братуначком гробљу обиљежена је 25. годишњица од убиства 14 Срба у селу 

Загони, међу којима је било 5 жена и једно дијете. Мјештани су свирепо убијани у кућама и 

док су радили на њивама.  

ОФФ: Мук и туга данас на гробљу у Братунцу. Прошло је 25 година од када су побијени 

цивили у селу Загони само зато што су били Срби. Владану Милошевићу, сребреничке 

муслиманске формације убиле су мајку, баку, а четворогодишњег брата одвели су у 

Сребреницу. 



Владан Милошевић: „Већина су били цивили који су обављали своје дневне потребе, 

купилису сијено, шта знам…задесили су се ту у њивама. Гдје су се задесили ту су и 

убијени.“ 

ОФФ: Радомир Гвозденовић свједок је овог страшног масакра. Злочинци, припадници 28 

дивизије тзв. Армије Републике БиХ нису, каже, бирали. Убили су му малољетну сестру 

Раду. 

Радомир Гвозденовић: „Убијена је моја баба Студенка која је имала 90 година, која није 

могла никоме нанијети ни зло ни било шта. И дан данас нико није одговарао за тај злочин. 

Само се питам кад ће одговарати и да ли ће икад одговарати.“ 

ОФФ: Предмет о злочинима у Загонима, како истичу из организације породица погинулих 

лежи у ладицама тужилаштва БиХ. Тужилачка одлука, кажу, требало је да буде донесена до 

краја 2015. године. 

 

Радојка Филиповић, предсједница Организације заробљених и погинулих бораца и 

несталих цивила Братунац: „Породице никада неће одустати од доказивања истине о 

страдању Срба, јер ови гробови говоре о тој истини и само треба доћи и видети имена и 

презимена, датуме рођења и датуме смрти и видети да је 80 посто страдалих на овом 

подручју убијено током '92. и почеком '93. године.“ 

ОФФ: Истовремено, у сребреничком селу Крњићи служен је парастос за 24 српска цивила и 

војника које су припадници муслиманских снага из Сребренице убиле на данашњи дан 

1992. године. 

 

 Спикер: Начелник општине Сребреница, Младен Грујичић, позвао је надлежне 

институције да испитају инцидент у којем је, према писању појединих медија, бачен камен 

на аутомобил који је власништво Удружења мајке Сребренице те да ако постоје 

елементи за кривицу, процесуирају одговорне. Грујичић је позвао и медије да допринесу 

смиривању тензија јер, како каже, искривљене информације не доприносе несметаном 

обиљежавању страдања свих народа Сребренице.  

 

 Спикер: Специјални суд за ратне злочине тзв. Ослободилачке војске Косова, данас је почео 

да ради и спреман је за подизање првих оптужница. Упућени кажу да ће у првом таласу 

бити подигнуте двије оптужнице на којима ће бити 19 особа, углавном 

нископозиционирани припадници ОВК. Раније се спомињало да би на оптужницама могли 

да се нађу и Хашим Тачи, Кадри Весељи, Фатмир Љимај, те Даут Харадинај, брат 

Рамуша Харадинаја. У Приштини се негативно гледа на мисију коју има Специјални суд, а 

у српској средини влада скептицизам да ће суд заиста донијети правду за српске жртве. 

 

 Спикер: На Корејском полуострву појачане су тензије након што су војске САД и Јужне 

Кореје испалиле неколико балистичких ракета према Сјеверној Кореји, као знак упозорења 

Пјонгјангу. Због повећања тензија, засједа и Савјет безбједности УН.  (трајање 1:10) 

 

 Спикер: У националном парку Мокра Гора у Србији од 13. до 15. јула биће одржан Пети 

фестивалу руске класичне музике "Бољшој". 60 младих талената из Републике Српске, 

Србије и Русије такмичиће се за златну, сребрну и бронзану матриошку.  

У прилогу су емитоване изјаве Емира Кустурице - .оснивача фестивала, редитеља и 

музичара те Сање Лубардић из Гаспромњефта. 

 

 

Дневник од 06.07.2017. 

 

Форшпан: 



 

- Уставни суд одбацио као неоснован захтјев посланика из Републике Српске о 1. марту и 

25. новембру 

- Нови погон у зворничкој „Алумини“ вриједан 7 милиона марака, посао за 45 радинка 

- Пола милиона марака за стабилизацију буџета општине Власеница 

- Да ли ће Савез за промјене и у Дому народа подржати споразум који Међународну 

комисију за нестале аменстира од одговорности 

- За смјену предсејдника Скупштине града Бања Лука, 18 одборника владајуће коалиције 

 

 Спикер: Уставни Суд БиХ одбио је као неосноване захтјеве 30 посланика Народне 

скупштине Републике Српске за оцјену уставности Закона о проглашењу 1. марта Дана 

независности такозване Републике БиХ и чланова Закона о проглашењу 25. новембра 

Даном државности такозване Републике БиХ. Предсједник Републике Српске Милорад 

Додик изјавио је да ће одлука Уставног суда БиХ продубити већ постојећи политички хаос 

у Босни и Херцеговини. Поручио је да тај суд треба делегитимисати повлачењем из 

његовог рада двојице српских судија.  Милорад Додик предсједник РС: То никад неће бити 

наши празници. То је само показатељ да ни  минимално повјерење у Уставни суд више не 

постоји, да је то политичка одлука тог суда мотивисана искључиво доношењем лоших 

одлука за српски народ и Србе, да аргументација коју су они употријебили везано за наш 

празник неважи готово у идентичној ситуацији, да они имају 1. март који вријеђа Србе, 

Срби који нису учествовали у свему томе. Наравно два Бошњака и три странца су 

доминантни у томе и ми се налазимо у једном заробљеничком и да не кажем, окупаторској 

позицији од стране Суда, који је мотивисан искључиво неуставним, незаконитим мотивима, 

него  искључиво политичким мотивима Муслимана у БиХ. Треба рећи да је то 

непримјерено, да се на политички начин понаша Суд, наше повјерење не постоји у тај Суд 

и ми ћемо наставити да обиљежавамо 9. јануар, да не обиљежавамо 1. март. Новинар: Јуче 

сте рекли да ће ако Суд одбије настати политички хаос. Додик: па хаос јесте, политички 

хаос постоји у БиХ, то нико не може да оспори. Оно постоји и без ове одлуке, а додатно ће 

то сигурно повећати. Овдје ако неко мисли и понаша се славодобитно, веома се грдно вара. 

Хаос је сигурно у чињеници да се неће поштовати одлука Уставног суда, таквог Уставног 

суда. Он само има назив Уставног суда, он није никакав суд, то је политички суд. Наставља 

се пракса у БиХ, коју је овај овдје народ окусио и кроз историју зна по систему 'кадија те 

тужи, кадија ти суди' и све остало ради, тако да не уважавајући аргументацију коју су они у 

претходној одлуци образлагали као основ за укидање 9. јануара, а сматрајући да тамо не 

постоји повреда Срба као конститутивног народа који не признају тај 1. март, не признају 

као празник БиХ и ми ћемо остати при томе. Ја мислим да нико нема у РС-у ко ће то 

прихватити. Мислим да треба престати било шта очекивати од тог Суда, треба престати 

било шта очекивати, треба повући двојицу судија Срба и учинити то мјесто нелегитимним, 

што треба радити у наредном периоду. Новинар:  Јел' очекујете подршку оних партија које 

нису у коалицији? Додик: Овдје се ради о интересима Републике Српске, српског народа, 

српске партије имају право да мотивишу се својим разлозима за и против.  

 Спикер: Политички хаос, додатно компликовање политичке сцене и велика препрека ка 

изграњи квалитетнијег дијалога у БиХ. Такве посљедице, према оцјени политичких лидера у 

Српској, оставиће данашња одлука Уставног суда БиХ. Новинар у off-у:  Захтјев посланика 

коалиционе већине у Парламену Српске за оцјену уставности Закона који се односе на 

обиљежавање 1. марта Дана независности и 25. новембра Дана државности БиХ су 

неосновани. А 1. март и 25. новембар су у складу са уставом БиХ. Оваква одлука  додатно 

ће закомликовати ситуацију и развити неповјерење у БиХ, сматра предсједавајући 

Предсједништва БиХ, Младен Иванић. И за предсједника Парламента Српске ово је још 

један знак да је Уставни суд у функцији једног, највише два народа у БиХ. Младен Иванић, 

предсједавајући Предсједништва БиХ: То је доказ да је овдје све политика, да нема ни 



једног принципа. Оспоравати један датум зато што је као мимо воље једног народа, а 

прихватити други датум зато што је и он мимо воље народа, то може само у БиХ. Дакле 

нема принципа, све је чиста политика. Моје мишљење је да ће ово додатно закомпликовати 

ствари, развити неповјерење у БиХ. Недељко Чубриловић, предсједник Народне скупштине 

Репбублике Српске: „Ова одлука је  у најмању руку запрепастила, вјерујем, већину грађана 

у Републици Српској. Имати таква мјерила и такве аршине, показује да се ради о потпуном 

политичком суду који нема никакве везе са правом и правном заштитом и не знам само 

како Срби послије овакве одлуке могу да се осјећају у БиХ.“ -прочитана изјава уз 

фотографију Чубриловића.  Off: С обзиром на овакву одлуку Уставог суда, без обзира на 

позицију или опозицију, Српска треба јединствен став, истакао је Чубриловић, оваква 

одлука не иде у смјеру помирења и напретка у БиХ, закључио је Чубриловић. Слично 

мисли и Ненад Стевандић: Уставни суд, готово под истим условима оцјенио је два случаја 

на два потпуно различита начина. Ненад Стевандић, потпредсједник Народне скупштине 

РС: Ми ћемо као паметни људи остати мирни, нећемо дозволити да нас испровоцирају, 

послаћемо им поруку да је ово бумеранг који ће се разбити о њихову главу, а лично мислим 

да су они овим легализовали 9. јануар и да их све позивамо да дуђу на прославу 9. јануара 

по истом принципу по којем су данас одлучивали и да су демантовали сами себе везано за 

9. јануар“. Off: Предсједник Социјалистичке партије Петар Ђокић рекао је да одлука 

Уставног суда БиХ није само преседан, него ће битно утицати на погоршање политичких 

односа. Након овакве одлуке ни највећи оптимисти не могу вјеровати у будућност БиХ. 

Тим ријечима лидер ДНС-а  коментарисао је одлуку Уставног суда. На овакву одлуку и на 

двостране аршине судова, Српска мора дати адекватан одговор, истиче Марко Павић. 

Марко Павић, предсједник ДНС-а: „Порука коју је данас послао Уставни суд гора је од 

онога што смо доживљавали у прошлости. Сви они који су добронамјерни очекују да у БиХ 

буде једнак приступ догађајима и појавама, али очигледно да ни највећи оптимисти након 

овакве пресуде не могу више вјеровати у БиХ, нарочито не у њену будућност“ , (прочитана 

изјава уз фотографију Павића). Off: Неуставно дјеловање Уставног суда БиХ још једном је 

потврдило оно што сви у Српској знају, да овај Суд има двоструке аршине, категоричан је и 

лидер СДС-а Вукота Говедарица. Вукота Говедарица, телефонски: „Не знам на основу чега 

је Уставни суд могао да донесе одлуку, имајући у виду да не постоји Закон о државним 

празницима БиХ, тако да 1. март и 25. новембар никада неће бити празници које ће 

обиљежавати Републике Српска“. Off: Политички хаос и одлука која ће имати лоше 

посљедице по односе у БиХ, тако је лидер ПДП-а Бранислав Бореновић оцјенио одлуку 

Уставног суда којем се, како каже, практично индиректно потврђује 1.март и 25. новембар 

као празници, датуми који су за Србе симбол бола и патње. Бранислав Бореновић, 

предсједник ПДП-а: „Данас је најлошије то што се из овога сад може извући закључак да 

самим тим што одбацујете уставност два дана као празника, да на тај начин те празнике и 

потврђујете. То је за нас највећа опасност која се може десити у овом моменту и у 

наредном периоду за Републику Српску и зато сам страшно огорчен, страшно љут, страшно 

разочараqн како је то све ишло“. (телефонска изјава). Off: Подсјећамо, 30 посланика 

владајуће коалиције прошле године упутило је Уставном суду БиХ захтјеве за оцјену 

уставности закона који се односи на обиљежавање 1.марта као Дана независности и 25. 

новембра као Дана државности такозване Републике БиХ. Био је то политички одговор 

посланика на одлуку Уставног суда којом је 9. јануар, као Дан Републике Српске 

проглашен неуставним.  

 

 Спикер: Предсједник Републике Милорад Додик и предсједник Управног одбора Компаније 

„Алумина“ Милорад Мотика, озваничили су рад новог погона у творничкој „Алумини“. 

Погон вриједан 7. милиона марака изграђен је средствима  Компаније у рекордном времену. 

Посао је добило 45 радника. У наставку прилог са детаљима из основне информације, са 

емитованим изјавама предсједника УО компаније „Алумина“  о вриједности пројекта. Off: 



Влада Републике Српске и даље ће подржавати раст и развој компанија као што је 

„Алумина“, рекао је ресорни министар Петар Ђокић (емитована изјава Петра Ђокића о 

вриједности инвестиције везано за развој). Off: Ово су најбољи дани за „Алумину“, рекао је 

предсједник Српске Милорад Додик. Емитована изјава Додика о перспективи младих 

стручњака, те да раније проблеме „Алумине“ треба рјешавати судски.  

  

 Спикер: Власеница од Владе добија пола милиона марака помоћи да би стабилизовали 

општински буџет који је у хроничном минусу. Предсједник Републике Милорад Додик, Ради 

Драгичевић избјеглој из Илијаша, уручио је рјешење о донацији 45 000 марака. Тим новцем 

седмочлана породица Драгичевић у у Власеници ће добити кров над главом. У наставку 

прилог са изјавама Раде Драгићевић којом се захваљује предсједнику Додику и  начелнику 

Општине Власеница, те изјава Додика о одобреним средствима за помоћ породици од 

стране Уреда предсједника. Off: Предсједник Српске и министри Зоран Тегелтја, Сребренка 

Голић и Дане Малешевић разговарали су са руководством општине Власеница. Начелник 

Мирослав Краљевић каже да су Предсједник и министри подржали развој Власенице као 

центра између Источног Сарајева и Бијељине. Емитована изјава Мирослава Краљевића, 

начелника општине Власеница о најављеним пројектима, изградњи полицијске станице, 

кружног тока, инфраструктурних пројеката, довођења инвеститора у Власеницу. Off: 

Предсједник Српске рекао је да у мандату претходне власи у Власеници, готово да није 

било улагања. Дефицит општинског буџета 2012. био је неколико стотина хиљада марака, а 

нова власт је након прошлогодишњих општинских избора затекла минус од 4,5 милиона, а 

буџет Општине је 4,6 милиона марака. Изјава Додика у датим средствима и начину 

њиховог кориштења, те о помоћи факултету у Власеници. Off: Након посјете Општини 

Предсједник Додик је у згради Факултета у власеници одржао предавање и разговарао са 

студентима и грађанима ове општине.   

 

 Спикер: Представничко Вијеће БиХ усвојило је синоћ Програм развоја система заштите и 

спасавања на нивоу институција и тијела БиХ, упркос противљењу из Републике Српске 

због преноса надлежности у области Цивилне заштите. Предсједник Републике Српске 

Милорад Додик истакао је да Српска није угрожена са становишта функционисања, али 

јесте са становишта свог постојања и упозорио да притисци те врсте никада неће 

престати. Институције БиХ уопште не функционишу, осим када треба нешто урадити на 

штету Републике Српске. То су урадили и синоћ када су у Представничком дому, уз помоћ 

гласова из такозваног Савеза за промјене донијели нови пропис у коме централизују 

послове Цивилне заштите. То значи да ће извршни налози за многе послове, па и то да ли 

ће се употријебити јединице Цивилне заштите или не, морати да се чекају из Сарајева, 

истакао је Додик. 

    

 Спикер: Директор Републичког центра за истраживање рата, ратних злочина и тражење 

несталих Милорад Којић очекује да Дом народа парламента БиХ блокира јучерашњу 

одлуку Представничког дома, о ратификацији Споразума о статусу функционисања 

Међународне комисије за нестала лица у БиХ. Сматра да би њеним усвајањем и у Дому 

народа Комисија била потпуно амнестирана од било какве одговорности за 

дискриминаторски однос према српским жртвама и њиховим породицама.  

ОФФ: За Којића је неприхватљиво да и поред њиховог негативног мишљења и 

образложења ипак буде ратификован споразум. Ова институција, каже, покушава на мала 

врата да као невладина организација, добије статус кровне организације на нивоу БиХ, што 

је потпуно неприхватљиво, јер су до сада показали једностраност када су у питању српске 

жртве. 

Милорад Којић, директор Републичког центра за истраживање рата, ратних злочина и 

тражење несталих лица: „Они сада хоће да кроз овај споразум добију, кроз ратификацију 



да добију тај статус и самим тим уживају одређени имунитет. Дакле, ми смо директно 

били против тога, чак је и Одбор НС РС за борачко-инвалидску заштиту који чине 

посланици из свих политичких партија једногласно прихватио негативно мишљење.“  

ОФФ: Ако породице жртава нису задовољне радом ИЦМП-а и ако их подржавају званичне 

институције Српске онда и српски представници у Парламенту БиХ требају да штите 

интересе свог народа-поручује Сташа Кошарац, предсједавајући Клуба посланика СНСД-а 

у Представничком дому ПС БиХ: „Мислим да је веома лоше, још једанпут потврђен 

политички курс тзв. Савеза за промјене који очигледно, као политичке координате, 

користи рекао бих бошњачке потребе с једне стране и наравно дијела међународне 

заједнице.“ 

ОФФ: Посланик НДП-ПДП-а Момчило Новаковић каже да је подржао споразум јер је 

претходно усвојен његов закључак којим се тражи од министарства за људска права да 

преиспита односе између ИЦМП-а и института за нестала лица БиХ, чиме су, тврди, 

уважени ставови из Републике Српске. 

Момчило Новаковић, посланик НДП-ПДП у Представничком дому ПС БиХ (телефонска 

изјава): „Напомињем да сам прије предлагања овог закључка имао неколико састанака са 

господином Којићем и са представницима Удружења породица несталих на којима смо 

дефинисали отприлике шта је проблем. Дакле, мањи је проблем у Међународном 

институту, проблем је Институт за нестала лица.“ 

ОФФ: Из Републичког центра за истраживање рата подсјећају да Савјет министара БиХ 

уопште није усвајао извјештај о раду Института за нестала лица БиХ, који је имао 

дискриминаторски однос према српским жртвама, док је ИЦМП одобравао и прихватао тај 

извјештај као добар. 

 

 Спикер: Представнички дом БиХ на приједлог Александре Пандуревић из СДС-а, усвојио је 

закључак којим позива Заједничку комисију за надзор над радом ОБА-е да привремено 

суспендује предсједавајућег комисије Николу Шприрића. Предложено је да Шприрић буде 

суспендован до хитног изјашњења Комисије о медијским наводима да је фалсификовао 

закључке комисије. То је мимо пословника, Представнички дом не може да сугерише 

суспензије, поручује шеф Клуба посланика СНСД-а у Парламенту БиХ, Сташа Кошарац. 

ОФФ: Од Заједничке комисије се тражи да Представничком дому достави информацију о 

томе да ли је Никола Шпирић упутио ОБА-и закључке које Комисија није усвојила. Према 

мишљењу једног од чланова, Дамира Бећировића, ти закључци не постоје, нити се о њима 

гласало. О томе, али и о закључку Представничког дома, требало би да се разговара на 

сједници заказаној за 25.јул. 

Дамир Бећировић, члан заједничке комисије за надзор над ОБА (телефонска изјава): „Јер 

заиста ми те закључке нити смо усвојили, нити смо икада гласали о њима и ово је, 

нажалост, самостално дјеловање господина Шпирића.“ 

ОФФ: Оно што штети је политика СДС-а у Сарајеву, поручује СНСД-ов Сташа Кошарац. 

Понашају се, каже, по потребама бошњачке политике – да ОБА буде надређена Комисији и 

врши надзор над Комисијом, што није ни по закону ни по Пословнику, већ само на штети 

Српске. Политика СНСД-а у Сарајеву је, каже, јасна - заступање интереса Српске и чување 

њених уставних надлежности. 

Сташа Кошарац, предсједавајући Клуба посланика СНСД-а у Представничком дому ПС 

БиХ: „Ми с друге стране имамо СДС који се бори против СНСД-а и мислим да је то 

њихово примарно питање и то су два различита концепта и мислим да је дефинитивно 

лоше што СДС не прати СНСД у политици очувања интереса РС у заједничким 

институцијама БиХ. Један од таквих примјера је управо овај захтјев и ови закључци који 

су усвојени.“ 



ОФФ: Предсједавајући Комисије Никола Шпирић упозорио је да су јавна оговарања 

појединаца легализована у Представничком дому БиХ. Поручио је да је Комисија радила у 

складу са законом. 

Никола Шприрић, предсједавајући Заједничке комисије за надзор над радом ОБА 

(05.07.2017.): „Имам осјећај да поједини чланови Комисије желе да ОСА надзире Комисију, 

а не Комисија ОСА-у.“ 

Сташа Кошарац, предсједавајући Клуба посланика СНСД-а у Представничком дому ПС 

БиХ: „ Мислим да су кадрови СДС ушли у матрицу потреба Мехмедагића, директора ОБА-

е, који је придружени члан породице Изетбеговић и има, рекао бих, врло спорну ратну 

биографију и ишли су на варијанту да се покуша предсједавајући комисије и комисија на 

један начин у јавности да дискредитују јер је заказан заједнички састанак.“ 

ОФФ: Управо заједничка сједница 25. јула, сматра Шпирић, изазива страх код појединаца 

који ОБА-у виде као политички плијен. 

Никола Шпирић, предсједавајући Заједничке комисије за надзор над радом ОБА 

(05.07.2017.): „Бавили смо се да две битне ствари. Прва је акција "Ушће", која је озбиљна 

прича за једну обавјештајну службу у којој је по први пут откако ја знам једна земља 

завела обавјештајни рат према сусједној земљи, према Србији. Још то нисмо довели до 

краја и отуда страх у Савезу за промјене колико је њихов кадар учествовао у томе и друга 

јесу међуљудски односи у руководству ОСА-е.“ 

ОФФ: О проблемима у ОБА-и разговараће се за 18 дана. За једним столом окупиће се 

руководство Агенције, чланови Заједничке комисије за надзор над радом ОБА-е, 

предсједавајући Савјета министара Денис Звиздић и његови замјеници Мирко Шаровић и 

Вјекослав Беванда. 

 

 Спикер: Народна скупштина Републике Српске обавезала је Владу да истражи све 

евентуалне незаконитости у Робним резервама и што прије омогући њихово 

функционисање. Парламент је усвојио и нови Закон о нотарима уз амандман којим служба 

нотарима престаје са навршених 65 година живота, а не 70 како је било предложено. 

Усвојен је и закључак којим Влада треба да преиспита Уредбу о нотарским накнадама. 

Скупштина је именовала Љиљану Грбић за вршиоца дужности републичког 

Правобраниоца. Раде Растока изабран је за директора Агенције за банкарство, а Младен 

Ковачевић за замјеника. Наредно скупштинско засједање заказано је за 18. јул.  

 

 Спикер: А Влада је усвојила акциони план за реализацију препорука Европске Комисије са 

првог подобора за економска и финансијска питања и статистику ЕУ и БиХ. То би 

требало да допринесе постизању кључних циљева из Споразума о стабилизацији и 

придруживању. Утврђен је и нацрт Закона о правобранилаштву, дефинише механизме 

заштите имовинских права интереса Републике, јединица локалне самоуправе и осталих 

које Правобранилаштво заступа.  

 

 Спикер: Почело је суђење бившем директору Управе за индиректно опорезивање БиХ, 

Кемалу Чаушевићу, због оптужби за вишемилионске утаје пореза, у сарадњи са 

увозницима текстила из Турске, Кине и Мађарске. Његов захтјев за изузеће тужиоца 

Дубравка Чампаре није уважен, јер је оптужницу данас заступао Чампара. У овом 

предмету, и даље је оптужен Анес Садиковић, а након што је Сединет Карић потписао 

Споразум о признању кривице, Суд ће одлучити да ли ће му судити у раздвојеном 

предмету. 

У прилогу након тога емитовани су исјечци са суђења (Дубравко Чампара – тужилац 

Тужилаштва БиХ чита дио оптужнице), те изјаве Асима Црналића – браниоца Кемала 

Чаушевића и Амира Омерћехајића – браниоца Сединета Карића. 

 



 Спикер: Градоначелник Бањалуке, Игор Радојичић, потврдио је да за смјену предсједника 

скупштине Града, Будимира Балабана, постоји већина у градском Парламенту. 

Иницијативу за смјену потписало је 18 одборника скупштинске већине што довољно за 

изгласавање разрјешења. Три одборника ДНС-а нису за смјену. Радојичић каже да би ова 

прича требало да буде завршена 20. јула на засједању Градске скупштине.  

У прилогу су емитоване изјаве Игора Радојичића – градоначелника Бањалуке, Недељка 

Чубриловића – предсједника Градског одбора ДНС-а Бањалука, те је новинар нагласио шта 

је кратко поручио Будимир Балабан. 

 

 Спикер: Премијерка Србије, Ана Брнабић, пренијела је Руском амбасадору у Београду, 

Александру Чепурину да су амерички медији погрешно интерпретирали њену изјаву да ће се 

Србија ако буде приморана да бира између ближих веза са Русијом и чланства у ЕУ, 

одлучити за ово друго, изјавила је портпаролка руског министарства спољних послова 

Марија Захарова. Захарова каже да је Брнабићева то поткријепила и стенограмом свог 

интервјуа агенцији Блумберг, који је дала Чепурину.  

 

 Спикер: На маргинама самита иницијативе Три мора у Варшави, хрватска предсједница 

Колинда Грабар Китаровић састала се са америчким предсједником Доналдом Трампом. 

Трамп је говорећи о енергетским пројектима у региону. Китаровић је упитао да ли је чула 

за појекат плутајућег терминала на Крку и зна ли све о томе, али је име Крк једва 

изговорио. Да, а могу то и изговорити, одговорила му је хрватска предсједница. 

 

 Спикер: Дан уочи првог састанка са руским предсједником Владимиром Путином у 

Хамбургу, америчког предсједника у Варшави су овацијама дочекале хиљаде Пољака. Трамп 

је узвратио онако како су од њега и очекивали – критикама на рачун Русије. 

 

 Спикер: Наша хуманост још једном је на тесту. У току је акција за прикупљање новца за 

лијечење Вање Пејаковића, који је на екскурзији у Италији тешко повријеђен. Хуманитарни 

број телефона 1416 биће активан до краја мјесеца. Трошкови лијечења младића из Котор 

Вароша су велики, па је свака помоћ породици Пејаковић више него добродошла. 

Емитована је изјава Саше Пејаковића – оца страдалог дјечака Вање.  

 

 Спикер: На Петроварадинској тврђави у Новом Саду све је у знаку ''Егзита''. Након 

јучерашњег наступа групе ''Килерс'' на нултој вечери фестивала, званични програм почиње 

вечерас. Главне звијезде биће Лиамо Галагер, Алан Вокер и ДЈ Пол Калкбренер. 

Организатори очекују више од 50 хиљада туриста из више од 68 земаља свијета. 

Овогодишњи ''Егзит'' слави 50 година чувеног љета љубави, када је настао хипи покрет.  

 
 

 


